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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 9/2012 
Caràcter: Ordinària  
Data: 31 de maig de 2012 
Horari: de 10’00 a 18’50 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 
President 
Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 
Andres Alcover Ordinas (Independent PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sanchez (PSOE) 
Maria Soledad Fernández Barrero (PSM-IV-EN-APIB) 
Sandra Fernandez Herranz (PP) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andres Garau Garau (PP) 
Yolanda Maria Garvi Blazquez (Independent PSOE) 
Alvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenon (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (PSM-IV-EN) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belen Soto Mateu (PP) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (PSM-IV-EN) 
 
Excusa la seva assistència: 
Virginia Abraham Orte (PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
 
Interventor: Juan Canyelles Vich 
Tresorera: Mª del Mar Lázaro Meca 
Secretari adjunt: Miquel Ballester Oliver 
Secretària general del ple: Nieves Téllez García 
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Ordre del dia amb les alteracions de l’ordre en el debat i votació: 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària  de dia 26 d’abril de 2012 i de la sessió 
extraordinària de dia 11 de maig de 2012. 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta 
escrita dels plenaris de setembre de 2011 a abril de 2012. 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords del Ple 
ordinari de 26 d’abril i del Ple extraordinari d’11 de maig. 
 
4. Declaració Institucional de l’Ajuntament de Palma relativa a suport a les cooperatives 
amb motiu de 2012  Any internacional de les cooperatives. 
 
FOD 1 Declaració institucional relativa al tractat sobre el comerç d’armes. 
 
5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels  Decrets de Batlia inscrits en el llibre 
d’inscripcions del dia 23 d’abril a dia 25 de maig de 2012. 
 
6. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia 07748 de 3 de maig de 
2012 relatiu al nomenament de president de la Comissió de Seguiment de la declaració 
de zona de gran afluència turística . 

 
7. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia 08137 de 10 de maig de 
2012 relatiu a la designació de membres de la Comissió assessora del Parc de Bellver. 
 
8. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del canvi de dia i hora de la Comissió del Ple 
de Suggeriments i Reclamacions i de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania. 
 
9. Proposta d’aprovació d’acord de la substitució de membre del Consell Tributari. 
 
10. Proposta d’aprovació definitiva del Pla d’Igualtat de dones i homes 2012-2014 i 
esmenes presentades pel Grup Municipal PSM-IV-ExM. 

 
40. Proposició del Grup Municipal Socialista  relativa a mesures urgents de 
racionalització de la despesa pública en l’àmbit educatiu (1522/2012). 
 
67. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a  les escoletes 
municipals (1577/2012). 
 
42. Proposició del Grup Municipal Socialista  relativa a la gestió dels Casals de Barri 
(1524/2012). 
 
43. Proposició conjunta dels Grups Municipals PSM-IV-ExM i PSOE  relativa a la 
continuïtat del Consell de la Joventut de les Illes Balears i la participació lliure i eficaç 
de la joventut (1525/2012). 
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45. Proposició conjunta dels Grups Municipals PSM-IV-ExM i PSOE  relativa a la nit 
de Sant Joan (1527/2012) i alternativa presentada pel Grup Municipal Popular   
 
47. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a comerç just, ciutat justa i 
solidària (1545/2012). 
 
48. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a Plenari obert (1546/2012). 
 
51. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a Bankia i als retalls en educació i 
sanitat (1536/2012).  
 
56. Proposició dels Grups Municipals Socialista i PSM-IV-ExM relativa a un Pla Zonal 
per al barri de Sa Gerreria i carrer Fàbrica (1538/2012). 
 
57. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a flexibilitzar alguns criteris 
d’aplicació de l’ordenança de la bicicleta d’una xarxa de carrils bici i ciclocarrers  
completa que possibiliti la mobilitat integral i segura dels ciclistes per tota la ciutat 
(1539/2012). 
 
58. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa als importants elements decoratius 
existents dins l’edifici de GESA de la façana marítima (1532/2012). 

 
59. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa al tancament dels hospitals 
Joan March i Hospital General (1544/2012). 

 
60. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al tancament dels hospitals 
General i Joan March (1533/2012) 
 
61. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a Son Busquets (1534/2012). 
 
37. Proposta d’aprovació inicial de la novació del Conveni subscrit entre l’Excm. 
Ajuntament de Palma de Mallorca, el Ministeri de Defensa, l’Institut per la Vivenda de 
les Forces Armades i la Gerència d’Infraestructura i Equipament de la Defensa, sobre 
vivendes del Baluard del Príncep i altres propietats, subscrit el 13 d’octubre de 1998, en 
relació principalment als terrenys de les antigues instal·lacions militars de Son Busquets 
 
62. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la declaració del valor 
històric indiscutible de la seu social del Montepio S’Arraval de Santa Catalina al núm. 
30 del C/ Fàbrica (1540/2012). 
 
63. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la declaració del centre 
històric com a BIC (1541/2012). 
 
49. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a facilitam la cultura 
(1547/2012). 
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50. Proposició que presenten els Grups Municipals PP, PSOE i PSM-IV-ExM  relativa a 
donar suport i contribuir a la iniciativa ciutadana per mantenir obertes les sales de 
cinema “Renoir”. (1576/2012). 
 
22. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Editorial Moll S.A., per import 
de 1.971’00 €. 
 
11. Proposta d’aprovació  de reconeixement de deute a TILT ARRITMICO S.L per 
import de 5.280’50 €. 
 
12. Proposta d’aprovació  de reconeixement de deute a Graficas Planisi SA, per import 
de 795’17 €. 
 
13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors IME, per import 
de 610’52 €. 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors IME per import 
de 366.620’95 €. 
 
15. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors IME per import 
de 178.499’73 €. 
 
16. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors  per import de 
8.756’94 €. 
 
17. Proposta  d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors per import de 
2.637’03 €. 
 
18. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Graficas Planisi, per import de 
167’58 €. 
 
19. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a IBASA per import de 99’76 €. 
 
20. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute  a Fonelta Instaladora S.L., per 
import de 1.225’21 €. 
 
21. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Editorial Safeliz per import de 
4.937’49 €. 
 
23. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Contratas Bartolomé Ramon 
S.A., per import de 1.322’18 €. 
 
24. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Cucavela Alternativa 
Sociocultural S.L. per import de 3.643’20 €. 
 
25. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Nova Area S.A., per import de 
244’40 €. 
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26. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors Policia Local 
per import de 2.128’47 €. 
 
27. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors Palma Activa 
per import de 15.316’30 €. 
 
28. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute al Diari El Mundo  per import de 
12.148’89 €. 
 
29. Proposta d’aprovació de rectificació d’errada material de reconeixement de deute 
per import de 378’00 € de la diferència. 
 
30. Proposta d’aprovació de modificació de l’Ordenança Fiscal reguladora de la taxa per 
expedició de documents administratius i esmenes presentades pel Grup municipal 
socialista (1559/2012). 
 
31. Donar compte de l’aprovació definitiva de la modificació de les Ordenances 
reguladores de la Taxa per entrada i visita al Castell i Museu de Bellver, de la Taxa per 
prestació de serveis i realització d’activitats d’acció social i a diversos centres 
municipals, de la Taxa per a l’ocupació de terrenys de titularitat municipal amb taules, 
cadires i altres elements, per extensió d’activitat de la taxa per aprofitaments especials 
mitjançant parades, trast, casetes de venda, indústries del carrer, ambulants, espectacles, 
atraccions, filmacions, gravacions, fotografia comercial i altres activitats similars a 
terrenys d’ús públic i del preu públic per serveis de temporada a les zones delimitades 
de les platges del terme municipal i de l’ordenació del Preu públic per la prestació de 
serveis i realització d’activitats en el centre de Flassaders.  
 
32. Proposta d’aprovació d’autorització a EMAYA per subscripció d’una operació 
d’endeutament a llarg termini per un import màxim de 2.000.000€. 
 
33. Proposta d’aprovació inicial de la modificació del PGOU de Palma referida a 
l’àmbit de la colònia de Son Rullan. PA 11/0010. 01PRAI204. 

 
34. Proposta d’aprovació definitiva de la modificació del pla parcial del SUP 74-01, 
Polígon de Serveis de Llevant. PC10/0001. 
 
35. Proposta d’aprovació de denegació de l’aprovació inicial del projecte d’Estudi de 
Detall a l’edifici plurifamiliar de vivendes ubicat a la Plaça del Progrès núm. 19. PE 
10/0005. 
 
36. Proposta d’aprovació de resoldre les al·legacions formulades pel Consell Insular de 
Mallorca en relació a l’Estudi de Detall referent a reordenació de volums en una 
parcel·la situada al C/ Josep Sureda Blanes núm. 7 en el sentit de procedir a la seva 
desestimació. PE11/0001. 
 
38. Proposta d’aprovació inicial de l’Ordenança Municipal de Consum i esmena 
presentada pel Grup municipal socialista (1515/2012). 
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39. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al parc de 
Bombers de Son Castelló (830/2012).  
 
41. Proposició del Grup Municipal Socialista  relativa a polítiques actives d’ocupació 
(1523/2012). 
 
44. Proposició del Grup Municipal Socialista  relativa a mesures per a la Platja de 
Palma (1526/2012) i alternativa presentada pel Grup Municipal Popular. 
 
46. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a centres de dia (1543/2012). 

 
52. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la privatització d’EMAYA 
(1537/2012) i esmena d’addició presentada (1573/2012). 
 
53. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la creació d’un abonament 
solidari a l’EMT (1517/2012) 
 
54. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al manteniment i conservació de 
l’espai lliure públic colindant a la parcel·la on està ubicat el Conservatori Professional 
de Música i Dança del Govern de les Illes Balears (1518/2012) 
 
55. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la zona verda Bartomeu Verd 
(1519/2012). 
 
64. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa als abocadors incontrolats IV 
(1542/2012). 
 
65. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del regidor de 
Seguretat Ciutadana per explicar quines funcions realitzarà la policia local  a les rutes 
forestals i les funcions de la Unitat de Servei d’Informació i anàlisis policial 
(1581/2012). 

 
66. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del regidor de 
Turisme per explicar el posicionament de l’Ajuntament de Palma davant la Llei de 
Turisme i valoració sobre la incorporació de les al·legacions i propostes aprovades pel 
Ple de l’Ajuntament de Palma  (1582/2012).  

 
68. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a  la proliferació de 
plàstics al litoral de Palma (1578/2012). 
 
69. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al Consell Tributari 
(1579/2012). 
 
70. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a l’ajornament o 
fraccionament de l’IVTM i/o la Tirsu (1580/2012). 
 
PRECS I PREGUNTES  
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1.  Aprovació de l’acta de la sessió ordinària  de dia 26 d’abril de 2012 i de la 
sessió extraordinària de dia 11 de maig de 2012. 

 
Es sotmet a la consideració dels regidors l’acta de la sessió ordinària  de dia 30 de 
març de 2012, i de la sessió extraordinària de dia 11 de maig de 2012 les  quals es 
consideren conformes i  son aprovades.  
 
2.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb 

resposta escrita dels plenaris de setembre de 2011 a abril de 2012  
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per ASSABENTAT: 
 
Complint el que disposa l’article 38 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de les preguntes amb 
resposta escrita que han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a 
abril de 2012, les quals se sotmeten a la consideració de l’Ajuntament Ple el donar 
compte de l’esmentat seguiment: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment de les preguntes amb resposta 
escrita que han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a 
abril de 2012.  
 
3.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 

del Ple ordinari de 26 d’abril i del Ple extraordinari d’11 de maig. 
 
El Ple de l’Ajuntament es dóna per ASSABENTAT de l’execució d’acords: 
 
Complint el que disposa l’article 38.c del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament 
de Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de l’execució dels 
acords del Ple ordinari de dia 26 d’abril de 2012 i del Ple extraordinari de 15 de maig de 
2012. Per això, se sotmet a la consideració de l’Ajuntament Ple el següent: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment a l’execució dels acords 
complimentats corresponents al Ple ordinari de dia 26 d’abril de 2012 i del Ple 
extraordinari de 15 de maig de 2012 de l’Ajuntament.  
 
4.  Declaració Institucional de l’Ajuntament de Palma relativa a suport a les 

cooperatives amb motiu de 2012  Any internacional de les cooperatives. 
 
Es proposa: 
 
La resolució 64/136 de l’Assemblea General de les Nacions Unides proclama 2012 com 
l’Any Internacional de les Cooperatives, i insta als estats membres, com també sol·licita 
a altres institucions públiques i agents socials, a aprofitar el 2012 per promoure el 
cooperativisme, reconèixer la contribució d’aquestes empreses al desenvolupament 
social i econòmic, i impulsar la formació i el creixement de les cooperatives. El 
missatge de l’Any Internacional : “Les empreses cooperatives ajuden a construir un món 
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millor”, reflecteix la valuosa contribució de les cooperatives a les persones i al seu 
entorn. 
Les cooperatives són empreses sostenibles, basades en principis i propietat dels seus 
integrants, que la gestionen pel benefici mutu dels seus membres, de les persones 
usuàries i del seu entorn. Existeixen cooperatives a tots els sectors de l’economia 
Balear: l’agricultura, l’ensenyament, el comerç, la cultura, els serveis d’atenció a les 
persones, els serveis a les empreses, l’hostaleria, l’industria, i un llarg etcètera. Les 
cooperatives són empreses democràtiques que promouen l’ocupació estable i de 
qualitat, la responsabilitat social l’arrelament al territori i la màxima implicació en el 
desenvolupament econòmic i social de totes les persones, incloent també els col·lectius 
més desafavorits. 
Al món, més de 1.000 milions de persones estan vinculades d’una forma o altra a una 
cooperativa, i l’activitat econòmica de les 300 cooperatives més grans equival a la 
desena economia mundial. A Balears existeixen  211 cooperatives, prop de 3.000 
treballadors i uns 5.900 socis de cooperatives agroalimentàries, sense comptabilitzar els 
socis de les cooperatives d’apotecaris o de les cooperatives de consum. Les cooperatives 
són generadores d’ocupació i, en el període més sever de la crisi econòmica actual, entre 
2008 i 2011, l’empresa cooperativa ha perdut menys llocs de treball que el conjunt 
d’empreses convencionals. 
En l’actual context econòmic i social, més que mai són necessàries empreses que 
reuneixin els principis i els trets característics que demostren diàriament les 
cooperatives. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Palma 
 
ACORDA 
 
1. Donar reconeixement i suport institucional a la resolució 64/136 de l’Assemblea 
General de les nacions unides sobre el 2012, Any Internacional de les Cooperatives. 
 
2. Col·laborar amb les empreses cooperatives i les organitzacions representatives 
del cooperativisme per a la divulgació de l’Any Internacional de les Cooperatives a 
la nostra ciutat. 
 
3. Donar suport a les activitats de promoció del cooperativisme que s’impulsin a la 
nostra ciutat durant 2012. 
 
4. Millorar i, si escau, ampliar les eines i recursos a l’abast de l’Ajuntament per 
donar a conèixer la fórmula cooperativa a les persones emprenedores que s’atenen 
des dels diferents dispositius municipals. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
En aquest apartat de Declaracions Institucionals, es fa la votació per a la seva 
inclusió dins l’ordre del dia, de la següent,  la qual s’aprova per unanimitat amb la 
majoria absoluta legal. 
 
F.O.D. 1 Declaració institucional relativa al tractat sobre el comerç d’armes 
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Es proposa: 
 
Tenint en compte que des de 1989 hi ha hagut 128 conflictes armats en els quals hi ha 
hagut almenys 250.000 morts cada any i es calcula que cada any es cometen uns 
300.000 homicidis en conflictes no armats. 
 
Reconeixent que l'absència de normes internacionals establertes de mutu acord per a la 
transferència d'armes convencionals a fi de fer front, entre altres coses, als problemes 
relacionats amb el comerç no regulat d'armes convencionals i la seva desviació al 
mercat il·lícit és un factor que contribueix als conflictes armats, el desplaçament de 
persones, la delinqüència organitzada i el terrorisme, menyscabant la pau, la 
reconciliació, la seguretat, l'estabilitat i el desenvolupament econòmic i social 
sostenible. 
 
Considerant que en més del 60% de les violacions de drets humans documentades per 
Amnistia Internacional en una dècada es van utilitzar armes petites i lleugeres. 
 
Extremadament preocupats pel fet que nens i nenes soldat han participat de forma activa 
en conflictes en forces governamentals o grups armats no estatals en 19 països des de 
2004. 
 
Considerant la destrucció d'infraestructura socioeconòmica i de mercats, la corrupció i 
el desviament de fons públics, que neguen l'accés a les persones empobrides a 
assistència mèdica, aigua, aliments, habitatge i educació. 
 
Acollint amb satisfacció el fet que en 2009, la comunitat internacional va acordar iniciar 
les negociacions per crear un tractat que regulés de forma efectiva el comerç 
internacional d'armes.  
 
Considerant especialment que la Resolució 64/48 de l'Assemblea General de l'ONU 
demanava als Estats membres de les Nacions Unides l'establiment d'un tractat “ferm i 
sòlid” per crear un instrument “eficaç” que contingui les normes internacionals comunes 
més elevades possibles per a la importació, exportació i transferència internacional 
d'armes convencionals. 
 
Tenint en compte que al juliol de 2012 se celebrarà una conferència de negociació sobre 
un Tractat sobre el Comerç d'Armes (TCA). 
 
Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Palma adopta el següent acord: 
 
1.El Ple de l'Ajuntament de Palma insta al Govern de l'Estat: 
 
- Al fet que mitjançant la intervenció del Ministre d'Afers exteriors i Cooperació, 
es donin les instruccions perquè la delegació espanyola en la propera conferència 
de negociació del Tractat sobre el Comerç d'Armes (TCA) defensi els següents 
principis: 
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-Introduir els elements continguts en la anomenada “regla d'or” del Dret 
Internacional dels Drets Humans i del Dret Internacional Humanitari, perquè el 
Tractat estableixi que les transferències d'armes siguin coherents amb els 
compromisos vigents dels Estats Parts de conformitat amb el Dret Internacional, 
de manera que aquestes transferències no fomentin la violació dels drets humans al 
país de destinació final. 
 
-Una major regulació en els sistemes de concessió de llicències d'exportació i en els 
controls sobre el material objecte d'exportació, en línia amb els criteris de la 
posició comuna de la UE sobre la matèria”  
 
S’APROVA per unanimitat 
 
5.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels  Decrets de Batlia inscrits en el 

llibre d’inscripcions del dia 23 d’abril a dia 25 de maig de 2012.  
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT dels: 
 
Decrets de Batlia inscrits en el llibre de resolucions del dia 23 d’abril a dia 25 de 
maig de 2012.  
 
6.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia 07748 de 3 de maig 

de 2012 relatiu al nomenament de president de la Comissió de Seguiment de 
la declaració de zona de gran afluència turística. 

 
Intervé el Sr. Verger : 
 
“Simplement varem demanar debat perquè en relació amb el tema de zona de gran 
afluència turística s’ha produït una circumstància molt greu que es que la setmana 
passada el Govern de les Illes Balears en boca del seu director general de comerç el Sr. 
Cesar Pacheco va fer unes manifestacions bastant sorprenents i bastant descabellades, 
aquest senyor va proposar que l’obertura comercial també es fes de les grans 
superfícies, les grans franquícies també es permetés també a l’hivern, els diumenges i 
festius d’hivern no només com s’havia acordat en aquest plenari antre dia primer d’abril 
i dia primer d’octubre com s’havia acordat en aquest plenari per l’any 2012 de manera 
provisional i experimental sinó que aquest senyor ja va proposar de manera unilateral, 
va proposar fer-ho també que s’obrissin també les superfícies i grans franquícies els 
diumenges i festius de l’hivern, davant això jo no conec cap declaració per part de 
membres d’aquest ajuntament, l’Ajuntament es va reunir reiteradament aquí es va pactar 
i es va consensuar per part dels membres de l’equip de govern aquell acord que es va 
plasmar en el plenari del mes de març que implicava això un límit temporal i una sèrie 
de condicions i hem vist que això ara mateix ha saltat per els aires per aquesta 
declaració del director general de comerç, si l’Ajuntament si cap membre de l’equip de 
govern no diu res es pot entendre que s’assumeix lo que ha dit el Govern, el Govern esta 
governat pel partit Popular també, jo crec que es urgent per no fer pensar als 
comerciants que se’ls va enganyar en aquest Ajuntament, perquè evidentment dins unes 
negociacions s’arriba a un acord plenari, es pacta, s’estableixen unes condicions i ara 
aquest director general del Govern fa saltar per els aires aquest consens, o es diu algo 
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avui que sigui més o manco esclaridor i que es rectifiquin o es recondueixi aquesta 
situació o la conclusió que treu aquest grup municipal es que tant el batle com el Sr. 
Gijón, com la Sra. Crespí varen enganyar als comerciants amb tota la tramitació 
d’aquesta zona de gran afluència turística, perquè lo que diu el Govern no es lo que es 
va acordar aquí en sessió plenària dia 29 de març, per tant jo crec que es urgent que 
qualcú de l’equip de govern de l’Ajuntament es pronuncií al respecte”.  
 
Te la paraula el Sr. Gijón: 
 
“Gracies Sr. Batle, Sr. Verger simplemente para aclarar el Ayuntamiento y el equipo de 
gobierno sigue trabajando exactamente en la misma línea que se consensuó con las dos 
patronales de comercio más la patronal de grandes superficies y la regidora responsable 
de comercio sigue en contacto permanente con las dos patronales más implicadas y 
afectadas que son Pimeco y Afedeco, decirle en cualquier caso que como sabe es una 
competencia exclusiva del Govern, no solo seguimos manteniendo el criterio que 
teníamos en su momento por lo tanto cuando llegue al final de la temporada nos 
sentaremos y haremos a través de la comisión que se ha creado a tal efecto una 
valoración de cómo ha funcionado, en cualquier caso nosotros pensamos que ya algo ha 
cambiado en cuanto a lo que es la dinamización de la zona centro que era el objetivo 
que se perseguía esto es incuestionable, nadie puede poner en duda que eso es así y 
evidentemente  seremos sensibles a lo que digan las patronales de pequeño comercio 
que tienen mucho que aportar a esta iniciativa, yo creo que no hay que alarmarse, 
seguimos manteniendo la misma actitud y independientemente de lo que el Govern 
considere que debe de hacer en otras partes de la isla, en definitiva es una competencia 
suya, pero en cualquier caso nos seguimos manteniendo exactamente en la misma línea 
y si estamos convencido porque así lo hemos hablado que el govern será sensible a las 
indicaciones que se le hagan desde el Ayuntamiento de Palma a través de sus patronales 
tanto del pequeño como del gran comercio. Gracias”.  
 
Te la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies, Nosotros más que nada ustedes nos comunicaron porque de este tema 
nos enteramos normalmente por la prensa primero y después meses después nos 
enteramos porque  ustedes nos lo cuentan en algún momento, pero no en una reunión 
formal sino por ejemplo ahora, creo que se estableció un acuerdo de confianza entre las 
partes creo, esto nos contaron ustedes, no es confiable y no es seguridad jurídica, esto 
que nos gusta tanto, no es seguridad jurídica que tu llegues a un acuerdo y a los dos 
meses te aparezca el director general de comercio y te diga que ahora ya se ha pensado 
que lo va a ampliar todo el año, esto no es serio, no es serio hacia los comerciantes y no 
es serio hacia el Ayuntamiento de Palma, creo que así no se gobierna una ciudad y así 
no podemos permitir que nos la gobiernen, por tanto le pido Alor. Alcalde y al teniente 
de Alcalde que le digan al Govern que basta ya, yo creo que a ustedes también les 
complica la vida, seguro, basta ya, digámoslo todos, en Palma nuestros comercios son 
prioritarios para la ciudad y nosotros tenemos opinión y no estamos de acuerdo en que 
cada dos meses el Govern la cambie, Muchas gracias”. 
 
Te la paraula el Sr. Verger: 
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“A nosaltres ens hagués agradat un pronunciament una miqueta més clar, perquè que el 
govern seguirà les indicacions de l’Ajuntament però quines seran aquestes indicacions?, 
perquè jo lo que crec que es necessita ara per part per esvair aquesta sensació que s’ha 
creat de que es va poder estar enganyant als comerciants aquí a l’Ajuntament es que 
avui des de l’Ajuntament es digui clarament quines seran aquestes indicacions, ens 
mantenim amb les condicions acordades de dia primer d’abril a dia primer d’octubre i 
desprès ja es veurà com evoluciona, ens mantenim amb això o realment hi ha aquesta 
possibilitat oberta per el director general de comerç, clar es un mal començament per 
esclarir la qüestió  que es digui que això no es exclusiu de, es competència exclusiva del 
govern, no ho es competència exclusiva del govern, sense una declaració prèvia per part 
de l’Ajuntament de palma, que proposi, que delimiti a quin àmbit s’ha de establir 
aquesta zona de gran afluència turística, el govern no pot establir una zona de gran 
afluència turística a la ciutat de Palma, sense la prèvia proposta i delimitació d’aquesta 
zona per part de l’Ajuntament de Palma, per tant  no es competència exclusiva del 
Govern, es que es al contrari es competència  principal de l’Ajuntament de Palma, 
aposta les negociacions es varen dur a terme aquí no defugim, es un mal començament 
per donar claredat a la situació que el Sr. Gijón digui una cosa que òbviament es falsa, 
es competència principal de l’Ajuntament de Palma i desprès les zones de gran 
afluència turística els fets també son els que son, des del punt de vista comercial ha estat 
un fracàs, només un 5% dels comerços del centre de Palma obrin els diumenges, aquesta 
mesura com nosaltres ja varem manifestar aquí el mes de març només afavoreix a tres 
multinacionals, això ho hem de tenir clar, son les úniques que s’estan embutxacant cada 
vegada més doblers en detriment del petit comerç del centre, però sobretot dels barris de 
Palma que aquests si que no tenen cap possibilitat  d’accedir a nous mercats i a la 
vegada han de suportar la competència de tenir obert cada diumenge grans superfícies 
comercials en el centre de Palma, per tant això va en favor de tres grans multinacionals 
en detriment del petit comerç, sobretot dels barris de Palma i estem abocant en el 
comerç, ahir es donaven algunes dades  dramàtiques, estem abocant al petit comerç al 
tancament a pèrdua de llocs de feina i a una situació duríssima, per mor d’unes mesures 
que ara damunt es volen ampliar , per tant jo l’únic que demanaria es una miqueta de 
claredat, avui que es digués quines son aquestes indicacions que donarà l’Ajuntament al 
govern quina rectificació es demanarà al govern?, es que al govern se l’ha de rectificar i 
s’ha de reconduir aquesta situació, perquè ara lo que tenim es que la proposta del PP es 
que s’obriran també les grans superfícies de grans franquícies, això es lo que tenim ara, 
això es lo que ha dit el PP o l’Ajuntament això ho recondueix o ens trobarem amb un 
escenari el que deia abans, s’ha enganyat de manera miserable als petits comerciants 
durant les negociacions, durant el pacte de la zona de gran afluència turística”. 
 
Te la paraula el Sr. Gijón: 
 
“Sr. Verger, convendría aclarar los términos y convendría no incidir más en la duda, el 
Ayuntamiento en lo único que tiene competencia es para la promoción del comercio y 
además la iniciativa de declarar o de solicitar al Govern zona de gran afluencia turística, 
pero quien tiene las competencias es el Govern, tiene las competencias de declararlo o 
no declararlo y tiene las competencias lo más importante de fijar horarios y de fijar 
fechas, por tanto es una competencia exclusiva del Govern, punto número uno, a partir 
de ahí podemos discutir todo lo que queramos, pero en cualquier caso usted  y yo o el 
PSM-IV-ExM y todos contra el Partido Popular no tendríamos ni siquiera que discutir  
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por una razón, Sr. Verger el PSM-IV-ExM junto con el partido Popular poco tenemos 
que discutir de esta iniciativa porque ustedes han estado en contra desde el primer 
momento, por tanto da igual si son 3 meses, 7 meses, 9 meses o un año, usted esta en 
contra, por tanto no hace falta ni siquiera que discutamos esto, a partir de aquí le estoy 
diciendo que el Ayuntamiento de palma se sigue manteniendo en la misma postura, no 
se si esto lo ha entendido o no la ha entendido, se lo puedo decir un poquito más lento, 
nos mantenemos en la misma postura lo que se acordó en su momento, no con ustedes 
que votaron en contra sino con el partido Socialista nos seguimos manteniendo 
exactamente en el mismo sitio y cuando llegue el final de la temporada haremos un 
balance y volveremos a hacer lo que dijimos en su momento porque no hemos 
cambiado ni un segundo, nada, lo que pasa es que insisto el Govern tiene que legislar 
para la ciudad de Palma como lo tiene que hacer para Marratxí, como lo tiene que hacer 
para Inca, para Manacor o lo puede hacer para Ibiza o Menorca, por tanto tendrá sus 
competencias y las ejercerá como quiera ejercerlas, por lo tanto a partir de aquí no hace 
falta mucho que le demos más vueltas y Sr. Hila no me diga usted que se enteran por la 
prensa, porque ustedes han tenido más información de este Gobierno en todas las 
materias, absolutamente en todas, desde le primer día incluso en Urbanismo lo que pasa 
es que usted no estaba, incluso en Urbanismo hemos tenido más de las que hemos 
tenido por parte suya durante todos estos años, por tanto vamos a poner las cosas 
también en su justa medida y mire. Ustedes rompieron relaciones con las dos patronales 
del comercio bueno en realidad las rompió su regidora Joana Borrás claro que ustedes 
también rompieron relaciones con su propia regidora, por tanto vamos a ser un poco 
más serios, que nadie se ponga nervioso, seguimos manteniendo exactamente el mismo 
criterio el Govern será sensible a las iniciativas que salgan de este Ayuntamiento, de 
este equipo de gobierno y evidentemente del plenario y por tanto tendremos tiempo para 
debatirlo, en cualquier caso creo que es importante recalcar que ha cambiado algo en el 
centro de palma en los domingos y no nos olvidemos de una cosa, el turista que viene 
bien sea de crucero o bien sea por medios tradicionales que está única y exclusivamente 
el domingo y no compra, ya no compra el lunes porque no está, por tanto aquí se trata 
de sumar no se trata de repartir lo que hay, se trata de sumar y esta ha sido la iniciativa 
que hemos mantenido desde el primer momento. Gracias”.    
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT de : 
 
El Ple de l’Ajuntament de dia 23 de febrer de 2012 va aprovar crear una Comissió de 
Seguiment de la Declaració de Zona de Gran Afluència Turística per fer un seguiment 
dels resultats econòmics i l’avaluació de la seva eficàcia, eficiència i efectivitat 
empresarial, elevant el corresponent informe final a no més torbar el 31 de desembre, i 
el Ple de dia 26 d’abril de 2012 quedà assabentat de la designació dels membres 
integrants d’aquesta comissió. 
 
Aquesta Comissió de Seguiment celebrada el dia 23 d’abril de 2012 va proposar per 
unanimitat a la batlia el nomenament com a presidenta a la  Sra. Esperança Crespí 
Pibernat, regidora delegada de Comerç, Treball i Joventut i com a vicepresident al Sr. 
Joan Pau Reus Frontera, regidor del districte Centre i districte Platja de Palma. 
Complimentat el requisit, i d’acord amb les atribucions que em confereixen els apartats 
4.ñ de l’art.124 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril reguladora de les Bases de Règim Local i  
l’article 110.1  del Reglament Orgànic del Ple, vinc a dictar el següent   
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DECRET 

 
1.- Nomenar presidenta de la Comissió de Seguiment de la Declaració de Zona de 
Gran Afluència Turística a la Sra. Esperança Crespí Pibernat, regidora delegada 
de Comerç, Treball i Joventut, i vicepresident al Sr. Joan Pau Reus Frontera, 
regidor del districte Centre i districte Platja de Palma, segons la proposta unànime 
efectuada per l’esmentada comissió en data 23 d’abril de 2012. 
 
2.- El present Decret entrarà en vigor el mateix dia de la firma, sense perjudici de 
la seva preceptiva publicació al Butlletí Oficial de les Illes Balears, d’acord amb 
l’art. 44 del Reglament d’Organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 
locals, aprovat pel Reial Decret de 28 de novembre de 1986. 
 
3.- Es donarà compte del present Decret al Ple, a la primera sessió ordinària que es 
dugui a terme, d’acord amb l’art. 44.4 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals.  
 
4.- Comunicar el present decret a la Sra. Esperança Crespí Pibernat  i al Sr. Joan 
Pau Reus Frontera. 
 
7.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia 08137 de 10 de 

maig de 2012 relatiu a la designació de membres de la Comissió assessora del 
Parc de Bellver. 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT de: 
 
Vist el que disposen els articles 21 i 22 de la vigent Ordenança Municipal Reguladora 
del Parc de Bellver,  
 
D I S P Ò S 
 
1r.- Designar la comissió assessora del Parc de Bellver que estarà integrada pels 
següents membres:  
- El Batle, que la presidirà o el regidor que delegui 
- El Coordinador d’anàlisis i processos adjunt a cap del departament 
d’Infraestructures, Sr. Urbano Sánchez-Pastor Dotor.  
- L’encarregat de la coordinació de la conservació i el control del parc, la cap del 
servei de Parcs i Jardins del Departament d’Infraestructures, Sra. Inmaculada 
Gascón López.  
- El tècnic municipal del Servei de Parcs i Jardins de l’Àrea d’Infraestructures, Sr. 
José Morell Cotoner.  
- El representant de l’Àrea Municipal de Seguretat Ciutadana, Major Justino 
Trenas Luque i com a suplent el Subinspector Jeroni Roca Ramón. 
- El tècnic municipal de l’Àrea de Medi Ambient,  Sr. Alonso Gallardo Moragues i 
com a suplent el Sr. Miquel Sánchez Cortés. 
- El tècnic designat per la Conselleria d’Agricultura i Pesca, cap del servei 
d’Agricultura de la Direcció General de Medi Rural i Marí, Sr. Andreu Juan Serra 
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i com a suplent el tècnic del servei d’Agricultura de la Direcció General de Medi 
Rural i Marí, Sr. Domingo García-Carpintero González-Mohino.   
- Els dos experts en matèria de conservació de la natura, designats per Batlia, un 
pertanyent a la UIB i l’altra al Col·legi Oficial d’Enginyers Forestals de Balears; 
designant-se per part de la UIB al professor titular d’universitat de l’àrea de 
coneixement d’Ecologia del Departament de biologia, Doctor Antoni Marínez 
Taberner i com a suplent el professor titular de l’àrea de coneixement d’Ecologia 
del Departament de Biologia, el doctor Gabriel Moyà Niell, Buades i d’altra banda, 
per part del Col·legi Oficial d’Enginyers Forestals de Balears,  el Sr. Francisco 
Grimalt Falcó i com a suplent el Sr. Joaquim Joy Miralles.  
- El representant de les entitats ciutadanes de Palma que, inscrites en el registre 
municipal corresponent, tenen com a objectiu bàsic entre els seus fins socials 
estatutaris la conservació de la natura, designant-se per part del Grup Balear 
d’Ornitologia i Defensa de la Naturalesa (GOB) al Sr. Antoni Muñoz Navarro i 
com a suplent a la Sra. Antònia Llabres Bernat. 
- El representant de les federacions d’associacions veïnals de Palma, a la Sra. Mª 
Soledad Sarabia.  
 
2n.- D’aquest Decret es donarà compte al Ple Municipal i s’inscriurà en el Llibre 
de Resolucions d’aquesta Batlia.  
 
8.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del canvi de dia i hora de la Comissió 

del Ple de Suggeriments i Reclamacions i de la Comissió del Ple de Serveis a 
la Ciutadania.  

 
El Ple es dóna per ASSABENTAT de: 
 
Per acord de Ple de l’Ajuntament de dia 20 de juny de 2011 es va aprovar la creació i 
composició de les Comissions del Ple, les quals van establir el dia i l’hora a la seva 
composició. La Junta de Portaveus ha estudiat la problemàtica sorgida per motius de 
l’allargament de la Comissió de Serveis a la Ciutadania que hauria de començar a les 
13’00 hores del dijous anterior al Ple per la qual cosa finalitza molt tard en tant que la 
Comissió de Suggeriments i reclamacions te un ordre del dia menys llarg. Per la qual 
cosa, escoltats els presidents de la Comissió de Suggeriments i Reclamacions i del de 
Serveis a la Ciutadania es canvia el dia i l’hora de les mateixes, quedant establert de la 
següent manera: 
 
1r. La Comissió de Suggeriments i Reclamacions a partir d’ara es dura a terme el 
dijous anterior al Ple a les 13 h. en lloc del divendres a les 12’00 h. i la Comissió de 
Serveis a la Ciutadania a partir d’ara es durà a terme el divendres a les 12’00 h. en 
lloc del dijous a les 13’00 h. 
 
2n. Traslladar aquesta modificació als membres de la Comissió de Suggeriments i 
Reclamacions i als de la Comissió de Serveis a la Ciutadania mitjançant inclusió a 
la carpeta compartida de Secretaria General del Ple. 
 
9.  Proposta d’aprovació d’acord de la substitució de membre del Consell 

Tributari.  
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Parla el Sr. Alcover: 
 
“Respecte al 9 volia fer una pregunta i es en quina data  hi havia la renúncia de la 
consellera tributària la Sra. Maria Lluisa, com a membre del Consell Tributari, 
conseqüència de la qual ara es nomena un nou membre”. 
 
Respon el Sr. Martínez: 
 
“No tinc aquesta documentació aquí”.  
 
Continua el Sr. Alcover: 
 
“Desprès hi havia una pregunta oral que no tindrà massa sentit però al manco servirà per 
respondre a aquesta pregunta”. 
 
Es proposa: 
 
L’art. 137 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, 
modificada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització 
del govern local, preveu la creació d’un òrgan per a la resolució de les reclamacions 
economicoadministratives en l’àmbit municipal, que en el cas de Palma s’han anomenat 
Consell Tributari de l’Ajuntament de Palma. 
 
L’art. 4 del Reglament orgànic del Consell Tributari, que va ser aprovat pel Ple a 
l’empara de l’esmentat art. 137, disposa que el Consell Tributari de l’Ajuntament de 
Palma estarà integrat per tres membres nomenats pel Ple amb el quòrum de majoria 
absoluta. 
 
Donada la renuncia per motius personals de la Sra. Maria Luisa Ginard Nicolau, propòs 
al Ple de l’Ajuntament que adopti el següent 
 
ACORD 
 
1. Acceptar la renuncia com a membre del Consell Tributari de l’Ajuntament de 
Palma de la Sra. Maria Luisa Ginard Nicolau, agraint-li els serveis prestats. 

 
2. Nomenar com a nou membre del Consell Tributari de l’Ajuntament de Palma el 
Sr. Ignacio Fernandez Alegria. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Donaré relació de totes les entitats que han demanat la seva intervenció al Ple i han 
estat acceptades, en el punt 10 intervindrà la Federació d’Associacions de Veïns de 
Palma, en el punt 40 la Comissió d’Ensenyança de CCOO Illes Balears, en el 42 la 
Federació d’Associacions de Veïns de Palma, en el 43 el Consell de la Joventut de 
Palma, en el 45la Federació d’Associacions de Veïns de Palma, en el 47 l’altra Senalla, 
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en el 48 l’Associació de Veïns Can Amunt- Ciutat Antiga, en el 51 Idees i FETE UGT 
Illes Balears, en el 56 l’Associació de Veïns es Raval de Santa Catalina, Unió 
d’Associacions de Mallorca i Associació de Veïns de Can Amunt- Ciutat Antiga, en el 
57 Amics de la Terra, en el 58 Federació de Veïns de Palma, en el 59 la Defensa, 
Federació de Sanitat CCOO, UGT  i Unió d’Associacions de Mallorca, en el 60 
Federació de Sanitat de CCOO i UGT, en el 61, Federació de Veïns de Palma, en el 62 
Associació de Veïns Es Raval de Santa catalina, en el 63 Unió d’Associacions de 
Mallorca i Associació de Veïns Can Amunt Ciutat Antiga, entitats que avui tindran 
possibilitat d’intervenció al Ple. Anem ido a continuar amb el punt 10”.  
 
10.  Proposta d’aprovació definitiva del Pla d’Igualtat de dones i homes 2012-

2014 i esmenes presentades pel Grup Municipal PSM-IV-ExM . 
 
Intervé un representant de la Federació d’Associacions de Veïns de Palma: 
 
“Bon dia, Sr. Batle, Senyores Regidores, Senyors Regidors. En aquest context de crisi 
socioeconòmica, les dones són les més vulnerables i les que més necessiten que les 
administracions actuïn per pal·liar aquesta situació per a què no derivi cap a l’exclusió 
social. Les dones són les que tenen major dificultat per accedir a l’educació, al món 
laboral, acceptant els treballs més insegurs, les ocupacions més precàries, i en la majoria 
dels casos sense assegurances, la qual cosa, agreuja la seva situació de vulnerabilitat. 
Aquesta situació de inestabilitat també agreugen els episodis de violència masclista, i 
els assassinats de les dones. Per tant, la Federació d’Associacions de Veïns de Palma 
considera que s’està donant passes molt important cap a la igualtat amb l’aprovació 
definitiva del Pla d’Igualtat de dones i homes 2012-2014 de l’Ajuntament de Palma. 
Però no obstant, no entenem, com podem aprovar-lo sense cap referència al seu 
finançament, quan uns dels eixos estratègics d’aquest Pla és: contribuir al 
desenvolupament d’una ciutat participativa i del seu teixit social i l’apoderament de les 
dones a tots els àmbits de la vida social, recuperant i visibilitat les seves experiències i 
els seus sabers. Amb accions molt concretes, com són les subvencions, la formació, la 
divulgació, sensibilització, etc... Som conscients, que estem en un moment difícil, però, 
esperem que malgrat les dificultats, l’Ajuntament posarà tots els seus recursos, humans, 
materials, i econòmics per desenvolupar aquest Pla, perquè no basta amb legislar també 
s’ha d’actuar i s’ha de fer consensuant amb la societat civil i les seves organitzacions. 
Per tant, esperem el compliment i el desenvolupament d’aquest Pla i que se cerquin els 
mecanismes més adients perquè sigui una realitat i no quedi en un llistat de bones 
intencions.” 
 
Te la paraula la Sra. Fernández Barrero per defensar les esmenes: 
 
“ Gracies Sr. Batle, des del PSM-IV-ExM hem presentat esmenes en aquest projecte 
d’igualtat que ja avisem que ja avancem que recolzarem que aprovarem, però així i tot 
hem volgut presentar una sèrie d’esmenes perquè consideràvem que hi havia una sèrie 
de puntualitzacions que per nosaltres eren importants, varem presentar una primera 
esmena a lo que nosaltres considerem que es una dilució de responsabilitats donat que 
les accions del Pla d’Igualtat normalment hi ha d’haver àrees responsables que 
assumeixin la responsabilitat de dur a terme aquestes accions i hi ha una sèrie de punts, 
una sèrie d’accions que aquestes àrees responsables no hi figuren sinó que lo que es 
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consideren es que totes les àrees de l’Ajuntament son responsables, nosaltres estenem 
que no es lo adient, no es lo correcte perquè si no hi ha una àrea que al manco estigui 
reflectida com a responsable difícilment assumirà o es sentirà al·ludida davant aquestes 
accions, desprès una altre esmena que nosaltres també consideràvem important que es 
va canviar a més de la versió anterior del Pla d’Igualtat sobre les necessitats que 
apel·laven al pla director d’escoles d’infants i es va haver d’adaptar per les necessitats 
de les famílies de Palma, nosaltres trobem que aquesta modificació es absolutament 
imprecisa, de fet un pla director es el que determina quines son aquestes necessitats en 
base a una sèrie d’estudis, en base a una sèrie d’experiències, etc, per tant nosaltres 
demanàvem que es tornés a recuperar aquest text original que feia referència al pla 
director i no a una cosa tan ambigua com son les necessitats de les famílies de Palma 
que no tenim ni idea com es mesura això, ni en quin marc es poden mesurar aquestes 
necessitats, desprès unes altres esmenes si que han estat acceptades, per tant nosaltres 
agraïm el que hagin acceptat aquestes esmenes, però una cinquena que aquesta creiem 
que es la més important i la que realment dona viabilitat o no a aquest Pla d’Igualtat que 
es que darrera aquest Pla hi hagi un finançament, hi hagi el compromís de les àrees 
municipals de dedicar una petita part del seu pressupost a treballar,  a fer real aquestes 
accions que preveu el Pla d’Igualtat  i no hi ha manera d’introduir aquest ... de 
finançament jo entenc que vivim uns moments molt difícils, entenc que hi ha una 
situació greu econòmica, però també es cert que no sempre el finançament que demanda 
aquest Pla d’Igualtat s’ha de bestraure d’altres coses, simplement es dirigir aquests 
doblers a accions  paregudes o similars que s’estan duent però en termes d’igualtat, es a 
dir per mem si aconseguim d’una vegada trencar aquesta bretxa que hi ha entre els 
homes i les dones, entre les desigualtats a fi de que sigui real en algun moment aquesta 
igualtat, que puguem parlar, que això comenci a ser història i que els plans d’igualtat no 
siguin una necessitat, de totes maneres lo que esta clar es que vivim uns moments en 
que la desigualtat encara es molt més greu, si la desigualtat cap a les dones ja es 
històrica, si es una desigualtat molt arrelada dins la societat en aquest moment estem 
assistint dins altres desigualtats molt greus, com son les desigualtats econòmiques, com 
son les desigualtats socials, aquestes desigualtats venen donades per tots aquests retalls 
tant en educació com amb sanitat, si aquí volíem amb aquest pla d’igualtat poder fer 
front a unes desigualtats que formen part de l’estructura de la nostra cultura, en aquest 
moment ens haurem d’enfrontar amb moltes més desigualtats perquè com no si la dona 
en condicions de bonança econòmica, en condicions optimes ja pateixen greus 
desigualtats, en un escenari com el que tenim en aquest moment les dones patiran una 
doble o triple desigualtat, per tant el compromís d’aquest Ajuntament davant els plans 
de desigualtat es més ferma que mai perquè la dona no te perquè ser sempre la que 
pateixi de manera doble o triple les desigualtats socials, econòmiques, educatives, etc, 
creiem que si hem de fer una aposta per alguna de les coses es lluitar per aquesta 
desigualtat que en aquest moment serà un front cada vegada molt més ampli, perquè 
tindrem moltes i ja de fet tenim moltes i moltes desigualtats. 
 
Te la paraula la Sra. Ferriol: 
 
Moltes gràcies Sr. Batle, Sra. Fernández ja varem tenir aquest debat en comissió, vaig 
donar una explicació de per quina raó no es contemplava un finançament d’aquest pla, 
primer perquè li vaig comentar que la intenció que tenim es que es pugui fer amb 
recursos propis i en segon lloc perquè nosaltres lo que hem fet ha estat simplement 
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aplicar l’informe que varen fer els tècnics, les  tècniques de l’Àrea d’Igualtat quan es 
varen presentar les esmenes per part del Grup Municipal Popular a l’anterior mandat i 
per lo tant nosaltres el que hem fet ha estat donar per bo el criteri dels tècnics, també lo 
que li vull dir es que el fet de que no ...un àrea responsable jo crec que cada vegada hem 
de tenir més clar es que aquest tema no es un tema meu,no es un tema de l’Àrea 
d’Educació i Família, Igualtat i Majors, aquest es un tema de l’Ajuntament, es un tema 
social, es un tema de tothom sense cap exclusió i per tant el fet de que cada Àrea tingui 
aquesta perspectiva això ha de ser transversal, es lo que hem parlat des del principi de la 
lluita per els drets de les dones, aquest ha de ser un tema transversal i per tant jo crec 
que aquesta es la línia en la que s’ha de fer feina en aquest Ajuntament, jo la veritat es 
que els vull agrair però no perquè s’aprovi aquest Pla d’Igualtat que vostès saben 
perfectament que es va aprovar inicialment en el mandat anterior i per tant es un Pla 
d’Igualtat que varen presentar en el seu moment els responsables de l’equip de govern 
anterior i que el Partit Popular en el mandat anterior a l’oposició va recolzar, jo crec que 
lo important aquí no es tant el fet de que en aquests moments com a equip de govern 
hem correspongui a mi, ens correspongui a nosaltres el presentar l’aprovació definitiva 
d’aquest pla, lo important es que els representants del poble que estam asseguts en 
aquestes cadires estem d’acord amb els principis d’aquest pla d’Igualtat i que feiem 
nostre el compromís de fer feina per això, jo es que estic encantada de que no només 
vostè perquè jo confio que el Sr. Verger, el Sr. Noguera i tots els membres del partit 
Socialista sense excepció no només  exclusivament les persones que son les portaveus 
com la Sra. Sánchez o vostè d’aquest tema estaran implicats i la veritat es que aquest ha 
de ser el camí perquè no n’hi ha d’altre i evidentment ha de ser un camí compartit amb 
les entitats socials, compartit amb les persones que formen part del teixit associatiu i 
que al final son les persones que cada dia lluiten des del seu àmbit igual que nosaltres 
des d’aquí perquè la igualtat sigui cada vegada més un fet i no un desig, per tant jo els 
vull agrair el fet de que recolzin aquesta  aprovació definitiva i reiterem la nostra 
votació en comissió, varem arribar a un acord a les esmenes 3 i 4 i a les altres votaríem 
en contra. Moltes gràcies. 
 
Te la paraula la Sra. Sánchez: 
 
Gracies Sr. Batle, un poquet per explicar la nostra votació a comissió, bàsicament  
estem d’acord, lo important es que aquest pla surti endavant, hem esperat un any hem de 
recordar que aquest Pla d’Igualtat va ser aprovar per unanimitat just ja fa 13 mesos, 
lamentem que hagin tingut que esperar tant, però d’un dels punts, d’una de les esmenes 
que nosaltres estàvem d’acord, presentada per la coalició PSM-IV-ExM era l’esmena 
numero 2, per nosaltres es molt important defensar la feina que es va fer a la passada 
legislatura encetant el Pla director de les escoles d’infants, pensem que es una eina que 
s’ha de posar en funcionament i que s’ha de mantenir per conèixer aquestes necessitats 
de les famílies de Palma que vostès presenten realment trobem una terminologia bastant 
subjectiva i nosaltres lo que volíem defensar es que utilitzessin aquesta eina que es el 
Pla director, per una altra banda es vera que nosaltres quan varem presentar aquest pla 
també no anava lligat a un finançament per àrees però això no vol dir que no es pugui 
intentar i que vostè tingui el suport del seu equip de govern i del batle per al futur 
intentar aconseguir-ho i sobretot que no sigui paper banyat que ens posem tots a fer 
feina que te el suport d’aquest grup municipal i endavant. Moltes gràcies. 
 



 

- 20 - 

Te la paraula la Sra. Fernández: 
 
Molt be Sra. Ferriol, vostè quan defensa que efectivament que es un compromís de tots 
que han de ser polítiques transversals, amb això estem totalment d’acord però es cert 
que si no hi ha àrees amb noms i llinatges responsables i que es comprometin i que se’ls 
pugui demanar explicacions de perquè no han dut a terme les sessions a que s’han 
compromet, evidentment ningú es sentirà al·ludit i això esta clar i la transversalitat ha de 
ser així perquè es correcte però també les àrees s’han de responsabilitzar amb noms i 
llinatges, es fonamental, perquè sinó es paper banyat ningú es sent responsable, un mira 
a l’altra, l’altre mira a l’altre i ningú es sent al·ludit, efectivament vostè diu que no hi ha 
partida econòmica perquè han fet cas a l’informe tècnic, la partida econòmica això es 
una responsabilitat política vull dir, els tècnics poden respondre , es a dir poden tenir 
respostes tècniques a les propostes, però el dotar o no econòmicament un pla es una 
responsabilitat política perquè`estic segura que els tècnics si els hi demanes si li posem 
doblers a aquesta secció diran que si, perquè sinó difícilment sabrem amb que comptem 
per dur-les a termes, per tant evidentment es una decisió política i no es na decisió 
tècnica, desprès sobre la nostra implicació pot estar ben segura que tant el Sr. Verger, 
com el Sr. Noguera com aquesta coalició PSM-IV-ExM estem totalment compromesos 
amb el Pla d’Igualtat, però governen vostès o sigui nosaltres recolzarem i empenyerem 
tot el que sigui i demanarem responsabilitat i demanarem també com estan les accions 
en que aquest pla ens compromet però evidentment la gran responsabilitat es seva i de la 
de la seva regidoria la de fer possible el màxim nombre possible d’aquestes accions 
d’aquest pla per lo tant el nostre recolzament el tindrà  segur seguríssim, però vostè es la 
que ha de tenir la iniciativa. 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
Sra. Ferriol, vostè te 3 minuts per acabar el torn d’esmenes i llavors tornarà a començar 
amb 5 minuts, vol dir que si ja vol fer ús amb la mateixa intervenció de le següent que 
es per defensar la proposta ja les podem ajuntar. 
 
Te la paraula la Sra. Ferriol: 
 
Molt be, moltes gràcies, respecte del Pla director ja els ho he dit aquesta es una de les 
esmenes que varen presentar i que els tècnics han considerat que la nostra esmena es 
podria acceptar i que millorava el text i que per això ho hem mantingut d’aquesta 
manera, jo també els vull recordar que el fet de que vostès siguin els que formaven part 
de l’equip de govern anterior i que va aprovar inicialment aquest pla, jo no se si al final 
vostès m’estan defensant les esmenes que varem presentar nosaltres com a oposició 
quan jo ara estic en el govern i l’informe tècnic diu que no hi ha lloc acceptar aquestes 
al·legacions, es com el mol al reves, perquè es suposa que vostès haurien d’estar 
satisfets amb aquest pla, de totes maneres lo que si que vull deixar molt clar es que jo 
quan hem referia que comptaria amb el seu suport no estava pensant en cap moment de 
qui es la responsabilitat, evidentment la responsabilitat es meva i jo no me’n desfaig 
d’aquesta responsabilitat, lo que passa es que hi ha temes que son temes que han d’estar 
per damunt de la ideologia  política de cada grup perquè lo seu es que quan es governa i 
s’aprova un document per unanimitat es que quan hi ha un canvi de govern tota la feina 
que s’ha fet no torni enrere o sigui de qualque manera a lo que hem refereixo es que 
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aquest es un dels temes que haurien d’estar per damunt dels distints posicionaments 
polítics perquè hem d’arribar a un acord de mínims que això s’ha de respectar i hem 
referia a aquesta col·laboració  i aquesta aliança, en cap moment deixant de banda la 
meva responsabilitat i la meva responsabilitat d’iniciativa i respecte a la dotació 
econòmica exactament lo mateix es que al final vostès estan defensant les esmenes del 
partit Popular que va defensar desprès de l’aprovació inicial, no se, jo lo que faig es fer 
cas als tècnics que han fet la valoració de les esmenes i han considerat que hi ha 
esmenes que es poden incloure i d’altres que no i a més penso que les àrees la feina més 
important que tenim al millor les persones que estem a la regidoria d’Educació i 
Família, Igualtat i Majors es precisament vetllar perquè tinguin aquesta sensibilitat i 
perquè  aquesta transversalitat sigui un fet, però jo crec que també s’ha de donar un vot 
de confiança a cada àrea amb la feina que li correspon fer perquè no perquè no estigui 
especificat en el pla no vagin a complir-ho,simplement crec que ha quedat molt clar el 
posicionament de tots els grups polítics, ha quedat clar maldament a vegades amb el 
debat de les esmenes pugui parèixer que no estem d’acord que en lo important en lo 
fonamental estem d’acord i a mi també m’agradaria deixar clar que des de l’àrea que jo 
regeixo s’està fent una feina que continua la feina que es va fer en el mandat anterior, 
respecte de donar ajuda a les dones que en aquests moments tenen més dificultats per 
accedir a la formació, per rompre la bretxa digital per distints aspectes que ajuden a que 
les dones es puguin de qualque manera sentir més preparades per enfrontar aquest mon 
en el que ens ha tocat viure, i també vull recordar que es vera que amb pressupost es 
poden fer moltes de coses però en aquests moments els pressupost son limitats i 
nosaltres hem prioritzar que hi hagi un servei d’atenció integral a  les víctimes de 
violència de gènere, que com vostè sap no només atén a les víctimes sinó que també als 
infants i que fa un programa amb els agressors i crec que aquest es un dels puntals de la 
feina de la nostra Àrea, perquè evidentment fins que hi hagi una sola víctima de 
violència de gènere la lluita per la igualtat tindrà sentit. Moltes gràcies. 
 
Te la paraula la Sra. Fernández: 
 
Gràcies Sr. Batle, jo no afegiré ni faré més llarg aquest debat, perquè efectivament 
estem  totalment a favor i en consonància en la majoria del contingut del Pla, per tant 
únicament dir-li que espero que a lo llarg de tota aquesta legislatura, aquests 3 anys que 
queden de legislatura, puguem veure que haguem caminat un poc més cap aquesta 
igualtat, i vostè parlava de l’Àrea d’Igualtat, dels pressuposts de l’Àrea d’Igualtat però 
clar no només l’Àrea d’Igualtat ha de comprometre el seu pressupost en fer real aquest 
pla sinó les distintes àrees municipals han de demostrar el seu compromís dedicant una 
part del seu pressupost a assolir aquestes accions a fi de donar suport a aquest pla 
d’igualtat i fer-lo real, es aquest el repte, el repte es fins a quin punt esta compromesa 
cada Àrea d’aquest Ajuntament a fer possible que el Pla d’Igualtat es pugui complir el 
màxim possible que a vegades no es una qüestió econòmica, perquè hi ha una qüestió 
fonamental que son els indicadors, en aquest moment no podem mesurar les necessitats 
des de l’òptica de dona, perquè no s’avaluen els resultats i ara estava pensant amb el Sr. 
Vallejo que hem mira tan atentament, estava pensant amb el tema de la mobilitat i de fet 
va ser una petició que també varem fer que hi hagués indicadors lo mateix a l’SMAP, 
indicador en femení per saber quin es el perfil d’usuari dona que agafa el bus, i quines 
necessitats tens, els busos realment van per la trajectòria que les dones necessiten, 
perquè tots sabem que son les majors usuàries etc, etc, vull dir, hem de començar a 
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pensar en perspectiva de gènere quan fem urbanisme, quan pensem en mobilitat, quan 
pensem en manteniment, quan pensem en el disseny de la ciutat, perquè no es lo mateix, 
no son òptiques iguales i aquesta òptica es absolutament fonamental e imprescindible, 
perquè es la mirada de més del 50% de la població que som nosaltres les dones i que 
hem estat sempre relegades i que ja es hora de que aquesta bretxa de desigualtat  no 
s’acurci sinó que desaparegui. Gracies. 
 
Te la paraula la Sra. Sánchez: 
 
Gràcies Sr. Batle, jo crec que malgrat aquests petits detalls, aquestes coses que per 
ventura ens separen ideològiques als diferents partits jo crec que també hem de posar en 
valor la feina de consens que va fer l’anterior regidora la Sra. Cristina Ferrer i el seu 
equip Elena Quintana per arribar a que es pogués aprovar aquest pla l’any passat a 
l’anterior legislatura, i també hem de posar en valor la feina feta per els diferents grups 
polítics i per l’actual regidora Ferriol i el seu equip, aleshores jo crec que ha de ser un 
moment de satisfacció i sobretot d’esperança a que es pugui fer feina de valent i que 
se’ns tingui en compte a les dones amb aquesta perspectiva de gènere en aquest 
Ajuntament i a totes les regidories, per tant un clam a l’esperança i que la política i els 
polítics jo crec que servim per qualque cosa i avui crec que ho demostrem. Moltes 
gracies. 
 
Te la paraula la Sra. Ferriol: 
 
 Gracies Sr. Batle, només vull donar les gracies a tots. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
El Ple de l’Ajuntament en la sessió ordinària del dia 28 de març de 2011 adoptà l’acord 
següent: 
 
1. Aprovar inicialment el Pla d’Igualtat de Dones i Homes 2011-2013 de l’Ajuntament 
de Palma, text que s’adjunta al present acord. 
 
2. Disposar l’obertura d’un període d’informació pública i audiència a les persones 
interessades per un termini de 30 dies, comptadors des de l’endemà de la publicació 
d’aquest acord al BOIB, al tauler d’anuncis i a al pàgina web municipal, per a la 
presentació d’al·legacions o suggeriments. 
 
3. Donar audiència pel mateix termini a les entitats ciutadanes de Palma, la finalitat de 
les quals guardin relació directe amb l’objecte de l’ordenança, d’acord amb el que 
preveu l’art. 102 de la Llei autonòmica 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears. 
 
4. Advertir que, en el cas que no es presenti cap reclamació o suggeriment, aquesta 
ordenança s’entendrà aprovada definitivament. 
 
Una vegada finalitzat el termini d’informació pública, ha presentat al·legacions el Grup 
municipal Popular de l’Ajuntament de Palma. 
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És per això que, estudiades i analitzades les esmenes presentades d’acord amb el 
document que s’adjunta, de conformitat amb el que disposa l’article 127 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, modificat per la Llei 
57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització del govern local i 
l’art.102 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma,  es sotmet a la 
consideració de la Junta de Govern de Palma l’adopció del següent: 
 
A C O R D 
 
1.Estimar parcialment les esmenes presentades pel Grup municipal Popular al Pla 
d’Igualtat de dones i homes, d’acord amb l’informe tècnic que s’adjunta. 
 
2.Trametre aquest projecte modificat, amb la documentació complementària 
prevista a l’art. 102.2 del Reglament orgànic del Ple d’aquest ajuntament, a la 
Secretaria General del Ple a fi de continuar amb la tramitació prevista 
reglamentàriament per a la seva aprovació definitiva. 
 
3. Elevar al Ple l’aprovació definitiva del Pla d’Igualtat de dones i homes 2012 – 
2014. 
 
Primer es REBUTGEN les esmenes: esmena 1 per 16 vots  en contra (PP), 3 vots a 
favor (PSM-IV-ExM) i 8 abstencions (PSOE), l’esmena 2 per 16 vots en contra 
(PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) i l’esmena 5 per 16 vots en contra 
(PP), 3 vots a favor (PSM-IV-ExM) i 8 abstencions (PSOE). -Segon s’APROVEN 
per unanimitat segons el dictamen de  la Comissió les esmenes 3 i 4 i s’incorporen 
al text definitiu a  la pàgina 7 un apartat d’avaluació a continuació de l’apartat 
temporalitat que diu:  
“S’inclourà una clàusula que dirà: “L'avaluació del Pla té per objecte conèixer 
l’abast dels objectius proposats i llur adequació, obtenir informació per a la 
millora contínua i donar compte sobre les actuacions empreses de forma que es 
pugui garantir la coherència i l’eficàcia de les actuacions plantejades. Així es 
duran a terme: 
- Avaluació intermèdia 
- Avaluació final basada en el compliment de les accions proposades, el grau de 
consecució, l’impacte i l’ajust a les necessitats detectades. 
Aquesta avaluació es durà a terme a través de diferents tècniques d’avaluació: 
- avaluació quantitativa: recollida sistemàtica de la informació dels projectes i 
programes que s’implementin. 
- avaluació qualitativa: taules de treball, valoració dels professionals i de les 
persones usuàries. 
En el marc de la Comissió Tècnica es dissenyarà el cronograma i s’establiran els 
indicadors d’avaluació pertinents a cada actuació proposada”. 
 
Es tracten conjuntament els punts 40 i 67 
 
40.   Proposició del Grup Municipal Socialista  relativa a mesures urgents de 

racionalització de la despesa pública en l’àmbit educatiu (1522/2012). 
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Intervé la representant de la federació d’Ensenyança de CCOO de les Illes 
Balears: 
“Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors, som Delegada sindical per part de CCOO, 
membre del Comitè d’empresa i designada com a portaveu d’aquest i mestra a l’E. I. 
Sta. Catalina del Patronat Municipal d’Escoles d’Infants de l’Ajuntament de Palma. 
CCOO, referent a aquest punt, exposa el següent: de manera inesperada l’Ajuntament ha 
comunicat, primer de manera oral i llavors amb informe, la intenció de privatitzar 
l’Escoleta de l’Arenal, una de les quatre escoletes de gestió directa. Escoletes que duen 
des del 1979 amb l’inici de la democràcia, són ja 33 anys d’educació pública i de 
qualitat. Una educació pública i de qualitat que ara sembla es veu com un negoci, una 
inversió pública que ha de passar a donar benefici a una empresa privada. A més, aquest 
informe proposa una reestructuració de part de la plantilla, una reestructuració que 
afecta a 53 treballadores, d’aquestes 53 treballadores 37 són acomiadades i les altres 16 
veuen empitjorades les seves condicions laborals. Tot això d’una plantilla de 104 
treballadores. Per tant no estam parlant només de l’Escoleta de l’Arenal, estam parlant 
del conjunt de totes les treballadores de les quatre escoletes de gestió directa. El comitè 
ha demanat s’estudiïn altres vies d’estalvi, però no se’ns presenta cap altre alternativa. 
Ens diuen que amb aquesta proposta l’estalvi serà de 440.000 €, quan es pensen gastar 
en urinaris públics més de 500.000 €. És el nostre cas un exemple més del que s’està 
patint a nivell nacional amb l’educació. Recordar-los-hi que l’educació és un dret de la 
ciutadania. Recordar-los-hi que l’etapa 0-3 és competència pròpia de l’Ajuntament i que 
és una etapa educativa, en majúscula. Per què l’única alternativa que se’ns proposa és 
l’acomiadament de treballadores botant-se, no només la possibilitat de la subrogació, 
sinó també l’estudiar altres vies d’estalvi com va demanar el comitè? Sr. Batle, li hem 
demanat cita per exposar-li la nostra preocupació per que se’ns està proposant, pel futur 
del Patronat Municipal d’Escoles d’Infants i no hem rebut cap resposta. Gracies” 
 
Te la paraula la Sra. González: 
 
Moltes gràcies Sr. Batle, la comunitat educativa ha assistit amb consternació les 
retallades en educació recollides en els pressuposts generals de l’Estat i a les mesures 
addicionals de retallades de 3 mil milions d’euros, aquestes mesures tenen repercussions 
directes sobre ràtios, nombre de professors i la desaparició de programes de cooperació 
amb les comunitats autònomes i els ajuntaments, programes essencials com l’educa 3 
per la promoció del primer cicle d’educació infantil de 0 a 3 anys a les comunitats 
autònomes, també a l’escola.... que suposa un avanç sense precedents en la introducció 
de .....a l’ensenyament i els centres escolars de tot el país, la desaparició d’aquest 
programa  recollits al Real Decret Llei 14/2012 de 20 d’abril, de mesures urgents de 
racionalització de la despesa pública en l’àmbit educatiu, i que modifica la llei orgànica 
d’educació és de suma gravetat, i una important regressió. Sr. Batle, Sra. Ferriol, estoy 
segura de que las medidas que están tomando no son de su agrado, me consta y como 
anteriormente también tuve responsabilidades en el área de educación de este 
Ayuntamiento, se las dificultades con las que nos encontramos hace unos años, y con 
las que ustedes se encuentran en este momento debido a la situación económica que 
padecemos a nivel mundial. No obstante, hay unos límites en los que creo que tenemos 
que pararnos, unos límites en los que más allá de las ideologías como muy bien antes ha 
expresado la Sra. Ferriol, que nos dan la legitimidad a través de las urnas para decidir la 
directriz o las decisiones de gobierno que se hayan de tomar, hay unos límites, y hay 
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unos límites en los que tenemos que pararnos y que tenemos que frenar y decir hasta 
aquí, y esos límites se ven en los presupuestos, cuando se decide que áreas tienen unos 
presupuestos y que áreas tienen otros. Y cuando se decide que se recorte o que haya 
menos dinero para determinados programas educativos, de máxima importancia para la 
ciudadanía, que dejan, que garantizan la igualdad de oportunidades de nuestros niños, 
que garantizan la salud social de nuestra ciudad, como pueda ser los programas de 
escoletas 0-3, tocar el Patronato es tocar el eje central de nuestra, de la garantía de 
nuestra igualdad de oportunidades. El Patronato lleva, como bien ha explicado 
anteriormente la representante del Comité de Empresa, desde el inicio de la democracia, 
trabajando con un nivel de calidad incuestionable, es la joya de la corona de nuestro 
sistema educativo municipal, porque aquí Sra. Ferriol estamos hablando de 
competencias propias, aquí no podemos decir como en otros casos, que no es 
competencia del Ayuntamiento. Por tanto, recortar, tocar, algo tan fundamental como es 
el 0-3, el Patronato de Escoletas, despidiendo, despidiendo trabajadoras, y tocando el 
núcleo central que garantiza la filosofía del Patronato Municipal de Escoletas, es algo 
que considero con todo el respeto, un error muy grave, un error que además es 
innecesario, porque la cantidad que están planteando que se ahorra, con todos mis 
respetos, es la misma que están planteando que se van a gastar en 6 servicios públicos, 
servicios urinarios, perdón. Entonces, no es justificable que si no hay dinero, no hay 
dinero para nada, pero que recorten no llega a 400.000 euros, para que se gasten en un 
servicio que no se ha tenido nunca y que, se puede esperar a mejores momentos para 
ponerlo, es injustificable. Es injustificable ante la ciudadanía, y yo creo que para ustedes 
tiene que estar siendo algo también bastante difícil de entender también para ustedes 
mismos, y todo esto desgraciadamente encuadra con el, con el inicio de la proposición, 
perdón que me estoy excediendo, pero que es, tenemos un Real Decreto o sea es que 
viene desde arriba, desde Madrid la Comunidad Autónoma y también en el 
Ayuntamiento, y al final quien está pagando las consecuencias son nuestros niños de 0-
3 años, nuestros trabajadores que llevan más de 30 años demostrando su compromiso 
con nuestra ciudad y con la educación de calidad, y la ciudadanía de Palma. Por favor, 
reflexionen y den marcha atrás con estas medidas. Gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Vamos a ver, creo que es importante primero de todo aclarar 
una serie de conceptos que no se están manejando correctamente. En ningún caso 
hablamos de privatizar, puesto que la titularidad de la escoleta del Arenal es del 
Ayuntamiento. Estamos haciendo, estamos hablando en este momento de una propuesta 
que hemos planteado al Comité de Empresa, de, que además estamos pendientes de que 
nos hagan un informe al respecto, que lo que hace es redistribuir al personal que tiene 
un contrato fijo o indefinido, de las 4 escoletas municipales que tiene en gestión directa 
en 3, y el personal que este verano finaliza su contrato, que no va a ser despedido sino 
que finaliza su contrato, ese personal no continuará en las escoletas municipales puesto 
que no se va a hacer un nuevo contrato. Miren, yo creo que a la hora de tomar 
determinadas decisiones, la verdad es que hemos tenido muy mala suerte los que 
llegamos ahora.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
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“Por favor, por favor, les ruego, aquí todo el mundo tiene, ya están viendo que aquí todo 
el mundo tiene derecho a expresarse libremente, seamos respetuosos, cada uno tiene su 
momento, tiene su turno y estoy seguro que entre todos lo conseguiremos. Gritando, 
gritando, insultando, no conseguimos nada. Por tanto por favor seamos respetuosos con 
cada uno, seamos respetuosos con cada uno de los turnos. Sra. Ferriol cuando usted 
quiera.” 
 
Parla la Sra. Ferriol: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. El Patronato cuando nosotros llegamos, ustedes saben 
perfectamente que lo primero que tuvimos que hacer para poder abrir todas las escoletas 
municipales a principio de curso, en septiembre fue hacer una modificación de crédito, 
puesto que no tenían crédito suficiente consignado, ustedes lo saben perfectamente, con 
lo cual no se como lo pensaban hacer si ustedes iban a continuar gobernando, pero 
bueno no tendremos la oportunidad de saberlo puesto que cambió el Gobierno. Nosotros 
estamos buscando alguna manera de que los 7 millones que se, que cuestan las escoletas 
municipales, 7 millones que han supuesto uno de los incrementos mayores en el 
presupuesto del Ayuntamiento de Palma, del cual todas las áreas a excepción de 
Servicios Sociales, han tenido que ver reducido su presupuesto. Eso ha significado que, 
nosotros tengamos en este momento una situación de 7 millones de gasto, y de 500.000 
euros de ingresos, con lo cual hablar de hacer negocio o hablar de beneficios, es 
absolutamente desproporcionado, puesto que lo que estamos haciendo es intentar, de 
alguna manera, disminuir el déficit que tiene el Patronato, y disminuir el déficit para que 
este Patronato tenga una viabilidad, porque este Ayuntamiento, en todo caso lo que ha 
hecho ha sido apostar por la educación 0-3, puesto que lo primero que hicimos fue 
incrementar el presupuesto destinado a educación y a escoletas. Lo que ocurre es que, se 
podría hablar largo y tendido de la gestión que se ha hecho, tanto de la contratación 
como de la política de personal del Patronato. Miren, hay una solución, hay una 
alternativa para que esto no se haga de esta manera, pero es una alternativa que nosotros 
ni nos planteamos, la alternativa es subir las tarifas, subir las cuotas, adaptarlas al 
mercado. ¿Ustedes creen que en este momento nos podemos plantear subir tarifas a las 
familias que son usuarias de las escoletas municipales? Y quiero recordarles otra cosa, 
ustedes hablan de los derechos de las niñas y de los niños de Palma, los derechos de los 
niños y de las niñas de Palma están absolutamente garantizados, porque no solo hemos 
mantenido las plazas ya existentes, sino que además las hemos incrementado, porque 
por alguna razón que desconocemos en algunas escoletas, no se aplicaba la ratio que 
permite el decreto, y el decreto de la Conselleria en cambio si que se aplica en las 
escoletas de gestión indirecta, que ustedes adjudicaron cuando gobernaron Sra. 
González, porque las escoletas que se abrieron durante su mandato fueron escoletas de 
gestión indirecta. Entonces, miren, yo tengo que confesarles que lamento mucho esta 
situación, que a nadie, a ningún dirigente político le puede gustar tomar decisiones que 
supongan algún tipo de menoscabo en los derechos de alguien, pero quiero dejar muy 
claro que las personas que van a dejar de estar trabajando en el Patronato, si es que esta 
propuesta sale adelante, será porque finalizan su contrato, en ningún caso se está 
despidiendo a nadie. Y además quería decirles otra cosa, estos cerca de 460.000 euros 
que supone el hecho de que no se contrate a este personal, se redistribuya a esas 
personas que tienen, algunas de estas personas que tienen estos contratos temporales en 
las otras 3 escoletas, y que se gestione indirectamente esta escoleta, ese beneficio puede 
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ayudar a incrementar las ayudad de bono escolar que usted sabe perfectamente que son 
solo de 270.000 euros, con lo cual se puede redistribuir ese dinero para que pueda llegar 
a más familias esas ayudas. Yo entiendo que estas decisiones no son del gusto de 
muchas personas, pero les puedo asegurar que yo a parte de hacer política aquí lo que 
tengo que hacer es una cuestión responsable, es lo que estoy intentando. Muchas 
gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Sra. Ferriol, jo abans volia contextualitzar que aquesta decisió se produeix en una 
setmana que el descrèdit de la gestió del Partit Popular és manifest. Nosaltres estam 
parlant d’una decisió seva que traurà 37 persones en el carrer dia 31 d’agost, una decisió 
seva. Vull recordar que aquesta setmana, que aquesta setmana, tots els ciutadans de les 
Illes Balears hem contribuït a salvar un banc com Bankia, sense que hi hagi cap tipus de 
responsabilitat pels seus gestors, això s’ha de recordar, això s’ha de recordar, i els 
responsables se n’aniran de rositas cobrant primers súper milionàries, i això ho paguem 
tots, ho paguem tots. També hem de dir que tots hem pagat que se concertin escoles de 
l’Opus Dei que segreguen en els nins per sexe, 12 milions d’euros, 12 milions d’euros. 
També hem de dir, també hem de dir, que aquest retall, perquè això és una retallada, bé 
aquesta ganivetada de treure 37 persones en el carrer, incomplint les promeses del Batle 
de que “vamos a dar trabajo a todo el mundo”, si clar, si clar, aquesta retallada després 
se’n va a pagar sis urinaris pel centre de la ciutat, o sigui no és, no se pot dir que no hi 
ha doblers, no hi ha doblers per lo que se vol, no hi ha doblers per lo que se vol, i les 
proves són manifestes, ens varem gastar 300.000 euros en destruir un carril bici, no hi 
ha doblers per lo que se vol. L’educació pública de 0-3 anys, en tots els països 
desenvolupats del nord d’Europa és una mostra inequívoca de desenvolupament d’una 
societat, quantes més places i que siguin públiques, més avançada està una societat, més 
avançada està una ciutat, nosaltres encapçalem el ranking de fracàs escolar a l’Estat, i 
l’Estat ho encapçala a Europa. Jo la veritat Sra. Ferriol, m’agradaria que reconsideres tot 
això, perquè quan xerrem d’educació vostès només mercadegen en xifres, l’educació 
pública la paguem tots, no són els vostres doblers, la paguem tots, i això no ho duia en 
el programa electoral, no ho duien que privatitzaven o que externalitzàven les escoletes 
de gestió directa, no ho duien, no ho deien que aquestes 37 treballadores se n’anirien en 
el carrer, no ho deien. A que no? Jo demano per favor, recapacitar aquesta decisió, 
primer pels professionals que hi fan feina, segon per la tasca que fan, tercer per les 
famílies, i quart per la dignitat per favor, per la dignitat de la política, que ja està bé, que 
ja està bé. Gràcies.” 
 
Parla la Sra. González: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Quería precisar, habíamos solicitado que se uniera la pregunta 
número 63 con este” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Efectivamente, me lo acaban de decir que vamos a debatir juntamente la pregunta 67 
¿verdad?” 
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Parla la Sra. González: 
 
“Sí, la pregunta 67 ya que bueno viene al hilo, tanto de la proposición que lo que 
solicitamos con la proposición es que el Ayuntamiento de Palma, solicite la derogación 
del Real Decreto 14/2012 de medidas urgentes de racionalización del gasto público, y 
también que el Pleno del Ayuntamiento inste al Gobierno de España a dialogar con las 
fuerzas políticas, agentes sociales, comunidades autónomas, federación española de 
municipios en el ámbito de la conferencia sectorial de educación, para llegar a un 
acuerdo sobre las medidas a adoptar, para conseguir más eficiencia y eficacia en materia 
de educación, sin menoscabar la calidad y la garantía del derecho a la educación. La 
pregunta, o bueno, las preguntas que planteábamos, creemos que viene totalmente 
encajada con este porque es la materialización, en la proximidad de las consecuencias 
del espíritu y de la filosofía de este Real Decreto Ley 14/12, es por ello que 
preguntamos actualmente si hay o se está haciendo, se tiene intención de cambiar el 
modelo de gestión. Bueno, creo que más o menos esta contestada de que hay una 
intención de cambiar el modelo de gestión del Arenal, y también respecto a los estudios 
que hay encargados en proyectos sobre la licitación en este sentido. Quiero también 
aprovechar para terminar un poco de encajar, es decir, son situaciones yo entiendo de 
gestión, como bien dice usted Sra. Ferriol, hay unos presupuestos, hay un dinero, hay 
que presupuestarlo, pero es que la gestión, la gestión traduce una voluntad política, y 
traduce unas prioridades, y es aquí dónde yo entiendo que si a usted el Sr. Martínez no 
le permite tener más presupuesto, pues no puede hacer más con ese presupuesto, me 
parece muy bien que busque la manera de sacarle el mayor rendimiento y la mayor 
gestión, y no es eso lo que se está cuestionando aquí, aquí lo que se está cuestionando es 
ir a la raíz. Sr. Alcalde, ¿la prioridad de este Ayuntamiento son nuestros niños?, ¿es la 
educación?, ¿es la igualdad de oportunidades?, ¿estamos por 400.000 euros para 
despedir a 37 personas y modificar las condiciones de trabajo para empeorarlas de otras 
tantas?, ¿es esa la prioridad por 400.000 euros Sr. Alcalde? Yo creo que aquí si que 
tenemos que hacer un pensamiento, si merece la pena además soliviantar a nuestros 
ciudadanos, a los trabajadores de nuestro Ayuntamiento, del Patronato, soliviantarlos 
por 390.000 euros que luego se pueden gastar en algo tan importante o no importante 
como unos baños públicos, es este el final, o sea la gestión de la Sra. Ferriol yo, ella 
hace el trabajo que considera que tiene que hacer y seguro que con la mayor de la 
honestidad y de la seriedad, conociéndola como la conocemos, pero Sr. Alcalde 400.000 
euros dentro de un presupuesto de este Ayuntamiento, la Sra. Ferriol también dice que 
nuestra gestión, que dejamos como dejamos, a ver, nosotros teníamos, y además me 
brindo a que, a trabajar conjuntamente lo que haga falta, porque éramos conscientes de 
que el Patronato puede mejorar en muchas cosas, y que se puede racionalizar 
muchísimos temas de gasto, y en ese sentido también todo el conocimiento y todo el 
trabajo que hicimos en los últimos 4 años lo ponemos a su disposición. Lo que si le 
puedo asegurar, una cosa no habríamos hecho y es despedir a 37 trabajadoras del 
Patronato de Escoletas, esto seguro que no lo habríamos hecho. Gracias” 
 
Te la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Moltes gracies Sr. Batle, no son 390.000 son 449.000 i els vull dir que vostès, es que a 
jo hem fa molta de gracia perquè parlen de 400.000 euros com si fossin no res, jo de 
veres que crec que aquest es el plantejament que ha fet que la situació de l’Ajuntament 
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sigui com es, es que s’han de mirar els euros, s’han de mirar els cèntims, es que el 
problema que com que vostès no miraven prim, ara nosaltres ens trobem amb una 
situació molt pitjor que la que vostès tingueren quan governaven que ja començava a 
haver-hi crisis, i a pesar de tot vostès se varen gastar només en el Parc de Sa Riera 
250.000 euros en un pipican. Mirin, jo que me xerrin del concert de les escoles de 
l’Opus me pareix molt bé Sr. Noguera, me pareix molt bé perquè a vostè això li sap 
greu i jo comprenc que vostè ho manifesti, perfecte, però a altres comunitats autònomes 
on si que governen partits que no són el Partit Popular s’han concertat el col·legi de 
l’Opus Dei i ningú s’ha romput les vestidures, nadie se ha rasgado las vestiduras, de 
totes maneres a mi lo que me pareix que no se pot acceptar és que vostès estiguin 
xerrant de que nosaltres estam mercadejant. Mirin, és impresentable, perdoni que li 
digui Sr. Noguera, vostès han tret molts de serveis a gestió indirecta com per exemple el 
contracte que varen guanyar els escoltes, escolti hi ha molts de contractes que vostès 
varen adjudicar en el moment en que governaven, i ho varen fer per gestió indirecta. I 
això és treure benefici, fer caixa, donar lloc a les empreses? Per favor, és que hem 
d’esser un poquet més serios, de veres, de veres és que no se prenen en serio la situació. 
Mirin, nosaltres, ja que me xerren del Sr. Martínez, el Sr. Martínez lo que ha fet ha estat 
apuntar 1,7 milions més d’euros en el pressupost de lo que tenien abans les escoletes, 
només a les escoletes. Mirin, a l’anterior mandat en el darrer any, i crec, en el darrer any 
que per el curs passat no se va fer la signatura d’un conveni per necessitats educatives 
especials que és una competència de la comunitat autònoma. El patronat, tant l’any 
passat com enguany ha hagut de comportar aquesta despesa, i la suportarà el curs que 
ve, perquè nosaltres evidentment volem garantir els drets de les famílies i sobretot els 
drets dels infants amb necessitats educatives especials, però clar el problema és que si 
vostès no, quan gestionen no tenen en compte de que és, de qui és la competència de 
cadascuna de la gestió que es a l’Ajuntament, si vostès no entenen que necessitats 
educatives especials és del Govern, que de manteniment de centres hi ha una part que és 
del Govern, i tot ho paguem vostès, amb aquesta alegria després resulta que quan les 
coses van pitjor no arribem, escolti, no arribem, i que vostès me diguin que no els hi 
agrada la gestió indirecta, escolti li puc acceptar, no li agrada s’estima més gestió 
directa, però vostès el movimiento se demuestra andando, quan han governat gestió 
indirecta. Escotin, és que no estam fent cap privatització de res, estam donant una gestió 
indirecta, i sobretot els hi vull dir una cosa, que vostès estan mesclant una cosa amb 
l’altre, que defensin els interessos dels treballadors que finalitzen el seu contracte me 
pareix molt bé, però no diguin que les famílies i els infants de Palma se veuran afectats 
per aquesta decisió perquè des de que nosaltres estam en aquest Ajuntament, el curs que 
ve serà el primer curs que s’hauran ofert 82 places més de les que hi ha, perquè ni 
siquiera s’havien mirat les ràtios que corresponien per aula, escoltin és que s’han de fer 
les coses un poquet més sèriament, és que els doblers que se gestionen no són nostres ni 
són seus, són de tots els ciutadans de Palma. Mirin, jo crec que lo que nosaltres hem 
explicat queda molt clar, nosaltres estam disposats a continuar amb aquest servei 
municipal d’escoletes, perquè creiem que efectivament l’educació 0-3 és una 
competència municipal, això no ho discuteix ningú, i respecte de les intencions que 
vostès creuen que tenim perquè aquí es veu que la gent és molt donada a sospitar sobre 
les intencions dels altres, jo no tinc cap pèl a la llengua i no tinc cap problema per donar 
la cara, i els ho vaig dir amb les persones que formen el Comitè d’Empresa i els ho dic a 
vostès en aquest plenari, nosaltres hem fet aquesta proposta en el Comitè d’Empresa 
perquè volem intentar millorar la gestió del Patronat d’escoletes, i perquè lo que volem 
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és garantir el lloc de feina de les persones que tenen un contracte fixa i indefinit, les 
persones que en aquests moments si se fa aquesta proposta una realitat, passaran a 3 
escoletes municipals, aquestes persones no veuran amenaçat el seu lloc de feina mentre 
aquest partit governi aquest Ajuntament, que quedi clar, si ho he de dir més alt ho de 
repetir ho puc repetir, per tant en resposta a la pregunta del Partit Socialista. Si, només 
un segon Sr. Batle, gràcies. Tenim intenció de canviar el model de gestió de l’escoleta 
de s’Arenal, sempre i quant aquesta proposta segueixi endavant, jo estic esperant que el 
Comitè d’Empresa faci un informe, i escoltin, si són capaços d’aportar una alternativa 
per millorar la gestió dels recursos, jo encantada de la vida, i si s’està duent a terme o 
s’ha encarregat qualque estudi, nosaltres hem encarregat un estudi econòmic que està en 
poder del Comitè d’Empresa des de dilluns que ens varem reunir, i s’està fent un 
informe jurídic també en el respecte. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. El ple de l'Ajuntament de Palma demana la derogació del Reial decret llei 
14/2012, de 20 d'abril, de mesures urgents de racionalització de la despesa pública 
en l'àmbit educatiu. 
 
2. El ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern d'Espanya a dialogar amb les 
forces polítiques, agents socials, comunitats autònomes i Federació Espanyola de 
Municipis en l'àmbit de la Conferència Sectorial d'Educació, a fi d'assolir un acord 
sobre les mesures a adoptar per aconseguir més eficiència i eficàcia en matèria 
d'educació sense menyscabar la qualitat i la garantia del dret a l'educació. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
67.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a  les 

escoletes municipals (1577/2012). 
 
Actualment hi ha quatre escoletes municipals del Patronat Municipal d’Escoletes 
d’Infants,  en gestió directa de l’Ajuntament:  Son Roca, S’Arenal, Sta. Catalina i 
Ciutat Antiga. 
 
L’actual equip de govern a Cort, té la intenció de canviar el model de gestió 
d’alguna, varies o totes les escoletes esmentades? 
 
S’ha realitzat, s’està duent a terme, o s’ha encarregat algun estudi, projecte o 
redacció de plecs de licitació en aquest sentit ? 
 
Contestada 
 
42.  Proposició del Grup Municipal Socialista  relativa a la gestió dels Casals de 

Barri (1524/2012). 
 
Intervé un representant de la Federació d’Associacions de Veïns de Palma: 
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“Bon dia de bell nou, la Federació de Veïns de Palma reclama a l’actual Equip de 
Govern el compliment del Pacte preelectoral, que va signar el PP a la Plataforma per la 
recuperació de la iniciativa ciutadana, considerem que sense el treball de les 
organitzacions socials, i sense les importants aportacions de nombroses persones 
voluntàries que participen activament i de forma desinteressada, en activitats a favor de 
la societat palmesana, seria impossible molts dels projectes i intervencions que s’estan 
executant, que sense aquestes organitzacions socials i el seu voluntariat, seria 
pràcticament impossible dur-les endavant. Vostès se varen comprometre a fer una 
política respectuosa amb les organitzacions socials sense afany de lucre, rebent el 
respecte i el reconeixement del valor social de la seva contribució, i coneixent millor les 
seves necessitats, per a garantir el seu enfortiment com a element clau de la democràcia, 
la qual cosa segueix més una recerca de solucions, que una actitud de desconfiança cap 
a les organitzacions de la societat civil, mantenir un diàleg fluid, i una interlocució 
efectiva entre els responsables politics de les institucions i les organitzacions de la 
societat civil, com a element clau de la participació social, i de la democràcia 
participativa, ja que les relacions entre les organitzacions de la societat civil i les 
institucions democràtiques passen democràticament parlant, entre els representants 
polítics de les institucions i els representants de les citades organitzacions, donar suport 
clar i decidit a els xarxes de la societat civil organitzada, en això es varen comprometre 
firmant un pacte, per això Sr. Batle demanem a més del compliment d’aquest pacte, 
consensuar amb vostès el model de gestió i el no tancament del casal de barris, que com 
vostè sap molt bé de 32 casals que tenim, només queden oberts 10, i no val excusar-se 
contínuament en la crisis per tancar els recursos que ben segur hi ha alternatives per no 
marginar les entitats veïnals, aquesta consistori fa pràcticament impossible que les 
associacions continuïn gestionant els casals de barri, degut al plec de condicions que 
han aprovat i amb el que com a Federació no estam d’acord. El casal de barri són 
vertaders vehicles de participació ciutadana, instruments fonamentals per la convivència 
d’un barri, i no se poden deixar en mans desconeixedores de la realitat del seu entorn. 
Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé duim aquesta proposta, referent a la gestió dels casals de barri, i 
el model que vol implementar l’Equip de Govern, nosaltres al llarg dels mesos hem fet 
preguntes a la Regidora responsable, també li varem fer una pregunta en el plenari, ens 
va dir que anava tot molt bé, que hi havia un acord a totes les entitats, que anaven a 
negociar un plec de condicions, o sigui, totes aquestes coses era la informació que ens 
arribava per part de la Sra. Fernández en el nostre grup polític. La nostra sorpresa és que 
s’ha desenvolupat aquest any 2012 amb un descontent per part de certes entitats, amb 
aquest model de gestió que vostès volen implementar. Realment a mi m’agradaria sabre 
quin és el seu model per casal de barri, perquè nosaltres com a partit estam d’acord amb 
lo que ha dit la representació de la Federació de Veïns, han estat, han d’esser espais per 
la participació, jo record en el 2005, en el 2006, que coneixia qualque funcionament de 
casal de barri, que per ventura era un servei que feia també  empreses externes i que 
pareixien com a gimnasos, barats, que se feia pilates, però que no hi havia tallers 
culturals adients per les necessitats dels barris. Aleshores a la legislatura passada 
nosaltres varem fer un esforç en la participació, que sabem que no són empreses, que 
són entitats sense ànim de lucre, i que en certa manera poden tenir certes dificultats per 
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poder justificar les activitats que fan, sabem que han contat sempre amb el suport dels 
tècnics de la Regidoria de Participació Ciutadana per ajudar-los, però realment lo que 
queda peles en les manifestacions de la Federació de veïnats, és que realment aquest 
model que vostès volen implementar no arriba a agradar a tothom, i que minva la 
participació ciutadana a favor de les empreses externes, que si que tenen, que han tingut 
més facilitats per presentar-se a la gestió del casal de barri, i jo lo que m’agradaria és 
sabre si vostès són un Equip de Govern facilitador de la participació ciutadana, o 
certament no tant facilitador, és una de les preguntes que jo me faig, i realment la 
proposició és ben fàcil de complir, simplement lo que li demanem no és que canviï la 
seva política, el Grup Socialista està a l’oposició i no li demanarà que vostè faci o deixi 
de fer, vostè té la responsabilitat de Govern, lo que li demanem és consensuar, aquesta 
paraula màgica que vostès repetien molt a l’anterior legislatura, que se l’apliquin i que 
consensuïn amb les diferents federacions de veïns i veïnes de la nostra ciutat, quin 
model de gestió volem pels casals de barri i que se faciliti la participació ciutadana, 
vertader motiu per la construcció d’aquesta xarxa de participació en els nostres barris. 
Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Herranz: 
 
“Muchas gracias. Yo de verdad lo que creo Sra. Sánchez es que usted no me escucha 
cuando hablo, usted hace la propuesta, yo le contesto y usted sigue con la réplica o con 
la contestación que tenía preparada, al cabo de los meses exactamente igual, pero que no 
me escucha. Primero, yo nunca he dicho que hayamos llegado a un acuerdo con las 
entidades respecto al modelo de gestión de Casal de barris, les he dicho que yo me he 
reunido con las entidades que gestionaban los casal de barris, con las federaciones y con 
otras muchas entidades, a algunas les ha gustado el modelo de gestión que hemos 
planteado, que lo hemos explicado por activa y por pasiva, y sino por favor mire las 
actas de las comisiones y de los plenos, porque no se cuantas veces he hablado en el 
Pleno y lo seguiré haciendo, del modelo de gestión de los casal de barri que nosotros 
planteamos, pero en ningún momento hemos dicho aquí, sino le vuelvo a decir, revise 
las actas, que hemos llegado a un acuerdo sobre el modelo de gestión, de hecho mis 
palabras siempre han sido que entiendo que haya entidades que no les parezca bien, lo 
respeto, se lo he explicado, se lo hemos explicado muchas veces y una cosa es que no 
estén de acuerdo y otra cosa es que se pueda decir que no se les ha informado 
permanentemente, porque además respecto a este tema hemos tenido innumerables 
reuniones, tanto yo misma como el Director General, como el asesor de Participación 
Ciudadana, con todas las entidades, y con las dos federaciones, porque desde luego no 
se nos puede decir que no haya una interlocución prácticamente diaria con las dos 
federaciones de vecinos de nuestra ciudad. Cuando llegamos la Gobierno había 32 
casals de barri, algunos con gestión a través de empresas, otros con gestión de 
asociaciones de vecinos, y evidentemente como antes decía la Sra. Ferriol pues debido a 
la situación económica que tiene el Ayuntamiento, y que ustedes alguna responsabilidad 
tendrán, nos hemos visto obligados a tomar determinadas decisiones que son 
impopulares, y establecer prioridades, y yo les puedo decir y lo repetiré donde sea, para 
nosotros era importante pero no era un prioridad la oferta subvencionada de actividades, 
por eso una de las cosas que planteamos era un reestructuración de todo el sistema de 
casal de barris, de 32  se renunció a 5 que estaban de alquiler, con lo cual nos quedan 27 
casal de barri, de estos 27, 14 ofrecerán actividades subvencionadas por el 
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Ayuntamiento, y los otros 12, 13 perdón, están sirviendo de espacio para todas aquellas 
entidades que a causa de la crisis económica, se están quedando sin sedes, no pueden 
realizar sus actividades, las están haciendo en todos estos espacios municipales que el 
Ayuntamiento está poniendo a su disposición, o sea que no es cierto que solamente 
queden 10 casales o que hayamos dejado de los 32, 10, porque le repito, hay 27 casales 
que funcionan, algunos con oferta subvencionada de actividades y algunos de cesión de 
espacio, que tanto necesitan las entidades para poder desarrollar las actividades que 
tanto están defendiendo. Lo que le digo es que los que dan oferta subvencionada de 
actividades, hay un concurso ya en marcha, hay un concurso en marcha que 
evidentemente no vamos a tirar para atrás, que han presentado las ofertas y que están en 
valoración técnica, evidentemente el concurso va a seguir adelante y se adjudicará a las 
empresas o a las entidades que se hayan presentado, según los criterios técnicos que 
establezcan los profesionales del Ayuntamiento. Yo creo que hasta aquí deberían estar 
de acuerdo que la inseguridad jurídica de ahora mismo parar un concurso, para ponernos 
a según ustedes consensuar el modelo de cuestión que nosotros ya lo hemos explicado, 
hay gente que le gusta y hay gente que no, y seguramente le digo que si tuviésemos que 
consensuarlo con la mayoría de las entidades, a lo mejor se llevarían una sorpresa de lo 
que pensaban. Pero al margen de esto le digo que nosotros votaremos en contra de esta 
propuesta, porque el modelo de gestión que nosotros planteamos, que hemos explicado 
por activa y por pasiva ahora mismo está en fase de concurso, está en fase de valoración 
técnica, y nos parecería una irresponsabilidad atentar contra la seguridad jurídica 
parando este concurso. Y yo la verdad es que me gustaría que me hubiese escuchado 
esta vez, que entendiese cual es el modelo de gestión, que si que lo hemos explicado y 
lo conocen perfectamente, que si que están apostando por el tejido asociativo, que de 
hecho hemos consensuado con las federaciones las fiestas, hemos consensuado con las 
federaciones que convocatoria de subvenciones creían que era más conveniente para 
hacer frente a esta crisis económica, para que las federaciones precisamente pudiesen 
dar apoyo al tejido asociativo, estamos consensuando muchas cosas pero hay otras cosas 
que le digo que si no podemos llegar al consenso, y nosotros creemos que es 
beneficioso para el Ayuntamiento, porque con este modelo de gestión hemos ahorrado 
más de 400.000 euros, la mitad del presupuesto, que hemos podido destinar a otras 
cosas como servicios sociales, pues ya le digo que lo seguiremos haciendo, lo 
explicaremos donde haga falta, pero desde luego no nos puede decir que no conocen 
cual es el modelo de gestión, y le digo que votaremos en contra, primero por una 
cuestión de seguridad jurídica, y segundo porque creemos que el modelo que hemos 
planteado es el mejor que podíamos plantear en estos momentos. Ya me gustaría a mi 
en vez de tener que cerrar casales, porque están de alquiler, o no dar oferta 
subvencionada de actividades, empezar a abrir casal de barri y dar oferta subvencionada 
de actividades a todo el mundo, porque creo que seria una Regidora de Participación 
Ciudadana más popular, pero creo que debo ser responsable y debemos ser responsables 
en estos momentos. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“No, si jo estic d’acord en que ho ha explicat moltes vegades, lo que passa que jo no hi 
estic d’acord, no hi estic d’acord en una part de casals de barri, que si que funcionaven, 
que veritablement eren un epicentre de participació, i que veritablement s’havia fet una 
participació veïnal molt important, molta xarxa en els barris, i sobretot una democràcia 
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de veïns i de barris, que durien a un ecosistema de participació en els casals de barri. Per 
exemple, el casal de barri de Ses Veles, per exemple el casal de barri del Secar, de Son 
Cànaves, aquests dos casals de barri no me posi l’excusa dels doblers perquè ha estat 
una decisió seva, en el sentit de que estic segur que amb un diàleg fluid amb les entitats 
de veïns que gestionaven aquestes, aquests casal de barris, segur, segur que aquests 
espais podrien haver estat autogestionats, sense que l’Ajuntament aportes la subvenció 
per les activitats, i estic segur, i estic segur perquè l’altre dia divendres passat se va fer 
la festa de cloenda del casal de barri de Son Cànaves, hi havia multitud de veïns, 
multitud d’entitats, i això és així, de dretes, d’esquerres, de centre, i de lo que vulgui, hi 
havia molts de veïns molt contents amb la gestió que s’havia fet. Quin problema hi ha? 
Quin problema hi ha en oferir a aquestes entitats que puguin seguir gestionant aquests 
casals de barri? Clar, jo crec que aquí un poquet de sectarisme si que n’hi ha, un poquet 
de sectarisme si que n’hi ha. Coartem la participació ciutadana a segons quins casals de 
barri, vostè tenia paràmetres, coneixia quins anaven bé, quins anaven no tan bé, però 
sobretot aquells que complien perfectament la funció de participació ciutadana, la 
funció de pertinença de barri, i la funció social, que en aquest moment de crisis és tan 
important, no se’ls hi ha donat aquesta oportunitat, i vostè ho sap que no se’ls hi ha 
donat aquesta oportunitat. Jo crec que en part de la gestió que vostè comenta, si, però en 
l’altre part, no, no perquè hem tornat a segrestar espais que funcionaven molt bé.” 
 
Parla la Sra. Sánchez: 
 
“Per acabar. Gràcies Sr. Gijón. Bé, nosaltres pensem que si que en moments de crisi 
s’ha de prioritzar, i s’ha d’estalviar, en això estam d’acord però també se podia haver 
estalviat amb les mateixes entitats, perquè nosaltres suposem que si ara el manteniment 
del casal de barri ho dur diguem l’Ajuntament de Palma, realment si les entitats, al 
manco donar-los la facilitat que creiem que no se’ls hi ha donat de dir bé: de quina 
manera podem estalviar o rebaixar un 30, 20, un 50% les activitats? Perquè també les 
associacions de veïnats conten amb molt de voluntariat, i certament jo li diré la sensació 
que tenim des de el nostre grup polític, ja se que li sap greu que li diguem les coses, que 
la critiquem però bé això, nosaltres la visió que nosaltres tenim que se’ns ha transmès 
Sra. Fernández, no la que jo li pugui dir a nivell personal, sinó que la sensació que 
tenim de lo que hem xerrat a les entitats és que han estat entretingudes per vostè, que 
vostè ha creat una sèrie d’expectatives de solucions, mentre aquestes entitats han estat, 
s’han tingut que responsabilitzar sense cap garanties d’ajudes, de la gestió dels casals de 
barri, això, no me miri amb aquesta cara de que s’estranya perquè és una cosa que ha 
succeït, no m’ha entès, que jo li dic que les entitats, les entitats, ho torn a. ¿No me oye? 
Vale, que las entidades. Me sent millor així si no m’apropo tant? Que les entitats se 
senten entretingudes, que vostè les ha entretingudes, que lis ha creat una sèrie 
d’expectatives, de solucions que al final veuen que han quedat en paper banyat, i que 
realment durant aquest temps, durant aquest impàs d’aquests mesos i d’aquest any, 
realment elles han tingut que responsabilitzar, les entitats de veïnats de la gestió dels 
casals de barri, sense garanties de tenir ajuda, i realment lo que a nosaltres ens ha arribat 
és que en certa manera se senten utilitzades i se senten enganyades, això no li dic a 
nivell personal, ni és com una crítica sinó a l’imput i als comentaris que nosaltres hem 
rebut, i que els casals deixen d’esser aquest espai de tots i gestionat pels propis veïnats, 
per externalitzar-los amb empreses privades. I també pensem que aquesta manera de lo 
que li he comentat abans si no m’ha entès, que realment també se pot estalviar contant 
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amb la participació de les entitats, perquè també tenen voluntaris, conten amb una xarxa 
de voluntariat important, vostès ara l’Ajuntament de Palma dur el manteniment del casal 
de barri, vostè a lo millor podia haver dit, bé tenim una situació difícil, hem d’estirat 
tots del carro, hem de rebaixar el pressupost, ho farien, igual que s’ha fet i s’han arribat 
a acords també per la gestió de la nit o l’organització de la nit de Sant Joan, jo crec que, 
jo i el meu grup polític lo que enyorem és creure, o sigui no acabem de veure que vostès 
creguin en que aquest espai de participació sigui gestionat pels veïnats, i que vostès 
aposten molt, o sigui tenen massa tendència per la externalització, a lo millor per 
generar ocupació, per generar, per l’economia, lo que sigui, vostès tenen més tendència 
a primar en el sector privat en aquest cas, i també és una manera de moure economia, de 
promoure les activitats i l’associacionisme cultural i el que participin també els veïnats 
de la gestió dels casals de barri, i simplement. Jo crec que la proposició és molt simple 
de complir, vostès, vostè gestiona, vostè fa unes propostes i vostès han d’analitzar si la 
gent està majoritàriament contenta o no, i si les coses no surten bé i s’han de tornar 
replantejar se replantegen, que és lo que nosaltres li demanem, que se replantegin, que 
ho tornin a xerrar, la vida política és així, a vegades les coses a la primera surten bé i a 
vegades pues a la quinta surten bé, i li demanem aquest consens de bona voluntat amb 
les entitats que tenen el mèrit d’haver gestionat lo millor possible els casals de barri de 
la nostra ciutat. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Herranz: 
 
“Muchas gracias. En primer lugar Sra. Sánchez a mi no me molesta para nada que me 
critiquen, yo lo he dicho que me ha molestado que no me escuche, porque muchas cosas 
de las que usted ha dicho es porque no me ha escuchado cuando he intervenido en otras 
ocasiones, y le digo de verdad, es que no me importa para nada que me critiquen porque 
creo en la democracia, y si hay algo que nosotros estamos haciendo y a ustedes les 
parece mal, o a cualquiera, me parece perfectamente razonable que lo puedan criticar, 
hacer crítica constructiva que puedan ser más o menos vehementes, porque yo también 
lo soy, porque están defendiendo cosas en las que ustedes creen. Pero otra cosa es que 
me digan cosas que no son verdad, ahí si que me molesta, pero le puedo asegurar que no 
me molesta para nada que me critiquen. Le puedo decir que en septiembre del 2011 yo 
me reuní con todas las entidades que gestionaban casales de barri y les expliqué la 
situación, que se la hemos repetido exactamente la misma siempre, determinadas 
entidades hasta que saliese el concurso se les ofreció la posibilidad de seguir estando en 
el casal, se sabían perfectamente cuales eran las condiciones, y se lo puedo asegurar 
porque no me he reunido ni una ni dos veces sino más veces, diciéndole exactamente lo 
mismo, otra cosa es que no les guste lo que les decíamos pero se les ha dicho la verdad 
en todo momento, en todo momento desde septiembre del 2011, que es cuando 
anunciamos la nueva reestructuración de los Casals de barri. Y no digan que no creemos 
en la participación, vamos a ver, aquí cuando hablamos de casal de barri, evidentemente 
se habla de espacios públicos para la ciudadanía, pero también de un servicio que tiene 
el Ayuntamiento que es de oferta subvencionada de actividades y talleres, pues para que 
la gente con menos recursos o con más recursos, porque la verdad está bastante abierto, 
pues pueda realizar talleres y actividades a un coste, pues más bajo de lo que lo podrían 
hacer en otros sitios. En primer lugar hemos querido garantizar este servicio, que 
evidentemente al tener menos Casals, los Casals que si que tienen este servicio deben 
asumir muchísima más gente, más gente que no solamente de su zona, por eso 
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pensábamos que debía ser una gestión muchísimo más estandarizada, muchísimo más 
profesional, y con unos criterios que además han sido criterios técnicos, para asegurar 
que los Casals que dan oferta subvencionada de actividades, pudiesen acoger a toda la 
gente que hasta el momento pues hacía las actividades en toda Palma, eso por una parte. 
Por otra parte, 12 Casals de barri tienen sus espacios a disposición de todas las 
entidades, para que hagan sus actividades, para que estén allí, para que puedan hacer 
reuniones, para que puedan hacer fiestas, para que puedan hacer talleres, para que 
puedan hacer lo que sea, 12 casales, que están a disposición de toda la ciudad, más otros 
espacios municipales, esto también es participación, estamos ofreciendo espacios 
municipales para que las actividades puedan, para que las asociaciones puedan 
desarrollar su labor, yo creo que eso también es promocionar el tejido asociativo, no 
significa que porque no gestionen las actividades que van dirigidas o que subvenciona el 
Ayuntamiento no puedan hacer otras actividades, es que le estoy diciendo que son 12, 
antes eran 10 los casales que gestionaban asociaciones de vecinos, ahora hay 12 casales 
a disposición de todas las entidades de Palma para que puedan hacer actividades, más 
los otros que también están gestionados o estarán gestionados por empresas, por 
entidades, que también ofrecerán espacios puntuales, pero 12 casales a disposición de 
todas las entidades, y los están utilizando, y se están haciendo muchísimas cosas, así 
que por favor no me digan que no creemos en el tejido asociativo porque estamos 
permanentemente en contacto. ¿Qué hay cosas que no gustarán? Somos conscientes, 
estamos viviendo una situación difícil, y ya le digo, ojala pudiésemos estar abriendo 
casal de barri, pero por desgracia tenemos que ajustarnos a las situaciones en las que 
estamos, y le puedo asegurar, y lo seguiré defendiendo, y si me quieren criticar me 
criticaran, pero sigo convencida a día de hoy que es la mejor solución, cuando se haya 
desarrollado este modelo y haya acabado el contrato, nos sentaremos y podremos 
evaluar si este modelo era mejor o era peor, pero a día de hoy le puedo asegurar que 
sigo pensando que era lo mejor que podíamos hacer con los casal de barri. Muchas 
gracias.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern  a consensuar amb les 
diferents federacions de veïns i veïnes de la nostra ciutat, el model de gestió dels  
casals de barri de Palma, que faciliti la participació ciutadana. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
43.  Proposició conjunta dels Grups Municipals PSM-IV-ExM i PSOE  relativa a 

la continuïtat del Consell de la Joventut de les Illes Balears i la participació 
lliure i eficaç de la joventut (1525/2012). 

 
Intervé el representant del Consell de la Joventut de Palma. 
 
“Hola bon dia. Bon dia Sr. Batle, bon dia a tots els Regidors, bon dia a tot el Ple. Bé, 
bon dia a tots com deia abans, em dic Joan Mateu, som el Secretari del Consell de 
Joventut de Palma, som un estudiant, som una d’aquelles persones que cada dematí que 
s’aixeca s’ha de posar la camiseta verda o la camiseta negra, ... ha d’agafar els cartells i 
se n’ha d’anar on sigui a fer el que avui en dia fem tots els estudiants, que és en lloc 
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d’anar a estudiar és anar a manifestar-nos per totes les coses que ens cauen. El passat 30 
d’abril el Govern anuncià la supressió del Consell de la Joventut de les Illes Balears, un 
òrgan de participació juvenil creat fa més de 25 anys a instància de la Constitució, tot 
emparant-se en la situació econòmica actual. Els joves som plenament conscients de la 
crisi, no de bades, malgrat que òbviament no l’hem generada nosaltres, en som el 
col·lectiu més afectat. El Govern amb l’excusa econòmica en el marc d’unes mesures 
d’estalvi i sense haver mantingut abans cap contacte previ per mirar d’arribar a una 
solució o a un consens, pretén callar la veu més representativa dels joves de les Illes, 
quan òbviament existeixen altres sortides. Perquè el Consell de la Joventut de les Illes 
Balears no s’ha suspès ni s’ha rebaixat el seu pressupost: directament s’ha eliminat.Des 
del Consell de la Joventut de Palma considerem aquesta supressió un fet molt greu, un 
atac a la participació i un atac a tots els joves de la nostra comunitat. El CJIB, el Consell 
de Joventut de les Illes Balears, ha impulsat polítiques juvenils, fomentat 
l’associacionisme creat espais de formació i, en definitiva ha estat servint als joves de 
les Illes Balears, des de 1985. La participació ha estat sempre la base de la democràcia i 
més ara en ple segle XXI, en el que el model basat en l’elecció de representants cada x 
anys està quedant obsolet, quan les tendències apunten a l’assemblearisme, les agendes 
locals o les consultes populars directes és a dir a l’augment de la participació. I en 
aquest context de transformació cap a una democràcia més justa i més autèntica, la 
participació juvenil es imprescindible al cap i a la fi els joves som el futur i uns joves 
formats avui en la cultura de la participació són garantia de democràcia demà. Per tant 
en nom de la participació i dels drets dels joves sol·licitem al Ple de l’Ajuntament que 
rebutgi aquesta supressió. Moltes gracies.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Bé, jo la veritat és que tinc un especial afecte al Consell de la Joventut, jo ja quan era 
una mica més jove vaig començar a participar en el moviment Escolta i Guiatge de 
Mallorca, la meva entitat de tota la vida, després vaig participar en les joventuts del 
PSM, la veritat és que aquesta és una decisió que no s’entén de cap de les maneres, no 
s’entén de cap de les maneres. Un bon dimarts, se telefona a les 9:30 en el Consell de la 
Joventut, el Consell de la Joventut no és un òrgan partidista, simplement és un òrgan de 
participació d’entitats juvenils, en el qual també hi ha noves generacions, vull recordar. 
Se’ls crida i se’ls hi diu que a partir d’avui el Consell de Joventut de les Illes Balears, 
una entitat de dret públic, aprovada per unanimitat en el Parlament de les Illes Balears, 
queda eliminada per qüestions econòmiques, sense consultar les entitats, sense consultar 
la permanent, sense consultar-ho a ningú. Els joves del nostre país, 50% d’atur, no 
poden accedir a l’habitatge, s’han d’anar a fer feina fora, joves formats que el seu 
projecte de vida se frustra, i el Govern Bauza se resposta que té és eliminar l’espai 
d’interlocució amb les administracions. Si hi hagués hagut diàleg, si hi hagués hagut 
diàleg, segur, segur que s’hagués arribat a un acord, els joves són responsables, però no 
va haver-hi diàleg, clar aquesta situació és una situació esfereïdora, una situació molt 
negativa pels joves de les Illes Balears, i jo crec que aquest Ajuntament hauria de fer 
una reflexió i hauria de dir cap a on anem, quin destí, quin futur volem amb els nostres 
joves. Jo demanaria al Partit Popular que aprovi aquesta proposició, que se recondueixi 
el tema del Consell de la Joventut, si s’ha de parlar de números se parlarà de números, 
segur que el Consell de la Joventut no tindrà cap problema, són entitats juvenils, ningú 
cobra per estar a cap entitat juvenil, i jo crec que per aquí si que anirem, estam parlant 
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d’un espai juvenil, divers, on hi ha entitats juvenils de lleure, on hi ha entitats sindicals, 
on hi ha entitats polítiques, on hi ha entitats de diversa índole, on hi ha entitats culturals. 
Un espai de trobada de joves de les Illes Balears, l’únic espai juvenil que vertebrava en 
els joves de les quatres illes, i considerem molt injust, molt, molt injust aquest 
tancament, motius, no ho sé, bé si que ho sé, motius ideològics, motius ideològics, 
l’única deute que tenia el Consell de la Joventut de les Illes Balears, eren 55.000 euros 
de l’any 2012, de l’any 2012. Els seus treballadors, dos concretament, només tenien dos 
treballadors, feia 7 mesos que no cobraven i seguien anant cada dia i cada dia a la feina, 
perquè hi creien, perquè són joves, perquè són responsables. Joves que no podien pagar 
la hipoteca, perquè el Govern no els hi destinava els doblers, estam parlant de 55.000 
euros. Joves que varen veure afectat el seu projecte de vida, 10 mesos sense cobrar i que 
seguien anant a la feina dia rere dia. Jo com a mínim en aquest Ajuntament crec que 
hauríem de plantejar, fer reflexionar en el Govern de que com a mínim se recondueixin, 
o com a mínim s’assentin, s’asseguin a xerrar-ne, i que el Consell de la Joventut no 
s’elimini, possiblement se pugui reformular, no hi ha cap problema, però que com a 
mínims reformuli, que no eliminin espais de participació, que els joves ja estam bastant 
fotuts, que els nostres joves ja són a Alemanya, que els nostres llicenciats són pel món. 
Això és una decisió il·lògica, i ideològica, jo per favor demanaria que aquest 
Ajuntament demanés al Govern de les Illes Balears que no elimini el Consell de la 
Joventut, que se segui a xerrar-ne i que per favor els joves tinguem un espai 
d’interlocució vàlid amb les administracions, com lo que feia el Consell de la Joventut 
de les Illes Balears. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Crespi: 
 
“Bé. Pensava que era una proposició dels dos grups.” 
 
Parla la Sra. González: 
 
“Sí, sí, lo es.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“¿Es de los dos grupos?” 
 
Parla la Sra. González: 
 
“Sí.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Idò perdoni Sra. González, té vostè la paraula, perdoni.” 
 
Parla la Sra. González: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Gràcies Sra. Crespi. Bien, nos encontramos de nuevo ante una 
situación que va más allá de una excusa económica, que es en la que ustedes 
continuamente están escudándose y argumentado, para hacer recortes de servicios y, 
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como en este caso, de ámbitos de participación fundamentales, fundamentales porque 
están en la raíz misma de lo que es la esencia de nuestro estado social y de nuestro 
estado de derecho, de nuestra democracia participativa, de la cual sin ningún tipo de 
justificación, porque 55.000 euros que acaba de decir el Regidor Noguera, no es una 
cantidad significativa como para eliminar algo que es tan importante y que toca la fibra 
más esencial de nuestro sistema democrático. Y que además afecta a nuestro presente, a 
nuestros jóvenes de ahora, pero también al futuro. ¿Cómo podemos excluir a nuestros 
jóvenes de nuestro propio sistema? ¿Cómo le podemos quitar la voz? Con una excusa 
económica de una cantidad que luego se puede gastar en cualquier otra, otro concepto 
que puede ser igualmente importante, pero que evidentemente las prioridades hay que 
marcarlas, y estoy de acuerdo con el Sr. Noguera que al final estamos en una cuestión 
ideológica, y parece que es que molesta que los jóvenes participen, que los jóvenes sean 
parte del sistema democrático. ¿Cómo podemos pretender que nuestros jóvenes se 
impliquen en el sistema? ¿Cómo podemos recuperar la credibilidad que continuamente 
estamos diciendo que hemos perdido del sistema político? ¿Cómo pueden ellos volver a 
formar parte del propio sistema, de las administraciones? Si se les excluye con una 
excusa absolutamente, no es una excusa, es una cantidad de dinero y es una excusa 
económica que no es creíble. Yo creo que es importante que desde el Ayuntamiento de 
Palma, y que usted Sr. Alcalde defienda a nuestros jóvenes, y defienda sobretodo 
nuestro estado de derecho, nuestro estado de derecho que propugna la democracia, la 
democracia participativa, somos representantes el pueblo, pero tenemos la obligación 
también de darle voz a todos los estamentos, y entre ellos los jóvenes como uno de los 
más importantes elementos constituyentes de nuestra sociedad, tanto de la presente 
como de la futura. Gracias Sr. Batle.” 
 
Té la paraula la Sra. Crespi: 
 
Gràcies Sr. Batle. Bé, de nou ens tornem a trobar una proposta que se fa en aquest 
plenari, i que és una proposta de instar al Govern, jo de nou demanaré, malgrat 
respondré a la pregunta perquè he xerrat amb gent responsable del Govern, d’aquesta 
àrea, que facin les preguntes en el Parlament. He demanat i no s’ha fet cap pregunta, 
respecte en el Pla d’ajustament del Govern s’ha fet moltes preguntes durant aquests dies 
i aquests mesos, i no s’ha fet ni una respecte a la supressió del Consell de la Joventut, 
s’han fet per tots els ajuntaments però no en el Parlament, i després dir que per favor 
aquest Batle i aquest Equip de Govern té en compte la joventut i ho hem manifestat, 
penso jo, està el Consell de la Joventut de Palma en el Consell Social de la Ciutat, tal 
com vareu demanar, i se va dialogar i se va considerar que havien d’estar, tenim un 
Consell de la Joventut Local, jo concretament tinc un àrea, que és l’àrea de Treball i que 
som totalment conscients dins aquest Equip de Govern, que la principal preocupació 
dels joves d’avui és el treball, i és un pilar fonamental, i són els destinataris primers de 
les polítiques que se fa en aquest Ajuntament en temes de polítiques d’ocupació, que 
després en podrem xerrar. La joventut, primera que té major taxa d’atur, i segon perquè 
són el futur de la nostra comunitat i de la nostra ciutat en aquest sentit. I jo pues no 
entraré, és cert totes les dades que diuen, fa 25 anys que existeix el Consell de la 
Joventut, la deute que arrastrava era des de principis del 2011, que ja no se’ls hi pagava 
i no cobraven les nòmines. Jo, m’han dit inclús que la Presidenta havia demanat un 
préstec personal, o sigui, estaven en una situació realment, molt, molt dolenta, i el 
Govern ha pres aquesta decisió i nosaltres la respectarem com el Govern respecta el Pla 
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d’ajustament que tenim dins aquest Ajuntament, i bé, ara me diuen el que volen i jo els 
hi contestaré. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“No, efectivament direm el que voldrem, això està clar, com a mínim la censura en 
aquesta part no ha arribat. Nosaltres som, jo ja li vaig explicar que el procediment del 
Parlament de les Illes Balears és diferent en el de l’Ajuntament, en quant a tràmits 
administratius, la democràcia és tan bona que el nostre grup parlamentari presenta una 
pregunta o presenta una proposició i es debat dos o tres mesos després, vull dir que no 
és exactament com vostè diu i el tema del Consell de la Joventut si que es tractarà en el 
Parlament de les Illes Balears. 55.000 euros de deute, el Sr. Delgado ha contractat un 
programa de ràdio a Menorca, de Onda Cero, Herrera en la Onda, un dematí només per 
difondre la política turística que està fent aquest senyor, que costà 60.000 euros. O 
sigui, que amb tres hores de programa de ràdio, en tres hores de programa de ràdio ens 
machaquem el pressupost o la deute del Govern de les Illes Balears, clar aquestes són 
les contradiccions que fan que el vostre argumentari i la vostra exposició se vagi a terra. 
No hi ha hagut diàleg, hi ha hagut un segrest de la participació ciutadana, no s’ha parlat 
de números, simplement s’ha eliminat de forma directa, això és una vergonya, és una 
vergonya. Entitats juvenils, voluntaris, gent que fa del seu lleure una dedicació. Tot 
aquesta gent ara està fora, fora de context, sense representació, sense ningú que els 
defensi, per favor no me digui, no me digui que presentem les coses aquí i que no les 
presentem allà. Nosaltres som la capital del país, som la capital del país, tenim molts de 
joves, tenim  molts de joves vivint a Palma, i hi ha moltes competències que són del 
Govern de les Illes Balears, per favor. Jo sóc corresponsable amb els joves de Palma, 
m’han votat per això, vull que tinguin un projecte de vida digne, no me renyi perquè 
present coses pel Govern quan ho fa molt malament, no me renyi, no me renyi. Si 
fóssim una mica responsables, si tots fóssim una mica responsables, jo dic a lo millor no 
aquesta proposta, però si un altre, que el Govern se segui, se segui, xerri amb el Consell 
de Joventut, encara que sigui a pressupost zero, però que no ho elimini, que no ho 
elimini, que això no és un tema partidista, això és un tema de joventut, de 30 anys 
d’entitats, de dedicació, d’una Mallorca millor, d’unes illes millors, de vertebració del 
Govern de les Illes, per favor, per favor.” 
 
Té la paraula la Sra. González: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Sra. Crespi, realmente lo que le estamos pidiendo al 
Ayuntamiento, a usted como responsable de Juventud y al Sr. Batle como responsable 
de este Ayuntamiento y de los ciudadanos de Palma, es que se solidaricen con nuestros 
jóvenes, igual que en Palma es verdad que se ha constituido el Consejo de la Juventud, 
que le haga ver al Govern de les Illes Balears la importancia que tiene de que se 
mantenga un organismo como es el Consell de la Joventut de les Illes Balears, es que es 
muy importante. Y lo que le estamos pidiendo es que ustedes se pongan al lado de 
nuestros jóvenes, e igual que está el ejemplo de Palma se continúe con el Consell de la 
Joventut de les Illes Balears, es que no hay ningún motivo justificable para que se 
cierre, no hay ningún motivo justificable más allá que sacarlos, que sacar a nuestros 
jóvenes del espacio que les corresponde y al que tienen derecho de participar y de tener 
voz, tienen ese derecho. Que había una deuda, y entonces en vez de pagarla, es como al 
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enfermo que dice, mire como está usted muy enfermo deje de respirar y muérase, que ya 
es lo más fácil y lo mejor para todos, es que no puede ser, yo creo que la propuesta se 
hace en un tono, lo intentamos hacer en un tono propositivo, constructivo, y es que 
vayamos juntos desde el Ayuntamiento de Palma a decirle al Govern que reconsidere 
que el coste económico lo puede asumir seguro, y si no puede asumirlo, como dice el 
Sr. Noguera, que se llegue a algún tipo de acuerdo con los jóvenes, pero no que se 
elimine el Consell de la Joventut de les Illes Balears. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Crespi: 
 
“Bé, ara jo se que tindré moltes crítiques però ho diré, el Consell de la Joventut se va 
crear fa 27 anys, i la realitat de les entitats i de les administracions públiques, respecte a 
tenir serveis públics de cara a entitats, associacions, a joves, no era la que és avui. Jo 
penso que a vegades quan es xerra i es diu que, amb la supressió del Consell de la 
Joventut s’està deixant de banda a les entitats, sense diàleg a les entitats juvenils, això 
no és cert, això són paraules pues vostres en aquest cas, però no són certes. El Consell 
de la Joventut actualment, pues deu representar un 3%, un 4% dels joves, que molt bé, 
molt ben representats i se’ls ha d’escoltar. Val? Però que no és cert que s’estan deixant 
de banda les necessitats, ni dels joves associats, ni dels joves no associats, i me remet a 
lo que he dit, que aquest Ajuntament vetllarà per les seves polítiques de joventut, 
respecte en els joves i ciutadans de Palma, i que vagin en el Parlament. I una cosa, és 
que m’han dit que per presentar una pregunta, se pot fer d’una setmana per l’altra, jo i 
m’ho han dit perquè com que vostè me va dir, ho he comprovat i se pot fer d’una 
setmana per l’altre i encara no s’ha presentat. Gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern  a consensuar amb les 
diferents federacions de veïns i veïnes de la nostra ciutat, el model de gestió dels  
casals de barri de Palma, que faciliti la participació ciutadana. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
45.  Proposició conjunta dels Grups Municipals PSM-IV-ExM i PSOE  relativa a 

la nit de Sant Joan (1527/2012) i alternativa presentada pel Grup Municipal 
Popular   

 
Intervé un representant de la Federació d’Associacions de Veïns de Palma: 
 
“Disculpeu un moment perquè com que he d’aclarir que no som en Jesús González, que 
és evident, som na Isabel Rodriguez, però com que hi havia intervencions que estaven a 
mitges tinc. Aquest punt quin és?” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“El punt 45.” 
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Parla la Sra. Rodriguez, representant de la Federació d’Associacions de Veïns de 
Palma: 
 
“El punt 45 fa referència.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“A Sant Joan, a la festa de Sant Joan.” 
 
Parla la Sra. Rodriguez, representant de la Federació d’Associacions de Veïns de 
Palma: 
 
Bé, ha estat preparada casi d’última hora ara, per motius que no coment, però bé, també 
disculpeu perquè estic pendent de que l’oculista me canviï les ulleres, disculpeu, o sigui 
que intentarem fer lo millor que sapiguem. Bé, per la Federació de Veïns és important el 
mantenimient de les festes tradicionals que es celebren a la nostra ciutat. Són les festes 
de Sant Joan, som conscients que en la dura situació econòmica en la que vivim es te 
que prioritzar i fer esforços entre tots i totes. En aquest aspecte la nostra Federació ha 
treballat per mantenir la vistositat de la festa, i els aspectes tradicionals a preservar a la 
nostra illa. I hem presentat a l’Equip de Govern una reducció de un 50% en el 
pressupost en relació a la passada celebració. La participació de les colles de dimonis de 
Palma, de ball de bot, i de grups de música rock de la nostra illa en aquesta festa de San 
Juan, tot s’ha de dir que han tingut molt bona voluntat, afavorirà sens dubta la mescla de 
tradició, cultura i diversió, que a més esperem ajudi a dinamitzar aquest sector 
econòmic i l’activitat turística de la nostra ciutat. Donam les gràcies a tots els grups 
polítics, que a més representen, que ens representen, per dar suport a la celebració de la 
revetlla de San Juan, per tant la Federació d’Associacions de Veïns i Veïnes esperen 
poder contar amb la seva presencia en aquesta nit màgica, una de les festes més 
representatives i esperades de l’any, que vos esperem a tots i totes i que gràcies a tots i a 
totes per la vostra bona voluntat. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Si. Breument. Que aquest consens que afortunadament avui s’ha produït entre l’Equip 
de Govern, bé, de tots els grups que representem a la ciutadania aquí, es mantingui al 
llarg del temps, és a dir, jo crec que és important l’aposta per la cultura, per les 
tradicions d’aquí, per aquesta celebració, que si la potenciem entre tots i totes pot esser 
un valor afegit, cultural i turístic també de la nostra ciutat. Ja se que no arribarem mai a 
esser com la festa de Sant Joan de Ciutadella, però bé, que jo crec que és important que 
es creï l’hàbit d’aquesta celebració que dur des de l’any 1976 fent-se gràcies a la 
Federació de Veïns de Palma, i jo lo que si que demanaria, que hi hagi aquest precedent, 
és a dir, ja que hi ha un esforç de co organització per part del Govern i per part de les 
entitats veïnals, que això es pugui sostenir, que es pugui mantenir amb el temps, com un 
valor afegit a la nostra ciutat de Palma. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
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“Molt breu. Simplement reconèixer la tasca i la responsabilitat de la proposta de la 
Federació d’Associacions de Veïns, un 50% menys que l’any passat, jo crec que això és 
admirable com a mínim, i sobretot també reconèixer el consens que ha tingut la 
Regidoria de Participació, en poder en el final tenir un projecte comú.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Herranz: 
 
“Muchas gracias. También brevemente. Muchas gracias. Brevemente decir que 
evidentemente es, Sra. Sánchez para nosotros tenemos la voluntad de consenso, nos 
gustaría poder llegar a consenso en todas las situaciones, pero somos conscientes de que 
no vamos a poder llegar, pero esta voluntad está. Ya planteamos también un nuevo 
modelo de fiestas, con las federaciones que aceptaron, intentamos hacerlo para el 
diumenge de l’àngel, que bueno, consensuamos el programa, todo el montaje, pero 
finalmente no se pudo celebrar por las inclemencias, y lo hemos vuelto a hacer ahora 
con las fiestas de San Juan, y ahora nos quedan otras dos fiestas más también, con la 
otra federación en este caso, que evidentemente también nuestra voluntad es consensuar 
el programa, reducir presupuesto que yo creo que en eso estamos todos de acuerdo, y 
también pues desde aquí invitar, ya presentaremos el programa conjuntamente, pero 
aprovechar e invitar ya a todo el mundo para que venga a las fiestas, no serán como las 
de Menorca de momento, pero bueno, quien sabe. Muchas gracias.” 
 
Alternativa presentada pel Grup Municipal Popular, dictaminada favorablement per la 
Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a consensuar amb la Federació de 
Veïns de Palma el programa de la festa de la Nit de San Joan. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
47.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a comerç just, ciutat 

justa i solidària (1545/2012). 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. L’Ajuntament de Palma és conscient que pot contribuir de forma decisiva a un 
comerç internacional més just i solidari fomentant activament el Comerç Just en 
l'administració local, el sector privat, la comunitat educativa i el teixit social de la 
nostra illa. 

 
2. L’Ajuntament de Palma es compromet a treballar amb determinació en el 
programa de “ciutats Justes” per a que Palma sigui “ciutat pel Comerç Just”. Per 
tal d’assolir aquest objectiu, l’Ajuntament de Palma desenvoluparà les accions 
següents: 
 
a. Impulsar i participar en un grup de treball que integri els diferents actors 
interessats necessaris per convertir a Palma en “ciutat pel Comerç Just” per a 
realitzar el seguiment i coordinació d’accions a la ciutat. Aquest grup estarà 
integrat per administració, sector detallista i de restauració, comunitat educativa, 
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associacions de consumidors, organitzacions de cooperació al desenvolupament i 
comerç just. (Posar-se d’acord amb S’altra Senalla) 

 
b. Introduir productes de Comerç Just en la compra pública (per exemple: cafè i 
sucre per a cafeteries dels centres municipals). 

 
c. Promoure campanyes d'informació i sensibilització online, aprofitant les xarxes 
socials i el portal municipal,  sobre el Comerç Just, per a difondre el concepte, la 
seva pràctica, els seus objectius, beneficis i resultats a la ciutadania.  
 
Queda SOBRE LA TAULA 
 
48.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a Plenari obert 

(1546/2012). 
 
Intervé el Sr. Tarongí, representant de l’Associació de Veïns Can Amunt- Ciutat 
Antiga: 
 
“Bon dia Sr. Batle, bon dia Senyores Regidores, Senyors Regidors. Oh Déu tot poderós 
misericordiós que coneixeu la nostra travessia pel desert de la democràcia, ajudeu-nos. 
Aquesta petita escenificació no és gratuïta, és per demostrar com ens sentim cada 
vegada que participem en el Ple, per varis motius, un d’ells és que mai se’ns contesta, 
mai rebem una contesta, aleshores clar no sabem si allò que nosaltres proposem o allò 
que nosaltres volem ajudar, perquè nosaltres tenim la vocació d’esser còmplices del 
Govern de l’Ajuntament. Aleshores no sabem si té algun efecte allò que nosaltres 
proposem, això és un dels problemes de la participació, se’n parla molt de la 
participació ciutadana, però en realitat tota la participació ve canalitzada o està 
canalitzada, segons el reglament, a través dels partits polítics. No se n’han adonat de 
que a qualsevol del plecs, de les ordres del dia dels plens, en el punt 3.3, propostes 
d’iniciativa popular sempre hi ha un parèntesis on diu, no n’hi ha. Bé, perquè no n’hi 
ha? Perquè no n’hi ha? Hi ha vàries maneres de fer-ho, una a través dels partits polítics 
com ja hem dit que és bastant més fàcil, i l’altra de manera independent, i quan els 
ciutadans de manera independent volen fer una proposta en el Ple, ens anem en el 
reglament i diu, necessitem les firmes d’un 10% dels veïns del municipi, això ve a esser 
unes 40.000 persones. Clar llavor mirem les dates de les eleccions anteriors, i veiem que 
amb 39.000 vots hi ha 9 Regidors durant 4 anys en aquest Ple. Aleshores estam exigint 
en els ciutadans, que no estan finançats públicament, un esforç d’obtenir 40.000 firmes 
per dur una proposta. Des de Can Amunt entenem que això és exagerat, i que s’hauria 
de revisar, això ha funcionat, això ho dic, no ho dic, el miro a vostè Sr. Batle, perquè 
sempre és més fàcil mirar a qualcú, però va per tots els grups, òbviament. Aleshores 
això s’hauria de revisar, aquesta és la pregunta que fem des de Can Amunt. Tindrem 
algun efecte? Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Moltes gràcies. És creixent el malestar de la ciutadania, sobretot en vers d’una forma 
de fer política, una forma de fer política amb barreres, amb moltes barreres per accedir a 
la informació, molt poca transparència en segons quins casos, i sobretot molt mal 
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exemples, molts mals exemples de gestió de polítics corruptes. Veritablement la classe 
política, crec que hem de fer una reflexió i hem de caminar cap a l’únic model del segle 
XXI, sobretot en ponderar la participació ciutadana com una manera o com la manera 
de fer política, si no hi ha ciutadania, no hi ha política. I aquí és on hem d’anar. Agendes 
21, consultes populars, fòrums ciutadans, referèndums, totes aquestes eines s’han de 
apoderar perquè en aquests moments els programes electorals, i xerro en plural, primera 
persona del plural, són una anomalia, la gent vota unes coses que després no se 
compleixen, ningú parlava de tancar hospitals, ningú parlava de tancar biblioteques, 
ningú parlava de tancar equipaments, ningú parlava d’això, ningú parlava d’això. 
Llavors són eleccions il·legítimes perquè s’ha enganyat en el ciutadà, i és així. Ningú 
parlava de pujar impostos, bé nosaltres si que en parlàvem però en els més rics, però bé. 
Ningú parlava de tot això, aquesta proposta pretén esser una primera passa en quant a la 
participació d’aquests plenaris, aquí estam nosaltres assegudets, la gent ve a parlar i se’n 
van a casa seva amb un sentiment de impotència que cal revisar de forma contundent. Si 
entrem a la pàgina web de l’Ajuntament, hi anem en el punt de plenaris ens trobem amb 
la gloriosa dada que se fan els dijous i res més: los plenarios los últimos jueves de cada 
mes. Ni un accés a les propostes, ni un accés a la informació, ni un accés a qualsevol 
cosa que se pugui tractar en el plenari pel ciutadà. Això és una vergonya, perquè aquí si 
estam aquí assegudets és perquè ens ha votat la gent, i el plenari ha d’esser l’expressió 
de representació popular d’aquesta ciutat, i lo que no és de rebut és que hi hagi aquesta 
barrera a l’accés de la informació, que en el final per sort o per desgràcia arriba a afectar 
a tots els ciutadans. Nosaltres presentem aquesta proposta que és que la pàgina web de 
l’Ajuntament es pengin tots, totes les propostes que se, que hi haurà en el plenari, 
sempre amb la confidencialitat de dades com a eina, però per favor que els ciutadans 
puguin sabre de que es parla en aquest plenari. També volem que el ciutadà participi de 
les propostes, que pugui ampliar, que pugui corregir, que pugui fer aportacions en 
aquests propostes que presentem, perquè està en el seu dret, perquè està en el seu dret, 
perquè la política no és anar a votar cada quatre anys, encara que qualcú vulgui que 
sigui així, està en el seu dret, i que aquestes aportacions puguin arribar en els grups 
municipals per enriquir els debats dels plenaris, sempre amb prèvia moderació i sense 
arribar a l’insult, amb l’objectiu de la millora de les propostes, i si s’escau els grups ho 
tindran en compte. Senyors, Regidors, Regidores, o la política es converteix amb un 
apoderament de la participació ciutadana o d’aquí poc no en quedaran de polítics, d’aquí 
a poc no en quedaran de polítics. No en quedaran perquè es convertirà, o s’està 
convertint en una professió trista, indigne i allunyada de la ciutadania, i això només ho 
arreglarem donant passes perquè la ciutadania intervingui en el dia a dia de la política, i 
en això tots hem d’estar d’acord. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Sr. Noguera, qualsevol quan el sent xerrar pareix que vostès no han 
governat mai a cap institució, i el PSM, i avui concentrem en el PSM també Iniciativa 
Verds Entesa, però el PSM ha governat i ha governat molt de temps, de fet vostè està 
defensant certs temes que defensa certa gent, que se varen generar quan vostès tenien la 
responsabilitat de governar, és un tema curiós, i que era quan protestaven per la baixa 
participació, vostès varen tenir 4 anys per millorar aquesta participació, i no varen voler. 
Vostès no varen voler canviar el reglament de participació en aquest plenari, i un se fa 
una pregunta: perquè quan vostès governen volen limitar la participació i quan se’n van 
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a l’oposició se’n recorden d’aquesta participació, se’n recorden d’aquests ciutadans? 
Perquè? És una pregunta que li faig. L’Ajuntament de Palma, l’Ajuntament de Palma és 
l’Ajuntament on més participació, possibilitats de participació tenen els representants, 
les entitats veïnals, no hi ha cap Ajuntament, cap governat pel PSM que hi hagi la 
participació que hi ha en aquest, cap. On les entitats veïnals, hi ha punts que poden 
xerrar més que el Partit de l’oposició, cap, cap Ajuntament governat per vostès, 
comencin pels seus, abans de donar lliçons mirin a ca seva, abans de donar lliçons mirin 
a ca seva, governen ajuntaments, governen ajuntaments, vagin allà i així ens podran 
donar qualque lliçó. Però clar vostès ens demanen lo que no varen voler fer durant 4 
anys, que va generar que molta de gent no cregués en vostès, en vostès, no en nosaltres, 
el seu electoral va sortir en el carrer, el seu electoral, no el nostre, el seu electorat. 
Mirin, nosaltres” 
 
Parla el Sr. Batle: 
  
“Por favor, mirin, quant el Sr. Noguera xerra l’escoltem, quan qualsevol xerra 
l’escoltem, ara el Sr. Martínez té el mateix dret que els demés, estic segur que tots ho 
entenen. Aquí estam entre demòcrates, veritat? Si estam entre demòcrates, si estam 
entre demòcrates que hi estam, tots ens escoltem i cadascú té la seva opinió i totes són 
absolutament respectables, mentrestant es pugui manifestar en condicions. Per favor 
segueixi Sr. Martínez.” 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies. Nosaltres mantindrem aquest nivell de participació, que és el major que hi ha 
a tots els ajuntaments d’Espanya, no n’hi ha cap que tingui aquest nivell de participació, 
cap, cap, per tant estam en el màxim, estam en el màxim. Però miri vostè quan xerra de 
que hi ha entitats veïnals que se’n van decebudes d’aquest plenari, com si no haguessin 
governat. Sap quants se n’anaven decebudes? Quan venien aquí s’aprovava l’acord de 
Ple, i el seu portaveu sortia allà defora i deia que no l’anava a complir, això ho hem 
viscut aquí, allà en el passadís. Se recorda Sr. Verger? Dir no jo democràcia, jo, no. Si 
me va bé la democràcia som demòcrata, ara si no me va bé com en el plenari tenia 
majoria el Partit Popular, jo ja no he de complir els acords plenaris, li vull dir que va 
gastar molts de doblers, doblers que ara aniria bé per dedicar-los en els hospitals, per 
dedicar-los en els hospitals, quan vostè va sortir aquí i va incomplir un acord democràtic 
d’aquest plenari, vostè se va enganxar, si va fer fins i tot publicitat d’un tramvia quan 
l’Ajuntament li havia dit que no el fes perquè no hi havia doblers, però si vostè amb tot 
lo que han carregat del tren Sr. Verger, amb tot lo que ha carregat del tren, de Palma a 
Inca, si surt el tren de Palma quan arriba a Inca, si col·loquen tots els trens que 
actualment hi ha, va encarregar vostè el darrer encara no sortiria. S’imagina? Arribaria 
el primer i el darrer encara seria a Palma. I això, el darrer seria a Palma. Clar aquesta 
gestió ara l’han d’estar pagant en el Govern. Miri en el tema de participació, aquest 
Govern, aquest Govern ha fet qualque cosa que no havia fet cap Govern, que és tenir 
Regidors 100% per xerrar amb les entitats veïnals, que són els regidors de districte, que 
estan fent, que estan fent una gran feina. Per tant, nosaltres com dic el grup municipal 
popular mantindrà aquest nivell, que és el més alt de participació a un plenari municipal. 
Moltes gràcies Sr. Batle.” 
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Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies. Mire Sr. Martínez, yo para no caer en sus provocaciones, porque usted 
provoca. Le contestaré en un tono, le contestaré, mire entre otras cosas, entre otras cosas 
ni me deja hablar, mire si provoca, yo le he escuchado. Esa es la diferencia, ¿ve? Esa es 
la participación, que yo le escucho a usted y usted no escucha a nadie. En la 
participación, cuando usted habla, sentando cátedra, le diré que en la pasada legislatura 
se pusieron en marcha un montón de herramientas de participación que no existían, 
Consells de barri, Consells sectorials, Consell de la Ciutat, Defensor de la Ciudadanía, 
el Pleno se empezó a transmitir por Internet, aquí tienen las cámaras. ¿Qué tenemos en 
lo que llevamos de año? Algo que yo como Regidor me pone los pelos de punta, y cada 
vez que vengo al Pleno le hago una foto. Un Pleno rodeado de coches de Policía, no lo 
había visto nunca, se lo aseguro, hoy, hoy he vuelto a colgar en el Facebook y en el 
Twiter al foto, porque es un Pleno acordonado policialmente por furgones, esos 
furgones, esos furgones que antes no estaban ahí, antes estaban persiguiendo ladrones, 
ahora no, ahora, ahora, ahora persiguen ciudadanos que opinan. Leí el otro día, leí el 
otro día en un periódico en el …, que creo que siempre acierta, decía, el ratio de 
alumnos por profesor es ahora, es un profesor 30 alumnos, el ratio de policías es un 
Policía, 5 ciudadanos que opinan. Creo sinceramente Sr. Martínez, usted nos contestará 
y nos dirá que lo hace todo muy bien, que vivimos en un mundo fantástico y 
maravilloso, gracias a ustedes, la realidad Sr. Martínez es que cada día es peor, y usted 
lo puede negar, y mientras lo niegue ¿sabe que pasa? Que los ciudadanos lo sufren, 
entonces bájense, salgan a la calle, usted nos dice que salen. Mire, yo hace mucho 
tiempo que no veo por ejemplo al Sr. Isern en la calle, antes, al principio de la 
legislatura visitó algún barrio, nunca más, nunca más se supo, nunca más visitó un 
barrio. Los Regidores de Distrito, los Regidores de Distrito toda la vida han hablado con 
las asociaciones, es que sino no se para que están, es que si encima que hacen su trabajo, 
si encima que hacen su trabajo, encima que hacen su trabajo. Que mal llevan, que mal 
llevan que les digan las cosas, es que no escuchan, no escuchan, lo siento mucho yo les 
digo lo que esos ciudadanos que hoy les querrían decir y no pueden, porque no tienen la 
palabra pero yo si, para eso estamos.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Por favor, silencio por favor, tiene la palabra el Sr. Hila. Tiene la palabra el Sr. Hila, 
ahora le corresponde al Sr. Hila el uso de la palabra, respetémosle.” 
 
Parla el Sr. Hila: 
 
“Pues lo que estoy diciendo, que es lo que opinan muchos ciudadanos, que es nuestra 
tarea que es, decirles a los que gobiernan que hay cosas que no están haciendo bien, les 
diré que esto no lo están haciendo bien, y el Sr. Martínez ahora nos contestará que si, 
que es fantástico, la verdad es que no, y les pedimos que se bajen y salgan a la calle, no 
solo los regidores de distrito, también los demás, porque aquí no hay tres regidores que 
salen a la calle y 14 que no les haga falta, aquí hay 17 regidores que tienen que estar los 
17 en la calle. Por tanto, rectifiquen porque no van por el buen camino.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
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“Muchas gracias Sr. Hila muy amable. Sr. Noguera quan vostè vulgui per favor. Dejen 
hablar al Sr. Noguera, sean respetuosos, sean respetuosos por favor, sean respetuosos, 
estamos en el Pleno del Ayuntamiento Señoras y Señores, sean todos ustedes 
respetuosos. Por favor, por favor, seamos capaces de mantener el Pleno en las 
condiciones que corresponden, por favor, gracias muy amable. Sr. Noguera, perdoni 
quan vostè vulgui comenci.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Sr. Martínez, la ignorància no produeix felicitat, si vostè té, és un altre cosa lo que 
vostè té, mai la ignorància produirà la felicitat. Vostè és molt ..., molt .... Home, que 
vostè surti a defensar temes de participació ciutadana és com, bé, com un acudit, com a 
mínim. També és ... del ... fiscal però ja d’aquest tema, ni idea, ni idea. Perquè 
justament, justament Sr. Martínez li estic xerrant, bé ja no. Sr. Martínez, escolta.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Sr. Noguera per favor, vostè té l’ús de la paraula faci l’ús de la paraula com fa tothom, 
no demani exigències distintes en els demés, faci l’ús de la paraula, el Sr. Martínez per 
descomptat que l’escolta. Que continuï.” 
 
Parla el Sr. Noguera: 
 
“Si, és un ... Sr. Martínez, és un ..., un ... que no escolta més. Vostè és que no en té ni 
idea, no en té ni idea, sinó no hagués dit lo que ha dit, perquè per exemple aquí ha 
intervingut el Consell de Joventut de Palma, que se va constituir fa un any i mig, un 
espai de participació ciutadana amb les entitats juvenils de Palma, i que nosaltres varem 
facilitar, no imposar, que això no és participació ciutadana. Vostè no en té ni idea quan 
xerra dels pobles del PSM perquè es doni una volta per Esporles, se doni una volta per 
Esporles, i vegi lo que són els fòrums ciutadans, lo que són les agendes 21 i lo que és la 
felicitat d’un poble que si que com a mínim té en compte a la ciutadania, en el dia a dia 
de prendre les seves decisions. Passegi, passegi, passegi. Bé, evidentment lo que està 
clar és que, o serà participació ciutadana o no serà, però lo que tinc més clar de tot és 
que la participació ciutadana sigui en aquest plenari o no sigui, o sigui en un altre àmbit, 
transcendirà la seva ignorància. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Si. Gràcies Sr. Noguera, vostè ha de menester insultar perquè no té arguments, jo no, 
jo no. No li diré ni que és ..., ni res d’això, no ho de menester. Miri, vostè li diré perquè 
estigui informat, el segon plenari que he visitat més, que he vist més a part del de Palma 
òbviament, és el de Santa Maria, i allà no governa el PP, i he vist com tractant aquesta 
participació social, i hem vist com tractant aquesta participació social, ho dic perquè en 
tingui, perquè en tingui coneixement. Mirin, vostès, vostès, estava xerrant dels temes 
dels programes electorals. Vostès, el PSM específicament ha de demanar moltes 
disculpes en el seu electorat, moltes, perquè durant 4 anys en aquest plenari, vostès se 
varen dedicar exclusivament a fer una oposició, exclusivament, una. I quan varen 
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arribar en el Govern se varen oblidar. A que no fa falta que digui que és? No fa falta? 
No fa falta, fa falta, vostè en aquest tema segur que no té ignorància, no fa falta que ho 
digui, i tots sabem de que estam xerrant. Miri, aquest plenari, si, tots sabem de que 
estam xerrant, de lo que vostès varen dir que no farien quan varen tenir, perquè vostès 
tot d’una reclamen, reclamen, i creen crispació i provoquen quan estan a l’oposició, 
però quan arriben en el Govern i toquen cotxe oficial, amic canvien completament, 
canvien completament, desapareix. Tot lo que demanen a l’oposició, això que estan 
demanant avui. Perquè no ho varen fer en 4 anys? Me vol dir que en 4 anys no ho 
podien fer? 4 anys, 4 anys varen tenir, varen tenir de temps. No me doni lliçons de 
participació, el pressupost més participatiu, que més han pogut participar les entitats 
veïnals, qualsevol ciutadà, ha estat el pressupost del 2012, també perquè teníem més 
temps però ha estat el pressupost del 2012, també perquè teníem més temps, però ha 
estat el pressupost del 2012, aquest Regidor s’ha reunit des de, bé, no m’havia reunit 
tant per un pressupost, no m’havia reunit tant, i ja quan era Director General de 
pressupostos era el que se reunia amb les entitats veïnals. En els pressupostos, li estic 
xerrant de fa 5-6 anys, ja se que a lo millor vostè pues amb el seu grau de coneixement, 
en aquest no hi havia arribat, perquè jo li dic, estic segur que vostè en sap molt més, de 
l’Ajuntament, de participació, molt més, li don en això vostè és l’amo. Però jo no he de 
menester insultar, com si ha de menester vostè. Vostè m’han insultat Senyor, i jo no 
demanaré que me retirin les paraules, perquè jo de vostès que diuen que jo som 
provocador, vostès me varen dir que era provocador perquè vaig emprar les seves 
paraules, perquè vostès no estan avesats a que hi hagi qualcú del PP que els hi doni la 
mateixa medicina, i se posen histèrics, se sentin, quan acaben el plenari se sentin, agafin 
el vídeo i se, si Sr. Verger se sentin, perquè vostès després demanen certes coses i no les 
compleixen. Sap? I no les compleixen. Sr. Hila, no se el posicionamiento del PSOE 
sobre esto del portal, aquí usted no ha dado ningún argumento de porque cuando ustedes 
gobernaban, no lo pusieron en marcha, no ha dado ninguno. La primera vez que se negó 
la participación a las entidades vecinales en un presupuesto, fue en el 2010, porque 
ustedes tenían un problema con Unió Mallorquina ¿lo recuerda? Y después de decirles a 
los vecinos, aquí en esta casa, que podían presentar alegaciones al presupuesto, luego 
les dijeron que no, sacaron un informe del Interventor, es verdad, pero le dijeron que no. 
Alguien pidió el informe del Interventor, para no tramitar las alegaciones. Por tanto, no 
nos den lecciones de participación. Y oiga, después de haber incumplido más de 100 
acuerdos de pleno, intentar ahora darnos a nosotros lecciones de democracia, oiga es 
que, es que, lo que uno tiene que oír aquí, parece que son uns angelets, i que me diga a 
mi usted, usted a mi provocador Sr. Hila, por favor.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
L'Ajuntament de Palma crearà en el seu portal web un espai anomenat "plenari 
obert", a on s'aglutinarà tota la informació en relació als plenaris i les seves 
propostes presentades classificades per àrees. A més, s'habilitarà la possibilitat de 
que el ciutadà pugui comentar, corregir i ampliar les propostes dels grups 
municipals i de l'equip de govern. Aquestes aportacions ciutadanes, amb un filtre 
de moderació, es faran arribar als grups municipals el dilluns de la setmana del 
plenari per valorar-les i si escau tenir-les en compte per enriquir les propostes i, 
conseqüentment, els plenaris. 
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Una vegada realitzats els plenaris, es reflectiran els resultats de les votacions de 
cada un dels punts i s'adjuntarà l'acta de la sessió. D'aquesta forma la ciutadania 
tendrà un accés fàcil i entenedor a l'històric dels plenaris realitzats.  
 
Aquesta web inclourà també un motor per realitzar cerques temàtiques sobre els 
assumptes tractats en els plenaris. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
51.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a Bankia i als retalls en 

educació i sanitat (1536/2012).  
 
Intervé el Sr. Robles, representant de l’Associació d’Estudiants IDEES: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Faré jo la intervenció tant de IDEES com de FETE UGT, només hi 
haurà una intervenció que també hi havia demanada, també hi havia demanada 
intervenció de FETE UGT en aquest punt, i només hi haurà una intervenció, exacte. 
Senyores Regidores i Senyors Regidors, faig aquesta intervenció com a president del 
Consell d’estudiants que és el màxim òrgan de representació de la comunitat estudiantil 
universitària, la faig com a estudiant i la faig també com a ciutadà preocupat per la 
situació que vivim. Ocupar un càrrec de representació pública a nivell local implica la 
màxima proximitat amb la ciutadania i els seus problemes. Sou de tota l’estructura 
política i administrativa el primer esglaó de la relació de la ciutadania amb 
l’administració i sou els primers que heu de donar resposta a les necessitats que té la 
ciutadania, l’educació es una d’aquestes necessitats, es una necessitat ciutadana perquè 
es un dret, i no tant sols això sinó que és una necessitat social, sense educació no hi ha 
progrés, perdó, l’educació és lo que garanteix el progrés, una idea que cal repetir perquè 
pareix que el Govern d’Espanya, el Govern de les Illes Balears i vostès mateixos com a 
govern local han oblidat o ni tan sols mai han assolit: sense educació no hi ha progrés. 
Progrés és garantir l’accés a la universitat sense que l’economia familiar sigui un 
problema. Progrés es invertir en universitats pioneres en investigació, progrés es que un 
home o una dona no hagin de renunciar a la seva carrera professional perquè han de 
cuidar dels seus fills, perquè tenen una escoleta en el seu barri on poder deixar els seus 
fills petits. Sense educació senyors regidors i senyores regidores, no hi ha progrés. Són 
3000 milions d’euros que el Govern retalla en futur. D’un cop. Sense badar, 3000 
milions d’euros als que cal sumar la retallada que ja va fer el Govern Balear als 
pressupostos d’educació 2012, la retallada addicional de 32 milions que el senyor Bosch 
va fer unes setmanes, les retallades que des de l’Ajuntament de Palma es fan en matèria 
d’educació. Vergonyoses per cert, si tenim en compte que el que en teoria s’estalvia, 
que no es estalviar és perdre, és perdre en el futur, en programes educatius com el 
programa Èxit, ens ho gastem en urinaris. Lo més vergonyós de tot, és més vergonyós 
dir-li a un estudiant universitari que si vol continuar els estudis haurà de pagar fins a un 
50% més per la seva matricula. Mes vergonyós es dir-li a un nin amb hiperactivitat que 
no tindrà atenció especial al seu col·legi, més vergonyós es dir-li a un estudiant de  
batxillerat que durant tot un mes, no tindrà un  professor d’anglès o un professor de  
català perquè no hi haurà substitució pel seu que estarà de baixa. Més vergonyós es dir-
li a una professora que haurà de fer més hores de classe a més alumnes, però el més, el 



 

- 51 - 

més vergonyós de tot, és dir i fer tot això i a demés salvar un banc del que desdona les 
seves cases als aturats i els deixa al carrer. Salvar un banc amb l’estalvi que fa l’Estat 
exprimint als estudiants, exprimint a les famílies i exprimint als treballadors. La gestió 
pèssima del senyor Rato del súper banc Bankia la pagaré jo, la pagaré jo i cada estudiant 
a la seva matricula, això es simplement indignant, i és indignant sobretot perquè jo si 
suspenc una assignatura hauré de pagar més el curs següent, si jo no trec una mitjana 
determinada no tindré dret a beca, és indignant perquè el Sr. Rato i tot el consell de 
direcció que han suspès la seva gestió, que han suspès la seva gestió, s’aniran de rositas, 
sense responsabilitat i a més cobrant indemnitzacions milionàries. Per això des d’aquí, 
demano, des de aquí des de el primer esglaó de l’Administració fins al darrer, que  
volem que es dugui, que es digui que cap retallada a l’educació està justificada. Que no 
és de rebut i no es pot consentir que mentre el Ministeri d’educació i el Ministeri de 
sanitat diuen que s’han de retallar 10.000 milions d’euros en escoles i hospitals, el 
Ministeri d’economia digui que s’han de donar 10.000 milions d’euros a un banc per la 
sostenibilitat del sistema, 10.000 milions que per cert, de cada vegada es multipliquen i 
son més. Com vostès jo ocupo un càrrec de representació pública i estic aquí defensant 
els drets dels estudiants. Facin vostès el mateix defensin l’educació i la sanitat. Defensin 
els drets de la ciutadania i deixin de defensar els drets de Bankia. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. A veure, duim en aquest plenari una proposició que està 
vinculada a una vivència recent, a la màxima actualitat, i a una situació que vivim amb 
molta preocupació, i que pensem que aquest plenari no pot mantenir-se al marge i s’hi 
ha de pronunciar. Jo crec que tots els que som aquí i ho vull pensar així, assistim atònits 
a un dels episodis més desconcertants i més preocupants de la nostra història recent, la 
injecció de doblers públics a Bankia, duplicant la quantitat en pocs dies, parlàvem d’una 
xifra inicial de 10.000 passàrem a 19.000, som en els 23.500 milions d’euros, amb una 
manca d’informació absoluta sobre que passa, que ha passat i que ens pot passar. Una 
manca d’informació que enterra, que enterra les bones intencions de la llei de 
transparència que el Sr. Rajoy ha impulsat i aprovat recentment. I tot això ens passa 
després de sentir el nostre President Rajoy assegurar i prometre que mai s’injectaria un 
sol euro, mai a una entitat financera. No ho entenem, no ho entenem i jo crec que no ho 
entén ningú, perquè és incomprensible. S’aproven retalls, ho sentíem avui que fan 
trontollar l’educació i la sanitat públiques, perquè no hi ha doblers, i resulta que 
aconseguim que es nacionalitzi la Banca, s’augmenta la pressió fiscal sobre els 
ciutadans, s’augmenten les taxes universitàries, s’augmenta la ràtio de ..., i es preveu 
acomiadar a milers de professors i professionals del sector sanitari. Tot això perquè no 
hi ha doblers, i el sistema no es pot mantenir, jo crec que ha arribat el moment de que 
afrontem aquesta situació, i ens demanem com és possible que sense haver-hi doblers 
haguem de contemplar episodis d’una obscenitat insuperable, com els de la remuneració 
dels ex directius d’aquestes entitats. Potser estam en una situació límit, en matèria 
econòmica i financera, però hauríem d’esser conscients, i quant dic hauríem ho dic en 
primera persona del plural, de que estam acabant i duent al límit la paciència i el motiu 
dels ciutadans. Lluny de donar tranquil·litat, jo crec que estam inquietant encara més el 
conjunt de ciutadans i ciutadanes, si donam explicacions absurdes que ningú entén, i jo 
tampoc, i ho vull dir, crec que ho hem de dir, i crec que és important que ens 
pronunciem, que si ens hem equivocat no tinguem por a reconèixer-ho, però que si que 
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facem punts i a parts per abordar una situació molt complicada. Miri, nosaltres proposen 
en aquest plenari i al conjunt de regidors i regidores, que instem al Govern de l’Estat a 
que faci els mateixos esforços que s’han fet amb una situació límit, per injectar i 
nacionalitzar la banca, per mantenir l’estat de benestar, i mantenir les inversions i el 
pressupost inicial, sense retalls en la sanitat i l’educació pública. Hi ha entitats que ens 
recorden diàriament a que equivalen aquests 23.000 milions d’euros, equivaldrien amb 
els pressupost de l’Estat a pujar un 20% les pensions, a cobrir un 81% les prestacions 
per atur, a augmentar 18 vegades el programa de beques, a multiplicar per un 5% la 
despesa en seguretat ciutadana, és inexplicable i crec que és important que ens 
pronunciem, per això volem deixar constància en aquest plenari, i volem que el plenari 
se pronunciï davant la instància necessària d’aclariment de que està passant, i sobretot 
d’exigir al Govern de l’Estat que faci el mateix esforç en mantenir la inversió en 
educació i sanitat. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies. Sra. Calvo empezaré, li vull dir perquè els hi diré en castellà amb unes 
paraules que no són meves, ho dic perquè no se seguin i se’n vagin. España se encuentra 
en una situación de emergencia, que no es de hoy, no es de hoy, pero que cuando no se 
ha ido asumiendo como emergencia va convirtiéndose en una situación muy delicada de 
emergencia total. Vivim aquesta situació d’emergència total, jo Sra. Calvo començar a 
dir, són d’en Felipe González aquestes paraules, vostè ho sap perfectament. Jo crec que 
vostès, el Partit Socialista, hauria de tenir un poquet de altura de mides, anem directes a 
esser el pròxim país que va darrera Grècia, anem directes. Està molt bé això de animar a 
la crispació, contra els actuals governants, però ens juguem qualque cosa més Sra. 
Calvo, qualque cosa més que el resultat electoral, que a lo millor ni hi haurà eleccions, 
miri a Itàlia no n’hi ha hagudes d’eleccions, varen dir fulano els que varen posar els 
doblers, varen dir fulano i nosaltres estam en aquesta situació, per tant jo li demanaria 
que anés un poc per aquí, que tingués, vostè que tenia aspiracions de política nacional, 
tenia o té, no sé però que tenia aspiracions de política nacional, que estigui, jo no li 
demanaré a partits nacionalistes, no li puc demanar, no és en to pejoratiu, és simplement 
que si en el Partit Socialista si li puc demanar, perquè si te responsabilitat o pot tenir, i 
ha tingut responsabilitat de Govern a nivell nacional, és per això que ho dic, no per un 
altre tema. Situació límit, la situació límit Sra. Calvo és perquè no se varen fer els 
deures quan tocava. Quan Alemanya recolzava el Deutsch Bank, quan a Regne Unit 
recolzava el Royal Bank of Scotland, quan Bèlgica recolzava el Dexia. Sap que deia el 
nostre President? Que nosaltres érem de champions league, érem de champions league, 
érem de champions league, aquí qualcú va mantenir i ens va mentir a tots, ens va mentir 
tant que li va davallar els salaris als professors, en el personal sanitari, a nosaltres, aquí 
en els funcionaris de l’Ajuntament, que no teníem cap culpa de res, però ens varen 
rebaixar els salaris per donar-los en els bancs, perquè amb aquella retallada de salaris se 
var crear el FRO, Bankia no és la primera nacionalització que se fa a Espanya, en venen 
d’altres que varen fer vostès, i el primer pas que ha fet el Sr. Rajoy és simplement els 
doblers que va donar el Govern d’en Zapatero, 4.000 i pico de euros, que teòricament 
era un préstec, i Bankia no el podia tornar, ja se sabia, qualque cosa semblant a lo que 
estava passant amb Grècia, que no el podien tornar per el termini que l’havien donat se 
transformava en capital, això és lo únic que ha fet. La seva proposta lo que diu, li dic va 
bastant desfasada, insta al Govern de l’Estat a que si és capaç d’aportar diners públics 
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per la nacionalització de Bankia, també ho faci per, li torn a dir, si és capaç de el 
problema l’estam veient ara, no és capaç el Govern, no té aquests doblers, per això 
s’han de fer les disminucions de despesa que s’han de fer, perquè no ens deixen els 
doblers Sra. Calvo. Però miri Sra. Calvo jo, i me va bé que sigui vostè que defensi 
aquesta proposta. Aquest Govern, és vera que tenim majoria absoluta, una gran majoria, 
17, però sabem la situació d’emergència que vivim, estam mirar d’aprofitat propostes 
seves, mirar d’arribar a consensos en competències de l’Ajuntament, facin propostes 
que tenen que veure amb competències de l’Ajuntament. Està molt bé que vostès 
estiguin més còmodes fent oposició en el Sr. Rajoy i en el Sr. Bauza, però els ciutadans 
de Palma a vostès els hi paguen per fer-nos oposició a nosaltres, i per aportar lo que 
vostès duien en el programa electoral, i per aportar propostes. Aquest Govern és un 
Govern obert, no és de rodillo, el Govern municipal no és de rodillo, és un Govern que 
volem arribar a acords, però clar vostè planteja temes. Que li hem d’anar a dir en el Sr. 
Rajoy? Ni en el Sr. Rubalcaba, si ni en Rajoy ni en Rubalcaba saben ara de on han de 
treure els doblers. Si li demanem a Alemanya Sra. Calvo, aquestes retallades que hi ha 
gent que protesta, no les decidirem nosaltres, les decidiran per nosaltres, les decidiran 
per nosaltres, i per exemple lo que ha estat per el pressupost del 2012, avui hem xerrat 
molt d’educació però lo que era nostre, la joya de la corona, ha dit la Sra. González, les 
escoletes, les escoletes aquest Govern ha fet un esforç d’incrementar un 33% la 
transferència que es duia en el Patronat de les escoletes, un 33%, era la privilegiada de 
les altres àrees, això no pot dir.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Per favor, un momentet Sr. Martínez, un momentet, escoltin per favor miri, la veritat és 
que tots tenim dret a parlar, jo els hi demano, jo els hi demano que quan estiguin, amb 
una paraula la persona que sigui siguin respectuosos, perquè és l’única manera. 
D’acord? Per lo tant per favor siguin respectuosos, cadascú xerri en el seu torn, cadascú 
té la possibilitat de dir lo que pensi, tothom s’ha de respectar, ningú els hi demana que 
comparteixin lo que cadascú diu, però si que se respecti que és una regla mínima de, ja 
d’educació simplement per lo tant siguin respectuosos amb tothom, no els hi demanem 
que comparteixin res però si que siguin respectuosos, crec que és lo mínim que se pot 
exigir, no oblidin que estan en el plenari de l’Ajuntament de Palma. Moltes gràcies. 
Continuï Sr. Martínez.” 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies. La Sra. Ferriol la Regidora d’Educació ha estat una privilegiada en el 
pressupost del 2012, això no m’ho pot dir ni el Sr. Gilet, ni el Sr. Valls, ni el Sr. Sansó, 
no m’ho poden dir el resto, perquè ells han hagut d’assumir retallades importants, però 
aquí aquest Govern ha fet un esforç en temes d’educació, per això no entenem perquè 
volen dur propostes a debatre en aquest plenari, quan saben perfectament que nosaltres 
hem fet un esforç. Sra. Calvo vostè la seva primera retallada era no obrir escoletes, 
durant 5 mesos que va esser Batlessa, no les va dotar, no va dotar els doblers per obrir el 
setembre que era la seva primera retallada, perquè era vostè era conscient. Ens va 
amagar la informació fins després de les eleccions, però vostè era conscient de la 
situació. Mirin, és, des de el Govern, com a portaveu del Govern els hi demano que 
facin propostes que nosaltres tinguem capacitat de decisió, si se pensa que aquí per 
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quedar bé amb quatre, o bé o vint o trenta o cinquanta persones que puguin venir en el 
plenari, això val la pena, si vostè creu que això és fer oposició en el Govern del Sr. 
Isern, continuï durant 3 anys. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. No. És recordar-li en el Sr. Martínez que estam a la vuitena ciutat de l’Estat, i que 
lo que aquí debatem té una importància a nivell estatal, que per tant aquest debat sobre 
el tema de Bankia, no és un debat de bades, és un debat important, i un posicionament 
del Partit Popular, que evidentment és el partit que dona suport en el Govern de l’Estat, 
del Partit Popular de Palma, pesa i és important i per ventura faria reflexionar a qualcú, 
per tant evidentment és independent una qüestió que és important que la debatem aquí. 
Xerrava el Sr. Martínez de mentides, de, Sr. Martínez la Sra. Aguirre dels seus partits, la 
Presidenta de la comunitat autònoma de Madrid si que ha mentit, falsificant els seus 
comptes, i ha estat molt implicada dins tot el tema de la mala gestió de Bankia, igual 
que el Sr. Rato, per tant a l’hora de donar culpes de cap a un altre amb el tema de 
Bankia està clar qui són els principals responsables Sr. Martínez, i això està clar, està 
clar perquè ho sabem tots però s’hauria d’investigar a nivell públic, i a nivell formal i 
haurien de sortir responsables també, que sapiguem exactament lo que ha passat, i que 
dilucidessin responsabilitats, i qui és que ho ha fet malament en la gestió d’aquest banc, 
que ens ha duit en aquesta situació, que pagues les conseqüències, perquè la ciutadania 
les està pagant les conseqüències, i aquests grans gestors que cobren milions d’euros 
anuals, no n’han rebuda cap ni una de conseqüència de la seva pèssima, pèssima gestió. 
Per tant, nosaltres la veritat celebrem amb aquesta moció que el Partit Socialista de 
Palma, el PSOE de Palma assumeixi aquest posicionament, la veritat, ara bé, després del 
darrer any del Govern ZP i després de tatuar el posicionament del Sr. Rubalcaba, és vera 
que el Partit Socialista també haurà de recórrer molt de camí, per tenir una certa 
credibilitat amb aquest tema, però així i tot anem pel bon camí, comencem a rectificar 
tota una sèrie de qüestions. A nosaltres ens agrada aquesta proposició que fa el PSOE, 
perquè incideix en una gran veritat, que és desmentida sempre pels gestors del Partit 
Popular, que és que la crisis i el dèficit no és perquè gastem massa en salut i educació, 
com se vol donar a entendre, que vivim per damunt de les nostres possibilitats, contant 
sempre la història de l’ama de casa que ha de reduir tal. No, no, escoltin, el dèficit s’ha 
generat a l’Estat Espanyol, l’ha generat els bancs amb una política d’abocar doblers a 
les inversions immobiliàries que ha generat el dèficit actual, i l’exemple de Bankia és 
molt exemplificador en aquest sentit, el forat no s’ha generat perquè gastem massa, 
perquè no mereixem la salut que tenim en el sistema sanitari que tenim, o el sistema 
educatiu que tenim, sinó perquè els bancs han generat aquest dèficit. I per tant, i per tant 
lo que hauríem i evidentment, per tant lo que hauríem de plantejar d’una vegada són 
solucions, evidentment els retalls davant la magnitud del problema, que estam xerrant 
de desenes de mils de milions d’euros, a nivell de sistema bancari de l’Estat. Escolti, 
amb les retallades senyors del Partit Popular, amb les retallades no bastarà per tapar el 
gran forat que tenim, si això encara no s’han assabentat ni els gestors del Partit Popular 
a Madrid, ni els actuals representants del Partit Popular a l’Ajuntament de Palma, és que 
anem molt malament. El forat que hi ha en el sistema bancari no s’arreglarà només amb 
retallades, hem d’anar a cercar solucions de fons a la qüestió, hem de plantejar cercar 
doblers, per aquests doblers estan a qualque banda, estan en els paradisos fiscals, estan a 
moviments especulatius que se fan a nivell internacional, que no tenen una taxa, aquí és 
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on hi ha l’origen del problema, i aquí és on hi ha la solució en aquest problema, mentre 
pensem que amb retalls de salut i educació podrem arreglar el desgavell que han generat 
determinats gestors privats, ..., que cobren milions d’euros i a damunt se’n van de les 
seves responsabilitats sense assumir ni una sola, ni una sola de els conseqüències de la 
nefasta gestió que ha duit a la misèria a moltes de famílies, i a l’empobriment a tota una 
societat. Si seguim per aquest camí és evident que no afrontem el problema real que 
tenim, que és que hem d’anar a cercar els doblers en els paradisos fiscals, hem de 
regular les taxacions financeres internacionals, i a demés hem de reformar integralment 
el sistema financer que tenim, que ens ha duit en això. I d’això no en sabem ni el Partit 
Popular, ni el Partit Socialista han fet res en aquest sentit, el Partit Popular té la 
responsabilitat per favor se posin a caminar en lloc de dir no, no, és que hem de seguir 
retallant, no podem seguir retallant el forat no el taparan amb els retalls, i duran una 
població a l’empobriment general.” 
 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Si. Moltes gràcies Sr. Sansó. Vull agrair el to de la intervenció del Sr. Verger, i els hi 
vull dir Sr. Martínez, si jo no tinc cap inconvenient en reconèixer-ho. Els ciutadans ens 
han col·locat aquí, no hi som perquè haguem volgut i segurament tampoc tinc cap 
problema en reconèixer-ho, hem fet coses malament, i ens hem equivocat, però això no 
significa, però això no significa que no puguem contribuir a analitzar la situació, que no 
siguem ciutadans actius que també de les conseqüències del que està passant, que no 
exercim la nostra obligació de denunciar allò que creiem que no s’està fent bé, i que 
tampoc ens apliquem que ens volem aplicar, l’obligació d’intentar sumar en tot allò que 
sigui possible, perquè que els ciutadans ens hagin castigat i siguem aquí no significa que 
haguem desaparegut, significa que hem d’exercir una tasca de control imprescindible i 
necessària. I més enllà dels errors que haguem pogut cometre, li torn a dir en primera 
persona del plural, de les responsabilitats que haguem de depurar, tots i cada un de 
nosaltres, li dic, és important que ens posicionem en el plenari de la vuitena ciutat 
d’Espanya, i que diguem, si volem donar el vist i plau a uns retalls en sanitat i educació, 
mentre es nacionalitza amb els doblers de tots i cada un de nosaltres un banc, si o no, jo 
no. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Sra. Calvo miri, això que devé aquesta frase, si vostès no haguessin governat, si vostè 
no hagués estat la Batlessa, la Batlessa quan se va fer la retallada dels salaris en els 
funcionaris, i se va haver de donar els doblers en els a les caixes d’estalvi, perquè quan 
xerrem dels bancs hem de sabre de lo que xerrem, a les caixes d’estalvi, que vostès 
saben que les caixes d’estalvi tenen un problema, i és que hi ha molts de polítics, i quan 
se xerren, jo veig cartells que posen polítics i banquers no, polítics a les caixes 
d’estalvis, siguin del color que siguin. Que s’han d’investigar, que s’investiguin, jo amb 
això i que se treguin responsabilitats però ha estat el Govern del Sr. Rajoy el que ha fet 
la retallada en els salaris d’aquests dirigents de caixes d’estalvis o de bancs, fins que no 
va arribar el Sr. Rajoy, mentre vostès varen governar a Madrid cobraven aquestes 
millonades, o sigui vostès a nivell nacional ja li dic vostè que anava a nivell nacional. 
Miri, l’incendi no va començar amb el Sr. Rajoy, ni l’incendi de Caja Madrid va 
començar amb el Sr. Rato, segurament amb el Sr. Blesa si però no amb el Sr. Rato, i no 
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són les úniques caixes d’estalvi que ho estan passant, o que o realment és un dels 
problemes del sistema financer. Un cos sense sang no funciona, vostè pot defensar que 
li agrada molt el cor, que li agraden els ulls, que li agrada la boca, però un cos sense 
sang no funciona, i la nostra sang de la nostra economia per poder tenir doblers a 
educació i per poder tenir doblers a sanitat, és el sistema financer Sra. Calvo, jo me 
permeti és ver que com som economista entenc millor lo que estam mirant de fer a 
nivell nacional. El Sr. Rajoy no està traient doblers dels pressupostos, no té marge, no té 
marge, no els està traient d’aquí, està mirant de que el Banc Central Europeu fiqui 
aquesta liquiditat, i amb això jo tinc entès que el Partit Socialista i el Partit Popular, vaig 
sentir ahir en el Sr. Rubalcaba, ja se que vostè és de Chacón però ahir vaig sentir en el 
Sr. Rubalcaba que deia que òbviament aniríem plegats a Europa. Perquè és un 
posicionament de patriotisme Sra. Calvo, de patriotisme, no podem anar darrera dels 
grecs. Vostè me diu som la vuitena ciutat d’Espanya, si. I que hem de fer? Ajudar al 
Govern a aconseguir aquests doblers, perquè tots els experts és lo que diuen, lo de 
Bankia, jo com a liberal ja m’agradaria que tots aquests quedessin i tots els accionistes 
que varen votar a favor de segons qui, de tenir de Conseller Delegat, se n’ha anat a 
norris, però la cultura a Europa, ja li he dit a Alemanya se va recolzar al Deustche Bank, 
a Inglaterra també varen recolzar en els seus bancs, França també ha recolzat, és a dir, 
tots els països han recolzat als seus bancs i ara ens toca a nosaltres que hem arribat els 
darrers, quan jo no hi ha doblers, quan ja no hi ha doblers, per això li dic que la situació 
límit no se va crear ara, se va crear quan en Solbes li deia a en Pizarro que tot anava bé. 
Se recorda d’aquell debat? En Solbes el va guanyar aquell debat, aquell dia, però ens va 
fer perdre com a país. En Pizarro avui les va guanyar, aquell dia, l’endemà sortia 
tothom, li varen donar l’enhorabona, els seus companys de Govern en el Sr. Solbes, el 
Ministre d’Economia va dir que, todo iba bien, éramos de champions league, botes 
verdes, anàvem a passar a Italia, l’hem passada en el final però por la prima de riesgo, 
clar tota aquesta mentida és lo que ha fet que el Partit Socialista. Vaig acabant, que el 
Partit Socialista s’estrellés, la mentida, si haguessin dit la veritat des de el primer 
moment, no els hagués passat lo que els va passar electoralment. Sr. Verger jo no 
entraré, no entraré vostè xerra i xerra i xerra, vostè és un partit que no tenen aquest tipus 
de responsabilitat a nivell nacional, d’Espanya, però la seva nació això del tema, vostès 
són catalanistes. Miri l’emergència que hi ha d’haver perquè com un partit nacionalista 
digui que la solució són los hispabonos, l’emergència que hi deu haver a Catalunya, i 
l’emergència que hi ha a Espanya, perquè ells diguin que no volen deute pública 
catalana, miri que volen esser tots catalans i nacional, no ara els interessa molt anar amb 
la marca d’Espanya, perquè tenen, els poden col·locar millor. Fixis si estam en una 
situació d’emergència, i aquí és ver com Ajuntament, vaig acabant, com Ajuntament 
això és un tema molt important, i per això aquest Govern municipal recolza qualsevol 
de les mesures que tant el Sr. Rajoy com el Sr. Rubalcaba presentin a Europa. Moltes 
gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
1.- El ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern de l’Estat a que si és capaç de 
aportar diners públics a la nacionalització de Bankia, també faci les gestions 
oportunes i dediqui el mateix interès per no haver de retallar 10.000 milions en 
Sanitat i Educació. 
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Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
56.  Proposició dels Grups Municipals Socialista i PSM-IV-ExM relativa  a un Pla 

Zonal per al barri de Sa Gerreria i carrer Fàbrica (1538/2012). 
 
Intervé el representant de l’Associació de Veïns Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Molt Honorable senyor Batle, senyores i senyors regidors, l’Associació de Veïnats Es 
raval de Santa Catalina referent al tètric, atziac i malastruc eix cívic del carrer Fàbrica, 
exposa lo següent: la nostra entitat, des de el principi se va oposar frontalment a aquest 
mal nascut eix cívic, que de cívic no te res i de lúdic te molt, es més, l’avantprojecte que 
se va elaborà a esquena nostra. Ens assabentàrem a través dels medis de comunicació i 
començàrem a protestar a diferents nivells. Per altre part l’anterior Equip de Govern ens 
va dir mentides, ens va enganyà, idò ens deien que aquest eix cívic quedaria molt bé, 
que embelliria el carrer, que tots estaríem contents, etc. etc. I la realitat, 
desgraciadament, ha estat tot lo contrari, avui en el banc de l’oposició, hi ha alguns 
d’aquests polítics i polítiques per supost, que ens endossaren contra la nostra voluntat, 
aquest maleït eix lúdic i avui sense agró els direm, que la historia els jutjarà per esser 
tant anticataliners, per cert, hi ha una pregunta que se formulen sempre nombrosos 
cataliners, que és la següent: Hi va haver interesses amagats per donar via lliure a aquest 
eix cívic del carrer Fàbrica? Òbviament, és una incògnita de molts de quirats. El Partit 
Popular, en la passada legislatura estava totalment en contra d’aquest eix cívic, no de 
bades el regidor d’aquest partit, Carlos Veramendi, llevava i feia fortes crítiques posant 
el crit en el cel, en cada Ple, posant-se en el nostre costat, al·legant que si ells collien el 
poder obrarien en conseqüència defensant els interessos dels cataliners. I la realitat és 
que el PP, de moment no ha fet res de res, i per més inri, l’actual Equip de Govern ha 
elaborat una nefasta nova Ordenança d’Ocupació de Via Pública que, en el nostre criteri 
és un despropòsit total i absolut que atenta greument contra els cataliners, el que l’actual 
Equip de Govern, de forma irresponsable, hagi aprovat que les terrasses se poden tancar 
a les 00:30 hores del vespre els divendres, dissabte i vigilis de festius és una mesura 
desraonable i antisocial que empitjorarà evidentment la situació fent-nos la massa i el 
cullerot i la …. els cataliners, convertint la zona, carrers Fàbrica, Pou, Soler, Cotoner, 
Pursiana, Caro, etc, i ho direm de forma humorística, en una espècie de casa de ninetes 
sexys sense llum. Per lo tant l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina, no va 
a acceptar amb els braços creuats la nova Ordenança d’Ocupació de Via Pública, 
senyalarem que per les nits alguns restauradores no retiren las cadires i les taules fins 
altes hores de la matinada i lògicament al arrossegar-les provoquen un renou infernal i si 
els veïnats criden a  la Policia Local per fer complir les Ordenances, segons hem conten 
veïns del lloc, la Policia en algunes ocasiones, massa, se fa el suec passant 
olímpicament del desmanec de Fàbrica i voltants. També els veïnats de Fàbrica ens 
informen que nombrosos restauradors aparquen els seus cotxes i furgonetes a totes 
hores sense que la policia els digui ni píu, però per contrapartida als veïnats de Fàbrica 
no lis deixen aparcar ni un minut. Avui aquí farem una proposta, lo ideal seria que les 
terrasses de Fàbrica durant els set dies de la setmana servissin només fins a les 11 hores 
i a les 12 retirar el mobiliari. El poder dormir en pau és un dret sagrat i per aquest dret,  
en aquesta zona no poden dormir ni les ratapinyades, la nostra entitat va a donar la mare 
de totes les batalles i per suposat ho farem sempre de forma legal democràtica, i fins i 
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tot som capaços, i ho direm mig en broma i mig en serio, d’anar a les barricades i, 
lògicament no ens referim ni moltíssim menys a les famoses barricades que muntaren la 
UGT i la CNT en la guerra civil espanyola. A aquest pas l’eix lúdic de Santa Catalina 
serà pitjor, molt pitjor que la Llonja, el carrer del Jamón de l’Arenal o la ruta martiana, 
que ja és dir, en conseqüència per acabar, suggerim al Molt Honorable senyor Batle  
Mateo Isern, que de moment, se mostra accentuadament coherent, serio, analític i te 
sensibilitat amb les entitats ciutadanes, cerqui ell mateix, però no mai altre regidor, una 
solució que no perjudiqui a ningú i logri que els cataliners tinguin dret a poder 
descansar, dormir i fer l’amor, repeteixo i fer l’amor sense sobresalts, fer l’amor Sr. 
Batle sense sobresalts és molt important, per lo tant confiem amb la seva tradicional 
bona disponibilitat senyor Batle. I moltes gràcies.” 
 
Intervé la Sra. Yusmely Coronado, representant de la Unió d’Associacions de 
Mallorca: 
 
“Buenos días. Muy Honorable Sr. Alcalde, Señoras y Señores Regidores, la Unión de 
Asociaciones de Mallorca, referente a este punto, expone lo siguiente: nuestra entidad 
considera que la nueva Ordenanza de Ocupación de Vía Pública es negativa, muy 
negativa, tanto para la barriada de Sa Gerrería como para el mal llamado Eix Cívic de 
Santa Catalina. Esto es ir de Guatemala a Guatepeor. Los sufridos vecinos de Santa 
Catalina, de Sa Gerrería, con la enloquecedora Ruta Martiana, y los de Santa Catalina, 
con el funesto Eix Cívic de la calle Fábrica, desde hace bastante tiempo, vienen pasando 
las de Caín: ruido a raudales, sillas y mesas por todo, alborotos callejeros, y un largo 
etcétera que sería interminable enumerar. Todo ello, lógicamente ha mermado su 
calidad de vida, que se ha ido al garete. Y esto es inaceptable. En Sa Gerrería y en Santa 
Catalina, con tanta algazara, los vecinos del lugar no pueden ni dormir. Los sobresaltos 
nocturnos son el pan nuestro de cada día. Y el derecho al descanso siempre, siempre 
debe imperar, ya que se trata de un derecho sagrado que el Ayuntamiento debe hacer 
prevalecer, pues se trata de un derecho constitucional. Si un ciudadano no tiene ni 
derecho a poder dormir en paz, se puede decir aquello de apaga y vámonos. ¿Cómo 
puede ir a trabajar un vecino si no ha dormido en toda la noche? Y esta nueva 
Ordenanza lo único que hace, a nuestro criterio, es meter más leña al fuego entre 
vecinos y restauradores. Esta problemática, antisocial, pues los vecinos son los 
perjudicados, se ha convertido en una olla a presión de consecuencias imprevisibles. 
Esto de que los vecinos, perdón esto de que los viernes, sábados y víspera de festivos 
las terrazas se pueden cerrar a las 00:30 horas de la noche es una aberración 
descomunal, es una barbaridad inaceptable, es la equivocación del siglo en contra de los 
vecinos de Sa Gerrería y de la calle Fábrica y calles adyacentes. Sa Gerrería y la calle 
Fábrica, desgraciadamente, se han convertido en una terraza en medio de la vía pública 
que solamente genera ruido ensordecedor y problemas de todo tipo. La Unión de 
Asociaciones de Mallorca, obviamente, se pone al lado de los vecinos de Sa Gerrería y 
de Santa Catalina y lucharemos, democráticamente, para hacer retroceder, anular, esta 
nueva Ordenanza de Ocupación de la Vía Pública que se ha hecho, pensamos, sin ton ni 
son, y, por supuesto, sin valorar las repercusiones negativas que conllevará para unos 
ciudadanos que ya están cansados de protestar, patalear y exigir sus derechos, tanto ante 
el anterior Equipo de Gobierno, que, a nuestro modesto entender, es el principal 
culpable de todo, como ante el actual Equipo de Gobierno del Partido Popular que, de 
momento, por lo menos, no está, ¡ni muchísimo menos!, a la altura de las 
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circunstancias. Y que quede claro que nosotros no tenemos nada en contra de los 
restauradores, pues ellos también tienen sus derechos. Nuestra entidad, sugiere al Sr. 
Batle, Mateu Isern, que coja él mismo este asunto en sus manos. Es al único que vemos 
capacitado con la buena voluntad suficiente para intentar resolver este polémico 
problema sin que haya ni vencedores ni vencidos. Confiamos con usted, Sr. Alcalde. 
Muchas gracias.” 
 
Intervé el Sr. Tarongí, representant de l’Associació de Veïns Can Amunt-Ciutat 
Antiga: 
 
“Bon dia un altre vegada Sr. Batle, Senyores Regidores, Senyors Regidors. Perquè 
entenguin una mica quina és la situació a Can Amunt, bé abans de res recolzar en els 
que m’han precedit en el carrer Fàbrica, entenc allò que els preocupa. Perquè imaginin 
que bé, el renou que patim més o manco és el mateix renou que vendria essent habitual 
en els plens, és a dir, a vegades és una pujada de to interpel·lació entre dos regidors, a 
vegades és un grup de gent aplaudint o rient o fent renou, això davall ca nostra a la 1 de 
la matinada per posar qualsevol hora. És a dir, diuen que ha quedat només 3 zones 
conflictives, dins l’entorn de Sa Gerreria, però això esdevé d’unes mesuracions que si 
bé compleixen totes les exigències de la llei, no me’n cap, cap dubte, tampoc  ho se, no 
he anat a mirar, són del tot acientífiques, això també s’ha de dir, no es pot veure com 
evoluciona el renou un vespre prenent mesures de 5 minuts o de 10 minuts a diferents 
entorns de la Gerreria. Però bé, també és un exemple aquest tema de que realment la 
intervenció ciutadana té un cert efecte sobre la política, per això estam contents, no és 
desitjat però bé no es pot tenir tot, nosaltres sempre hem demanat que se’ns apliqui la 
ordenança reguladora de la Calatrava, durant 2 anys no se’ns ha contestat, deduïm que 
és que no, però com a mínim si que hem parlat, ens hem assegut, hem raonat sobre 
aquest tema i hi ha uns certs avanços, avanços que cada vegada són més curts a mesura 
que s’acosta l’estiu i el bon temps, que s’incrementa el renou. Per això nosaltres 
demanem que es posi en marxa aquesta proposta, que se miri de interpretar que l’horari 
de les 11 del vespre que nosaltres ens sembla correcta, interpretar aquest horari no 
només pels carrers de vianants sinó per tots tipus de carrers i tot tipus de places, donat 
que el mateix article diu que això serà per ajudar, bé per no molestar en els veïnats, per 
lo tant les places i els carrers rodats, de trànsit rodat també tenen veïnats, i que contin 
amb nosaltres per qualsevol cosa que hagin de menester, quan se posin en marxa la 
creació dels plans zonals de Sa Gerreria en aquest cas. I res més moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies. Bé, nosaltres en principi és una proposició conjunta el PSIB-PSOE i la nostra 
coalició, i aquesta proposició sorgeix arrel de les conclusions a les que se va arribar a la 
Comissió de seguiment de la ordenança reguladora de l’ús cívic a espais públics, la 
denominada botellón, arrel de les mesures que s’havien posat en marxa a Sa Gerreria 
per, una vegada que està declarada zona CIE, evidentment les conclusions varen esser 
molt desoladores perquè varen esser que cap de les mesures que s’havien pres, s’havia 
aconseguit rebaixar el nivell de renous, i per tant duim aquesta proposició perquè 
considerem absolutament urgent arbitrar mesures, per no agreujar encara més la situació 
d’aquests dos indrets, Gerreria i carrer Fàbrica, però en el cas de Sa Gerreria 
especialment, perquè així com el carrer Fàbrica te jo crec que tot és un excés d’ocupació 
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brutal en el denominat eix cívic, a Sa Gerreria encara no s’ha produït lo que seria 
l’aplicació de l’ordenança d’ocupació de via pública, donat que no estan ni les terrasses 
ni les micro ocupacions que permet aquesta ordenança, i que en breus dies veurem 
aparèixer per tota Sa Gerreria, això significa que si ja amb aquestes condicions hi ha un 
problema, un greu problema de renous, de molèsties, quan tu trasllades en el carrer 
taules, cadires, aquestes molèsties evidentment és fàcil deduir que s’agreujaran, per tant 
amb aquesta proposició nosaltres el que demanàvem és que la ordenança preveu, una 
comissió de seguiment d’aquesta ordenança i que es convoqui de manera urgent, i 
també proposàvem que es desenvolupi un pla zonal, tant pel carrer Fàbrica com pel 
carrer, com per tot el barri de Sa Gerreria. De totes maneres nosaltres pensem que 
aquesta ordenança d’ocupació de via pública, que evidentment nosaltres no varem estar 
a favor de la seva aprovació en els seus termes, pot preveure qualque cosa però 
evidentment l’origen del problema, l’origen del problema és la gran, l’excés de 
concentració de bars, i aquest excés de concentració de bars no s’arreglarà en cap altre 
mesura que no sigui la de delimitar aquesta concentració. A Sa Gerreria hi ha prop 
d’uns 130 bars, lo qual ens pot donar una idea de lo que suposa aquesta pressió damunt 
el barri, evidentment nosaltres no estam en contra tampoc de l’activitat econòmica, i 
crec que l’objectiu, l’objectiu que s’ha de trobar és aquest equilibri entre l’activitat 
econòmica i l’indiscutible descans dels veïnats, sense cap dubte els veïnats tenen dret a 
dormir, tenen dret a descansar, i lo que no se’ls hi pot demanar és que se’n vagin a 
dormir a partir de la 1 del dematí o de les 2 del dematí. Hem de recordar que les 
terrasses a tota Palma se poden posar a partir de les 8 del dematí, amb lo qual hi ha una 
activitat continua en el carrer des de les 8 del dematí, fins a les 12 i mitja del vespre, 
tenint en compta els caps de setmanes. Hem arribat a un acord amb la transaccional 
evidentment, nosaltres agraïm aquesta sensibilitat per part de la Regidora responsable de 
l’ordenança, de l’aplicació i del control i vigilància de la ordenança d’ocupació de la via 
pública, però evidentment lo que nosaltres també esperem és que el resultat d’aquest pla 
zonal sigui aquest equilibri, on evidentment el descans dels veïnats no pot quedar, no se 
pot negociar i no pot quedar relegat de cap de les maneres, a un horari baix la suposada 
argumentació de que és prioritària, sobretot en aquests moments l’activitat econòmica.” 
 
Té la paraula el Sr. Donaire: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Nosotros desde nuestro grupo municipal, primero agradecer la 
predisposición de la Sra. San Gil a llegar a un acuerdo, apoyaremos esta transaccional 
porque creemos que si que respeta el espíritu de la propuesta original, sobretodo en las 
vertientes de despejar las confusiones que se estaban creando en lo que nosotros 
entendíamos era la Comisión del llamado botellón, donde ya se estaban mezclando 
cuestiones no solamente de la propia ordenanza, sino de la ordenanza de ocupación, y 
también porque respeta o creemos que respeta la urgencia y la necesidad de llevar a 
cabo ya planes zonales. Es evidente que ahora con la llegada del verano, se trasladará a 
las terrazas más gente, el espacio estará más ocupado, las cuestiones de horario y las 
micro ocupaciones que se contemplan en la nueva ordenanza, harán que posiblemente 
se puedan crear situaciones de conflicto. Por eso, apelamos pues a su insistencia y a la 
premura de llevar a cabo, tanto la creación de la Comisión de seguimiento de la nueva 
ordenanza de ocupación, como la de regular ya por planes zonales estos dos espacios, 
tanto el de la zona de Sa Gerreria como la de la calle Fábrica. Muchas gracias.” 
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Té la paraula la Sra. San Gil: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Yo también quiero agradecer la implicación de los dos grupos 
municipales, en el trabajo que hemos estado realizando en, durante la elaboración de la 
ordenanza, y en posteriormente la implicación en poner una solución a este difícil 
equilibrio que saben que existe entre los residentes y los restauradores. Como saben 
hemos llegado a un acuerdo, quiero que bueno transmitirle la implicación del Equipo de 
Gobierno con lograr tranquilidad, y lograr dinamizar y a la vez garantizar el descanso de 
los ciudadanos, un derecho absolutamente indiscutible. Quiero recordar también la 
seguridad jurídica que aporta la nueva ordenanza, después de más casi 30 años sin 
regulación, y decir, repetir y recordar las importantes herramientas que aporta esta 
ordenanza sobretodo para los vecinos, principalmente a raíz de un régimen disciplinario 
muy, muy estricto. También recordar que los planes zonales son la primera y la 
importante novedad de esta ordenanza, y nos va a permitir dar soluciones particulares 
para zonas particulares, es decir no aplicar la norma del café para todos sino que cada 
zona de Palma que tiene su problemática específica, pueda ver como se dan solución a 
sus problemas, y finalmente decir que la Comisión del seguimiento es también una gran 
novedad de esta ordenanza, esta ordenanza ha entrado en vigor hace únicamente 6 días, 
y por ello tenemos intención de convocarla a la mayor brevedad posible, pero somos 
conscientes que después de 6 días de vigor de la ordenanza, habrá que esperar por lo 
menos unas semanas para poderla convocar. La urgencia de esta necesidad es total, y 
por ello nos hemos comprometido con los grupos en la oposición, como también con las 
diferentes asociaciones de vecinos con las que nos estamos reuniendo, prácticamente de 
forma semanal, de forma paralela los regidores de distrito con las áreas implicadas, 
como son Comercio y Gobierno Interior, y estamos trabajando para dar una solución 
antes de que termine la temporada turística queremos terminar de cerrar estos planes 
zonales, como saben nos hemos comprometido en primer lugar con el plan zonal de 
Santa Catalina, estamos ya muy avanzados en nuestro trabajo, y esperamos tenerlo listo 
en menos de un mes. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Si. Jo només dir, aprofitar per demanar que, evidentment aquesta ordenança lo que no 
garanteix, no dona garanties, és de l’excessiva ocupació a les places, carrers per els 
vianants, eixos cívics i demés. Vull dir, crec, lo que demanaria és que aquesta 
experiència del carrer Fàbrica servis per no traslladar aquesta problemàtica a altres 
zones, és a dir, que no s’accepti la sobreocupació els espais, perquè la gent lo que farà 
en el final és no voler mai davant ca seva, ni una plaça, ni voler un eix cívic, ni voler 
cap espai públic que pugui esser omplert de terrasses, jo crec que això són espais 
fonamentals i vitals per la ciutat, i per la vida dels ciutadans i per la qualitat de vida dels 
ciutadans, i per tant demano que l’experiència del carrer Fàbrica serveixi per evitar 
aquest excés d’ocupació de terrasses en aquests espais.” 
 
Té la paraula el Sr. Donaire: 
 
“Una cosita simplemente, es la cuestión de la urgencia. Podemos parecer pesados, yo 
creo que todos los tenemos en cuenta, yo se que es necesario que la ordenanza tenga un 
recorrido. Le recuerdo que por ejemplo en la ordenanza del botellón, y está escrito en la 
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misma ordenanza, se habló de que una vez aprobado, al mes, al mes se crearía la 
Comisión de seguimiento, si no tiene que ser al mes y tiene que ser al mes y medio, 
pero la urgencia yo creo que es evidente y que lo estamos reclamando todos en la 
ciudad. Gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. San Gil: 
 
“Solo decir que en cuanto al tema de la sobre ocupación, recordar que la ordenanza 
tiene unos criterios técnicos muy claros, y habría que aplicar tanto los criterios técnicos 
como criterios de sentido común. Y luego decir que estamos de acuerdo en la urgencia, 
y como ya le digo han pasado 6 días dénos por lo menos 2 semanas más para poder fijar 
un calendario de y un reglamento de esta Comisión. Gracias.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Vigilància de la 
Contractació i Infraestructures: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma, a fi d’evitar incrementar els conflictes al barri de Sa 
Gerreria, com a conseqüència de l’ocupació de la via pública per terrasses i per 
microocupacions amb l’entrada en vigor de la nova ordenança d’ocupació de via 
pública, insta a l’equip de govern a crear i convocar de manera urgent la Comissió 
Municipal de Seguiment de les Ocupacions de Via Pública. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a desenvolupar,  amb 
caràcter d’urgència, un Pla Zonal per al Carrer Fàbrica i pel barri de Sa Gerrera que 
tracti l’ocupació de terrasses, microocupacions i els horaris dels mateixos. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a crear i convocar 
de manera urgent la Comissió Municipal de Seguiment de l’Ordenança de les 
Ocupacions de Via Pública. 
2. L’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a desenvolupar, amb caràcte 
d’urgència, un Pla Zonal per al Carrer Fàbrica i pel barri de Sa Gerreria que 
tracti l’ocupació de terrasses, microocupacions i els horaris dels mateixos”. 
 
57.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a flexibilitzar alguns 

criteris d’aplicació de l’ordenança de la bicicleta d’una xarxa de carrils bici i 
ciclocarrers  completa que possibiliti la mobilitat integral i segura dels 
ciclistes per tota la ciutat (1539/2012). 

 
Intervé un  representant de l’Associació Amics de la Terra: 
 
“Bé, bon dia a tothom, Sr. Batle, Senyors Consellers, Senyors Regidors, en nom d’un 
altre alternativa de mobilitat per la ciutat de Palma de Mallorca, en nom de massa 
crítica. La ciutat de Palma, tant per la seva grandària orogràfica i meteorològica, 
presenta unes condicions ideals per l’ús massiu de la bicicleta com a mitja de transport, 
malauradament existeix a la societat palmesana, una forta cultura de l’automòbil, i no és 
fins l’any 2007 que s’inicia una veritable aposta per la mobilitat sostenible, tot i així 
només el 1,9% de la població de la ciutat opta per la bicicleta com el seu mitja de 
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transport principal, però les noves polítiques de mobilitat d’aquests darrers anys 
semblen haver tingut efecte, i el nombre de ciclistes ha augmentat significativament, 
molt per damunt de la mitjana estatal. Aquest augment ha posat de manifest que quan hi 
ha una aposta decidida i valenta per la bicicleta, en polítiques que l’afavoreixen el seu 
ús, la ciutadania respon, malauradament aquest Ajuntament es va estrenar eliminant el 
carril bicicleta de les Avingudes, acabant amb una infraestructura que s’anava 
consolidant com aquella que connectava els eixos cívics actuals i futurs de la ciutat, 
aquesta decisió va esser un cop dur pels ciclistes, i demostrava un gir de 180 graus en 
l’aposta d’aquest Ajuntament per la bicicleta, tot i així aquest Ajuntament insisteix que 
aposta per la bicicleta, però ara per ara només és una declaració d’intencions, que no va 
acompanyada de cap acció significativa. L’aprovació per part d’aquest Ajuntament a 
l’ordenança reguladora de la mobilitat dels ciclistes, era una oportunitat d’or per 
demostrar la seva aposta per la bicicleta com a mitjà de transport, però cediren a les 
pressions i han limitat molt severament el trànsit per l’espai de gran utilitat pels 
ciclistes, com ara els carrers per a vianants, i les voreres, si en això s’hi afegeixen 
sancions que en comparació amb les dels vehicles de motor, són elevadíssimes, tenim 
una combinació que aplicada de forma inflexible i literal pot esser un ... letal per la 
bicicleta en la nostra ciutat. L’ordenança és necessària per regular la convivència entre 
ciclistes i vianants, i cal dir que exceptuant la limitació d’anar per les voreres i elevat 
import de les sancions, hem sembla molt positiva, des de massa crítica som els primers 
interessats en que els ciclistes imprudents i que posen en perill la seguretat dels 
vianants, siguin sancionats, però crec que multar als que van per la voravia a una 
velocitat moderada i respectant en tot moment al vianant, seria un gran, un greu error, 
per això des de massa crítica volem donar suport a la iniciativa presentada pel PSM- 
Iniciativa Verds Entesa, demanant a l’Ajuntament flexibilitat en l’aplicació de la 
normativa, de forma que no es multi d’una forma sistemàtica i indiscriminada als 
ciclistes, que circulen per parcs, jardins, places, voravies i zones per vianants, sempre i 
quant ho facin d’una forma responsable a pas de vianants, i respectant les distàncies 
amb aquest. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, evidentment nosaltres duim aquesta proposició, perquè la 
considerem necessària cridar l’atenció de que no es pot aplicar aquesta ordenança, sense 
tenir en compte el sentit comú, i el sentit comú és que hi ha un condicionant fonamental, 
que aquesta ordenança preveu, que és la instal·lació o les rutes dels ciclocarrers, els 
ciclocarrers és la paraula clau, per fer viable la bicicleta en aquesta ciutat, i perquè sigui 
realment un transport alternatiu i segur, que això suposo que vostès també estan 
preocupats per la seguretat dels ciclistes. Llavors en les condicions que tenim ara, 
aplicar l’ordenança de manera estricta és sense cap dubte abocar o bé a que la gent deixi 
d’emprar la bicicleta, o bé que la gent s’arrisqui o bé que s’afarti de rebre multes, que jo 
no crec que sigui aquest l’esperit d’aquesta ordenança. Aquesta ordenança pretén 
regular qualque cosa que és evident, és la necessitat de que les bicicletes han de 
conquerir un espai de la ciutat, i sense cap dubte, i amb això estam d’acord tots, no hi ha 
absolutament ningú que defensi que les bicicletes hagin d’anar per damunt de les 
voravies, sinó que és vera que les bicicletes han d’anar per la calçada, però aquest és un 
territori hostil encara per les bicicletes, perquè és una conquesta que ha de fer un vehicle 
que és molt feble en front evidentment d’un cotxe, per tant i a demés és un vehicle on la 
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gran, la gran diferència d’edat pot posar en perill a nins, a joves, que són també grans 
usuaris d’aquesta, d’aquest vehicle, d’aquesta alternativa de transport. Per tant, nosaltres 
el que volem amb aquesta proposició és aplicar el sentit comú, tenim aplicar lo que seria 
una disposició transitòria, que a l’ordenança no varem, no se va acceptar aquesta 
possibilitat, que és mentre no estigui la xarxa de ciclocarrers en marxa, que doni 
garanties i seguretat en els ciclistes, mentre això no existeixi que evidentment la gent 
que transita de manera tranquil·la, de manera respectuosa per damunt d’algunes zones 
per a vianants, que a vegades és necessari per poder anar, agafar un carril bici d’un altre, 
en fi, per donar-li continuïtat a la xarxa actual de carril bicis, que no sigui multat, i si tot 
aquell que ho faci d’una manera irrespectuosa, o pugui posar en perill en els vianants, 
que són evidentment els màxims destinataris dels espais peatonals sense cap dubte. I 
aquest és l’esperit d’aquesta proposició, o sigui aplicar el sentit comú de manera 
transitòria, mentre no tenim aquesta xarxa de ciclocarrers, que sabem que vostès estan 
tan interessats com nosaltres, de que això estigui en funcionament, perquè sabem que 
vostès també estan per aquesta, segons el compromís a demés del Sr. Vallejo, d’arribar 
a establir aquesta xarxa. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Navarro: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé primer de tot estic content de veure que són conscients de totes 
les necessitats d’aquesta ordenança, la ordenança pues se va arribar a un acord, ens 
posàrem tots d’acord perquè funciones, ara vostès ens demanen que siguem un poc 
flexibles, i sobre l’aplicació a nivell policial d’aquesta ordenança. Li vull dir que així 
com a la proposta vostès ens diuen que no se multi sistemàtica i indiscriminadament, i 
això la Policia no ho fa, és que no ho fa en aquests moments ja, la Policia pues te la 
potestat de poder valorar a cada moment l’aplicació, en aquell moment de l’ordenança, 
a cada moment se pot veure la necessitat de la sanció o no, per suposat si la persona està 
fent, infringint no només aquesta normativa sinó de seguretat perquè vagi pues més 
aviat de lo que toca, fent moviments estranyis, a demés se li multarà. Estam encara en 
període d’informació, en aquests moments s’han fet unes 300 notes informatives a 
diferents ciutadans, quan se li comunica en el ciutadà, el ciutadà n’és conscient ja de 
que hi ha una ordenança, de que l’ordenança s’ha de complir, i la majoria de vegades 
l’excusa que se li posa en el Policia és, si jo ho se, però és que per aquí feia un poquet 
més de via, vostè m’ha d’entendre, o sigui, la gent ho sap, sap que hi ha unes zones on 
pot anar i unes zones on no pot anar. La avantatge que te la bicicleta és molt grossa, 
qualque banda que hagi de menester travessar, per exemple sigui a la Plaça d’Espanya, 
o te molt bo de fer, bota de la bicicleta i pot anar caminant, i ningú li dirà res. Per lo tant 
nosaltres considerem que donat aquest temps que hem donat de, per explicar en els 
vianants, perdó en els ciclistes les seves obligacions, considerem que és suficient, i per 
lo tant nosaltres aplicarem l’ordenança, això si amb mesura i molta lògica com per 
suposat, a partir d’una data que determinarem ara amb Mobilitat i Policia, i es farà 
públic. Així com fins ara es comunicava de forma escrita l’incompliment, pues a partir 
d’una data que se determinarà ja començarem a sancionar, i la veritat que lo que hem 
testejat del ciclista que informem, és que realment n’estan molt informats i molts d’ells 
saben que estan fent una infracció, aposta no poden estar d’acord amb aquesta proposta, 
instant a les dues regidories a evitar lo que seria l’aplicació estricte de l’ordenança.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
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“Moltes gràcies Sr. Batle. Nosaltres encara que compartim el que diu el grup de PSM-
Iniciativa Verds Entesa i el que proposa, nosaltres ens abstindrem per una raó, i és que 
el mes de maig varem arribar a un consens de que es presentaria un pla d’ampliació de 
la xarxa de ciclo carrers i carrils bici, que està en vigor, bé donàvem un període de 3 
mesos i que per tant acaba el mes que ve, i nosaltres durant aquests temps, aquests 3 
mesos, ens abstindrem en aquesta qüestió. Un altre cosa seria si després no se complís 
que si que canviaríem el nostre posicionament, però de moment donar un vot de 
confiança i esperem que es presenti, perquè és veritat que els ciclistes a la ciutat no hi ha 
una cultura, una cultura de convivència amb la bicicleta no es fa en 3 anys, es fa en 
molts d’anys de conviure, i és perillós que a determinats carrers de la ciutat un nin amb 
la seva mare, el seu pare, hagi d’anar per la calçada perquè no pot anar per la voravia, és 
perillós, no pot. Bé, ahir m’ho contava un amic que li ha passat, que li varen dir que ell 
no podia anar en bicicleta amb el seu fill per la voravia i tenia que davallar a la calçada, 
és el que diu l’ordenança, no li varen posar una multa però li varen obligar, bé si que si 
li va passar, vull dir que, bé potser un error però està passant, clar perquè són molts les 
persones que han d’aplicar l’ordenança, i que totes ho facin correctament és molt difícil, 
està passant, per tant és perillós. Basta que ocorri una desgràcia perquè tothom sàpiga 
que passa. Per tant, aquest pla que es presenti, que s’intenti que el més ràpid possible 
tinguem aquesta xarxa de seguretat pel bé dels nostres ciutadans, i perquè Palma tingui 
una mobilitat sostenible, que jo crec que la farà millor. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Bé, Sr. Navarro. A demés vull aprofitar per dir-li una cosa, ens ha impressionat 
moltíssim veure la Policia Nacional custodiant l’Ajuntament de Palma, això és bastant 
estrany. No? Veure dins el Hall de l’Ajuntament a la Policia Nacional, jo els he vist, no 
m’ho ha contat ningú, jo he baixat aposta a veure-ho. La veritat és que creiem que hi ha 
una situació un poc complicada. Bé, tornant a les bicicletes, amem vostè diu que s’han 
fet 309 notes informatives, que la gent és conscient de que està fent una infracció, però 
clar. Perquè fa aquesta infracció? A vegades potser per estalviar-se uns metres, però a 
vegades és una qüestió de seguretat, perquè en aquest moment els carrers no estan 
preparats per assumir la bicicleta, això ha estat la primera argumentació que jo li he 
intentat explicar, i aquest és un element no important, és que és fonamental, és 
fonamental, i si vostè fos usuari de bicicletes ho entendria perfectament, de que segons 
per quins carrers de Palma anar en bicicleta és més que un perill, és casi una ruleta 
russa. Ho entén Sr. Navarro? És això lo que li demanem, que tingui en compte que 
aquesta ciutat no està preparada, no està preparada per assumir les bicicletes encara, 
quan els ciclo carrers estiguin en marxa no hi ha problema, llavors a partir d’aquí 
nosaltres no tindrem res a dir, i evidentment vostè diu, bé és fàcil quan es troba una 
zona peatonal que boti de la bicicleta i ja està, clar però si un ho fa servir com a 
transport habitual, si un ho fa servir com una alternativa de transport, s’hauria d’estar 
pujant i davallant de la bicicleta a lo llarg de pràcticament tota la ciutat, comprendrà que 
això no és molt viable, no és molt viable. Per tant nosaltres lo que demanàvem amb 
aquesta proposició és aquesta disposició transitòria, aquesta transició, transició 
necessària d’una ciutat que no està acostumada a compartir cotxes i bicicletes en el 
mateix espai, per assegurar, per assegurar Sr. Navarro, per la seguretat dels ciutadans 
d’aquesta ciutat, que suposo que a vostè també li preocupen, o sigui és per una qüestió 
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de seguretat, no és una qüestió de capritx, no és més que una qüestió de seguretat, 
evidentment per tota la franja d’edat usuari de bicicletes, nins, gent major, gent menys 
major, etcètera, tots els usuaris de les bicicletes que cada vegada són més.” 
 
Té la paraula el Sr. Navarro: 
 
“Gràcies. Nosaltres som molt conscients del problema de seguretat que hi ha, però això 
no queda solucionat ni molt manco deixant que les bicicletes vagin per damunt l’acera, 
ojala que fos així de senzill, la bicicleta quan va pel carrer sabem que és el que té menys 
garantia de sortir-ne bé, però no queda solucionat això ni molt manco deixant d’aplicar 
la normativa ara, fent aquest període de permissivitat a l’hora de tenir-los. Nosaltres 
considerem que la reglamentació aquesta ben duita i ben aplicada, ajudarà a lo que és la 
seguretat. Referent a lo de la Policia Nacional a baix, a lo millor s’ha confós perquè no 
si sap que l’uniforme nou de la Policia Local, pues no sé, no l’he vista, de totes formes 
el Govern, habitualment dins el recinte. Però avui que estaven dins el recinte? No se 
m’assabentaré perquè han vingut, però deu haver estat Delegació de Govern que ha 
considerat que havia d’enviar un suport, que no ens feia falta perquè nosaltres anem la 
veritat molt ben dotats de Policia, la veritat és que funciona estupendament i podem 
servir-nos tot sols. De totes formes, gràcies a la Nacional si ens ha vingut a donar un 
suport. Si li pareix, passaré el torn al Sr. Vallejo per contestar els temes de mobilitat que 
havíem comentat.” 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
 
“Si. Només Sra. Fernández, només un parell de cosetes, vostè sap que l’ordenança me 
pareix que és la primera frase que diu, que l’Ajuntament aposta per la bicicleta i per l’ús 
de cada vegada més freqüent d’aquest mitjà de transport, de fet no va esser en el 100% 
però casi la varem consensuar salvo aquest punt de les voravies, per tot lo demés jo crec 
que nosaltres varem estar oberts a posar dins l’ordenança, reflectir totes les iniciatives 
que ens varen aportar, i de fet no va haver cap vot en contra, és a dir l’ordenança en 
aquest aspecte. Ara, lo que no ens pot demanar és que no apliquem una ordenança que 
existeix. Que passa aquí? Jo li don la raó, que aquesta ciutat no està preparada per anar 
en bicicleta, jo li don la raó. Però aquí és una qüestió de prioritats, és a dir la bicicleta és 
més dèbil si va per la calçada damunt un cotxe, però el vianant és més dèbil damunt una 
acera si les bicicletes van per damunt l’acera, amb lo qual és una qüestió de prioritzar, 
de criteris, nosaltres pensem que hem de protegir al vianant, tenim com ha dit el Sr. Hila 
el compromís de fer aquest pla de ciclo carrers, que inclús a lo millor se veurà ampliat o 
millorat per el projecte cívitas, amb lo qual bé estam fent feina damunt això, però en el 
principi nosaltres lo que farem és protegir en el màxim en el vianant, i després un petit 
comentari Sr. Hila, los niños hasta 12 años pueden ir por encima de las aceras, fue 
precisamente una modificación que hicimos nosotros a instancias del grupo PSM 
porque era solo 8 años, nosotros lo ampliamos hasta 12. ¿13 años es un niño? Bueno, 
podemos ampliarlo hasta 25, 30, yo me considero un niño. Muchas gracias.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Vigilància de la 
Contractació i Infraestructures: 
 



 

- 67 - 

Instar a les Regidories de Mobilitat i Seguretat Ciutadana a dictar instruccions a la 
Policia Local perquè no se multi sistemàtica i indiscriminadament als ciclistes que 
circulin tranquil·lament, a pas de vianant, guardant distàncies i de manera 
respectuosa amb els vianants pel simple fet de fer-ho per parcs, jardins, places, 
voravies i zones peatonals. Aquestes instruccions transitòries se mantendran 
vigents fins disposar d'una vertadera xarxa de carrils bici i ciclocarrers que 
possibiliti la mobilitat integral en bicicleta de manera segura i còmoda per tota la 
ciutat i barris de Palma.  
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) 8 abstencions (PSOE) i 3 vots a favor 
(PSM-IV-ExM)  
 
58.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa als importants elements 

decoratius existents dins l’edifici de GESA de la façana marítima 
(1532/2012). 

 
Intervé un representant de la Federació d’Associacions de Veïns de Palma: 
 
“Bé, ja lo de Bon dia no cal, casi bones tardes. La imatge de l’actual edifici de GESA, 
és la de un edifici abandonat, és un edifici públic en primera línea de la ciutat, 
abandonat a la seva sort. Estam tudant patrimoni municipal, que té un valor econòmic, 
mentre la ciutadania, patint les conseqüències d’una crisis i ens arriben bufetades de per 
totes bandes. L’Ajuntament i, per tant, els seus ciutadans i ciutadanes de Palma, són 
propietaris d’un edifici, que fins fa poc estaia en ús, aquest abandonament  no fa més 
que perjudicar una posterior recuperació. En aquests moments toca aprofitar recursos, 
estalviar i treure rendiment al patrimoni del que disposem. I és ben segur que un 
patrimoni com aquest se li pot treure un bon rendiment. El traslladar a GESA oficines 
municipals que ocupin locals, bé, un moment, lis venc a dir que li traslladem a GESA 
oficines municipals que ocupen locals llogats, estalviem en despeses de lloguer, i aquest 
estalvi es podria invertir en rehabilitar un patrimoni propi. És necessari que aquest 
Equip de Govern reconegui que l’edifici de GESA és propietat municipal, i li doni un 
ús, perquè si podem treure el mobiliari de l’interior per dur-lo a altres dependències és 
perquè és propietat de l’Ajuntament, ja que en cas contrari estarien dintre la il·legalitat. 
Instem a l’Ajuntament de Palma a que digui les coses clares a la ciutadania respecte a 
l’edifici de GESA, i es comprometi a utilitzar-lo, rehabilitar-lo, conservar-lo perquè no 
és ètic deixar que es faci malbé el que és de tots i totes. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. González: 
 
“Gracias. Bueno, esta proposición que se presentó por parte del Grupo Municipal 
Socialista en la Comisión de Urbanismo, tuvo bueno el apoyo unánime de todos los 
grupos, por lo cual en primer lugar quiero agradecer la voluntad y la actitud positiva y 
de protección de nuestro patrimonio que ha tenido tanto el Regidor Sr. Valls, como el 
resto de regidores y de grupos municipales, y como no podía ser de otra manera pues 
congratularnos por el hecho de que el edificio de GESA, empiece a ser considerado 
como un valor patrimonial de esta ciudad, de este Ayuntamiento, que se conserven sus 
elementos artísticos como son las obras de Castaldo, a las cuales nos referíamos y que 
pasaran a formar parte del inventario histórico artístico de este Ayuntamiento, y 
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aprovechar también la ocasión para incidir también en el hecho de que el edificio tiene 
unas posibilidades y es un elemento a aportar algo positivo a la ciudad, y más allá de los 
problemas que pueda haber, bueno a nivel de antiguos propietarios, creo en la ciudad el 
debate donde nos tenemos que centrar es darle un uso y utilizarlo de la mejor manera 
posible para nuestra ciudad, y para beneficio de todos los ciudadanos. Gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Valls: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, pues se reciben, se muy bien reciben las 
felicitaciones. En ese sentido yo le quería decir que nosotros ya sabe que estamos 
contemplando como una, como la posibilidad pues lo que ustedes alegan. Es un tema 
muy complicado, todo el mundo sabe que hay alrededor del tema de la fachada 
marítima 20 proyectos en marcha, nos llevará mucho trabajo darle una solución a eso, el 
tiempo supongo que hará que vayan recayendo sentencias y se vayan despejando las 
cuestiones de las titularidades. Pero hoy la proposición que ustedes traen aquí es en 
relación a la catalogación, tal como pedían, de los elementos decorativos, yo lo que 
quiero decirle, aclarar para que conste en acta, que la declaración del edificio de GESA 
como bien catalogado el 2 de abril de 2007, contempla en el punto número 2: declarar 
com a be catalogat l’edifici de GESA, la descripció de la qual figura a l’informe tècnic 
de data 16 de maig de 2006, que s’adjunta i forma part integrant del present acord. En el 
mencionado informe figura, punt d: s’hauran de mantenir també els elements interiors 
de disseny original, com ara les dues llamperes, els poms de les portes, els elements 
decoratius de Castaldo. En el caso de los elementos decorativos del ceramista Castaldo, 
hay que tener presente que además del deber de conservación que se deriva de la 
declaración como bien catalogado, tiene un valor económico intrínseco que en este 
momento está en manos del Ayuntamiento de Palma, es por ello que se propone incluir 
dichos bienes previa tasación del inventario, del patrimonio histórico artístico del 
Ayuntamiento de Palma, entonces aclárese y quede claro que no es catalogable los 
elementos de un edificio ya catalogado, en cuya ficha de catálogo se menciona su … 
expresa, sino que tenemos que deducir y hemos deducido que lo que se pretendía, y así 
lo aclaramos en su momento, que la intención era incluir el mural cerámico de Castaldo 
en el inventario de propiedades municipales que consta en la regiduría de Cultura, por 
ello, hemos propuesto esta relación para dictaminar la valoración favorable por 
unanimidad, y que tal y como consta diligenciada: el Ple de l’Ajuntament de Palma 
insta a l’Equip de Govern a prendre les mesures oportunes per incloure els elements 
expressament citats, a la declaració de be catalogat de l’edifici de GESA, a l’inventari 
de patrimoni artístic de l’Ajuntament de Palma. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. Des de el nostre grup, des del PSM-Iniciativa Verds Entesa, és coneguda la nostra 
posició, molt favorable a conservar el patrimoni que mereix esser conservat en aquesta 
ciutat, entre ells l’edifici de GESA, que després de un llarg expedient administratiu que 
es va tramitar, va quedar ben establerta la necessitat de la seva protecció, pels seus 
valors patrimonials evidents. I també per part del nostre grup, també és coneguda la 
posició de que faria falta fer passes, actuar, donant ús a l’actual edifici, un edifici que 
actualment està buit, que s’està degradant, i que inclús alguns dels seus elements també 
en qualque moment també se varen començar a traslladar elements del mobiliari, per 
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nosaltres també som dignes de consideració, són elements interiors de disseny exclusiu, 
que també haurien d’esser tinguts en compta a l’hora de protegir tot lo que és l’edifici. 
També seria important començar a donar passes, tal com comentaven els veïnats, en 
quant a donar-li ús, perquè la pitjor de les opcions és tenir tancat això, clausurat, amb 
això s’ha gastat doblers públics en clausurar-ho, però clar el procés de degradació que 
patirà l’edifici si queda clausurat durant molt de temps, després farà falta molt més 
doblers per posar-lo en marxa, no si ara ja comencem a caminar, i comencem a 
traslladar dependències per exemple municipals, que ara hi ha algunes oficines 
d’algunes entitats que queden sense seu, en principi, o inclús per estalviar i evitar pagar 
lloguers, això és començar a actuar a GESA, començar a destinar petites quantitats, som 
conscients de la situació pressupostària, petites quantitats en anar ocupant l’edifici amb 
oficines, amb algun ús sociocultural, amb algun ús d’autogestió cultural. Jo crec que 
seria la manera de en un futur haver de gastar manco en rehabilitar integralment 
l’edifici, que si queda clausurat evidentment s’haurà d’invertir bastant en tornar-lo a 
posar, habilitar-lo perquè sigui usat com edifici. Per tant, és coneguda la nostra posició, 
és coneguda també que per nosaltres és important aquests elements també de disseny, 
aquests elements interiors d’en Castaldo, altres elements de disseny que mereixerien 
esser protegits i no esser traslladats d’una manera una mica intempestiva per funcionaris 
de la Policia, o d’altres departaments que varen començar a traslladar elements sense 
tenir molt clar exactament que és lo que s’estava fent. Nosaltres pensem que GESA 
mereix esser protegit, mereix esser la màxima consideració d’aquest Ajuntament i tots 
els elements que l’integren i amb això agrairíem una actuació, lo més assenyada 
possible, i sobretot que comencem a donar-li usos, perquè reobrir-lo en un futur no costi 
a l’erari públic massa, la millor manera d’evitar una despesa futura molt elevada, és ara 
anar invertint petites quantitats. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. González: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Valls, totalmente de acuerdo en aplicar la terminología 
que corresponda al nivel administrativo, que bueno, que se había planteado como ya se 
dijo en la Comisión, desde un punto de vista quizás más técnico profesional, pero en 
definitiva lo importante es que se protege y que forme parte del inventario del 
patrimonio histórico artístico. Quiero aprovechar también la ocasión para recordarle al 
Sr. Valls, de que tenemos pendiente que nos convoque a los grupos municipales para 
seguir tratando el tema de la fachada marítima, que como bien ha dicho también el Sr. 
Valls nos consta que es un tema complejo, pero también de máxima importancia y 
prioridad y entre todos y con la voluntad de llegar a una solución, reitero que sea la 
mejor para los ciudadanos de Palma. Gracias.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Muchísimas gracias. Recuerdo el compromiso y se dará cumplimiento como no puede 
ser de otra manera. Sr. Valls.” 
 
Parla el Sr. Valls: 
 
“Muchas gracias. Pues yo simplemente me reitero en lo ya expresado, y por tanto como 
dice el Sr. Alcalde próximamente nos reuniremos al respecto. Muchas gracias.” 
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Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient, 
una nova redacció del punt 1: 
 
1. Incloure els elements expressament citats a la declaració de bé catalogar de l’edifici 
de GESA a l’inventari del patrimoni històric artístic de l’Ajuntament de Palma. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma, insta a l’equip de govern a prendre les mesures 
oportunes per assegurar i protegir la conservació i manteniment d’aquests elements com 
a part del patrimoni de la ciutat de Palma. 
 
S’APROVA per unanimitat amb una nova redacció al punt 1, segons el dictamen 
de la Comissió: 
“1.-El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a incloure els 
elements expressament citat a la declaració de be catalogat de l’edifici de GESA a 
l’Inventari del Patrimoni Històric Artístic de l’Aj untament de Palma. 
2.- El Ple de l’Ajuntament de Palma, insta a l’equip de govern  a prendre les 
mesures oportunes per assegurar i protegir la conservació i manteniment 
d’aquests elements com a part del patrimoni de la ciutat de Palma”. 
 
Es tracten conjuntament els punts 59 i 60  
 
59.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa al tancament dels 

hospitals Joan March i Hospital General (1544/2012). 
 
Intervé el Sr. Bernat Ferrer, representant de l’Associació La Defensa de 
Consumidors i Usuaris de Balears: 
 
“Molt amable Sr. Batle de Palma de Mallorca, ahir el vaig sentir parlar a la SER crec 
que era, i les seves darreres paraules varen ser: és possible! Ho aconseguirem entre tots!, 
seves. Sr. Batle de Palma de Mallorca, entre tots vol dir literalment entre tots, ciutadans, 
entitats ciutadanes i polítics? O tan sols els del seu grup polític? Per això, Sr. Batle de 
Palma de Mallorca, li vull demanar un favor, a vostè, als membres del seu grup 
parlamentari i a tots els membres de la resta de grups de l’Ajuntament de Palma de 
Mallorca. És un tema tan seriós, que voldria posar la màxima cura en dir les coses per 
tal que ningú es pugui sentir ofès. Tenim molt a guanyar, però molt més a perdre. Tots, 
polítics, professionals, ciutadans. Tots. El favor és molt simple, col·laborin, col·laborem 
tots plegats en un sentit: a baixar la crispació en temes de sanitat. No és una tasca fàcil. 
Estam immersos dins una situació econòmica complicada. Facilitaria les coses si, a més 
de demanar esforços a les parts directament implicades, col·lectius de metges, 
infermeria, personal sanitari, malalts i parents, les institucions polítiques se mullessin 
també en aquests esforços econòmics. Però això malauradament no es produeix. 
Curiosament han aparegut en un dia mils de milions per fer re flotar una Bankia, i a 
alguns directius unes indemnitzacions milionàries. Ho entenen vostès? Jo no. També a 
ca nostra es produeixen casos incomprensibles per als ciutadans de a peu. Em refereixo 
al cobrament de dietes dels Consellers per la seva assistència els dimarts al Ple. Parlem 
de 67.000 € anuals. És igual si abans es feia. Ara, en aquest moment no es pot fer. No és 
ètic ni estètic i dubto que sigui legal. També és difícil entendre el recurs del President 
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Bauzá contra la sentència que impedeix l’augment d’un 25% del sou al seu Equip de 
Feina. Senyors i Senyores, ara no és el moment. No és ètic ni estètic i, segons la 
sentència, tampoc és legal. Com tampoc ho seria, no seria el moment si qualque 
Regidor, o vostè com a Batle de Palma de Mallorca, cobres cap dieta per assistir en nom 
de l’Ajuntament, a Juntes, Patronats o reunions de les empreses participades. Si ens hem 
d’estrènyer el cinturó, ho hem de fer tots. Vostès no tenen cera del Corpus. Les tensions 
en la Sanitat Pública fan minvar la qualitat del servei ofert. Els professionals no atenen 
igual als pacients si estan sotmesos a inseguretats laborals. I un darrer favor Sr. Batle de 
Palma de Mallorca, no comencin amb les típiques picabaralles de si tu abans ho havies 
fet bé o malament. Cada dia, pràcticament en casi tots els punts que he sentit des de que 
a les 10 hem començat,  apareixia aquesta cosa lamentable que ja no té ni fa gràcia, no 
serveix per res, fan perdre la confiança cap a la classe política i enterboleixen l’ambient. 
Abaixin la tensió, abaixin la crispació. Tots en sortirem guanyant, el poble i també la 
classe política. I ja que me queden molts pocs segons, només li volia demanar un favor, 
antes han parlat d’un tema de, uns punts abans, del Consell de Comerç, la taula del 
Consell de Comerç, de tots els que hi ha aquí, l’únic que estava present era jo, i per lo 
que han contat me fa l’efecte de que els hi ha enganyat a tots. Gràcies. Estic a la seva 
disposició si volen aclarir coses. Gràcies.” 
 
Intervé el Sr. Juan Pons, representant de la Federació de Sanitat i Sectors 
Sociosanitaris de les Illes Balears de CCOO: 
 
“Molt bones tardes. Sr. Alcalde, Sres. Regidores. Muchas gracias. Nuevamente buenas 
tardes Sr. Alcalde, Sres. Regidores: la soberanía de los ciudadanos y de los pacientes  
usuarios sobre la salud y los sistemas sociales y sanitarios públicos, nace desde el 
derecho Constitucional, como eje del sistema nacional de salud socio sanitario; es decir 
el derecho a la protección de la salud, en cuanto a valor y garantía Constitucional. Es 
por ello que decimos no al cierre de los hospitales públicos, por la escasez de recursos, 
calidad en el cuidado y atención asistencial a los enfermos de rehabilitación, de 
cuidados paliativos y mayores, que precisen una asistencia integral, no sesgada según 
sus condiciones de vida. Decimos no al cierre de los hospitales General y Joan March 
porque con ello: causan enormes molestias a los usuarios. Se crea inestabilidad a nivel 
de los trabajadores, quienes no saben donde se les ubicará, en el caso del personal 
estatutario fijo. El cierre de los hospitales General y Joan March significa también un 
efecto domino a nivel del resto de la sanidad balear, a nivel de contratación, ya que no 
solo nos afecta a los trabajadores de dichos centros, repercute en la totalidad de centros 
del IB-SALUT ya que al tener que ser recolocados muchos trabajadores interinos y 
eventuales perderán sus contratos de trabajo. El Hospital General es uno de los pocos 
centros hospitalarios a nivel de Europa que permanece abierto desde el siglo XV. 
Constituyendo, gracias, a la Iglesia de la Sang y a su Cristo un centro referente y de 
constante peregrinación para todos los mallorquines. Decimos no también a la 
congelación de la oferta pública de empleo propuesta por el Govern. Al incremento de 
35 a 37,5 horas semanales, cosa que conlleva mayores cargas de trabajo y destrucción 
de empleo. A la suspensión del complemento por las prestaciones por IT. A la 
suspensión de las ayudas por acción social. A la suspensión de la prolongación del 
servicio activo. Al nuevo plan de reordenación de recursos humanos. A la flexibilidad 
horaria de todos los centros hospitalarios, estableciendo el horario de 8 a 20 de lunes a 
viernes y sábados y domingos de 9 a 14 horas, cosa que debe siempre dirigirse a una 
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mejor atención al usuario. A la modificación de los horarios de los centros de salud y 
unidades básicas que limita el acceso del usuario a la Atención Primaria y satura los 
servicios de urgencias. A la eliminación del complemento de pensión por jubilación. A 
la reducción de días por asuntos propios de 7 a 6. A la reducción temporal de un 32% 
del sistema de promoción, desarrollo profesional y carrera profesional. A la suspensión 
de la productividad variable. A la reorganización de los servicios socio sanitarios y su 
privatización. A la centralización de los laboratorios en Son Espases, eliminación de los 
laboratorios de GESMA, Inca y Manacor. Al plan de ajuste de verano para todos los 
hospitales, por el cual se reducirán las camas y las intervenciones quirúrgicas. 
Difícilmente se podrá encontrar un marco hospitalario con unas infraestructuras más 
dotadas, donde se han realizado inversiones técnicas, formativas del personal en 
programas que llevan más de 10 años en funcionamiento, con programas sanitarios muy 
definidos, que sean mejores y más óptimos y menos obsoletos. Y por último, un matiz 
más, hacer hincapié como  han comentado muchos compañeros anteriormente, en el 
hecho de la presencia, de la elevada presencia policial, previo a esta sesión plenaria en 
el Ayuntamiento. Muchas gracias.” 
 
Intervé la Sra. Aurora López, representant de UGT: 
 
“Gracias. Sr. Alcalde, Señoras y Señores. La intención del Govern Balear de cerrar los 
hospitales Joan March y General pone de manifiesto la falta de sensibilidad, la escasa 
planificación y el desconocimiento de la realidad socio sanitaria de nuestra Comunidad 
que tienen el Sr. Bauzá y los dirigentes de nuestro sistema sanitario público. No es 
necesario acudir a los testimonios de los usuarios de los dos hospitales para confirmar la 
excelencia de la atención y la profesionalidad de todos los trabajadores y trabajadoras 
de ambos centros. Su innegable buen hacer ha consolidado a ambos hospitales como 
pilares básicos y fundamentales de la asistencia socio sanitaria en nuestra Comunidad 
Autónoma, complementando una cartera sanitaria que, hasta que han empezado los 
recortes de este Govern, cubría, con unos excelentes indicadores de calidad, las 
necesidades de nuestra población. Las inversiones realizadas los últimos años, tanto en 
infraestructuras, modernizando la mayor parte de ambos hospitales, como en formación 
del personal, ha permitido adaptar la asistencia al tipo de pacientes específicos que 
atienden, diferenciándose de la asistencia que prestan el resto de centros sanitarios, 
convirtiéndose en centros de referencia, con personal específicamente cualificado, y con 
instalaciones adecuadas y adaptadas a la cartera de servicios que ofertan. La opción de 
este Govern es la de desmantelar completamente el trabajo realizado, en vez de apostar 
por consolidar una modernización que permitiese mejorar la calidad asistencial socio 
sanitaria de nuestra comunidad. La excusa que argumentan es que hay que ahorrar y que 
mantener los hospitales Joan March y General abiertos sale muy caro: eso es mentira. El 
recientemente elegido Presidente de Francia François Hollande, además de reducir el 
número de carteras ministeriales, ha bajado el sueldo de todos los miembros del 
gobierno un 30%. El Sr. Bauzá utiliza el dinero público para costear los gastos jurídicos 
acarreados por apelar la sentencia judicial que le prohíbe la subida de sueldos de casi el 
25% para sus allegados. ¿Esto es ahorrar? Las obras para adaptar parcialmente el 
antiguo hospital Materno-Infantil de Son Dureta costarán, según datos facilitados por el 
IBSALUT, entre 5 y 8 millones de euros ¿esto es ahorrar? El IBSALUT nos ha 
contestado con evasivas a todas las peticiones de informes económicos que demuestren 
el ahorro que supondría cerrar los dos hospitales. No saben cómo actuar porque no 
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tienen argumentos sólidos y demostrables. Prueba de ello es que varían sus actuaciones 
sin ningún motivo conocido: ahora cierro los dos, ahora dejo el Joan March al 50%, 
etcétera. La única razón que se vislumbra con claridad es que quieren deshacerse de 
todo el personal que puedan. No solo de los interinos y eventuales del Hospital General 
y del Hospital Joan March, sino también de los interinos del resto de Centros Sanitarios 
Públicos que tendrán que absorber a los trabajadores fijos de ambos hospitales. Esta es 
la única razón. Todo lo demás son acciones y argumentos de despiste que enmascaran y 
desvían la atención. Se va a cometer un atentado contra el Sistema Público Balear, 
sistema Sanitario Balear perdón, contra los usuarios de la Sanidad Pública, contra todos 
los ciudadanos y contra todos los trabajadores y trabajadoras de la Sanidad Pública de 
Baleares, con el agravante de que históricamente somos una de las comunidades 
autónomas con menos presupuesto por habitante y que los recortes impuestos en el plan 
de reequilibrio económico del Sr. Bauzá nos colocan definitivamente en el último lugar, 
y ante eso solo podemos clamar: no al cierre de los hospitales General y Joan March. 
Desde aquí pedimos al Sr. Bauzá y a la Sra. Castro que se replanteen su decisión, que 
valoren si es ético o moral el cerrar Centros Sanitarios en Baleares mientras se inyectan 
23.500 millones de euros a Bankia o 89.000 millones de euros a la banca privada. Que 
se planteen si es necesario e imprescindible ser la Comunidad Autónoma que más 
recortes en Sanidad ha efectuado en todo el Estado, convirtiéndose en la Comunidad 
Autónoma de España que dedica menos euros por habitante en materia de sanidad, que 
cuantifiquen objetivamente si sería necesario recortar tanto en Sanidad si se cobrase el 
impuesto sobre el Patrimonio a las personas que sobrepasen los 40 millones de euros. 
Por lo tanto, nosotros Sr. Alcalde le decimos y queremos manifestar que los recorten en 
sanidad matan. Muchas gracias.” 
 
Intervé el Sr. Pere Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de 
Mallorca: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors, la Unió d’Associacions de 
Mallorca, referent a aquest punt tan, tan important i tan preocupant, exposa lo següent: 
aquest Govern Balear del Sr. José Ramón Bauzá va camí de passar a la història com 
l’Executiu que promogué la pèrdua de la identitat pròpia. Començà amb la llengua i 
continua amb la salut i la història. A aquest pas no quedarà ni petjada del que fórem. I si 
ens arrabassa els orígens, ja ens podem preparar amb vista al futur. L’hospital de la 
Sang, renovat amb cura generació rere generació fins a l’actualitat, fou fundat molt 
abans del descobriment d’Amèrica, just tres anys després de la caiguda de 
Constantinoble i el tancament de la porta d’Orient. El Mediterrani començava a perdre 
poder econòmic. I era necessari subsistir. Aquest hospital és un símbol de la nostra 
resistència quan el món mira cap a l’Atlàntic i a Amèrica. Les pestes dels segles 
posteriors només tenien una esperança: l’hospital General i el Crist de la Sang. No hi 
havia res més on aferrar-se. Quan l’hospital General tanqui les portes l’any que ve, si es 
compleixen els plans nefasts del Govern, s’acabaran també 557 anys d’atendre malalts i 
desfavorits. Quan es va posar en marxa, el 1456, el General era la màxima institució de 
Mallorca pel que fa a la salut i a allò que avui anomenaríem serveis socials. Tancar el 
General és carregar-se cinc segles d’història de la medicina, repeteixo tancar el General 
és carregar-se cinc segles de la història de la medicina. Recordem que es va unificar 
diversos centres mèdics, sota l’impuls del franciscà Bartomeu Catany, i va ser, durant 
bona part de la història de Mallorca, el referent bàsic de la medicina i l’atenció social. 
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No només tenia cura dels malalts, també acollia orfes i fins i tot hi treballava una dida. 
També a través del General van arribar a l’Illa, a partir de mitjan segle XIX, els 
principals avenços de la medicina moderna, com ara l’anestèsia i els antisèptics. La 
nostra entitat nega que, tal com va dir la consellera Castro, les seves instal·lacions siguin 
obsoletes, idò és un centre molt, molt preparat per a malalts terminals. A més, 
destacarem que és l’hospital més antic de l’Estat que continua funcionant i que, tot i 
això, és un centre al nivell dels més avançats en el seu camp. Tancar-lo no té sentit i 
empobreix la sanitat balear d’una manera segurament irreversible, repeteixo tancar-lo 
no te sentit i empobreix la sanitat balear d’una manera segurament irreversible. El Joan 
March, l’antic Caubet, és un altre símbol. Moltíssims mallorquins recorden la mort 
digníssima que han tingut allà dalt, amb aire pur, llum i vista espaiosa, els seus 
familiars. No oblidaran mai aquesta humanització dels moments més durs de la vida. La 
iniciativa provenia de Joan March, que en els anys vint oferí la Casa del Poble de Palma 
a la UGT i començà a fer passes per Caubet. L’horrorosa tuberculosi de la postguerra va 
ser combatuda amb coratge i encert a aquest hospital, ubicat a un lloc perfecte, elevat i 
protegit de nord per la Serra. Però que importen aquestes emocions al President Bauzá? 
Que segons pareix només escolta a Madrid. Així s’escriu la història actual de Balears. 
Les retallades més feridores no són, no són les econòmiques. El pitjor de tot és deixar 
de ser qui som. I haver d’oblidar qui érem. Molt Honorable Sr. Batle, Mateu Isern, 
vostè, que ve demostrant sensibilitat i un bon demble en lo que exposem les entitats 
ciutadanes, faci qualque cosa, per favor, per salvar l’hospital General i el Joan March. Si 
pot i li deixen, si pot i li deixen. Per vostè no quedarà Sr. Batle. Segur. Visca l’Hospital 
General de la Sang i visca l’Hospital Joan March.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, per començar nosaltres, aquesta coalició també volem dir no al 
tancament d’aquests hospitals, i l’Ajuntament no pot ser còmplice d’aquesta injustícia, 
no pot ser còmplice d’aquest desmantellament d’un dels serveis més importants de la 
sanitat, que no és una sanitat qualsevol, és una sanitat pública, és una sanitat a la que té 
accés tothom, i aquest plantejament lo que ens obligarà és a tornar als anys 60 on només 
es rebia assistència mèdica qui estava assegurat, evidentment està clar que no podem 
acceptar aquest tancament, i no el podem acceptar perquè si tanquem aquests hospitals 
serà el detonant, serà el detonant de l’inici de la desaparició de la sanitat pública, una 
sanitat que és sinònim d’igualtat, on a cada persona es tracta en funció de lo que 
necessita, i no dels doblers que té. Aquests hospitals a demés són patrimoni de tots els 
ciutadans, amb l’esforç, a l’esforç de generacions han finançat aquesta sanitat, i 
concretament aquests 2 hospitals han suposat una passa molt important en qualitat, amb 
una qualitat per atendre a persones més necessitades, les més vulnerables. Persones amb 
problemes crònics i greus, morir dignament és un dret, és un dret, i tenir una malaltia 
crònica i esser tractat amb qualitat i dignitat també és un dret. Tancar aquests dos 
hospitals a demés té una greu repercussió per la resta de la sanitat. No hem d’oblidar 
com està dibuixat aquest panorama sanitari, referent en els hospitals. Tenim, els 
hospitals de curta estada, serà, són Son Llàtzer, Son Espases, Inca i Manacor. Els de 
mitjana esta Joan March i Hospital General, i els de llarga estada són Creu Roja i Sant 
Joan de Déu. Tancar la meitat, justament els hospitals que permeten aquesta mitja 
estada, és generar un col·lapse segur en els hospitals, però també en els serveis 
d’urgència, i això no té més que una finalitat, degradar la sanitat, que és fonamental pels 



 

- 75 - 

plans del Sr. Bauzá i del Partit Popular, i és fonamental perquè és la passa que se pot, 
que se donarà per poder justificar i per justificar la privatització, que aquest és sense cap 
dubte l’objectiu. Perquè si realment l’objectiu fos una qüestió econòmica, lo que 
s’hauria de cercar és el consens amb els professionals, amb els sindicats, amb tot, amb 
qualsevol ens que pogués aportar solucions per poder reduir els costos, però no la 
proposta ha estat directament tancar els dos hospitals, xapar d’aquesta manera, 
d’aquesta manera lo que és la sanitat. Ens volen fer creure que no hi ha alternatives, que 
és la única solució que hi ha, que no hi ha doblers, i només tancant dos hospitals 
trobarem la solució per poder garantir el servei sanitari, i no és vera, és mentida, aquesta 
no és la solució i vostès ho saben, estam assistint dia a dia a un endeutament cada 
vegada major, que ens obligarà a retallar. Fins on? Fins on ens retallarà? Eliminarem 
totes les institucions? Eliminarem tots els serveis públics? Perquè sinó diguem aquesta 
escalada i aquesta resposta davant d’aquesta situació on ens està duent. Tancar aquests 
serveis, tancar aquests dos hospitals és el tancament d’uns serveis únics, únics i de gran 
qualitat, uns serveis com és la unitat de cures pal·liatives, la unitat d’atenció a malalts 
majors amb múltiples patologies cròniques, la unitat de ortogeriatria, la unitat d’atenció 
al malalt amb accident cerebral vascular, la unitat d’atenció a la malaltia respiratòria 
crònica avançada i programes de rehabilitació pulmonar, la unitat d’atenció a les 
patologies relacionades amb l’alcohol, és tancar tot això, i per aquesta raó nosaltres 
duim aquesta proposició, perquè volem rebutjar i volem que vostès també senyors del 
Partit Popular, també rebutgin la decisió d’aquest Govern, d’aquest Govern de tancar els 
dos hospitals, i que rectifiquin la seva decisió perquè sabem tots que aquesta no és una 
solució, no és una solució per pal·liar cap tipus de problema econòmic. També 
evidentment lo que volem és rebutjar la manca de diàleg i d’informació amb els 
treballadors dels centres hospitalaris, els usuaris i els familiars, amb els partits de 
l’oposició a l’hora de prendre aquestes mesures tan dràstiques, i volem també que el Ple 
de l’Ajuntament expressi el reconeixement a tot el personal dels dos hospitals per la 
seva professionalitat, i per la seva tasca socio sanitària, i per la seva lluita per la defensa 
d’una sanitat que no oblidem, és una sanitat de tots, també la de vostès.” 
 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. A veure el passat dia 30 d’abril, si no vaig errada va esser el 
dia que ens varem despertar amb un anunci que ens va deixar molt sobtats, de sobte 
coneguérem la iniciativa del Govern de tancar dos hospitals, dos hospitals un de Palma, 
un que s’ubica a Bunyola però que tots dos tenen ciutadans i ciutadanes de Palma, i va 
esser un anunci que es va produir sense cap explicació addicional, sense que ens digués 
que passava després, i sense que hi hagués cap racionalitat que acompanyes a lo 
irremeiable d’una decisió d’aquestes característiques. En definitiva se va plantejar sense 
que existís un pla, de fet no tenim coneixement de que tinguem cap pla d’actuació. 
Perquè volem debatre això i fem i ho duim en el plenari de l’Ajuntament de Palma? No 
només perquè això és un hospital com és l’hospital General, de referència dins la ciutat, 
és que és lo que deia abans, els dos hospitals tenen, els ciutadans i ciutadanes de Palma, 
en els nostres conciutadans, en els seus conciutadans Sr. Batle, i ens pareix que la 
gravetat de la situació mereixia un pronunciament públic per part del nostre màxim 
representant, que és vostè. Escolti, aquí tanquen hospitals, tanquen unitats, tanquen 
serveis, i ningú diu res de l’Ajuntament de Palma, no sabem si estam d’acord si no hi 
estam, si estam preocupats, si pensem fer alguna cosa, si convidarem a la reflexió. 
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Escolti l’anunci se’ns va acompanyar de una espècie de mantra, i me permeti 
l’expressió, que és lo que sentim dir contínuament. Tanquem dos hospitals però que no 
es preocupin els ciutadans i ciutadanes de Palma, perquè continuaran rebent la mateixa 
atenció. Escolti, aquí tanquem dos hospitals, amb les conseqüències que això té, deixem 
d’obrir els centres de salut els horabaixes, amb les conseqüències que això té, estam 
disposats, sembla esser, estam disposats a acomiadar 300 professionals sanitaris del 
món, evidentment dels hospitals, interins que a dia d’avui fan feina i atenen ciutadans, 
amb les conseqüències que això té. Per tant, que no passa res és en certa manera 
convidar a tractar-nos com a beneits, i vull pensar que aquesta no és la intenció. 
Escoltin, hi ha una dada que crec que és molt important que els ciutadans han de 
conèixer, i que l’han de conèixer en detall. Se’ns ha dit en xifres que el tancament 
d’aquests hospitals, ens permetrà estalviar 26 milions d’euros, ens ho diuen, anem a 
donar-ho per vàlid. Escolti, hauran fet els seus càlculs, però és que resulta que mentre 
ens diuen això, hem d’invertir 32 milions d’euros en fer unes obres a Son Dureta, és a 
dir, és que no ho entenem, és que és incomprensible. Si tenim 32 milions d’euros per fer 
obres a Son Dureta, potser no tenim els 26 per mantenir. I a tot això si la situació és 
dura, que ho és, i hem de fer un canvi en els criteris, en les formes. Ho hem de fer a cop 
d’anunci de tancament de dos hospitals? Alarmant la població. Potser no ens sortiria 
més a conta que tothom se segués a una taula? I poguéssim afrontar canvis que han 
d’esser substancials però ho féssim amb contundència, i sobretot amb la tranquil·litat 
que dona un cert consens, ja no li dic absolut però consens. No podríem fer també 
escoltant les propostes que fan els propis professionals, que estan fent propostes? Jo 
crec que si, jo crec que aquí s’estan contant mitges veritats, s’estan comparant preus 
d’habitacions d’hospitals que estan subministrant, o atenent pacients de perfils totalment 
diferents, crec que estam desbaratant i despistant a la població. I saben que? Arribem a 
pensar que potser el que ens passa és que els surt més a compte, sembrar el desconcert i 
la por, perquè la por paralitza, que fer front a un pla d’acció, que és difícil però que si 
intentem per ventura esbrinar entre tots, potser podria esser possible. Sembla que 
acomiadar de part del Govern 300 metges interins és un mèrit, sembla que és un mèrit 
en la carrera cap al triomf de l’austeritat, i sembla que això respon més a uns interessos 
que me sap greu que sigui així, però que cada vegada tinc més clar que vostès 
persegueixen, i és fer allò que sempre han volgut, i és fer de la salut un negoci, sembla 
que lo que volen és salut privada, per aquell que s’ho pugui permetre i beneficència per 
aquell que queda fora. Ja que no coneixem quina és la seva opinió Sr. Batle, hem hagut 
de dur aquest debat aquí, i volem que l’Ajuntament de Palma insti al Govern de les Illes 
Balears, i ho insta en nom dels seus conciutadans i conciutadanes a que retiri la 
paralització, a que retiri aquest pla de mesures urgents, a que recondueixi aquesta 
situació, i ho volem dur perquè vostè Sr. Batle que ens representa també ens defensi. 
Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, un altre proposta que no és competència del Govern municipal i 
per tant serà molt complicat, perquè nosaltres no tenim capacitat de decisió, de decidir, 
però si hem de fer un poc de memòria Sra. Calvo, Sra. Fernández, bé a lo millor vostè 
no hi era aquí però la Sra. Calvo se recordarà, que aquest Ajuntament per lo que ens 
toca a competència municipal, aquest Ajuntament tenia un posicionament consensuat 
damunt lo que volien fer amb Son Dureta, que fos un recurs socio sanitari, i en el Pla 
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del Govern accepten diria lo que era la proposta que aquest consistori pues va traslladar 
en el Govern en aquell moment, és ver que era el Govern del Sr. Antich, la decisió la 
pressa era el Sr. Bauzá, podria haver pres un altre decisió, podria haver començat a obrir 
un període d’especulació damunt uns solars que estan a un lloc estratègic de la ciutat, i 
que estan a un bon lloc, si caminen un poquet més sortint de la ciutat, ja saben lo que 
valen els pisos en aquella zona, i per tant el Govern de la comunitat autònoma ens ha fet 
cas en allò que era el posicionament de tots els partits que en aquell moment tenien 
representació, que la mantenim, de que Son Dureta sigui un recurs socio sanitari. Però 
clar quan nosaltres demanàvem això en el Govern, ens varem oblidar dels altres 
hospitals, perquè no varem dir clar, si decidíem que Son Dureta fos un recurs socio 
sanitari, això li anava a afectar a l’hospital General i li anava a afectar també en el, a 
l’hospital Joan March, d’això no en varem parlar, ara en podem parlar. El Govern té una 
proposta de unificar lo que són els serveis, els recursos socio sanitaris dins Son Dureta, 
això en principi bé un podrà estar d’acord, o en desacord, és la proposta que tenen. En 
cap cas te una proposta que els he sentit a tots dos, el tema aquest de privatitzar, 
privatitzar, vostès, externalitzar una feina finançada amb doblers públics, a això li 
xerren, li diuen privatitzar, això no és privatitzar Sra. Calvo, això no és privatitzar i 
vostè aquí en aquest Ajuntament ho ha fet, vostè ha fet això, o de començar a dir que 
vostè volia privatitzar tot lo que va voler privatitzar mentre era la Batlessa de Palma, no, 
s’ha de sabre xerrar i no per encalentir a la gent, sinó dir lo que hi ha. El Partit Popular 
sempre ha estat un partit que ha defensat emprar tots els recursos sanitaris i socio 
sanitaris que té a Balears, o que té Mallorca, que té la nostra ciutat Palma, i per tant 
nosaltres no veiem malament que és doni més activitat a San Joan de Déu i a la Creu 
Roja, nosaltres no ho veiem, allà també hi ha uns grans professionals. Damunt la feina 
feta a l’hospital General i en el Joan March, miri, només es positiva, i aquest Govern el 
valora molt positivament la feina que s’ha fet i que s’està fent aquests dies en aquests 
hospitals, i jo crec que el Govern contarà amb la gent que ha fet la feina en aquests 
hospitals, i jo entenem, aquest Govern entén que estam dins aquest pla. El Govern és 
ver que ho té una papereta difícil, molt difícil. El Sr. Antich va rebre una sanitat amb un 
dèficit de 150 milions, i la va deixar en 60, en 600 milions d’euros, clar la va multiplicar 
per molts de números, molts de milions d’euros, molts, moltíssims, o clar això és el 
problema té una situació el Govern, té una situació complicada, és increïble que els que 
varen generar aquest incendi a la sanitat, ara ens diguin que és que l’objectiu és 
privatitzar, quan no ho és ja li he explicat que no ho és, del Govern del Sr. Bauzá. De 
totes maneres, en positiu, jo he estat llegint que hi ha treballadors de l’hospital General, 
i del Joan March, que estan fent una proposta a la Conselleria, jo estic segur que de la 
part de l’equip directiu de la Conselleria, pues l’estudiaran, perquè sempre és per un 
tema econòmic que estan fent aquest canvi, i també per donar resposta a una sol·licitud 
que va fer en el seu dia aquest Ajuntament quan vostè era Batlessa, que és que Son 
Dureta fos un recurs socio sanitari, i jo que era el portaveu del partit de l’oposició li vaig 
recolzar, i per tant vostè i jo crec que, jo no he canviat d’opinió, suposo que vostè 
tampoc, encara defensa que a Son Dureta hi hagi, per tant des de la vessant municipal, 
el Govern està complint lo que nosaltres li varem demanar, ara, ells tenen problemes, 
han de fer un pla d’ajust. El Govern no s’està ficant en el nostra pla d’ajust, a jo no me 
pareixeria correcte institucionalment que els diguem com ho han de fer, ells tenen un 
problema, ho han de reduir, estan fent una proposta, la gent que en sap que són els 
treballadors de l’hospital General i del Joan March, els volen fer una contra proposta, jo 
crec que en el diàleg al manco lo que nosaltres fem aquí a l’Ajuntament, i per això 



 

- 78 - 

sempre els hi demanem que mirin de dur-nos propostes que nosaltres tinguem capacitat 
de decisió, i que puguem pues en definitiva posar-nos d’acord, de a veure amem si 
nosaltres volem fer qualque cosa i estam equivocats però xerrar d’altres que tenen com 
dic aquesta situació complicada, pues bé és complicat, i mirin des de el primer dia 
vostès han estat demanant el tema de la Capitalitat en el Govern, i nosaltres des de el 
primers dies li varem dir que tenia molts de problemes en el Govern, i que havíem de 
sabre perquè demanàvem 25 milions d’euros, perquè demanar 25 milions d’euros per 
fer reforma de pisos privats a Camp Redó, val més que els destinin a recursos socio 
sanitaris, sigui Son Dureta, sigui a la Creu Roja, sigui però vostès demanaven això. El 
plenari passat demanaven fer un poliesportiu nou a una barriada, que la pagues el 
Govern, i nosaltres sempre lo que els dèiem no és que no volguéssim defensar la 
Capitalitat, que és que eren conscients de la realitat que estava vivint el Govern. Sra. 
Calvo això de fer certes propostes per quedar bé, li vull dir, no hi ha eleccions fins 
d’aquí a 3 anys, no hi ha eleccions, per tant com a portaveu d’aquest Govern, perquè 
volem arribar a acords amb l’oposició pels moments d’emergència segons diu el Sr. 
Felipe González que vivim, ens agradaria que no renunciessin a fer oposició en el 
Govern de Cort. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, ens ha sorprès que la persona que responia en aquesta proposició 
sigui el Sr. Martínez i no la Sra. Llobera, que és la responsable de Sanitat, però bé. 
Amem Sr. Martínez, lo que, la rehabilitació de Son Dureta és una carta que se l’han tret 
de la màniga per poder crear una expectativa de que efectivament, el servei no es 
reduirà, a la llarga evidentment, perquè ni vostès mateixos se creuen que no es veurà 
repercutit el servei que es dona als ciutadans tancant aquests dos hospitals, i que Creu 
Roja i Sant Joan de Déu podran assumir perfectament, és que ni vostès s’ho creuen. En 
primer lloc perquè és bastant fàcil de relacionar una dada, una dada econòmica, aquests 
hospitals assumeixen un tipus de malalts, que no genera massa despesa mèdica, perquè 
si genera massa despesa mèdica és assumit per la pública i això vostès també ho saben, i 
aquesta franja, la gent que genera molta despesa pública, molta despesa mèdica, aquesta 
gent. Que passarà amb aquesta gent? Perquè no serà assumida, serà impossible, 
col·lapsaran els hospitals, i és un improvisació total i absoluta lo de Son Dureta, s’ho 
han tret de la màniga per poder crear una mínima expectativa, però d’entrada, qualque 
cosa també absurda, o sigui no mantenim dos hospitals que només ens costa 
manteniment, i ara rehabilitarem, refarem, no rehabilitar, refarem tota una planta, tot x 
plantes, una o dues, d’un hospital el materno infantil de nou plantes, que s’ha de refer 
tot sencer, s’ha d’esbucar completament i tornar a refer perquè és obsolet, i no té 
condicions, no té condicions de cap de les maneres la infraestructura que té, per tant 
s’ha de tornar a refer, i això no sortirà més a compte, que mantenir uns hospitals que 
estan en funcionament, i només és una qüestió de manteniment Sr. Martínez, no és 
creïble, sincerament no és creïble, no ens prenguin per beneits, no pensin que som 
beneits, que no sabem sumar, que no sabem deduir el cost que suposarà reflotar un 
hospital obsolet, en front de mantenir uns hospitals que estan en marxa i que s’han fet 
inversions fa molt poc, fa molt poc que s’han fet inversions. Efectivament incendi, vostè 
ha xerrat d’incendi, incendi la decisió que va prendre mentre vostè estava també com a 
Director General en aquest Ajuntament de Palma, quan es va triar fer Son Espases en 
comptes de rehabilitar Son Dureta, això si que ha estat un incendi que no l’hem aturat 
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encara. És una sangria econòmica lo que ha suposat això per les arques publiques, i per 
la sanitat sense cap dubte, això si que ha estat un incendi que encara crema. Després els 
hospitals, el tancament d’aquests hospitals és una qüestió ideològica Sr. Martínez, 
ideològica i no és una qüestió numèrica, no és una qüestió d’intentar salvar res, aquí lo 
que intenten salvar és la sanitat privada, aquest és lo únic que intenten salvar, i això 
també vostès ho veuen claríssim, perquè lo únic que se vol fer és privatitzar, privatitzar 
la sanitat perquè això dona doblers, perquè això és un negoci, intenten aplicar un model 
de sanitat privada, i de fet, i de fet prova d’això és que desgrava els segurs privats. Miri, 
vostè miri vostè com ja se’ls comença a veure el plumero.” 
 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Miri, pareix, sembla mentida però no estic totalment d’acord 
amb lo que ha dit la Sra. Fernández, hi ha una cosa amb la que discrepo, jo no m’he duit 
la sorpresa perquè la Sra. Llobera no contestes i no dones una explicació, a mi me 
sorprèn que no contesti vostè Sr. Batle, i no ens digui com pensa defensar els ciutadans i 
ciutadanes de Palma davant el tancament dels dos hospitals, me sap greu personalment. 
Miri, més allà d’això estam d’acord amb el rere fons, clar que no és una decisió, tots 
podem entendre que quan un surt i diu això, no ho diu de forma gratuïta, inclús si ens 
posem en un sentit molt comprensiu, podríem arribar a entendre que és una situació 
desesperada amb una solució desesperada. Però escoltin, aquí volíem i crec que s’han 
votat uns governants que tenien la solució, que venien a fer un gran canvi, i que volien 
que la ciutat despertes, potser ara comencen a despertar els ciutadans de Palma. Jo no hi 
vaig anar en els barris, a explicar ni la feina per tothom ni el manteniment dels serveis 
educatius i sanitaris al 100%, jo no vaig anar a contar a cap debat, primera perquè no el 
vaig tenir, però ni tampoc a cap entrevista, que garantiríem tota l’atenció educativa i 
sanitària, que no posaríem en risc aquests serveis bàsics, i som així, i som aquí. Això és 
lo que ens passa ara, per tant és normal que els ciutadans també estiguem inquiets, tots, 
els que som aquí, però més important encara, els que no tenen l’oportunitat d’esser aquí. 
Vostè parla d’un dèficit que estava incrementat a 600 milions, escolti, per començar 
l’any 2007, quan analitzem, temps de bonança econòmica, temps de bonança 
econòmica, el dèficit en matèria sanitària era de 300 milions. Dues comunitats 
autònomes com València i Madrid, que han incrementat el dèficit també en matèria 
sanitària, els hi ve d’aquí, són les dues comunitats que més han avançat en aquest procés 
que vostès li diuen que és externalització, i és cert l’externalització no és privatització, 
però que també ens entenem en el debat de lo que teníem com a sanitat gratuïta i 
universal, i ara no tindrem. Podem jugar a les paraules, però lo que és cert és que estam 
posant en risc un sistema gratuït universal de sanitat i d’atenció a la salut pública de 
tothom. Estam d’acord en que si podem trobar una solució conjunta la trobem, i me 
sembla una gran noticia que el Govern vulgui escoltar la proposta dels professionals, 
perquè vull entendre que això vol dir que la paralització del tancament dels hospitals és 
possible, ja me va bé com a primera noticia, però li diré un altre cosa, vostè parla de que 
nosaltres som, entenc, irresponsables quan fem plantejaments que no se poden complir, 
i parlem de la llei de Capitalitat, és el seu Govern també el que s’ha negat en temps de 
crisi a implantar l’impost de patrimoni, és una possibilitat i quan vostè i jo a la resta, 
debatíem sobre les obres a Son Dureta i sobre els usos sanitari, és vera estàvem d’acord. 
Però vostè també estava d’acord mentre deia això en que es tanques Joan March i es 
tanques l’hospital General? No hi era en aquell debat. Vol dir que mentre explicava això 
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ja tenien previst que tancarien uns altres? No formava part del debat, clar que podem 
estar d’acord en que Son Dureta potser un centre d’atenció socio sanitari, que no és un 
hospital. Però vol dir que això és possible després d’anunciar el tancament de dos 
hospitals en aquesta illa? Jo crec que no. I me perdoni, és vera nosaltres reivindicàvem 
per exemple la construcció d’un equipament esportiu a un barri, que si ho traslladem en 
la comparativa de l’atenció sanitària, podem fer tota la demagògia al gust que vulguem, 
però és el seu Govern, és el seu partit el que ha decidit, en mig de tot això, i con la que 
está cayendo, un milió d’euros per a la Fundació Kovacs. No varem esser nosaltres, són 
vostès.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies, gràcies. Sra. Fernández vostè ha volgut anar molt enrere, és ver que vostès 
increïblement se varen oposar a fer un hospital públic nou, hospital públic nou, hospital 
demanat i exigit pels professionals, avui crec que ha xerrat el representant de 
Comissions Obreres, en aquella època Comissions Obreres a Son Dureta, estava en 
contra de fer la reforma de Son Dureta, tots els representants sanitaris volien un hospital 
nou, el Partit Popular se va presentar amb aquell projecte, el PSOE estava en contra, el 
PSM esquerra unida no conec quin posicionament tenia, però li vull dir que avui la 
persona de Comissions Obreres estava a favor, però me crida l’atenció que vostès 
encara estiguin en contra. Vostès varen tenir l’oportunitat, si no volien fer un hospital 
nou i volien fer reforma, formaven part d’un Govern, el podien aturar, no el varen aturar 
sinó que després pareixia que havien fet l’hospital vostès, jo, jo vaig anar a visitar 
l’hospital de Son Espases i el PSOE pareixia, la manera d’actuar que l’havien proposat, 
que l’havien defensat, que era seu, simplement. Si vostès ja tenien les cadires i per tenir 
les cadires se’n varen, se’n varen, home, n’Antich tenia el cor malament, però vostès els 
del PSM la panxa no la tenien malament perquè tenien alts càrrecs i cobraven, això si, la 
panxa no la tenien, no la tenien. Miri, jo no se perquè se queixa que xerri el portaveu del 
Govern, millor, no xerrem d’una competència que sigui de la Sra. Llobera, la Sra. 
Llobera no té competència en hospitals, no té competència en hospitals, per tant ella si 
no, que és un posicionament de l’Ajuntament cap al Govern, i jo crec que està bé que 
xerri el portaveu del Govern, la Sra. Calvo volia qualque cosa més, no som suficient per 
ella i volia que xerres el Batle, bé, no dormiré avui vespre. Mirin, el tema del risc Sra. 
Calvo, és que clar, jo he volgut xerrar en positiu i mirar cap al futur, però el tema del 
risc, qui va posar en risc, qui ha posat en risc tot aquest sistema, jo antes li he dit, quan 
s’havien de fer les reformes hi havia un tal Zapatero, i el seu Ministre Solbes que deia 
que no passava res, que no passava res, que érem de champions league, que tota la 
banca espanyola, perquè, que tota la banca espanyola era molt millor perquè estava molt 
regulada, era un model diríem molt intervencionista, que aquest model intervencionista 
garantia completament el sistema financer, Zapatero dixit, deia això, i se queixava dels 
americans que deia, clar allà, com tot no hi havia normes i ha passat lo que ha passat, a 
la banca comercial a Estats Units no va tenir problemes, va esser la banca d’inversions, 
que són dos conceptes diferents, però quan tots els altres feien els deures, aquí mentíem 
en els ciutadans, i aquest Govern lo que no fa és mentir en els ciutadans, la situació és 
molt complicada, qualque va rebre un dèficit Sra. Calvo no de 300, de 150 milions 
d’euros, de 150 milions d’euros, i l’ha convertit en 600 milions d’euros, i aquí és on hi 
ha el risc del sistema, i amb aquesta reforma s’està garantint el Govern, garanteix que 
haurà l’atenció socio sanitària, finançada amb doblers públics. Qui sigui el proveïdor 
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d’aquest, la gent lo que vol és que li donin servei. O vostès posen en dubte el servei que 
es dona pels professionals de la Creu Roja? És això lo que estan dient avui? O de Sant 
Joan de Déu? És això lo que està dient avui? Perquè la proposta que està fent el Govern 
és aquesta, és això, i després, emprar tots els recursos dels professionals que actualment 
hi ha a l’hospital General i en el Joan March, faran una redistribució en lo que és tota la 
xarxa de salut i socio sanitària, perquè aquí hem mesclat coses. Salut, va esser un 
Govern del Partit Popular, que li va donar aquest matis de salut a l’hospital General, i 
que va fer que es davallessin molt les llistes d’espera, pràcticament a 30 dies, va esser 
un Govern del Partit Popular, és ver que ara el nou Govern del Partit Popular ha rebut 
les llistes d’espera disparades, entre altres coses perquè varen llevar els quiròfans de 
l’hospital General, perquè no el varen voler fer de salut. Per això, miri, nosaltres 
valorem positivament que el Govern tingui o com a objectiu que Son Dureta sigui un 
recurs socio sanitari, que no es farà una especulació amb aquell solar, això nosaltres ho 
valorem positivament, i valorem positivament que estiguin, segons la proposta, 
garantint en número de llits els mateixos que actualment s’estan donant servei. Moltes 
gràcies Sr. Batle.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma rebutja la decisió del Govern de les Illes 
Balears, que  atempta al dret a la salut dels mallorquins i mallorquines aquests 
serveis assistencials que tant ha costat posar en peu i pels que tants impostos s’han 
destinat per a la seva creació, manteniment i impuls. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears a rectificar 
de manera immediata la seva decisió respecte al tancament dels hospitals Joan 
March i General. 
 
3.- El Ple de l’Ajuntament de Palma rebutja la manca de diàleg i informació amb 
els treballadors dels centres hospitalaris, els usuaris i els seus familiars i els partits 
de l’oposició alhora de prendre aquestes dràstiques mesures. 
 
4.- El Ple de l’Ajuntament de Palma expressa el seu reconeixement a tot el personal 
dels dos hospitals per la seva professionalitat i per la seva tasca sociosanitària. Per 
tant, el Ple de l’Ajuntament de Palma considera prioritari tenir present les 
reivindicacions i demandes d’aquest col·lectiu alhora plantejar modificacions al 
Pla d’Atenció Sociosanitària.  
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
60.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al tancament dels hospitals 

General i Joan March (1533/2012) 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a demanar la 
paralització dels tancaments dels hospitals General de Palma i del Joan March a 
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Bunyola, a la consellera de Salut del Govern de les Illes Balears, per assegurar 
l’accés a la salut dels nostres conciutadans i conciutadanes. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a demanar la 
paralització del Pla d’equilibri econòmic del Govern de les Illes Balears, per a 
reduir el pressupost de la nostra Comunitat en 350 milions d’euros, a causa de les 
noves polítiques que se comencen a impulsar per a tota la Comunitat Europea. 
Consensuant les mesures que afectin a la prestació de serveis a la Salut de la 
ciutadania, amb totes les forces polítiques amb representació parlamentaria. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
Es tracten conjuntament els punts 61 i 37. 
 
61.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a Son Busquets 

(1534/2012). 
 
Intervé el Sr. Jesús González, representant de la Federació d’Associacions de Veïns 
de Palma: 
 
“Buenas tardes Sr. Alcalde, Señoras Concejalas, Señores Concejales. Sr. Alcalde ¿Le 
puedo hacer una invitación? ¿Le gustaría asistir a un safari? ¿Le gustaría asistir a un 
safari? Que si le gustaría asistir a un safari.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“No mire ahora estamos en un Pleno, limite su actuación a lo que le corresponde, no, 
no, limite por favor, limite su actuación, limite su actuación a lo que le corresponde.” 
 
Parla el Sr. Jesús González, representant de la Federació d’Associacions de Veïns 
de Palma: 
 
“Vamos a ver, vamos a tocar el punto relativo a Son Busquets. Es que se lo digo porque 
allí hay unas ratas quilométricas, que podríamos organizar este safari, a ver si matamos 
alguna y los vecinos están un poco más tranquilos. Bueno, a continuación le leo este 
manifiesto: la reconversión de Son Busquets es una deuda histórica del Ministerio de 
Defensa y del Ayuntamiento de Palma con la ciudad y especialmente con los vecinos de 
la zona. Hemos oído muchas veces que ya estaba cerrado el acuerdo entre el 
Ayuntamiento y el Ministerio de Defensa y sabemos que el proyecto se ha ido 
modificando y mejorando en los últimos años. Sin duda es una buena noticia que se 
haya reducido el número de viviendas que se podrán construir en el recinto del antiguo 
cuartel. También lo es que se haya aumentado la superficie comercial, de oficinas y, 
sobre todo, de zona verde. Me gustaría recordar, me gustaría recordar que el enclave en 
que está este medio es una barriada que cuenta con un importante volumen de 
población. Por eso, nosotros como Federación reivindicamos y especialmente los 
equipamientos, que son muy necesarios docentes, sanitarios, socioculturales, y la zona 
verde. Queremos un gran parque que oxigene las barriadas. Esperamos que el acuerdo 
que se aprueba hoy suponga un impulso real al proyecto y que pueda ponerse en marcha 
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cuanto antes la reconversión de la zona. Esperamos que el PERI avance con la rapidez y 
la diligencia que se merecen los vecinos. Es también una oportunidad para generar 
actividad económica en un suelo urbanizable, al que se le da un nuevo uso. Como 
Federación, estamos satisfechos de ese reciclaje de las antiguas instalaciones de Defensa 
que dejan de ser cotos cerrados y se abren a toda la ciudad. En el caso de Son Busquets, 
por fin, permite la conexión de los barrios de El Amanecer, Camp Redó, Ses Fonts y 
Cas Capiscol. Y pedimos que se respete el PERI realizado por los anteriores técnicos 
del Ayuntamiento, y en la anterior legislatura y que fue consensuado con las entidades 
vecinales. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Valls: 
 
“Bueno pues, moltes gràcies Sr. Batle. Como todo el mundo conoce, proveniente de la 
edicafibilidad de los edificios de primera línea del frente marítimo, donde se está 
actuando en la recuperación de la muralla, conocida como Baluard del Príncep, se 
otorgó en su día la posibilidad de realizar un desarrollo urbanístico residencial en los 
cuarteles de artillería de Son Busquets i de automovilismos Son Simonet y Juan Crespi. 
Así lo suscribieron el entonces Alcalde de Palma de Mallorca Juan Fageda, y el actual 
Ministro de Defensa, entonces Secretario General Técnico del Ministerio de Defensa, 
Don Pedro Morenes. Todo ello mediante convenio de 13 de octubre de 1998, el Equipo 
de Gobierno anterior, paralizó la tramitación ante las más de 1.000 alegaciones que se 
presentaron en el expediente administrativo, y suscribió  no un nuevo convenio sino un 
protocolo de actuaciones en el que se preveían nuevos parámetros, 28.000 m2 para 
plurifamiliar, 6.000, casi 6.500 m2 de terciario, 15.500 m para equipamientos, 25.000 m 
para zonas verdes y 35.000 m para el sistema viario. Después de una año de vigencia del 
protocolo, que incluía estos parámetros, el anterior Equipo de Gobierno no fue capaz, 
como no lo fue el presente Equipo de Gobierno durante un mes, tras la toma de posesión 
firmar el nuevo convenio que obligaba a tramitar por el Ayuntamiento, y ajustar por 
parte del Ministerio de Defensa a los nuevos parámetros. Pero quizás esa actuación no 
sea imputable a la acción municipal en exclusiva, fue el Gobierno de la nación saliente 
del Partido Socialista en el Ministerio de Defensa, quien se negó a suscribir ese 
convenio al menos durante el tiempo que nosotros lo hemos solicitado, y el nuevo 
Gobierno de la Nación entrante, nombró a su nuevo Director en marzo de 2012, 
enseguida hemos procedido a la intervención y a la interlocución propia en estos casos, 
y hemos pactado la tramitación para la aprobación del borrador de convenio, que 
incluye los parámetros urbanísticos aludidos, y que tras el trámite de publicidad, es 
decir los próximos 20 días hábiles a partir de su aprobación en este Pleno, se preparará 
la suscripción del mismo y se procederá a la suscripción del mismo. Estos nuevos 
parámetros, quizás no hubieran sido los pactado por el actual Equipo de Gobierno, 
aunque entendemos que en general son positivos, por ejemplo no sabemos si 
hubiéramos querido destinar el 100% de las viviendas a VPO o si hubiéramos puesto 
75.000 m. de techo de terciario, pero es en aras a la seguridad jurídica, es decir el no 
cambiar las reglas cuando los expedientes están a la mitad de su tramitación, la 
necesidad de desatascar proyectos, la necesidad de nueva vivienda accesible en Palma 
según todos los indicadores, la voluntad firme de dinamizar la economía mediante la 
realización de nuevos proyectos que ayuden a generar nuevos puestos de trabajo, 
apoyando de forma directa al sector más castigado por la crisis, y no en menor medida 
también, como causa también principal promover soluciones urbanísticas, como hemos 
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tenido la oportunidad de escuchar en este momento, en zonas históricamente degradadas 
y que no pocas ocasiones generan importantes focos de conflicto y dificultan la normal 
convivencia, es por todo ello que este Equipo tramitará sin dilación este proyecto para 
urbanizar Son Busquets. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Garvi: 
 
“Gràcies Sr. Batle. La verdad Sr. Valls yo le oigo hablar de Son Busquets, y eso que 
vamos a estar de acuerdo en el fondo, pero en las formas es que me resultan. Bueno, 
Son Busquets es tan importante para esta ciudad, si le tiene que poner usted tanta 
emoción a lo que se consiguió la pasada legislatura, tiene que ser capaz de ser tan 
generoso en el sentido de reconocer que no desbloquean nada sino que, 
afortunadamente un Equipo de Gobierno anterior, es igual, hubiera podido ser de su 
color o del nuestro, pero fue el anterior el que durante más de 2 años trabajó para 
reconvertir un proyecto que fue nefasto, que fue el que se redactó en el año 98 y 
posteriormente en la redacción de un PERI que fue absolutamente desarrollista, donde 
se pretendían hacer 1.600 viviendas, primero todas libres, después se introdujeron el 
50% de VPO, pero con una reivindicación absoluta por parte de la ciudad y con la 
dificultad que eso suponía que era ir como pequeño municipio Palma, a luchar contra el 
Ministerio de Defensa y a decirle donde dije digo quiero de decir Diego, porque esto no 
es bueno para la ciudad, era pésimo el proyecto que se había convenido en el 98, era 
bueno para la zona de la fachada marítima seguramente, pero era pésimo para todas 
aquellas barriadas. Yo durante estos días he oído aquello de, no recuerdo si era Cort o el 
Sr. Isern, desbloquea el proyecto Son Busquets, y a mi me gustaría escuchar de su boca 
que lo que hace el Sr. Isern es darle continuidad a un proyecto, que no solo se dejó 
protocolizado, sino que se dejó redactado, que además se consiguió que ese proyecto lo 
redactaran nuestros técnicos municipales y no gente nombrada por el Ministerio, 
técnicos que supieran de la realidad, que esa zona absolutamente poblada, en estos 
momentos lleva pues ¿desde que año? Más de 10, 12, 14 años con lo que hemos oído, 
con un estado de abandono absoluto, que había una solución que estaba ahí, que puede 
ser justificable que a ustedes por el cambio de Gobierno municipal y por el cambio de 
Gobierno a nivel estatal los plazos vencieran, pero quien dejó caducar el convenio de 
Son Busquets son ustedes, eso lo tienen que decir, y también nosotros tendremos que 
decir que nos alegramos de que lo hayan reconducido, y que con el Equipo de Gobierno 
actual puedan conveniar lo que la Sra. Calvo dejó firmado en un protocolo de 
intenciones, porque cuando se buscan acuerdos por unanimidad, yo creo que tenemos 
que cuidar mucho aquello de decir, también las formas, porque la gente termina 
hartándose de nosotros, de todos en general. Son Busquets es un buen proyecto, Son 
Busquets lo inició la Sra. Calvo, bueno, en otras cosas nos habremos equivocado, esta 
es parte de la herencia recibida, a mi me gustaría oírle que en el cajón se encontraron el 
proyecto de Son Busquets, firmado y trabajado, y le aseguro que con mucha intensidad, 
y yo me siento muy satisfecha de que ese proyecto lo continúen y que aseguremos a 
todas esas barriadas que se va a ejecutar, porque va a suponer mucho para ellos en el 
tema de la ciudad, y mucho también para los ingresos municipales, tanto que nos 
critican esos números rojos, Son Busquets supuso en el proyecto que nosotros hicimos, 
recuperar algo a lo que el Ayuntamiento en el año 98 renunció, que era el 15% del 
aprovechamiento, y eso eran 40 millones de euros directos que va a recibir este 
Ayuntamiento cuando el proyecto se desarrolle, por tanto como le dije en la Comisión, 
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nosotros apoyaremos que continúe ese proyecto, nos alegramos de que lo hagan, pero de 
verdad me encantaría que en algún proyecto en lugar de reñirnos siempre y recordarnos 
lo mal que lo hacemos, dijeran pues mire esto la Sra. Calvo lo hizo bien, fueron 
generosos, sean generosos y reconozcan que desbloquean nada, que continúan una 
tramitación y yo de verdad que no tendré ningún problema en convencer a mis 
compañeros de que lo voten a favor, y que además en fin nos alegremos como ciudad.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, no. Molt breument, per posicionar el nostre grup, nosaltres som molt conscients de 
la bona feina que es va fer en la legislatura passada, corregint un projecte inicial del 
Partit Popular, que era una autèntica desmesura, i que era una autèntica focus 
d’especulació, d’augment d’edicafibilidad, i d’altíssima densitat, això es va corregir en 
la anterior legislatura, nosaltres d’això lògicament ens congratulem, ara bé, és vera que 
han passat ja dos anys, és vera que el context ha evolucionat moltíssim en aquests dos, 
tres anys. Pel PSM-Iniciativa Verds Entesa pensar avui en dia en un projecte de 831 
habitatges, amb una densitat de 75 habitatges per hectàrea, a demés les vivendes seran 
de protecció oficial, però sense cap tipus de garantia, més bé al contrari, de que puguin 
esser de lloguer, sinó que tornaran a sortir a compra venda, en règim concertat o en 
règim general. La veritat és que avui en dia pensem que hauríem de revisar les bases de 
tot, també inclús d’aquest projecte, evidentment nosaltres de lo que sempre estam 
radicalment en contra és de que la ciutat segueixi creixent dins zones de morfologia 
rural, no és el cas d’aquest projecte, aquest projecte està ... dins la trama urbana, per tant 
en aquest sentit no estam radicalment en contra, ara bé ens grinyola la veritat avui en dia 
seguir pensant en aquest tipus de projectes, d’expansió immobiliària, tenint en compte 
quin és el context, i tenint en compte moltes promocions inacabades, tenint en compte 
bé, que ara mateix pensar en això la veritat és que hauríem de pensar a lo millor en lloc 
d’ocupar aquest espai en vivendes, ocupar aquest espai en més zones verdes i en zones 
boscoses, i no tant en més vivendes, i per tant revisar una mica les bases. Així i tot, com 
que som conscients de que el projecte és molt millor, moltíssim millor des que hi havia, 
tampoc no votarem en contra, ens abstindrem, no ens sumarem en aquesta unanimitat 
però tampoc no votarem en contra, tenint en compte d’on venim i lo que se va d’haver 
de corregir la legislatura passada. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Valls: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, yo Sra. Garvi solamente le daba un dato, el 16 de julio 
de 2010 se firmó el protocolo, con validez de un año y caducó estando nosotros y así lo 
he dicho, eso no era una valoración ni una riña ni un reproche, era un dato, y el dato es 
que en 11 meses ustedes no firmaron el convenio, en un mes nosotros firmamos el 
convenio. Oiga mire, estamos tan de acuerdo, dejémoslo estar, Son Busquets para 
adelante, creo que es muy beneficioso para todos, y creo que no hay más que hablar en 
ese sentido. Le quiero decir al Sr. Verger que, si a usted le parece que 75.000 m. de 
comercial en lugar de hacer vivienda protegida eso es pasar de la especulación a la no 
especulación, y a la idoneidad. Es que a veces utilizan latiguillos que sin darse cuenta, 
lo utilizan como recurso lingüístico pero sin embargo no saben que están diciendo, 
entonces usted habla de especulación. ¿Qué significa? ¿Que hacer 75.000 m. 
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comerciales ya no es especulación? Entonces yo creo que deberían abandonar ya le digo 
esos latiguillos, nada más que añadir muchas gracias.” 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient, on 
es retira el punt 1 i es proposa una transaccional al punt 2: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern, a aprovar inicialment el 
PERI de Son Busquets en un termini màxim de 2 mesos, respectant el Protocol signat el 
16 de Juliol de 2010, sense dilació tras la subscripció  del nou conveni  entre el 
Ministeri de Defensa i l’Ajuntament de Palma. 
 
S’APROVA per 24 vots a favor( PP i PSOE)  i 3 abstencions (PSM-IV-ExM) 
segons el dictamen de la comissió la següent proposta transaccional “El Ple de 
l’Ajuntament de Palma insta a l’Equip de Govern a aprovar inicialment el PERI 
de Son Busquets, respectant el protocol signat el 16 de juliol de 2010, sense dilació 
tras la subscripció del nou conveni entre el Ministeri de Defensa i l‘Ajuntament de 
Palma” 
 
37.  Proposta d’aprovació inicial de la novació del Conveni subscrit entre l’Excm. 

Ajuntament de Palma de Mallorca, el Ministeri de Defensa, l’Institut per la 
Vivenda de les Forces Armades i la Gerència d’Infraestructura i Equipament 
de la Defensa, sobre vivendes del Baluard del Príncep i altres propietats, 
subscrit el 13 d’octubre de 1998, en relació principalment als terrenys de les 
antigues instal·lacions militars de Son Busquets. 

 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DEL CAP DE DEPARTAMENT.- El  16 de juliol de 2010 es signà un  
“Protocolo de actuaciones entre el Excmo. Ayuntamiento de Palma de Mallorca, el 
Ministerio de Defensa, el Instituto para la Vivienda de las FF.AA. y la Gerencia de 
Infraestructura y Equipamiento de la Defensa, en relació al Antiguo Cuartel de Artillería 
de Son Busquets.  
 
L’objectiu es desenvolupar una ordenació urbanística que doni als terrenys de l’antiga 
instal·lació militar de Son Busquets, d’una superfície aproximada de 110.865 m2, una 
qualificació urbanística  on el usos residencial i terciari tindran els següents paràmetres: 
 

- Edificabilitat mínima :1,42 m2t/m2s.. 
- Percentatge de cessió a l’Ajuntament: 15% de l’edificabilitat mitja ponderada 

lliure de càrregues d’urbanització. 
- Número d’habitatges: 831. (75 habitatges/ hectàrea.) 
- Habitatges amb règim de protecció: La totalitat dels habitatges seran de 

protecció pública. 
- Règims de protecció: Concertat 50%, General 50%. 
- Superfície mínima destinada a l’ús terciari ( comercial i oficines): 74.125 m2t. 

 
El paràmetres urbanístics adoptats  a les instal·lacions de Son Simonet seran els 
mateixos que els reflectits en el Conveni de 1998, es a dir: 
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- Edificabilitat: 1,60 m2t/m2s. 
- Uso: residencial compatible amb comercial en Planta Baixa. 
- Total edificabilitat a patrimonialitzar per l’ INVIED: 25.136 m2. 

 
La Directriu quarta de l’esmentat protocol estableix que la declaració de voluntats 
quedarà sense efectes si en el termini d’un any, a comptar des de la data de la signatura 
no s’hagués aprovat la novació del Conveni subscrit l’any 1998, en les condiciones 
establertes  a l’ esmentat  protocol . 
 
Atès que ambdues  Institucions – Ajuntament de Palma i Ministeri de Defensa-   tenen 
la voluntat de respectar els mateixos termes pactats, es procedent aprovar l’adjunt 
esborrany de conveni de novació del primitiu de data 13/10/ 98. 
 
L’assessoria jurídica  de la gerència d’urbanisme ha informat favorablement en data 
18/5/ 2012. 
 
Quant a la tramitació, l’òrgan competent és l’Ajuntament Ple, sometent la documentació 
a informació pública per un termini de 20 dies, en compliment dels articles 11 del RDL 
2/2008 de 20 de juny, text refós de la llei del sòl i 86 de la llei 30/92 de procediment 
administratiu. 
 
Atesos els antecedents i normativa aplicable, i arts. 172 i 175 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, 5.1.a del Reglament 
de la Gerència  d’Urbanisme, el que subscriu considera que el Consell de Gerència 
proposi a la Junta de Govern i elevi a l’Ajuntament Ple la adopció del següent 
 
A C O R D 
 
1.- APROVAR inicialment l’esborrany que s’adjunta, de novació del Conveni 
subscrit entre l’Ajuntament de Palma, el Ministeri de Defensa, el Instituto para la 
Vivienda de las Fuerzas Armadas i la Gerencia de Infraestructura y Equipamiento 
de Defensa, subscrit el 13 d’octubre de 1998, en relació principalment als terrenys 
de les antigues instal·lacions militars de Son Busquets. 
 
2.- SOTMETRE a informació pública per un termini de 20 dies l’esborrany del 
conveni. 
 
3.- ENTENDRE  aprovat definitivament  la novació del conveni si no es presenten 
al·legacions dins el termini d’informació pública. 
 
4.- NOTIFICAR el present acord  al Director Gerente del Instituto  de Vivienda de 
las Fuerzas Armadas Infraestructura y Equipamiento de la Defensa, organisme 
adscrit al Ministeri de Defensa. 
 
S’APROVA per 24 vots a favor (PP i PSOE) i 3 abstencions (PSM-IV-ExM), amb 
el quòrum de la majoria legal establerta. 
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62.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la declaració del 
valor històric indiscutible de la seu social del Montepio S’Arraval de Santa 
Catalina al núm. 30 del C/ Fàbrica (1540/2012). 

 
Intervé el Sr. Pere Felip Buades, representant de l’Associació de Veïns Es Raval de 
Santa Catalina: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors, l’Associació de Veïnats Es 
Raval de Santa Catalina, referent al nostre èpic i estimat Montepío de Previsió de 
l’Arraval, exposa lo següent: en primer lloc, direm que aquesta societat tan nostra, tan 
catalinera, fundada pels nostres avantpassats i situada sempre al nostre arraval, és de les 
poques entitats, comerços, cafès, cines o indústries, que encara es mantenen des del 
segle passat. El Montepío és fruit de la dinàmica social i econòmica de la barriada, fill 
d’una època determinada en el seu naixement i desenvolupament i de l’esforç dels seus 
socis, directius i de tots els cataliners. El Montepío, en 118 anys d’història, forma part 
d’un patrimoni comú, no només de Santa Catalina, sinó de Palma i de tot Mallorca. I, 
contra tota lògica, la Comissió de Centre Històric del propi Ajuntament, fa pocs mesos,  
i en actitud que atenta greument contra les senyes d’identitat de la popular i marinera 
barriada de Santa Catalina, votà en contra de la protecció d’aquest edifici per considerar 
que el ex local del Montepío no reuneix elements d’interès històric. I més, prengueren 
aquesta inadmissible decisió per unanimitat, fet que, al nostre criteri, demostra un 
accentuat desconeixement que passa de mida. Aquesta Comissió, amb la seva 
indocumentada decisió, s’ha convertit, de moment, en el botxí del local més 
emblemàtic, més carismàtic i més estimat dels cataliners. I, en el súmmum dels 
súmmums, la decisió final anava signada per la Secretària d’aquest organisme consultiu, 
la Sra. Magdalena Riera, a la qual critiquem severament per la seva descomunal 
incoherència. Com a resultat d’aquest lamentable fet, una amenaça cau sobre l’edifici 
que amb el seu enrajolat, columnes, ornaments i, sobretot, perquè destaca una planta 
rectangular amb el típic embigat de fusta sostingut per suports de fundició, elements que 
començaren a integrar-se en el sistema de construcció insular en el període dels anys 
seixanta del segle passat. Si l’Ajuntament no dona marxa enrere, aquesta decisió se 
convertirà en l’assassinat arquitectònic del segle contra Santa Catalina. El passat 6 de 
febrer el Montepío se veié obligat a deixar el seu local social que ocupava des de 1930. 
L’incompliment del pagament de les subvencions, per part de les institucions (que són, 
en realitat, qui li han fet la massa i el cullerot, i això és vergonyós i no te perdó de Deu, 
ha duit a aquesta associació centenària, testimoni de molts anys de solidaritat, a 
abandonar el local que els havia allotjat 82 anys. Volem que quedi ben clar que 
l’Associació de Veïns Es Raval de Santa Catalina, pel Montepío, està disposta a jugar-
se el tot per el tot. Si, pel Montepío, estam disposats a mobilitzar a tota Santa Catalina. 
Pel Montepío estam disposats a fer esclatar com quin diu, clar està, una revolució 
pacífica, democràtica i legal, a l’estil Gandhi, amb el fi de donar la mare de totes les 
batalles en defensa d’un gloriós Montepío que és l’admiració de Mallorca sencera. Ara, 
del que se tracta és de que el Molt Honorable Sr. Batle, Mateu Isern, que tan bona 
disponibilitat i sensibilitat ve demostrant amb les entitats ciutadanes, tiri pel terra 
aquesta injustícia i que aquest emblemàtic edifici se conservi com a memòria històrica 
amb un tipus d’arquitectura de barriada obrera, evitant d’aquesta manera que un canvi 
d’ús d’aquest local acabi significant una desnaturalització, degradació o destrucció d’un 
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espai que conté uns valors històrics i patrimonials indiscutibles. Res més i moltes 
gràcies. 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“ Sí, nosaltres hem presentat aquesta proposta, aquesta proposició i efectivament ja 
varem instar a un passat plenari que l’Ajuntament protegís i catalogués aquest edifici  i 
aquests interiors, interessant-nos pel tema, dissortadament les circumstàncies són 
aquestes el Montepío S’Arraval va haver de deixar el local, per incompliment de la 
mateixa administració, del Consell Insular en aquest cas, que no abonava la subvenció, 
bé, i això ja és història, el que ens hauríem de centrar ara, és de quina manera  podem 
salvaguardar una part important de la història de la ciutat. No m’estendré més del que ha 
comentat el Sr. Felip, evidentment és un edifici emblemàtic, allà resideix la història 
d’una barriada obrera, marinera, allà es reunien assemblees, es dispensava atenció 
sanitària, allà s’han fet activitats lúdiques, culturals, hi ha moltissims de cataliners al 
llarg de moltes generacions en aquest mateix local han construït la història d’un barri 
obrer, d’una barriada treballadora, d’una barriada de pescadors, de mariners, de 
manobres, bé, de gent obrera de Palma. Tot això resideix allà, dissortadament amb la 
sortida de la societat d’aquest local que ja ocupava des de feia 80 anys es planteja una 
situació de risc per aquest local, sa nostra proposta, vista  que efectivament la comissió 
de Centre Històric segon la literalitat de l’acta mirant unes fotografies de l’anterior 
local, va concloure que el local en qüestió no presenta prou valors arquitectònics ni 
acabats interiors, per ser mereixedor de ser inclòs en el catàleg, a nosaltres ens estranya, 
ens sobta perquè aquest catàleg, el títol del catàleg, és protecció edificis i elements 
d’interès històric, això és una de les funcions principals del catàleg, jo que es pugui 
afirmar amb aquesta rotunditat, com es fa amb aquesta acta, jo crec que sense elements 
de judicis suficients que aquest edifici no té valors històrics, ens sembla una errada 
bastant garrafal que segurament es que falten elements de judici aquí. Nosaltres com el 
valor d’aquest local, el valor d’aquest edifici, el valor històric és indiscutible perquè per 
tots aquests factors que comentàvem, perquè ara per exemple, ho comentàvem en 
comissió, ho vaig comentar jo, el Café Gijón, que efectivament tampoc segurament no 
té grans valors arquitectònic es protegeix, perquè és un patrimoni al final, aquella 
configuració, aquella sala allà on resideix, una part important de la història literària, de 
la història de la ciutat, igualment, el Montepío S’Arraval, aquest local ubicat al carrer 
Fàbrica núm. 30, també es dipositari d’una història que mereix a ser protegida, que 
mereix ser conservada i que ara mateix està amenaçada. Des del PSM-IV-Entesa vist 
aquest pronunciament inicial de la Comissió del Centre Històric, pensam que la millor 
manera d’ajudar a que això es pugui protegir es fer una declaració solemne, per part 
d’aquest Ajuntament, amb el sentit de que tots els grups compartim el valor històric que 
té aquest edifici, valor històric indiscutible, això és el redactat de la nostre moció i 
després deixar oberta diguéssim quin camí administratiu hem de desplegar per 
aconseguir la protecció, per ventura és encarregant un informe sobre el valor històric a 
la Comissió del Centre Històric, o a un historiador independent o per ventura, es duent 
l’expedient al Consell Insular o per ventura no ho se, evidentment nosaltres el que 
pensam que és important es que avui com Ajuntament, tots els grups donem suport a 
declarar, diguéssim declarem el valor històric que té per la ciutat aquest local i a partir 
d’aquí construir un camí administratiu que tendeixi a la conservació d’aquest local i 
evitar el perill que ara mateix hi ha, de destrucció, perquè evidentment, si aquest local 
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en mans privades, al final es deixa per una altra activitat, hi ha el perill de 
desnaturalitzar, de degradar l’interior, desnaturalitzar els elements, sinó destruir 
completament l’interior que no té cap tipus de protecció i amb aquesta destrucció 
perdríem tots aquells valors que resideixen allà pel simple fet de la història que resideix 
allà, a aquell local, amb la configuració actual. Per tant, que s’ha conservant intacte 
durant molts d’anys, per tant, el que nosaltres voldríem es que es declarés formalment 
de manera solemne per tots els grups, aquest valor històric, evidentment una declaració 
política de reconeixem aquest valor històric a aquest  immoble i  a partir d’aquí pensem 
en desplegar quines són les millor maneres, les millor iniciatives administratives per dur 
a terme això, això és la nostre proposta, veiem que es presenta una alternativa per part 
del grup popular, que he de dir que no ens satisfà, perquè no planteja aquesta declaració 
solemne i torna a remetre l’expedient a comissió del Centre Històric, sense cap garantia 
de que allà pugui sortir una decisió que crec que tots compartim que es que no podem 
perdre el patrimoni que tenim dipositat en aquest local del carrer Fàbrica, núm. 30. 
Gràcies.” 
 
Intervé el Sr. Valls: 
 
“Sí, moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Verger, según el artículo 289.3 de las actuales normas 
urbanísticas, es la Comisión de Centro Histórico y Catálogo la que podrá proponer la 
modificación del catálogo como desarrollo del plan general. A petición de su grupo fue 
sometida a la mencionada comisión las posibilidades de catalogación de la sede del 
Montepío S’Arraval,  calle Fábrica núm. 30, acordada por unanimidad en el pleno su 
tramitación. Como usted bien ha dicho la comisión en sesión celebrada 22 de marzo de 
2012  acordó que el local en cuestión no presenta suficientes valores arquitectónicos ni 
de acabados interiores, como para ser incluido en el catálogo de protección de edificios 
y elementos de interés histórico, artístico, arquitectónico y paisajístico de  la revisión 
del plan general de Palma. En relación a su argumentación, relativa a que los miembros 
de la comisión de Centro Histórico y Catalogación, no han tenido suficientes elementos 
de juicio para valorar de manera adecuada la catalogación del edificio y local, cabe 
recordar, que si los miembros de la comisión consideran insuficiente la información que 
reciben, pueden solicitar toda la que precisen, circunstancia que  no se dio en ese día. A 
pesar de ello, no existe inconveniente en someter de nuevo el tema a consideración de la 
Comisión de Centro Histórico y Catalogación para que informe sobre la idoneidad de la 
información recibida y posibilidad de emprender otras acciones administrativas relativas 
al tema. La Comisión de Centro Histórico, tiene como único objeto la aplicación y 
desarrollo de la normativa urbanística en relación a la protección de los edificios en su 
totalidad o de alguno de sus elementos, no cabe otra cosa, a nivel de Ayuntamiento mas 
que decidir su inclusión o no, en el catálogo municipal como bien físico digno de 
protección. Cualquier otra consideración en relación a cualquier otro tipo de protección, 
excede de las competencias municipales, por tanto la mencionada consideración de la 
propuesta en relación al supuesto valor histórico, que nosotros podemos considerar que 
lo tiene, por tanto un tipo de protección de naturaleza y material como lo es por ejemplo 
y lo ha sido recientemente declarado, el “Canto de la Sibil·la” correspondería por tanto 
al Consell de Mallorca tal declaración. Eso supone en este caso que el Ayuntamiento de 
Palma no reconoce el valor, la tradición y los valores del Montepío de S’Arrval? En 
ningún caso, todo lo contrario, valga incluso la presente intervención como la más fiel 
carta de reconocimiento a S’Arraval Santa Catalina, pero no por estar a favor de ese 
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reconocimiento, nos pueden llevar a uno, aplicar erróneamente  una normativa, dos, 
detentar una competencia inexistente, vacío de contenido legal que no tendrá ningún 
efecto, así pues, dicho todo ello, es por lo que hemos presentado una propuesta 
alternativa que diu “El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a fer els tràmits 
administratius necessaris per tal de tenir un nou  pronunciament de la comissió de 
Centre Històric, no sobre els valors històrics perquè no és competent l’Ajuntament del 
Montepío S’Arraval, sinó la catalogació” y esto es lo que le pido a la secretaria que 
modifique en relación a la proposición, a la alternativa presentada. Muchas gracias”. 
 
Parla la Sra. Garví: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Después de lo que discutimos el otro día en la Comisión y de lo que 
hemos comentado o lo que se ha comentado en este pleno en estos dos instantes, dos 
cosas, creo que si el PSM-IV-Entesa nos está haciendo una propuesta de reconocimiento 
implícito del valor histórico desde el punto de vista político y usted expresamente ha 
dicho que está de acuerdo, votémoslo y votémos todos a favor. Parte primera, lo digo 
por aquello de poner un poco de orden, y segundo, creo que eso lo propusimos en la 
Comisión y les mostré que hacia exactamente diez días, la Asamblea de Madrid había 
decidido reconocer el valor histórico y por lo tanto bien de interés cultural, el Café 
Gijón, y dijimos todos, o yo les dije allí no tengo más información que la que me ha 
llegado de prensa, pero quizá sea fácil ponerse en comunicación con como lo han hecho, 
yo creo que los tres, en fin los tres grupos políticos estamos aquí representados tenemos 
claro que sería una gran pérdida para la ciudad que el Montepío Santa Catalina 
desapareciera, y que mañana tuviéramos allí una freiduría, que puede ocurrir, y entonces 
luego todos nos tiraríamos las manos a la cabeza, el Sr. Pere Felip nos daría por todos 
los lados, el Sr. Isern intentaría justificarlo, pero el Sr. Verger y yo se lo recordaríamos a 
cada momento que allí no puede haber una freiduría, y si no hacemos algo eso puede 
pasar pasado mañana, por lo tanto si podemos hacer una declaración  institucional 
reconociendo los valores históricos del Montepío Santa Catalina, ya tenemos un punto 
de acuerdo, si la parte administrativa es compleja y resulta que finalmente la comisión 
de centro histórico no es la idónea, busquemos formulas pero yo creo que podemos 
llegar de aquí al final de pleno, que será largo, a conseguir una alternativa en la que 
podamos trabajar por unanimidad, y yo lo pongo a disposición de los dos portavoces en 
este caso de Urbanismo, en fin, nada más. Gracias.” 
 
Parla el Sr. Verger: 
 
“Si, no, jo lo que voldria deixar clar és que la comissió de centre històric, tot i que se 
diu així, i tot i que s’està parlant d’un catàleg que ha de recollir edificis i elements 
d’interès històric a la ciutat, no ha entrat a valorar el valor històric del Montepío, no ha 
entrat, així se diu a l’acta, que no té prous valors arquitectònics, ni d’acabats interiors. 
Per tant, lo que no és admissible segurament és l’enfocament de la feina d’aquesta 
comissió, aquesta comissió i aquest catàleg ha de servir per protegir elements d’interès 
històric, és que ho diu el mateix títol, el mateix títol del catàleg i el mateix títol de la 
comissió. Anem a veure, el Sr. Valls me xerra de si els valors immaterials o materials, 
evidentment aquí estam xerrant d’un valor intangible que és l’històric, dipositat en 
aquest local, però evidentment això també té una unió certa i real amb els elements 
físics que han conformat aquell local, que estava així des de fa més de 80 anys, i que 
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evidentment si perds els elements físics, també perds l’intangible, també perds el valor 
immaterial que té, és una unió dels dos elements evidentment, de l’històric que se 
diposita, i dels elements materials que ara mateix conformen lo que és aquest local, si 
perdem els elements materials evidentment perdrem, perdrem aquesta història 
dipositada allà i com bé deia la Sra. Garví, allà ens podem trobar un local de qualsevol 
tipus que haurà, significarà la destrucció d’aquest valor que ara mateix resideix allà, tot i 
que ja no hi hagi societat del Montepío, allà resideix, en aquell local resideix bona part 
de la història del barri. I ja per acabar, clar diu el Sr. Valls que l’Ajuntament està a favor 
del valor d’aquest local i del Montepío i de la societat, però clar està molt bé estar a 
favor, però si seguim inactius, si no fem res, si lo que fem és tornar a incidir amb el 
tema que el centre històric no pot protegir, en el final lo que aconseguirem, lo que 
aconseguirà aquest Ajuntament, la inacció d’aquest Ajuntament lo que aconseguirà serà 
la destrucció d’aquest local, d’aquests interiors, i per tant de tota la història, que hi va, 
que està dipositada allà, estar a favor però en el final no fer res per protegir aquest valor 
o no fer gaire cosa per protegir aquest valor, o no fer lo necessari, està clar que serveix 
de poc estar a favor, si realment després les accions no acompanyen, com no 
m’agradaria que passes en aquest cas. Per tant, efectivament posar-nos hi d’acord, jo 
m’entenc la veritat la literalitat de la nostra proposta, i m’agradaria que fos la que es 
votes, declarar solemnement com Ajuntament que reconeixem aquest valor històric, i 
després cercar la formula com deia la Sra. Garví de que administrativament aconseguim 
la protecció d’aquest local i d’aquest edifici. Gràcies.” 
 
Parla el Sr. Valls: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Verger, a ver se trata de un tema de conocer cuales son las 
competencias. Una cosa es la ley de Patrimonio y otra cosa es la ley de Suelo, la 
Comisión de Centro Histórico en la Gerencia de Urbanismo, tiene capacidad y 
competencia exclusiva para resolver a cerca de la catalogación o no, es decir de la 
inclusión de un catalogo o no, en el catalogo de un inmueble si o no, está es la 
competencia, distinguir competencias no es una cuestión de posicionamiento 
ideológico, es un mero dato, es decir no hay más, el título competencial no lo hemos 
establecido nosotros. Por tanto, no hemos entrado a valorar los temas históricos, ahora, 
contestando a la Sra. Garví, para acortar, porque no hacemos, yo les propongo que se 
incluya junta a la alternativa poner: el Ple de l’Ajuntament declara el valor històric del 
local del Montepío s’Arraval Santa Catalina. Li pareix bé d’aquesta manera? Ho dic 
perquè si li pareix bé ens podem posar d’acord i ho tramitaríem d’aquesta forma i 
podríem concloure així. A vostè li bastaria? Perquè no tenim des de la nostra 
competència més possibilitats que aquesta. Bé, jo sé que no i a demés considero que no. 
Bé, si ho podem. Bé ho deixem aquí d’aquesta.” 
 
Parla la Sra. Garví: 
 
“Quiero decir, creo que hay que tomar la palabra del Sr. Valls en el sentido de decir, si 
el Pleno es capaz de decir que se declara el valor histórico indiscutible del edificio de 
Santa Catalina el Montepío el Arraval de Santa Catalina, tenemos un punto, y yo creo 
que otro punto más allá de que haya un técnico, dos o tres, la Comisión de Centro 
Histórico tiene varios técnicos más, darle una segunda oportunidad a que lo vuelvan a 
valorar, yo creo que este Pleno no debe rechazar, que deberíamos ser capaces de 
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introducir esas dos propuestas de alternativa. Una, que el Pleno a nivel político declare 
el valor histórico del edificio y segunda que la Comisión lo retome, y de aquí a que se 
convoque la Comisión ya trataremos de deber si seguimos todas las competencias o no, 
lo que ha pasado en Madrid, en fin.”  
 
Parla el Sr. Valls: 
 
“Que es el primer punto de la alternativa.” 
 
Parla la Sra. Garví: 
 
“¿Intentamos redactar una propuesta con esos dos puntos? 
 
Parla el Sr. Verger: 
  
“Si, si, no, jo estic d’acord, el que passa és important que seria pronunciar-se sobre el 
valor històric, és el pronunciament.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Ho volen redactar o?” 
 
Parla el Sr. Verger: 
 
“Ho redactem.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Molt bé idò deixem pendent la votació i continuem. Ja anem al darrer punt on hi ha 
intervencions d’entitats, és el punt 66 i té la paraula la Unió d’Associacions de Mallorca 
Don Pere Felip” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma declara el valor històric indiscutible de l’edifici i del 
local del carrer Fàbrica nº30, seu social del Montepío S’Arraval de Santa Catalina per 
més de 80 anys, i l’Ajuntament desplegarà totes les accions administratives necessàries 
per preservar l’edifici i el local evitant així la seva desnaturalització, degradació o 
destrucció. 
 
S’APROVA per unanimitat  la següent proposta transaccional: 
“ El Ple de l’Ajuntament, reconeixent el valor històric de l’edifici i del local del c/ 
Fábrica núm. 30, seu social del Montepio S’Arraval de Santa Catalina, insta a 
l’equip de govern a fer els tràmits administratius necessaris per obtenir un nou 
posicionament de la Comissió de Centre Històric damunt els valors històrics del 
Montepio S’Arraval”. 
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63.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la declaració del 
centre històric com a BIC (1541/2012). 

 
Intervé el Sr. Pere Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de 
Mallorca: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors, la Unió d’Associacions de 
Mallorca, referent a aquest punt, exposa lo següent: no hi ha crisis econòmica que pugui 
justificar la destrucció de patrimoni arquitectònic i cultural de Palma. No hi ha política 
d’austeritat que pugui servir d’excusa davant l’amenaça per la identitat, pel llegat 
patrimonial i cultural de Ciutat i fins i tot per l’atractiu turístic palmesà. S’ha de salvar 
lo poc que queda de la fisonomia arquitectònica de la nostra estimada Ciutat, sigui com 
sigui. Si hi ha voluntat política honesta i franca es pot salvar. Vivim temps d’angoixa, 
però no només perquè les institucions no estan a l’altura de les circumstàncies, sinó 
perquè s’ha escampat la sensació que el Partit Popular en el poder mira cap a una altra 
banda amb menyspreu quan ha de preservar el patrimoni arquitectònic i cultural. Si 
declarem tot el centre històric com a BIC, tot el centre històric tindria la màxima 
categoria de protecció patrimonial. I així aturaríem una dinàmica de destrucció del 
patrimoni arquitectònic. Un exemple recent: l’atorgament de la llicència de demolició a 
l’edifici nº 5 de la plaça Quadrado. Si, la plaça Quadrado perdrà un veí històric, idò 
Urbanisme aprovà, fa poc, la demolició d’aquest edifici característic de la Gerreria on es 
construirà una promoció d’habitatges privats. Això és, evidentment, una passa més en el 
procés de gentrificació de la Gerreria, amb intenció especulativa, repeteixo amb intenció 
especulativa. Ara bé, una cosa és clara: la plaça de Quadrado perd un dels seus veïns. 
No debades, la Gerència d’Urbanisme de Cort aprovà, fa poc, concedir llicència de 
demolició de l’edifici número 5 d’aquesta plaça. Els propietaris també han rebut el 
vistiplau per a la posterior construcció d’una promoció d’habitatges al mateix solar. 
Així, continua l’entrada d’edificis de nova planta a la plaça de Quadrado des del carrer 
de la Gerreria. No hi hagué, però, unanimitat a l’hora de donar permís per a la demolició 
d’aquest emblemàtic immoble. I és que PP i PSIB, que són els mateixos cans amb 
diferents collars, hi votaren a favor, mentre que la coalició PSM-Iniciativa Verds Entesa 
per Mallorca s’hi oposà a les totes, demostrant, una vegada més, que defensa els 
interessos del nostre patrimoni arquitectònic, per lo tant els felicitem aquí avui en nom 
de la nostra entitat. Òbviament, aquesta infausta, aberrant i apocalíptica decisió és un 
autèntic i brutal atac al patrimoni històric de Ciutat. A més, la demolició del bloc dur 
una pèrdua de caràcter i d’autenticitat a la plaça. També, matisarem el deixament de 
funcions dels propietaris com els causants del fatal desenllaç. És una dinàmica que 
darrerament s’ha aguditzat: primer, els propietaris deixen de mantenir l’edifici i, 
després, demanem la declaració de ruïna econòmica, que el PP els concedeix 
amablement, por lo menys de moment. Aquesta tendència es registra tant al centre antic 
com a l’Eixample. Per exemple, la inadmissible demolició, mesos enrere, de l’edifici de 
la barriada de Santa Catalina situat en l’Avinguda Argentina, 31, convergència amb el 
carrer Aníbal. Un edifici que mereixia ser catalogat com d’interès històric i 
arquitectònic. Palma, evidentment, perd les seves senyes d’identitat a marxes forçades. 
Palma ja no és Palma per culpa de polítics que no l’estimen, i no ens referim 
simplement als que hi ha ara, sinó els passats, els passats i els passats, per lo tant 
recorrem a la bona disponibilitat del Sr. Batle Mateu Isern, perquè aturi la degradació 
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del nostre patrimoni històric i arquitectònic, vostè ho pot fer Sr. Batle, i confiem en 
vostè. Res més i moltes gràcies.” 
 
Intervé el Sr. Ferran Josep Tarongí, representant de l’Associació de Veïns Can 
Amunt Ciutat Antiga: 
 
“Gràcies. Ara, el tema del centre de BIC centre històric té molta relació, perquè centrem 
una mica el tema amb el Pla Alomar. El Pla Alomar és un Pla urbanístic, probablement 
43, que podem veure les conseqüències a Jaume III, tot el que és Bona Vista, tot el que 
era l’Olivar, els Geranis, etcètera. Tot això és el Pla Alomar, si agafem la declaració de 
BIC, de vint i pico anys després del Pla Alomar, del seixanta i pico i la posem damunt el 
Pla Alomar, veiem que coincideix perfectament, és a dir es va declarar BIC tot allò que 
quedava fora de la programació d’execució del Pla Alomar, d’això en podem deduir 
dues coses: una, que la declaració de BIC és deutora del Pla urbanístic, i segona i molt 
més important, que el barri va a un compromís, en aquella època on se suposa que tot 
era negre i que tot no se que, pues resulta que en aquella època s’arribà a un compromís 
entre els agents destructors del patrimoni, no destructors en mal sentit, l’arqueologia 
també destrueix el patrimoni, és a dir, destructors del patrimoni i els agents protectors 
del patrimoni, se va arribar a un acord, a un compromís, aquest compromís no s’ha 
superat en més de 40 anys de democràcia, hi ha hagut varis intents per superar aquest 
compromís, però no s’ha duit a terme. No només això sinó que s’ha empitjorat. Com 
s’ha empitjorat? Amb el catàleg que ara en parlàvem, catàleg de protecció, tot això ha 
empitjorat. Perquè? Perquè fer un catàleg a una zona que ja està declarada BIC significa 
rebaixar la protecció de tots aquells elements que no estan inclosos en aquest catàleg, és 
a dir que encara ho empitjorem. Però encara se pot empitjorar més, se pot empitjorar 
més quan en el Pla General d’ordenació urbana, en el capítol de centre històric diu que, 
es considera, textual, es considera, es considera és textual ara lo que diré ara no me 
record si és textual o no, que tot lo que està dins les Avingudes es considera BIC, que jo 
sàpiga l’Ajuntament de Palma no té competències per declara BIC, aleshores no diu 
declaro BIC, diu considera, suposo que deu tenir competències per considerar, fins aquí. 
Clar, la pregunta de Can Amunt és: serem capaços, tots eh, ens hauríem de fer mirar 
tots, perquè això també va dirigit a tothom, vull dir tothom ha governat amb aquest 
planejament. Serem capaços d’arribar a un nou compromís entre els agents destructors 
del patrimoni i els? En fi, tot aquest rollo. Serem capaços d’arribar a un nou compromís 
casi 40 anys després del primer? Aquesta és la pregunta de Can Amunt. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, nosaltres hem presentat aquesta proposició, com una part més d’una bateria de 
mesures per protegir el patrimoni que tenim en el centre històric de Palma, també en el 
primer eixample i en el barri de Santa Catalina. Això forma part d’aquesta bateria 
perquè, forma part d’una bateria perquè detectem de manera accelerada una progressiva, 
l’avanç d’unes progressives amenaces damunt molts d’edificis de la nostra ciutat, tant 
del centre com del primer eixample, i aquesta amenaça és possible perquè tenim una 
normativa que és deficients en quant a la protecció d’aquest patrimoni, i per tant és una 
qüestió que hauríem d’afrontar. Es comentava abans, fa devers un mes se va dona una 
llicència de demolició a un edifici de la Plaça Quadrado, al número 5, un edifici preciós 
a un entorn intacte fins ara, un entorn pràcticament intacte des de finals del segle XIX, 
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ara si, comencem ja dins una carrera de esbucaments i de demolicions, si no ho atura 
ningú, que és lo que pretén aquesta declaració, i dic que pot esser una cadena perquè hi 
ha molts d’altres edificis a la ciutat amenaçats per la mateixa qüestió que l’edifici 
número 5 de la Plaça Quadrado, que són les declaracions de ruïna econòmiques, aquest 
edifici de Plaça Quadrado no és que caigués, no tenia una ruïna física ni tècnica, 
simplement reparar aquest edifici valia més del 50% del valor total de l’edificació sense 
tenir en compte el valor del sòl, per tant aquest propietari que no tenia 250.000 euros per 
reformar aquest edifici, que era lo que valia posar-lo en perfectes condicions en aquest 
edifici, si que ha tingut 700.000 per tomar l’edifici actual, per reconstruir un edifici nou, 
posant una façana que s’aparegués una mica a l’edifici anterior, que és lo que va 
dictaminar la comissió de centre històric, una façana, un mirador central que 
s’aparegués en el que hi havia, han perdut autenticitat, han perdut patrimoni, hem de 
recordar que en aquesta ciutat els edificis des de el segle XV-XVI no se tomen 
integralment, per tant dins lo que és l’estructura d’aquest edifici, a lo millor la façana ha 
canviat però lo que és l’estructura, les bigues, les columnes, són segurament medievals, 
per tant estam tomant tot això, i lo únic que se salvaguarda és una aparença d’una 
façana, un autèntic pastís, això està passant avui en dia a la ciutat, està passant a molts 
d’altres edificis, que evidentment estan, hem pogut veure l’expedient. Per tant, com 
s’hauria pogut evitar aquesta demolició? Una de les maneres hagués estat, una de les 
maneres podria esser declarar el centre històric com a BIC, se que se dirà, se que se dirà, 
perquè hi ha qualque tècnic que ho sosté també que ja és BIC el centre de Palma, no és 
cert, la normativa actual és obsoleta, és deficient, així se va constatar per part dels 
tècnics del Consell Insular en la legislatura passada, i així se va argumentar a tot un 
expedient on se feien tota una sèrie d’asseveracions, el Sr. Valls no escoltava però el Sr. 
Tarongí ha introduït molt bé el tema i ha exposat molt bé quina és la història d’aquest 
suposat BIC que tenim al centre històric, que permet que se tomin barris sencers com la 
Gerreria, o permet que se tomin edificis com el de Quadrado, com el de Socors, setanta, 
com a molts d’altres que estan al carrer Aigua número 3, molts d’altres que estan en la 
mateixa amenaça, a punt d’obtenir una llicència de demolició per part de la Gerència 
d’Urbanisme, per tant declarem BIC, podríem evitar aquesta dinàmica perquè el BIC 
òbviament obligaria a suspendre les llicències actualment concedides, també les de 
demolició per exemple de Quadrado, i a demés dins el procés de revisió del Pla General 
se podria redactar un Pla especial de protecció del centre històric, on s’afrontés d’una 
vegada totes aquestes qüestions, que no s’han afrontat mai en aquesta ciutat, i així ens 
ha anat, perdent patrimoni a marxes forçades, i si perdem patrimoni també perdem 
atractiu turístic, ho dic perquè, perquè tinguem en compta quin és el principal motor 
possible de la nostra recuperació econòmica, un Pla especial que podia contemplar 
evidentment, a demés el conjunt del centre històric, cosa que avui en dia com se veu no 
se té en compta perquè ens cauen edificis com el de Plaça Quadrado, que a lo millor 
singularment considerat no és extraordinari, però el conjunt de Quadrado se veu 
especialment afectat, distorsionat i pertorbat per l’esbucament d’aquest edifici, 
considerant conjunt el centre històric, ampliar la protecció de les tipologies dels bens, 
també incloure carrers, places, espais urbans, tots els elements de lo que és el centre 
històric mereixen aquesta protecció, i mereixen esser conservats així com estan ara, 
evidentment després de tot el  dictamen, mereixerien en principi, haurien d’anar a 
conservar el màxim de tot això, i també conservar les característiques tipològiques del 
be, les estructures, materials de construcció, això també mereix esser conservat, i en 
l’actual normativa no tenen cap element de protecció, també en aquest Pla especial de 
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protecció lo lògic seria si s’ha declarat BIC el centre històric, és eliminar aquestes 
substitucions d’immobles que s’estan fent, com per exemple a Plaça Quadrado número 
5, s’elimina, se substitueix un immoble per un nou que evidentment no té les mateixes 
característiques d’autenticitat que té l’actual, perdem, perdem perquè no s’afronta tot 
això amb un Pla especial de protecció, simplement abordant aquest futur que ens espera 
de pèrdues patrimonials irreparables, i tenint en compte quin és el nostre principal 
motor econòmic que és el turisme, i considerant que la manera de conservar l’actitud de 
la ciutat és mantenint la seva personalitat, les seves característiques pròpies, per favor 
tinguin aquesta petició de declarar BIC i que se posi en marxa la maquinària 
administrativa, per d’una vegada per totes aconseguir aquest objectiu que és molt 
necessari per mantenir vigent el nostre patrimoni i conservar. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Valls: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. El casco antiguo de Palma fue declarado conjunto histórico 
artístico en al año 1964, por ello y a merced de las disposiciones adicionales de la ley 
16/85 de Patrimonio Histórico Español, tiene la consideración de bien de interés 
cultural, tanto la ley 16/85 de Patrimonio Histórico Español, como la 12/98 del 
Patrimonio Histórico de las Islas Baleares, establecen que es el planeamiento 
urbanístico el que establecerá la normativa aplicable a los conjuntos históricos. Este 
nuevo sistema dejó fuera de efecto las normativas asociadas a las antiguas declaraciones 
de conjunto histórico, así la normativa de centro histórico de Palma cumple con las 
prescripciones relativas a los conjuntos históricos, ya que fue aprobada por la 
administración competente en materia de patrimonio histórico, contando por ello con 
una figura de planeamiento en la que cumplan las prescripciones legales establecidas. 
Pasando a los casos concretos citados en la proposición, en el Plan especial de Sa 
Gerreria, se aprobó siguiendo toda la tramitación de un Plan especial para un sector de 
un conjunto histórico declarado BIC, con la correspondiente aprobación de la 
administración competente en materia de patrimonio histórico, por lo que se refiere a la 
cuestión de las demoliciones de edificios, en estos momentos es la comisión de centro 
histórico y catálogo del Ayuntamiento de Palma el órgano competente para determinar 
la sustitución de un inmueble susceptible de ser demolido, las conocidas parcelas N, 
contribuye, contribuyendo así a la mejora del conjunto. Por tanto quiero recordarle Sr. 
Verger que el tema de la Plaza del Cuadrado, en primer lugar no somos nosotros los que 
podemos cambiar el código civil, una ruina es una ruina, y una ruina es un hecho, y un 
hecho no se discute, sobretodo si el derecho le ampara, y además quiero decirle, mire, 
este proceso está tutelado por los técnicos, el edificio de la Plaza de Cuadrado se 
reconstruye siguiendo la misma tipología porque es una ruina, no somos nosotros los 
que ponemos y decimos que es ruina y que no es ruina. Dentro del centro histórico, 
refiriéndonos y en eso estamos de acuerdo al ámbito que hay de Avenidas hacia adentro 
y lindando con el mar, hay que aplicar simplemente la normativa vigente que cumple 
con todas las prescripciones establecidas en las leyes que le he comentado de 
Patrimonio Histórico Español, y de Patrimonio de les Illes Balears. Desde la aprobación 
de esta normativa, todo pasa a gestionarse a través del planeamiento, y no de otra 
manera, por tanto no a lugar a la declaración del centro histórico como BIC, porque ya 
lo es y no cabe mejorar su protección, siendo que legalmente solo es de aplicación la 
normativa urbanística vigente en relación al planeamiento, en relación al sector del 
casco antiguo, por tanto la ley del Suelo obliga a que el PGOU tenga un catalogo de 
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bienes que ya lo tiene, y por otra parte la ley de Patrimonio obliga a que para los 
conjuntos históricos se establezca un planeamiento por la administración competente, 
que como usted sabe en este caso, es el Consell de Mallorca, y es quien lo debe ordenar. 
Por tanto, usted ya conoce el planeamiento, sabe también que hay distintos tipos de 
parcelas, y así se prevé su protección, están los catálogos, están las parcelas R que 
permiten la rehabilitación y están las parcelas N que son aquellas que son susceptibles 
de realizar edificios nuevos, sustituir edificios mejorando el conjunto, así pues no hay 
opción a una declaración de Palma, del centro de Palma como BIC, y por tanto nosotros 
pensamos que como es de ejecución imposible no podemos atender a esa.” 
 
Té la paraula la Sra. Garví: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Molt ràpidament. Jo crec que el fons de la proposta que presenta 
PSM- Iniciativa Verds Entesa per Mallorca és absolutament compartida des de el punt 
de vista de la pretensió de lo que se pretén, que evidentment és protegir al màxim el 
nostre centre històric, tan important per la nostra ciutat, ara també és cert que jo crec 
que s’ha de posar damunt la taula que plantejar una declaració genèrica de BIC com a 
conjunt històric, en el com ha dit el Sr. Valls únicament podríem fer una proposta 
perquè qui té la competència per declarar-ho és el Consell Insular de Mallorca, en un 
moment com aquest, en una suspensió total de llicencies, crec que tenint en compta que 
estam en procés de revisió del Pla General i que per tant indefectiblement aquest procés 
se produirà, no té sentit fer-lo ara i d’aquesta manera. Hem de pensar que és més que 
probable que els immobles afectats per aquesta possible declaració, superessin en 
diferència la quantia de 30.000 o 40.000 immobles que tenim dins Avingudes, a una 
població afectada segurament de un centenar de mils de persones. En aquests moments 
pensar que totes les llicencies que se poguessin tramitar haurien de passar pel Consell 
implicaria col·lapsar absolutament tota l’administració a nivell de tramitacions 
urbanístiques. Però si que crec que hem d’aprofitar l’oportunitat de que tenim la revisió 
del Pla General i que és imprescindible que se recullin totes aquestes 
desregularitzacions que hi ha i discrepàncies que tenim entre les distintes normatives, i 
hem de pensar, jo crec que aquí si que hem de dur un control absolut de l’Equip de 
Govern de que la presentació de l’avanç i l’aprovació de l’avanç del Pla General no 
s’estorbi més, vull dir que se faci lo antes possible i que aquesta suspensió que haurà 
d’haver genèrica de llicències afecti evidentment també al centre històric, però de veres 
penso que en aquests moments resultaria del tot inviable, i m’atreviria a dir que 
absolutament improductiu. Gràcies.” 
 
Parla el Sr. Verger: 
 
“Si. Aquesta normativa de l’any 64 de que el Sr. Valls està tan orgullós, jo crec que és 
evident que és deficient i obsoleta, ells diu que amb això ja se protegeix, que ja és 
efectivament extraordinari, que lo de l’any 86 ja tenim BIC tota la ciutat, i lo que ha 
passat en aquesta ciutat amb aquesta normativa actual és que ens hem carregat el barri 
de Sa Gerreria, i això és un fet, tenir en consideració BIC com a tramitació de un Pla 
especial, però clar no se va, m’imagino que no se va tenir en compte lo que avui se té en 
compte quan se fa un Pla especial de protecció d’un àrea BIC, que és per exemple 
l’entramat dels carrers, no se va tenir en compte a Sa Gerreria, se varen alterar carrers, 
se varen tomar edificis sense respectar la trama viaria, això va passar a Palma, per tant 
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lo que nosaltres estam proposant evidentment és un altre cosa, és un BIC que si que 
tingui en compte tot lo que avui en dia té en compte un BIC a l’hora de redactar un Pla 
especial de protecció, que és també la protecció de la trama viària per exemple, cosa que 
la normativa actual és evident que no fa, no protegeix. Deia el Sr. Valls també una ruïna 
és una ruïna i és un fet, jo això també clar la ruïna és un fet en els que alguns mal 
propietaris ajuden a aconseguir, és un fet que alguns mal propietaris ajuden a que 
s’arribi, arribi a existir, perquè evidentment la ruïna no arriba tota sola, la ruïna és 
producte d’uns propietaris que no fan el manteniment degut, aquesta és una de les altres 
potes de la bateria de mesures per protegir el patrimoni, que és que se faci complir la 
normativa Dites, que s’intensifiquin les inspeccions i que les ordres d’execució sobretot 
se puguin realment se duguin a terme, se duguin a terme i els propietaris estiguin 
incursos en el deure de conservar degudament els seus bens, els seus edificis, realment 
ho facin, perquè sinó ens trobem que hi ha ruïna, és el cas del carrer Vi, del carrer Aigua 
nº 3, una ruïna sol·licitada l’any 2003 per part de la propietat, un Ajuntament que 
dictamina que no hi ha ruïna, una sentència judicial 2005 que diu que no hi ha ruïna, i 
entre el 2005-2010 una administració que intenta en els propietaris, fa d’accessió de 
funcions els propietaris no arriben a fer el manteniment de l’edifici i ens trobem que el 
2010 hi va un tècnic municipal i diu, ah ara si que hi ha ruïna, quan el 2003 no n’hi 
havia el 2010 si que n’hi ha, el mateix edifici. Per tant, això són els fets, això si que són 
fets, mals propietaris que ajuden a que existeixin efectivament ruïnes que al final acaben 
provocant, com que són fets, acaben provocant tomar edificis com que són fets acaben 
provocant tomar edificis sencers i perdent patrimoni aquesta ciutat, no és una qüestió de 
catàleg ja ho he dit abans, no és una qüestió d’edificis singularment considerats, és una 
qüestió de conjunts i la veritat per nosaltres els possibles perjudicis que se poguessin 
derivar de la declaració de BIC per part del Consell Insular, en quant a llicències, que 
comentava la Sra. Garví, per nosaltres això és, aquests perjudicis són molt inferiors en 
els perjudicis de degradar, desnaturalitzar espais com per exemple la Plaça Quadrado, o 
que ens caigui l’edifici del carrer Vi, atorgar una llicència de demolició en el carrer 
Aigua nº 3, o en el carrer Socors nº 70, això si que són perjudicis greus que nosaltres si 
que amb la declaració de BIC evidentment no se produirien, i l’altre un possible 
distorsió administrativa pel fet de haver de passar pel Consell Insular determinats 
expedients, evidentment això el reforç administratiu pensem que els perjudicis podrien 
esser molt minvats, i els perjudicis de no tenir BIC declarat són enormes, són gravíssims 
i els estam veient, no estam xerrant aquí de qüestions que nosaltres ens inventem, és la 
realitat de Palma avui en dia, són edificis que com el de Plaça Quadrado té una llicència 
de demolició que el dia, que d’aquí a poc evidentment s’executarà, igual que molts 
d’altres a la resta de la ciutat, també a Santa Catalina i també en el primer eixample de 
Palma, hi ha molts d’edificis incursos en aquesta situació, per tant seria bo que 
l’Ajuntament declares, inicies els tràmits per la declaració de BIC. Gràcies.” 
 
Parla el Sr. Valls: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Quiero aclarar que la postura del Equipo de Gobierno no es 
una oposición a la declaración del centro histórico de Palma como BIC, sino una 
aseveración en cuanto a que ya lo es, lo que ocurre es que no son pocas ya las ocasiones 
en que hay que responder negativamente a proposiciones inviables realizadas por su 
grupo Sr. Verger, que en el presente caso es de ejecución imposible, ya le he dicho que 
aquí lo que, lo que, aquí lo que rige es el Planeamiento que ya prevé un sistema de 
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protección, en relación a todos los edificios, me resisto a creer que es por puro 
desconocimiento de usted, de que es el Planeamiento el que ya existe, el que ya regula, 
el que ya protege los conjuntos históricos o de que el título competencial en relación a 
patrimonio no es del Ayuntamiento. Y en todo caso, ¿Es que usted pretende que tal y 
como está el panorama económico se proceda a la suspensión de licencias para que 
nadie en el centro de Palma puede tocar un ladrillo sobre su casa? En fin, nosotros 
creemos que no y no es de recibo, mire, usted se ha referido antes a las ruinas 
económicas, ya se lo dije en Comisión Informativa, usted tiene que ser más riguroso a la 
hora de realizar propuestas, lo que no puede ser es que usted diga que no se deben 
derruir las meras declaraciones por ruina económica, si usted está diciendo esto ya le 
dije el otro día que usted está defendiendo que el Luís Sitjar no se derribe, porque tiene 
una declaración de mera ruina económica. Por tanto, tiene que ser usted más riguroso a 
la hora de hacer esos planteamientos, y yo le pido que de esta manera pues nos 
podremos entender muchísimo mejor. Muchas gracias.” 
 
Parla la Sra. Garví: 
 
¿Puedo decir una maldad Sr. Alcalde? Que el Luís Sitjar el Sr. Verger tiene claro que 
está fuera de Avenidas, por tanto. 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma manifesta la necessitat de declarar tot el centre 
històric de la ciutat com a BIC, en categoria de conjunt històric, com a eina 
imprescindible per impedir la destrucció de patrimoni arquitectònic que amenaça 
la ciutat.   
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP), 8 abstencions (PSOE) i 3 vots a favor 
(PSM-IV-ExM) 
 
49.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a facilitam la cultura 

(1547/2012). 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Hi ha acord, hi ha tran, no cal entrar en debat.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. La Regidoria de Cultura de l'Ajuntament de Palma elaborarà i publicitarà a través de 
la seva web un catàleg d’espais i infraestructures municipals culturals i de casals de 
barri i centres culturals amb la informació següent 
-Nom de l’equipament 
-Adreça completa   
-Superfície i tipologia 
-Equipament i serveis 
-Horaris i disponibilitat 
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La finalitat d’aquest catàleg serà, per una banda, poder tenir una eina tècnica pels 
gestors culturals a l’hora de programar i presentar propostes pels espais municipals i per 
una altra posar les infraestructures culturals a l’abast dels creadors i aconseguir 
d’aquesta manera plataformes d’exhibició i difusió dels processos creatius. 
 
2. A partir de l’any 2013, la regidoria de Cultura traurà tres convocatòries públiques al 
llarg de l’any  per a creadors professionals, amb l’objecte de poder accedir gratuïtament 
a l’ús dels espais inclosos en el catàleg (per a la producció i exhibició per les arts visuals 
i creació, assaig i representació per les arts escèniques). Les bases s’acordaran en el 
Consell Municipal de Cultura i la selecció es farà amb criteris tècnics per part de la 
Regidoria de Cultura i el Consell Municipal de Cultura. 

En el cas de les propostes escèniques, l’Ajuntament de Palma demanarà  com a 
contraprestació de la col·laboració que com a mínim les preestrenes o estrenes de les 
obres a Mallorca es facin a Palma. En el cas que hi hagués taquillatge, l’Ajuntament de 
Palma només recaptaria un 20% del total. La resta aniria destinada a l’artista o 
companyia. 

En el cas dels artistes visuals, es demanarà que com a contraprestació que facin una 
presentació pública del seu procés creatiu amb la finalitat de compartir la experiència 
amb gent del sector i públic interessat. 

S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional:  
“1. La regidoria de Cultura elaborarà i publicitarà  un inventari dels teatres 
municipals amb les característiques i equipaments de cada un d’ells. 
2. Proposam ampliar l’oferta d’utilització dels nostres espais mitjançant una altra 
convocatòria -TOT ESCENA- dirigida a creadors i companyies professionals que 
inclouria tres períodes de presentació de projectes culturals tenint en compte les 
aportacions de Consell Municipal de Cultura. 
-Tardor: d’octubre a desembre 
- Hivern: de gener a març 
-Primavera: d’abril a juny”. 
 
50.  Proposició que presenten els Grups Municipals PP, PSOE i PSM-IV-ExM  

relativa a donar suport i contribuir a la iniciativ a ciutadana per mantenir 
obertes les sales de cinema “Renoir”. (1576/2012). 

 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 

1. El Ayuntamiento de Palma apoya  y manifiesta la voluntad de contribuir, 
atendiendo a  las circunstancias presupuestarias actuales, la iniciativa ciudadana 
de mantener las salas de cine ubicadas al centre social i cultural de S’Escorxador, 
en la medida de lo establecido en la normativa vigente.  

S’APROVA per unanimitat 
 
Abans d’iniciar-se el debat del punt 22 surt del Saló de Plens el Sr. Antonio 
Donaire Sánchez  i s’absenta tant en el debat com a la votació d’aquest punt. 
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22.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Editorial Moll S.A., per 

import de 1.971’00 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
1. Reconèixer i abonar el deute per un total MIL NOU-CENTS SETANTA-UN 
EUROS (1.971 €), IVA inclòs, a EDITORIAL MOLL, SL, CIF B07080419, amb 
domicili al carrer de Can Valero, 25 - 07011 Palma, per l’adquisició de llibre per a les 
biblioteques municipals, corresponent a les factures A/1838, A/1856, A/1892, A/1899, 
A/1913, A/1919, A/1930, A/1974, A/1980, A/1995, A/1998, A/1999, A/2011, A/2015, 
A/2035 (de 2011); A/1430, A/1486 (de 2010); A/520 (de 2009), i A/50, A/64, A/79 i 
A/219 (de 2008), amb càrrec a la partida 03.33200.62960 del vigent Pressupost de 
Despeses. 

 
2. Comunicar-ho a la Intervenció Municipal i a l’interessat. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 10 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM), i 
amb l’abstenció del Sr. Donate, absent de la Sala. 
 
Es reincorpora a la sessió el Sr. Donaire (PSOE) 
 
11.  Proposta d’aprovació  de reconeixement de deute a TILT ARRITMICO S.L 

per import de 5.280’50 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
L’empresa Tilt Arrítmico, S.L, ha reclamat mitjançant la sol·licitud del certificat 
individual de reconeixement de l’existència d’obligacions pendents de pagament a 
càrrec de les entitats locals  la factura 3578 de data 21 de juny de 2011. Atès que s’ha 
verificat la realització del treball que es va encarregar i s’ha conformat la factura 
esmentada i tot això s’ha comunicat a la Intervenció Municipal.  
 
És per això que d’acord amb el Reial decret legislatiu 4/2012, de 24 de febrer , l’article 
23.e del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, text refós de les disposicions 
legals vigents en matèria de règim local; l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local; arts.22 a 27 de la Llei 30/92, de 26 de 
novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú; els art.176 y 188 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de maig, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals; les Bases 
d’execució del Pressupost municipal per a l’any 2012; els articles 3, 63 i 80 del 
Reglament orgànic del Ple de l’ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; els 
articles 172 i 173.5 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans, propòs al Ple l’adopció del següent  
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ACORD 
 
1. Reconèixer el deute de 5.280,50 euros, corresponent a la empresa Tilt Arrítmico, 
S.L., amb CIF B07981103,  per un import de 5.280,50 euros,  segons la factura 
núm.: 3578. 
 
2. Iniciar l’oportú expedient de modificació de crèdit. 
 
S’APROVA  per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
12.  Proposta d’aprovació  de reconeixement de deute a Graficas Planisi SA, per 

import de 795’17 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
En data 29-3-2012, l’empresa Gràficas Planisi, S.A., ha reclamat el pagament d’una 
factura del mes d’abril de 2011, atès que l’esmentada factura no es va incloure a l’acord 
de Ple de  reconeixement de deute de dia 30 de març de 2012 de Participació Ciutadana, 
segons les obligacions establertes pel El RD 4/2012, de 24 de febrer, i una vegada 
realitzades les comprovacions pertinents, ha estat conformada pel departament tècnic de 
Participació Ciutadana. Es per  això que d’acord amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 
182.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals i el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma,  proposa al 
Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
1.- Reconèixer el deute existent amb l’empresa Gráficas Planisi, S.A., amb CIF 
A07/052871, de conformitat amb la factura  F/34957 de data 18 d’abril de 2011, per 
un import de 795’17 €, en concepte de la impressió de material diversos destinats a 
activitats socioculturals i  habilitar el crèdit suficient a la partida 16 92400 22000 per 
poder fer front al pagament de  l’esmentada despesa.  
 
S’APROVA  per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
13.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors IME, per 

import de 610’52 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Durant l’any 2010 varen quedar sense tramitar les factures que figuren a la relació que 
s’adjunta, la qual és conseqüència de compromisos adquirits dins l’any 2010. Per això, 
d’acord amb el que estableixen l’article 23.e del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 
d’abril, text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local; l’article 
123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local; arts.22 a 
27 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions 
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públiques i del procediment administratiu comú; els art.176 y 188 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals; la Base 27 reconeixement extrajudicial dels crèdits de les Bases 
d’execució del Pressupost municipal per a l’any 2012 aprovat pel Ple de l’Ajuntament el 
dia 30 de març de 2012; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de 
l’ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; els articles 172 i 173.5 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, s’eleva a 
l’aprovació del Ple, prèvia aprovació de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans i prèvia aprovació del Consell Rector de l’Institut Municipal de l’Esport 
l’adopció del següent  
 
ACORD 
 
1. Reconèixer el deute per un total de 610,52€ (sis-cents deu euros amb cinquanta-
dos cèntims) segons la relació adjunta número F/2012/71 i, per tant, abonar aquest 
import. 
 
2. Elevar a l’aprovació del Ple. 
 
S’APROVA  per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
14.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors IME per 

import de 366.620’95 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Durant l’any 2011 varen quedar sense tramitar les factures que figuren a la relació que 
s’adjunta, la qual és conseqüència de compromisos adquirits dins l’any 2011. Per això, 
d’acord amb el que estableixen l’article 23.e del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 
d’abril, text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local; l’article 
123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local; arts.22 a 
27 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions 
públiques i del procediment administratiu comú; els art.176 y 188 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals; la Base 27 reconeixement extrajudicial dels crèdits de les Bases 
d’execució del Pressupost municipal per a l’any 2012 aprovat pel Ple de l’Ajuntament el 
dia 30 de març de 2012; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de 
l’ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; els articles 172 i 173.5 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, s’eleva a 
l’aprovació del Ple, prèvia aprovació de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans i prèvia aprovació del Consell Rector de l’Institut Municipal de l’Esport 
l’adopció del següent  
 
ACORD 
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1. Reconèixer el deute per un total de 366.620,95€ (tres-cents seixanta-sis mil sis-
cents vint euros amb noranta-cinc cèntims) segons la relació adjunta número 
F/2012/72 i, per tant, abonar aquest import. 
 
2. Elevar a l’aprovació del Ple. 
 
S’APROVA  per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
15.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors IME per 

import de 178.499’73 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Les factures que figuren a la relació corresponen als serveis que s’han realitzats per 
diverses entitats, sense haver-se fiscalitzat prèviament els actes que donen lloc al 
reconeixement de les obligacions derivades de les esmentades prestacions, i per tant, 
prescindint del procediment legalment establert,  van acompanyades de l’Informe del 
Gerent justificatiu d’inici d’expedient per a la contractació del servei i informe del Cap 
d’Àrea de necessitat del servei. 
 
Per això, d’acord amb el decret de batllia 15047 de 18 de novembre de 2004, 
d’Organització dels Serveis Administratius de l’Ajuntament i de delegacions de 
competències a les Regidories d’Àrea i d’acord amb el capítol IV dels vigents Estatuts 
de l’Institut Municipal de l’Esport, i amb la Base 27 reconeixement extrajudicial dels 
crèdits de les Bases d’execució del Pressupost municipal per a l’any 2012 aprovat pel 
Ple de l’Ajuntament el dia 30 de març de 2012, s’eleva a l’aprovació del Ple, prèvia 
aprovació de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos humans i prèvia aprovació 
del Consell Rector de l’Institut Municipal de l’Esport l’adopció del següent  
 
ACORD 

 
1.- Aprovar el reconeixement de deute de la relació de factures número F/2012/73 
per un import de 178.499,73€ (cent setanta-vuit mil quatre-cents noranta-nou 
euros amb setanta-tres cèntims) i, en conseqüència, formalitzar i aprovar la seva 
despesa. 
 
2. Elevar a l’aprovació del Ple. 
 
S’APROVA  per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
16.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors  per 

import de 8.756’94 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
S’han rebut factures de les empreses i pels imports que es detallen a continuació: 
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CONTRATAS BARTOLOME RAMON SA, fres. núm. EA110018, EA110019, 
EA110024, EA110025, EA110026, EA110027, EA110028, EA110029, EA110030, 
EA110031, EA110034, EA110037 i EA110038  corresponents al manteniment correctiu 
de diverses dependències  municipals realitzat durant el mes d’OCTUBRE 11, relatives 
al contracte del SERVEI DE MANTENIMENT PREVENTIU, NORMATIU I 
CORRECTIU ALS EDIFICIS MUNICIPALS DE L’AJUNTAMENT DE PALMA, 
amb núm. d’expedient 2010-048-A, i per un import total de 4.822,29 €. 
 
EL CORTE INGLES SA, fra. núm. 91903680, corresponent al subministrament de 
vestuari divers per a personal del control de taquilla del Castell de Bellver el novembre 
de 2011, per un import de 92,00 €. 
 
BUSQUETS UNIFORMIDAD SLU, fra. núm. 11001150 corresponent al 
subministrament de vestuari divers per al personal de ses Cases Consistorials el més 
d’OCTUBRE 11, relativa als lots 5, 6, 7, 15 i 16 del contracte de 
SUBMINISTRAMENT DE L’ACORD MARC PER A L’HOMOLOGACIÓ DEL 
VESTUARI ELS PERSONAL DE L’AJUNTAMENT DE PALMA, amb núm. 
d’expedient 2010-016-S i per un import de 2.052,19 €. 
 
RELOJERIA ESPAÑOLA SL, fra. núm. 19457 corresponent al manteniment, canvis i 
ajustaments horaris del rellotge situat a la façana de l’Ajuntament i a la glorieta de la 
plaça d’Espanya durant l’any 2010 i per un import de 1.790,46 €. 
 
Una vegada fetes les comprovacions pertinents, la cap de secció que subscriu, d’acord 
amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 182.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el 
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i el Reglament orgànic del Ple de 
l’Ajuntament de Palma,  proposa al Ple l’adopció del següent 

 
A C O R D 
 
Reconèixer el deute existent amb les següents empreses i habilitar el crèdit suficient a 
les partides que es relacionen per cobrir la despesa que es detalla: 
 
- CONTRATAS BARTOLOME RAMON SA, amb CIF A-57115701, fres. núm. 
EA110018, EA110019, EA110024, EA110025, EA110026, EA110027, EA110028, 
EA110029, EA110030, EA110031, EA110034, EA110037 i EA110038 corresponents 
a al manteniment correctiu de diverses dependències  municipals realitzat durant 
el mes d’OCTUBRE 11, del contracte del SERVEI DE MANTENIMENT 
PREVENTIU, NORMATIU I CORRECTIU ALS EDIFICIS MUNICI PALS DE 
L’AJUNTAMENT DE PALMA, amb núm. d’expedient 2010-048-A. La partida 
corresponent es la 11.93501.21200 i l’import total és de  4.822,29 €.  
 
- EL CORTE INGLES SA, amb CIF A-28017895, fra. núm. 91903680 corresponent 
al subministrament de vestuari divers per a personal del control de taquilla del 
Castell de Bellver el novembre de 2011. La partida corresponent és la 
06.33300.22104 i l’import és de 92,00 €. 
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- BUSQUETS UNIFORMIDAD SLU, amb CIF B-57496440, fra. núm. 11001150 
corresponent al subministrament de vestuari divers per al personal de ses Cases 
Consistorials el més d’OCTUBRE 11 relativa als lots 5, 6, 7, 15 i 16 del contracte 
de SUBMINISTRAMENT DE L’ACORD MARC PER A L’HOMOLOGA CIÓ 
DEL VESTUARI ELS PERSONAL DE L’AJUNTAMENT DE PALMA,  amb 
núm. d’expedient 2010-016-S. La partida corresponent és la 06.92000.22104 i 
l’import és de 2.052,19€. 
 
-  RELOJERIA ESPAÑOLA SL, amb CIF B-07001654, fra. núm. 19457 
corresponent al manteniment, canvis i ajustaments horaris del rellotge situat a la 
façana de l’Ajuntament i a la glorieta de la plaça d’Espanya durant l’any 2010. La 
partida corresponent és la partida 06.92000.21300 i l’import és de 1.790,46 € 
 
S’APROVA  per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
17.  Proposta  d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors per 

import de 2.637’03 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Dins l’any 2012 s’han rebut factures varies de varis proveïdors corresponents als anys 
2009,2010 i 2011.Les esmentades factures no varen poder ser tramitades dins els anys 
corresponents ja que no s’havien rebut i es per tal causa que, un pic realitzades les 
comprovacions pertinents, la cap de secció que subscriu, d’acord amb l’establert per 
l’art. 176.2 b) i 182.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals i el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma,  proposa al Ple l’adopció del següent 

 
A C O R D 

 
Reconèixer el deute a les empreses següents i pels imports que es detallen a 
continuació,en càrrec a les partides citades en cada cas tenint en compte que 
quedaven diners per vinculació a les dues partides:  
 
PARTIDA 06.92000.22000 
PROVEÏDOR: EL CORTE INGLÉS S.A. CIF A-28017895. C/Hermosilla, 112. 
28009 Madrid. 
CONCEPTE: Subministrament paper copiadora. Factures  núm. 91914149, de 
20/12/2011. 
TOTAL IMPORT IVA INCLÒS:545,16’-€. 
 
PARTIDA 06.92000.22001 
PROVEÏDOR:MIFU S.A. CIF A-07130578. Passeig Mallorca, 9-A. 07011 PALMA. 
Arx. 450. 
CONCEPTE: abonament fac.MS/639638 UH(subscripció 103169 any 2009), facs. 
MS/675958 UH(subscripció 86993 any 2010), MS/677.719 Balears (subscripcions 
86994 any 2010) i MS/750109 (subscripció 86993 any 2011). 
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TOTAL IMPORT IVA INCLÒS:1.040,50€ 
 
PROVEÏDOR:LOGINTEGRAL 2000 S.A.U. CIF A-82779919. C/Javier Ferrero, 
11-13. 28002 Madrid. Arx. 3. 
CONCEPTE: abonament fac.DS/090002715 subscripció 7003058/1 Casal Solleric-
El Mundo(any 2009)i fac. DS/110003440, subscripció 7010159 de 2011. 
TOTAL IMPORT IVA INCLÒS:714,37€ 
 
PROVEÏDOR:NOVA ÀREA.CIF B07241342.Camí vell de Bunyola, 35.07009 
Palma. 
CONCEPTE: Abonament factures 19/689 de 31-12-2010 i fac. 19/459 de 30-9-2011. 
TOTAL IMPORT IVA INCLÒS:337,00€  
 
S’APROVA  per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
18.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Graficas Planisi, per 

import de 167’58 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
En data 15-12-2011, l’empresa Gràficas Planisi, S.A., ha reclamat el pagament d’una 
factura del mes de gener de 2011, atès que l’esmentada factura no es va incloure a 
l’acord de Ple de  reconeixement de deute de dia 30 de març de 2012 de Benestar 
Social, segons les obligacions establertes pel El RD 4/2012, de 24 de febrer, i una 
vegada realitzades les comprovacions pertinents, ha estat conformada pel departament 
tècnic de Benestar Social. Es per  això que d’acord amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 
182.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals i el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma,  proposa al 
Ple l’adopció del següent 
 
Acord 
 
1.- Reconèixer el deute existent amb l’empresa Gráficas Planisi, S.A., amb CIF 
A07/052871, de conformitat amb la factura  F/34486 de data 31 de gener de 2011, per 
un import de 167.58 €, en concepte de la impressió de 1.500 tarjetons cooperació 
Haiti i  habilitar el crèdit suficient a la partida  05 23200 22602 PUBLICITAT I 
PROPAGANDA per poder fer front al pagament de  l’esmentada despesa.  
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
19.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a IBASA per import de 

99’76 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
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Amb motiu de la realització de l’actuació de Sergio Fernandez “El monaguillo” el dia 
19 de novembre de 2011 dins el Festival del Humor al teatre municipal Xesc Forteza, es 
va encarregar a l’empresa IBASA el servei d’assistència tècnica de manteniment. 
 
En data 30 d’abril de 2012, es tramet al negociat de Música i Arts Escèniques un 
informe emès per l’encarregada dels Teatres Municipals on es sol·licita l’abonament de 
la factura F11/552 de dia 1 de desembre de 2011 per import de 99,76 euros (IVA inclòs) 
corresponent al servei tècnic per l’esmentada funció i que no es va tramitar al seu 
moment, així s’ha considerat adient abonar aquesta factura i cancel·lar el deute existent 
amb aquesta empresa, per això es proposa al Ple que si es creu adient, s’efectuï el 
corresponent reconeixement de deute  i adopti el següent 
 
ACORD  

 
Autoritzar, disposar, reconèixer el deute i ordenar el pagament d’un total de 99,76 
€ (IVA inclòs) corresponent a la factura F11/552 de dia 1 de desembre de 2011, a 
IBASA (INGENIERIA BALEAR DE SERVICIO AUDIOVISUALES S.L) amb el 
CIF B57384844,  pel servei tècnic de la funció dins el Festival del Humor al Teatre 
Xesc Forteza de Sergio Fernandez (El monaguillo) el dia 19 de novembre de 2011,  
amb càrrec a la consignació de la partida 03.33500.22706 del pressupost de 2012. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
20.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute  a Fonelta Instaladora S.L., 

per import de 1.225’21 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Amb motiu de la petició feta per FONELTA INSTALADORA S.L. en la que sol·licita 
el pagament d’una factura relativa a la instal·lació d’un porter automàtic a la Sala 
Odeon, seu de la Banda Municipal el mes d’octubre de 2011, i vists que no es va fer 
l’encàrrec corresponent al seu moment, s’ha considerat adient abonar aquesta factura i 
cancel·lar el deute existent amb aquesta empresa per la quantitat de 1.225,21 euros (IVA 
Inclòs), per això es proposa al Ple que si es creu adient, s’efectuï el corresponent 
reconeixement de deute  i adopti el següent 
 
A  C  O  R  D  

 
Autoritzar, disposar, reconèixer el deute i ordenar el pagament d’un total de 
1.225,21 € (IVA inclòs) corresponent a la factura 954 de 7 d’octubre de 2011, a 
FONELTA INSTALADORA S.L. amb el CIF núm. B57328767,  per la instal·lació 
d’un porter automàtic a la Sala Odeon, seu de la Banda Municipal,  amb càrrec a 
la consignació de la partida 03.33211.62900 del pressupost de 2012. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
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21.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Editorial Safeliz per 
import de 4.937’49 €. 

 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El passat mes d’abril, a través del Departament d’Intervenció, es presentaren unes factures 
pendents de tramitar d’Editorial Safeliz, corresponents obres de referència servides i no 
pagades, per un import total de 4.937,49 
 
Una vegada comprovat que aquest material s’havia servit i que la factura no s’havia 
tramitat per no tenir-ne constància al Servei de Coordinació de Biblioteques, es proposa al 
Ple s’efectui el corresponent reconeixement de deute i s’adopti del següent  
 
ACORD 
 
1. Reconèixer i abonar el deute per un total QUATRE MIL NOU-CENTS TRENTA-
SET EUROS AMB QUARANTA-NOU CÈNTIMS (4.937,49 €), IVA inclòs, a 
EDITORIAL SAFELIZ, CIF B28057164, amb domicili al carrer de Pradillo, 6, Pol 
Ind. La Mina – 28770 Colmenar Viejo, Madrid, per l’adquisició d’obres de referència 
per a les biblioteques municipals, corresponent a les factures núm. 3/202217 (de 2007) 
i 3/110675 (de 2009), amb càrrec a la partida 03.33200.62960 del vigent Pressupost de 
Despeses. 
 
2. Comunicar-ho a la Intervenció Municipal i a l’interessat. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
23.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Contratas Bartolomé 

Ramon S.A., per import de 1.322’18 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
L’any 2011 quedà sense abonar una factura corresponent a feines de tapiat de forats a ses 
Cases de Son Reus de Contratas Bartolomé Ramón, SA, per un import de 1.322,18 euros. 
Per això, es proposa al Ple s’efectui el corresponent reconeixement de deute i s’adopti del 
següent  
 
ACORD 
 
1. Reconèixer i abonar el deute per un total MIL TRES-CENTS VINT-I-DOS 
EUROS AMB DIVUIT CÈNTIMS (1.322,18 €), IVA inclòs, a CONTRATAS 
BARTOLOMÉ RAMÓN, SA, CIF A57115701, amb domicili al carrer de Francesc M. 
de los Herreros, 26, 1r dta. – 07005 Palma, per les feines de tapiat de forats a les cases 
de Son Reus, corresponent a la factura EA 110036 (31/10.2011), amb càrrec a la 
partida 03.33400.21201 del vigent Pressupost de Despeses. 
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2. Comunicar-ho a la Intervenció Municipal i a l’interessat. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
24.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Cucavela Alternativa 

Sociocultural S.L. per import de 3.643’20 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
L’any 2011 quedà sense abonar la factura corresponent al Servei de gestió de la biblioteca 
municipal infantil del mes de desembre a CUCAVELA ALTERNATIVA 
SOCIOCULTURAL, SL, per un import de 3.643,20 euros, ja que no donava temps a dur a 
terme tots els tràmits adients per al seu pagament. Per això, es proposa al Ple s’efectui el 
corresponent reconeixement de deute i s’adopti del següent  
 
ACORD 
 
1. Reconèixer i abonar el deute per un total de TRES MIL SIS-CENTS QUARANTA-
TRES EUROS AMB VINT CÈNTIMS (3.643,20 €) a CUCAVELA ALTERNATIVA 
SOCIOCULTURAL, SL, CIF B57523276, corresponent a la factura 721 del Servei de 
gestió de la biblioteca municipal infantil del mes de desembre de 2011, amb càrrec a la 
partida 03.33200.22711 del vigent Pressupost de Despeses. 
 
2. Comunicar-ho a la Intervenció Municipal i a l’interessat. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
25.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Nova Area S.A., per 

import de 244’40 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Els anys 2010 i 2011 quedaren sense tramitar i abonar tres factures de NOVA AREA 
corresponents al subministrament de revistes a les biblioteques municipals, que, fins 
aleshores, no hi havia constància al Departament, per un import de 244,40 euros. Per això, i 
una vegada comprovat que es varen servir, es proposa al Ple s’efectui el corresponent 
reconeixement de deute i s’adopti del següent  
 
ACORD 
 
1. Reconèixer i abonar el deute per un total de DOS-CENTS QUARANTA-QUATRE 
EUROS AMB QUARANTA CÈNTIMS (244,40 €) a NOVA AREA, CIF B07241342, 
corresponent a les factures 19/691 (31.12.2010), 19/475 i 19/477 (30.09.2011) per al 
subministrament de revistes a les biblioteques municipals, amb càrrec a la partida 
03.33200.22001 del vigent Pressupost de Despeses. 
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2. Comunicar-ho a la Intervenció Municipal i a l’interessat. 
 
S’APROVA  per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
26.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors Policia 

Local per import de 2.128’47 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Atès que l’empresa NEURETEC i altre han presentat reclamacions davant l’Ajuntament 
al tenir  factures pendents d’abonament en virtut del mecanisme establert al RDL 
4/2012 i que no apareixien al sistema contable i que no es van lliurar a l’Àrea.. En virtut 
de l’efectiva prestació dels serveis/subministraments relacionats, es fa necessari 
reconèixer els deutes contrets amb l’empresa, l’import global de les quals és de 2128,47 
€ (dos mil cent vint-i-vuit euros amb quaranta-set cèntims). 

Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 23.e del Reial decret legislatiu 
781/1986, de 18 d’abril, text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim 
local; l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local; arts. 22 a 27 de la Llei 30/92 de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú; els arts. 176 i 188 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals; les Bases d’execució del Pressupost municipal, 
aprovat dia 29 de juliol de 2004; els art. 172 i 173.5 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió 
de Comptes, Economia i Recursos humans, proposo al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
1r.- Aprovar el Reconeixement de Deute, per un import total de 2128,47 €  (dos mil 
cent vint-i-vuit euros amb quaranta-set cèntims ) per les quantitats, empreses i 
partides que es relacionen tot seguit, en concepte de prestació de serveis i 
subministraments efectuats a la Policia Local fins el 31 de desembre de 2011. 

2n.- Trametre el present acord a la Intervenció Municipal, per satisfer les despeses 
corresponents. 

PARTIDA:  12.13200.214-00  Import  2.128,47 € 
 
CONTRACTISTA: Neumàticos y Reparaciones Técnicas S.L. 
NIF: B-57497570 
ADREÇA: Gremi Sabaters 53 07009 Palma 
IMPORT: 1291,27 € (mil dos-cents noranta-u euros amb vint-i-set cèntims) (449,65 
+ 23,01 + 22,30 + 125,52 + 22,30 + 138,44 + 138,44 + 371,61). 
CONCEPTE: reparacions de vehicles. 
BANC: 0182 4900 95 0201526656 
 
CONTRACTISTA: Antonio Llabrés Mascaró. 
NIF: 41381590J 
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ADREÇA: C/ San Vicente Ferrer, 155 
IMPORT: 837,20 € ( vuit-cents trenta-set euros amb vint cèntims) (598,79 + 
238,41). 
CONCEPTE: reparacions de vehicles. 
BANC:  2100 0346-38-0200008031 
 
3r Abonar aquests imports amb càrrec a les partides que s'indiquen del vigent 
pressupost de despeses." 
 
S’APROVA per 16 vots  a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
27.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors Palma 

Activa per import de 15.316’30 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Alguns contractistes han presentat factures dels exercicis 2009, 2010 i 2011 relatives a 
serveis i subministraments que van tenir com a destí aquest Institut Municipal i que no 
van seguir el procediment legalment establert, motiu pel que van quedar sense 
aprovació i imputació pressupostària de la despesa al Pressupost de l’exercici de 
referència. 
 
Vist que es tracte de serveis efectivament prestats i subministraments lliurats a aquest 
Institut Municipal, és procedent el reconeixement de la despesa per tal d'evitar 
l'enriquiment injust que suposaria no pagar a tercers els drets adquirits davant 
l’Administració i obligar als particulars a haver de recórrer davant els tribunals de 
justícia per el cobrament dels seus crèdits. 
 
D’acord amb la legislació vigent, quan s’hagin de reconèixer obligacions corresponents 
a factures d’exercicis anteriors que no es varen aprovar en aquells exercicis per manca 
de crèdit o per no haver seguit el procediment legalment establert en matèria de 
contractació, correspon al Ple de la Corporació el reconeixement extrajudicial de 
crèdits, expedient que, amb caràcter previ, haurà de dictaminar la Comissió Informativa 
corresponent. 
 
Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 23. e del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de les disposicions legals 
vigents en matèria de règim local; l’article 123. p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local; els arts. 176 i 188 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les hisendes 
locals; l’article 60 del reial decret 500/1990, de 20 d’abril, de desenvolupament en 
matèria pressupostària; les bases 27 i següents de les Bases d’Execució del Pressupost 
per a l’any 2012, els arts. 3, 63 i 80 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament, 
aprovat el dia 29 de juliol de 2004, qui subscriu, previ dictamen de la Comissió 
Informativa de Comptes, Economia i Recursos Humans, proposa a la Sra. Presidenta 
elevar al Ple l’adopció del següent 
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ACORD 
 

1r. Aprovar el reconeixement extrajudicial dels crèdits que se detallen a 
continuació, que fan un total de 15.316,30 euros (QUINZE MIL TRES-CENTS 
SETZE EUROS AMB TRENTA CÈNTIMS). 
 
EXERCICI 2009 
 
Aplicació Pressupostària: 00.24000.22102/00 ADM. GRAL.- 
SUBMINISTRAMENT GAS  
Import:  423,10 euros 
 
Contractista: GESA GAS SA (CIF A-07731284) 
Núm. Factura: G1901N00409523  
Data Factura:  02/10/2009 
Import:  211,55 euros  (dos-cents onze euros amb cinquanta-cinc cèntims) 
Concepte:  Consum gas local taller de vidre situat al C/ Gerreria 8, Període 

31/08/2009 fins 01/10/2009. 
 
 
Contractista: GESA GAS SA (CIF A-07731284) 
Núm. Factura: G1901N00437488  
Data Factura:  27/10/2009 
Import:  211,55 euros  (dos-cents onze euros amb cinquanta-cinc cèntims) 
Concepte:  Consum gas local taller de vidre situat C/ Gerreria 8, Període 

01/10/2009 fins 26/10/09. 
 
 
EXERCICI 2010 
 
Aplicació Pressupostària: 00.24000.22101/00 ADM. GRAL.- 
SUBMINISTRAMENT AIGUA  
Import Total:  236,99 euros. 
 
Contractista:  EMAYA SA (CIF A-047000029) 
Núm. Factura: 1002738001  
Data Factura:  03/09/2010 
Import:  97,77 euros  (noranta-set euros amb setanta-set cèntims) 
Concepte:  Consum aigua Quarter Intendència C/ Socors 22, període 12/06/2010 

fins 13/08/2010. 
 
Contractista: EMAYA SA (CIF A-047000029) 
Núm. Factura: 1002826041  
Data Factura:  04/11/2010 
Import:  139,22 euros  (cent trenta-nou euros amb vint-i-dos cèntims) 
Concepte:  Consum aigua Quarter Intendència C/ Socors 22, període 14/08/2010 

fins 14/10/2010. 
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EXERCICI 2011 
 
Aplicació Pressupostària: 00.24000.22101/00 ADM. GRAL.- 
SUBMINISTRAMENT AIGUA  
Import Total:  708,09 euros. 
  
Contractista: EMAYA SA (CIF A-047000029) 
Núm. Factura: 1002913319  
Data Factura:  10/01/2011 
Import:  89,19 euros  (vuitanta-nou euros amb dinou cèntims) 
Concepte:  Consum aigua Quarter Intendència C/ Socors 22, període 15/10/2010 

fins 14/12/2010. 
 
Contractista: EMAYA SA (CIF A-047000029) 
Núm. Factura: 1003000967  
Data Factura:  07/03/2011 
Import:  90,61 euros  (noranta euros amb seixanta-un cèntims) 
Concepte:  Consum aigua Quarter Intendència C/ Socors 22, període 15/12/2010 

fins 11/02/2011. 
 
 
Contractista: EMAYA SA (CIF A-047000029) 
Núm. Factura: 1003088900  
Data Factura:  04/05/2011 
Import:  177,83 euros  (cent setanta-set euros amb vuitanta-tres cèntims) 
Concepte:  Consum aigua Quarter Intendència C/ Socors 22, període 12/02/2011 

fins 13/04/2011. 
 
Contractista: EMAYA SA (CIF A-047000029) 
Núm. Factura: 1003176869  
Data Factura:  05/08/2011 
Import:  117,78 euros  (cent disset euros amb setanta-vuit cèntims) 
Concepte:  Consum aigua Quarter Intendència C/ Socors 22, període 14/04/2011 

fins 13/06/2011. 
 
Contractista: EMAYA SA (CIF A-047000029) 
Núm. Factura: 1003264974  
Data Factura:  05/09/2011 
Import:  129,20 euros  (cent vint-i-nou euros amb vint cèntims) 
Concepte:  Consum aigua Quarter Intendència C/ Socors 22, període 14/06/2011 

fins 12/08/2011. 
 
Contractista: EMAYA SA (CIF A-047000029) 
Núm. Factura: 1003354526  
Data Factura:  04/11/2011 
Import:   103,48 euros  (cent tres euros amb quaranta-vuit cèntims) 
Concepte:  Consum aigua Quarter Intendència C/ Socors 22, període 13/08/2011 

fins 14/10/2011. 
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Aplicació Pressupostària: 00.24000.22104/00 ADM. GRAL.- VESTUARI, EINES I 
ÚTILS 
Import Total:  162,49 euros 
 
Contractista: ALMACENES RULLÁN SA (CIF A-07007404) 
Núm. Factura: B12052  
Data Factura:  30/09/11 
Import:  162,49 euros  (cent seixanta-dos euros amb quaranta-nou cèntims) 
Concepte:  Subministrament 8 pinces fens treballadors neteja carreteres Projecte 

Voravies 2011 
 
Aplicació Pressupostària: 00.24000.22709/00 ADM. GRAL.- SERVEI ATENCIÓ 
TELEFÒNICA 
Import Total:  11.592,31 euros 
 
Contractista: MINSER, MALLORCA INFORMÀTICA DE SERV.  
ADMTIVOS. SL (CIF B-07654882) 
Núm. Factura: 0160  
Data Factura:  31/12/2011 
Import:  11.592,31 euros (onze mil cinc-cents noranta-dos euros amb trenta-un 

cèntims) 
Concepte:  Servei d’atenció telefònica mes de desembre de 2011. 
Aplicació Pressupostària: 00.24000.22706/00 ADM. GRAL.- ESTUDIS I 
TREBALLS TÈCNICS 
Import Total:  595,90 euros 
 
Contractista: GLOBAL RED SL (CIF B-07970015) 
Núm. Factura: B/20111165  
Data Factura:  02/06/2011 
Import:  454,30 euros  (quatre cents cinquanta-quatre euros amb trenta cèntims) 
Concepte:  Hosting anual domini web.imfof.es període juny ’11 fins maig ‘12. 
 
Contractista: UBILIBET SL (CIF B-64074230) 
Núm. Factura: 2184  
Data Factura:  21/11/2011 
Import:  141,60 euros  (cent quaranta-un euros amb seixanta cèntims) 
Concepte:  Servei renovació registre nom domini geogràfic imfof.es. 
 
Aplicació Pressupostària: 00.24000.22000/00 ADM. GRAL.- MATERIAL 
D’OFICINA 
Import Total:  1.229,26 euros 
 
Contractista: RAVANETTO SL (CIF B-07329329) 
Núm. Factura: 000164/11  
Data Factura:  22/03/2011 
Import:  1.011,02 euros  (mil onze euros amb dos cèntims) 
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Concepte:  Subministrament material didàctic cursos nàutica 2011 amb imatge 
corporativa. 

 
Contractista: RAVANETTO SL (CIF B-07329329) 
Núm. Factura: 000165/11  
Data Factura:  22/03/2011 
Import:  218,24 euros  (dos-cents divuit euros amb vint-i-quatre cèntims) 
Concepte:  Subministrament material didàctic cursos nàutica 2011 amb imatge 

corporativa. 
 
Aplicació Pressupostària: 00.24000.21200/00 ADM. GRAL.- REPAR. I 
MANTENIMENT EDIFICIS 
Import Total:  368,16 euros 
 
Contractista: KONE ELEVADORES SA (A-28791069) 
Núm. Factura: 950654373  
Data Factura:  17/05/2011 
Import:  368,16 euros  (tres-cents seixanta-vuit euros amb setze cèntims) 
Concepte:  Servei manteniment instal·lació ascensor Quarter Intendència període 

01/02/2011 fins 31/03/2011. 
 
2n. Autoritzar, disposar i reconèixer les obligacions a favor dels tercers 
relacionats,  amb càrrec a les aplicacions de l’exercici 2012 que s’hi indiquen, per 
import total de 15.316,30 euros (QUINZE MIL TRES-CENTS SETZE EUROS 
AMB TRENTA CÈNTIMS). 
 
3r. Proposar a la Gerència de l’Agència de Desenvolupament Local de 
l’Ajuntament de Palma l’ordenament dels pagaments. 
 
4t. Implementar les mesures administratives procedimentals i comptables adients 
per a l’execució del present acord. 
5è. Donar compte al Consell Rector de l’adopció d’aquest acord a la primera 
reunió ordinària que celebri. 
 
S’APROVA per 16 vots  a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
28.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute al Diari El Mundo  per 

import de 12.148’89 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El passat mes d’abril es presentaren unes factures pendents de tramitar de 
Logintegral, corresponents subscripcions de les diferents biblioteques del diari El 
Mundo i que s’havien tramitat ni pagat, per un import total de 12.148,89 euros. 
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Una vegada comprovat que s’havien servit i que les factures no s’havia tramitat per 
no tenir-ne constància al Servei de Coordinació de Biblioteques, es proposa al Ple 
s’efectui el corresponent reconeixement de deute i s’adopti del següent  
 
ACORD 
 
1. Reconèixer i abonar el deute per un total DOTZE MIL CENT QUARANTA-VUIT 
EUROS AMB VUITANTA-NOU CÈNTIMS (12.148,89 €), IVA i nclòs, a 
LOGINTEGRAL 2000 S.A.U., CIF A82779919, amb domicili al carrer de Javier 
Ferrer, 11-13, 28002 Madrid, per la subscripció al diari El Mundo per a les 
biblioteques municipals, corresponent a les següents factures i amb càrrec a la partida 
03.33200.22001 del vigent Pressupost de Despeses: 
2007: DS/070002846 
2008: DS/080004494, DS/080004504, RE/080007604, DS/080054401, DS/080071717  
2009: DS/090002724, DS/090003210, DS/090003211, DS/090003219, DS/090003226, 
DS/090003230, DS/090003231, DS/090003241, DS/090003242, DS/090019749, 
DS/090032711, DS/090059432, DS/090067026 
2010: DS/100002315, DS/100002323, DS/100002330, DS/100002336, DS/100002339, 
DS/100002340, DS100002348, DS/100002349, DS/100002810, RE/100008817, 
DS/100016229, DS/100029452, DS/100041190 
2011: DS/110002421, RE/110010735, DS/110028575, DS/110039877, DS/110048924, 
DS/110048927. 
 
2. Comunicar-ho a la Intervenció Municipal i a l’interessat. 
 
S’APROVA per 16 vots  a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
29.  Proposta d’aprovació de rectificació d’errada material de reconeixement de 

deute per import de 378’00 € de la diferència. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El RD 4/2012, de 24 de febrer , estableix  les obligacions de informació i procediments 
necessaris per establir un mecanisme de financiació  per el pagament a proveïdors de les 
entitats locals. 
Vist l’Acord de Ple aprovat en sessió ordinària de dia 30 de març de 2012 i vista la 
errada material . 
Una vegada realitzades les comprovacions pertinents,  d’acord amb l’establert per l’art. 
176.2 b) i 182.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals i el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma,   proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
1.-Rectificar la errada material  de l’acord del Ple aprovat el 30 de març de 2012, on 
diu:” Reconèixer el deute existent a l’Àrea de Benestar Social, pels imports que es 
detallaran a continuació  i habilitar el crèdit suficient a les aplicacions 
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pressupostaries que recull el següent llistat que começa per NIF + NOM + 
QUANTIA 

 
NIF/CIF DENOMINACIÓ SOCIAL PRINCIPAL NÚM.  DATA  APLICACIÓ 

    (IVA INCLÒS) FRA.  .DE LA FRA.  PRESSUPOSTARIA 
39861082N DOLORES MAÑE FIGUERAS              14.490,00 €  4 17/3/2011 05,23200,22723 

 
Ha de dir: Reconèixer el deute existent a l’Àrea de Benestar Social, pels imports 
que es detallaran a continuació  i habilitar el crèdit suficient a les aplicacions 
pressupostaries que recull el següent llistat que começa per NIF + NOM + 
QUANTIA 
 

NIF/CIF DENOMINACIÓ SOCIAL PRINCIPAL NÚM.  DATA  APLICACIÓ 
    (IVA INCLÒS) FRA.  .DE LA FRA.  PRESSUPOSTARIA 

39861082N DOLORES MAÑE FIGUERAS              14.868,00 €  4 17/3/2011 05,23200,22723 
 

2. Reconèixer el deute  de la diferencia per import de 378€ existent a l’Àrea de 
Benestar Social,   i habilitar el crèdit suficiente.  
 
3. Iniciar l'oportú expedient de modificació de crèdit de la relació anterior. 
 
S’APROVA per 16 vots  a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
30.  Proposta d’aprovació de modificació de l’Ordenança Fiscal reguladora de la 

taxa per expedició de documents administratius i esmenes presentades pel 
Grup municipal socialista (1559/2012). 

 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Això és una proposta de la modificació de l’ordenança de la taxa 
d’expedició de documents, que des de el Servei de Població ens varen fer una al·legació 
en aquests 30 dies, una al·legació que relacionada amb la possibilitat de que els 
certificats i els volants d’empadronament pues el poguessin fer organismes oficials, i en 
aquest cas serien gratuïts, i simplement pues que en principi l’hem, i canviar la paraula 
de que sigui automàtic també, i que en principi la Junta de Govern la va acceptar, va 
informar de per la Comissió de Comptes favorablement, i avui pues és lo que proposem, 
una aprovació definitiva incloent aquesta al·legació que varem fer des de el Servei de 
Població.” 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Si. Gràcies Sr. Batle. S’ha donat compte de que ha estat començar la discussió i el 
plenari s’ha buidat? Sr. Martínez no sé que ha passat però. Miri, avui ens duen a aprovar 
definitivament aquesta ordenança, ja com varem discutir en la Comissió de Comptes, lo 
que aprovem avui és l’ordenança, no aprovem si el certificat de resident és gratuït per 
Internet, com vostè va vendre en els mitjans de comunicació, i com així ho varen 
recollir alguns mitjans de comunicació, no és això, avui aprovem definitivament tota 
l’ordenança d’expedició de documents administratius, també evidentment aprovem per 
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exemple pagar pel certificat d’empadronament, que antes no se pagava, per això 
nosaltres votem en contra. Però és que volia també fer perquè té relació amb això, vostè 
avui ha dit quan discutia amb la Sra. Calvo una proposició: s’ha de parlar amb propietat 
i no per encalentir la gent i nosaltres diem la veritat. Me pareix que ho he agafat 
textualment, és possible que qualque paraula se m’hagi escapat, però. Ha llegit els diaris 
avui Sr. Martínez? Ha llegit els diaris avui Sr. Martínez? Ha llegit determinats titulars 
dels diaris? Avui, suposo que ahir, vostè va manifestar que l’IBI baixaria un 2%, i així 
determinats diaris diuen que l’IBI baixarà un 3% els titulars eh, això la població de 
Palma que avui llegeixi se pensarà que si pagaven 500 euros, l’any qui ve en pagaran 
490, quan realment tots sabem que en pagarà 540, és més l’any 2014 580, i l’any 2015 
620 i 660 i 700, i així fins a 10 anys, i miri justament surt que baixa en el 2%, això és 
parlar en propietat, no encalentir la gent, per descomptat no s’encalenteix, qualque 
membre de l’oposició li asseguro que s’encalenteix però va amb el sou, això no passa 
res, però per descomptat no és dir la veritat, vostès han revisat els valors cadastrals, 
evidentment no diu que les plusvàlues augmentaran un 80% directament, ni les 
transmissions patrimonials també un 80%, això no ho diu, no perquè aquests no esperen 
10 anys, no s’aplica en 10 anualitats sinó directament quan se revisa els valors 
cadastrals, parli un poc més en propietat Sr. Martínez, no engany la gent, ja està massa 
acostumada a esser enganyats. Gràcies.” 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies. Sr. Alcover, per xerrar en propietat, no se vota tota l’ordenança avui. De fet si 
votéssim en contra, significaria que el certificat de residència per Internet no serien 
gratuïts, només votem el que se modifica, l’ordenança, l’ordenança se va votar quan se 
va establir se vota tota l’ordenança, avui només votem perquè li quedi bé, en propietat, 
en propietat només votem els canvis, els canvis que se varen proposar a l’aprovació 
inicial més, només els canvis i aquests canvis que vostès si voten en contra són, estan en 
contra de que siguin gratuïts per Internet, estan en contra d’això, i lo altre que el 
certificat d’empadronament, perquè ho va demanar el servei de població, no és una 
iniciativa de Govern, és una iniciativa dels funcionaris que ens varen demanar posar 
1,25 euros. D’això també votaran en contra? D’això? Això justifica el certificat 
d’empadronament que se treu la gent eh 1,25 euros eh, 1,25 euros, això justifica que 
vostès avui votin en contra d’aquest certificat de residència siguin gratuïts, això, això és 
allò, perquè sàpiguen xerrant en propietat. El tema de mentides jo li di, vostè és cum 
laude, cum laude, com deia aquell, no, no ho diré, cum laude en el tema de les mentides 
en temes econòmics. Miri Sr. Alcover, en l’aplicació de la revisió cadastral anul·lem, 
xerrant en propietat, el tipus de, el tipus impositiu de l’IBI davallarà un 10% per el 
2013, això és xerrar amb propietat, però jo vaig voler incloure però la base s’incrementa 
un 8%, però me podia haver quedat només el tipus impositiu davalla un 10%, seria 
portada també. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
INFORME.- L'Excm. Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 30 de març de 2012, va 
aprovar provisionalment la modificació de l’ordenança fiscal reguladora de la taxa per 
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expedició de documents administratius per entrar en vigor el dia en que es publiqui en el 
Butlletí Oficial de les Illes Balears l’acord d’aprovació definitiva. 

  
D’acord amb el que està previst a l’article 17 del Text Refós de la Llei d’Hisendes 
Local, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, s’han exposat al públic 
l’expedient durant trenta dies, publicant-se l’anunci dels acords en el B.O.I.B. de dia 3 
d’abril de 2012, a la web municipal i en el diari “Diari de Balears” del dia 13 d’abril de 
2012. Durant l’indicat període s’ha presentat un escrit d’al·legacions del Cap de Servei 
de Població de l’Ajuntament.  

 
En el seu escrit, el Cap del Servei de Població al·lega que la redacció aprovada 
provisionalment no expressa la totalitat d’oficines expenedores de certificats i volants 
d’empadronament. Se comprova que, efectivament, es així, per la qual cosa cal 
modificar la redacció de les tarifes 20.1 i 20.2, objecte de la modificació. 

 
L’article 102 del Reglament del Ple determina que, en cas de reclamacions o 
suggeriments la Junta de Govern procedirà a valorar-les i decidirà si, com a 
conseqüència d’aquesta valoració, modifica el projecte o mantén el text inicial. 

 
La Junta de Govern, el dia 16 de desembre, va estimar l’al·legació, modificant la 
redacció inicial de la modificació de les tarifes 20.1 i 20.2. S’ha remès als grups polítics 
l’acord als efectes de poder presentar esmenes sobre la rectificació en el termini de cinc 
dies. S’ha presentat un escrit d’esmena del Grup municipal socialista. 

 
L’esmena no fa referència a la modificació acordada per la Junta de Govern sinó que 
demana la gratuïtat dels certificats i volants d’empadronament i certificats de residència 
per a viatges quan aquests siguin expedits per les oficines municipals i per les entitats 
que han subscrit contracte d’adhesió per a l’expedició d’aquests tipus de documents. Per 
no  tractar sobre les modificacions introduïdes, s’informa que procedeix desestimar 
l’esmena. 

 
L’article 102 del Reglament del Ple determina que, en cas de reclamacions o 
suggeriments la Junta de Govern procedirà a valorar-les i decidirà si, com a 
conseqüència d’aquesta valoració, modifica el projecte o mantén el text inicial. 

 
Conformement el que disposa l’article 123. 1. d) de la Llei de Bases de Règim Local, 
correspon al Ple l’aprovació de les modificacions de les ordenances. 

 
Pel que s’ha exposat, el Cap del Departament, és del parer que la Comissió de Comptes, 
després d’examinar l’esmena presentada, podria dictaminar favorablement l’elevació al 
Ple del següent 

 
A C O R D 
 
"Primer.- Aprovar definitivament l’expedient de mod ificació de l’ordenança fiscal 
reguladora de la taxa per expedició de documents administratius; la darrera 
modificació de les qual van ésser aprovada provisionalment per l’Excm. 
Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 30 de març de 2012 i modificada per la 
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Junta de Govern de dia 16 de maig de 2012; tot això en base a la legislació vigent 
en la matèria, constituïda singularment pels articles 16 a 19 del Text Refós de la 
Llei d’Hisendes locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004,de 5 de març, i 
segons nova redacció que  s’adjunta a aquesta proposta. 
Segon.- L’expressada modificació entrarà en vigor el dia en que es publiqui en el 
Butlletí Oficial de les Illes Balears l’acord d’aprovació definitiva.” 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 vots en contra (PSOE i PSM-IV-ExM) 

 
ANNEX 
 

TAXA PER EXPEDICIÓ DE DOCUMENTS ADMINISTRATIUS 
Concepte 310,00 

TEXT QUE ES MODIFICA: 
Tarifes  

 
           Euros 

1. Primer foli útil de cada certificat no especificat en els epígrafs següents,  
quan es refereixin a fets o acords la data dels quals sigui inferior a cinc 
anys         ................................1,25 

2. A la resta de folis, per foli      ................................2,31 
3. Primer foli útil de cada certificat expedit quan es refereixi a fets o acords la data dels 

quals sigui superior a cinc anys      ................................2,31 
3. bis. A la resta de folis, per foli      ................................4,61 
4. Primer foli útil de cada certificat de dades contingudes a padrons municipals d’habitants 

(PMH) que no figurin en suport informàtic o microfilmació   ..............................11,04 
4. bis. A la resta de folis, per foli      ................................5,50 
5. Certificats o informes per a fe de vida, per nom o persona    ................................0,29 
6. Validació de poders       ................................6,25 
7. Legalització d’autoritzacions per a cobrament de quantitats: 
- Inferiors a 100 €       ................................0,74 
- Igual o superiors a 100 €      ................................4,42 
8. Informes que emetin els tècnics municipals, excepte els de caràcter urbanístic prevists en 

altres números d’aquestes tarifes, en expedients administratius o en virtut de manament 
judicial a instància de part i en interès particular, sense perjudici dels drets que escaiguin, 
quan no impliqui desplaçament de personal, per informe    ..............................12,91 

9. Els mateixos, quan sigui necessari el desplaçament personal, per informe ..............................38,01 
10. A les llicències o permisos per ocupació  d’activitats als terrenys de titularitat municipal ................4,61 
Quan es tracti de llicències per ocupació per extensió d’activitat, s’afegirà, per cada m2 o 

fracció de superfície ocupable      ................................1,60 
11. Segellament o visat de llibres de registre, visita o similars, amb un mínim de 2,36 €. Per 

cada cent fulls útils       ................................1,64 
12. En els títols de nomenament de funcionaris i empleats municipals i vigilants ................................2,34 
13. Reintegrament de contractes administratius, amb independència d la seva quantia  
13.1. Primer foli útil       ..............................11,15 
13.2. Per cada foli addicional      ................................5,54 
14. En els rebuts de constitució de dipòsits o fiances provisionals per prendre part a 

subhastes, concursos o concursos-subhasta     ................................2,31 
15. En la constitució de dipòsits o fiances definitives que, per qualsevol concepte llevat de 

per avals relatius a recursos administratius, es consignen a la Caixa Municipal ..............................12,05 
16. En l’expedició de targetes d’armes     ..............................21,66 
17. En els certificats de nombres d’habitants deduïts del Padró Municipal d’habitants a 

polígons o zones delimitades per l’interessat     ............................117,35 
18. En els permisos municipals de conductors de vehicles de servei públic urbà, transport V 

i duplicat d’aquests       ................................2,31 
19. En els duplicats de llicències de vehicles de servei públic   ................................2,31 
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20.1 Certificats i volants d’empadronament: 
- Expedits per Internet, per organismes oficials subscrits al conveni de col·laboració entre 

administracions per a l’emissió d’aquests tipus de documents, per Departaments 
municipals als únics efectes de ser inclosos en expedients municipals i per oficines 
municipals a sol·licitud d’altres administracions públiques        ..................... gratuïts 

- Expedits per les Oficines d’Atenció a la Ciutadania, per Població i per entitats que han 
subscrit contracte d’adhesió per a l’expedició d’aquests tipus de documents ................................1,25 

20.2 Certificats de residència per a descomptes de passatges, incloent-hi la seva validació: 
- Expedits per les Oficines municipals i per entitats que han subscrit contracte d’adhesió per 

a l’expedició d’aquests tipus de documents     ................................1,25 
- Expedits per Internet gratuïts 
21. Legalització de firmes, acaraments i compulses simples de títols i documents. Per full ....................0,42 
22. Atorgament de llicència individual de publicitat dinàmica per efectuar repartiment 

manual a la via pública, o la seva renovació     ..............................16,53 
23. Per cada activitat d’agent de propaganda manual emparat per llicència individual de 

publicitat dinàmica i validació de carnet o la seva renovació, excepte en les substitucions 
d’agents realitzades dins el mateix any     ............................371,82 

24. Atorgament de llicència sectorial de publicitat dinàmica per efectuar repartiment 
manual a la via pública, o la seva renovació     ..............................16,53 

25. Per cada activitat d’agent de propaganda manual emparat per llicència sectorial de 
publicitat dinàmica i validació de carnet o la seva renovació, excepte en les substitucions 
d’agents realitzades dins el mateix any     ............................296,27 

26. Atorgament de llicència de publicitat dinàmica per efectuar repartiment domiciliari de 
propaganda (bustiades)      ..............................16,53 

27. Informació sobre les dades relatives a un succés en què hagi intervingut la Policia Local 
o el SCIS (Servei contra incendis i salvaments), diferents dels especificats a les tarifes 29 
i següents, quan no impliqui desplaçament     ..............................12,05 

28. Informació sobre les dades relatives a un succés en què hagi intervingut la Policia Local 
o el SCIS (Servei contra incendis i salvaments), diferents dels especificats a les tarifes 29 
i següents, quan sigui necessari el desplaçament del personal   ..............................38,01 

29. Confecció d’extracte informatiu per accident de trànsit    ..............................94,02 
30. Confecció d’un informe per accident de transit    ............................235,08 
31. Confecció de certificats de convivència, conducta favorable i/o mitjans de vida ............................21,62 
32. Fe sobre autoritzacions de viatges de menors     ..............................10,69 
33. Informe de caràcter urbanístic que emetin els tècnics municipals i no impliqui 

desplaçament       ..............................35,22 
34. Informe de caràcter urbanístic que emetin els tècnics municipals i que requereixin 

desplaçament       ..............................51,34 
35. Fotocòpies o còpies impreses o fotogràfiques d’expedients administratius, ordenances 

municipals de tota classe i de reglaments interiors que es facilitin a particulars, per cara o 
pàgina mida foli       ................................0,12 

36. Impresos, mida quartilla, per full     ................................0,07 
37. Impresos, mida foli, per full      ................................0,11 
38. Impresos, mida doble foli, per full     ................................0,24 
39. Impresos, mida doble foli (quatre cares)     ................................0,35 
40. Fotocòpies de plànols. Per còpia 
- Mida DIN A2, DIN A1 i DIN A0      ................................2,66 
- Mida DIN A3       ................................1,36 
41. Revelat de fotografies d’infraccions de trànsit per excés de velocitat  ................................1,57 
42. Pels relatius a celebració de noces, o de constitució de parella estable, a l’edifici de Cort ............154,50 
Cas de residència d’un o ambdós contraents     ..............................72,10 
43. Pels relatius a celebració de noces, o de constitució de parella estable, al Castell de 

Bellver        ............................412,00 
Cas de residència d’un o ambdós contraents     ............................154,50 
44. Llicència per tenència d’animals classificats potencialment perillosos segons la Llei 

50/1999, de 23 de desembre      ..............................18,98 
45 Segona reposició, i següents, de la targeta ciutadana, (norma 13ª de les normes sobre 

sol·licitud d’emissió i ús de la targeta ciutadana -BOIB 06/02/2007-)   ................................6,20 
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31.  Donar compte de l’aprovació definitiva de la modificació de les Ordenances 

reguladores de la Taxa per entrada i visita al Castell i Museu de Bellver, de la 
Taxa per prestació de serveis i realització d’activitats d’acció social i a 
diversos centres municipals, de la Taxa per a l’ocupació de terrenys de 
titularitat municipal amb taules, cadires i altres elements, per extensió 
d’activitat de la taxa per aprofitaments especials mitjançant parades, trast, 
casetes de venda, indústries del carrer, ambulants, espectacles, atraccions, 
filmacions, gravacions, fotografia comercial i altres activitats similars a 
terrenys d’ús públic i del preu públic per serveis de temporada a les zones 
delimitades de les platges del terme municipal i de l’ordenació del Preu 
públic per la prestació de serveis i realització d’activitats en el centre de 
Flassaders.  

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT de l’aprovació definitiva de 
les ordenances ressenaydes a la proposta,  en base a l’informe realitzat pel Cap de 
Departament Tributari: 
 
INFORME.- L'Excm. Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 30 de març de 2012, va 
aprovar provisionalment la modificació de les ordenances reguladores de la Taxa per 
entrada i visita al Castell i Museu de Bellver, de la Taxa per prestació de serveis i 
realització d’activitats d’acció social i a diversos  centres municipals, de la taxa per a 
l’ocupació de terrenys de titularitat municipal amb taules, cadires i altres elements, per 
extensió d’activitat, de la taxa per aprofitaments especials mitjançant parades, trast, 
casetes de venda, indústries del carrer, ambulants, espectacles, atraccions. filmacions, 
gravacions, fotografia comercial i altres activitats similars a terrenys d’ús públic i del 
preu públic per serveis de temporada a les zones delimitades de les platges del terme 
municipal i de l’ordenació del Preu públic per la prestació de serveis i realització 
d’activitats en el centre de Flassaders, per entrar en vigor el dia en que es publiqui en el 
Butlletí Oficial de les Illes Balears l’acord d’aprovació definitiva. 

  
D’acord amb el que està previst a l’article 17 del Text Refós de la Llei d’Hisendes 
Local, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, s’han exposat al públic 
l’expedient durant trenta dies, publicant-se l’anunci dels acords en el B.O.I.B. de dia 3 
d’abril de 2012, a la web municipal i en el diari “Diari de Balears” del dia 13 d’abril de 
2012.  

 
Durant l’indicat període no s’ha presentat cap escrit d’al·legacions. 

 
Pel que fa a les ordenances fiscals, l’article 17 de la Llei d’hisendes locals, i, pel que fa 
a les ordenances de preus públics, l’article 49 de la llei de bases del règim local, 
assenyalen que la falta de presentació d’al·legacions durant el període d’exposició 
pública dels acords provisionals o inicials comporta seva aprovació definitiva. 

 
L’article 101 del Reglament orgànic del ple disposa que, en el cas d’aprovació definitiva 
perquè no s’han presentat reclamacions o suggeriments durant el període d’exposició 
pública, la Junta de Govern comunicarà aquesta circumstància a la Secretaria General 
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del Ple als efectes de donar compte al Ple de l’aprovació definitiva en la propera sessió 
que es celebri.  

 
Pel que s’ha exposat, el Cap del Departament, és del parer que per la Junta de Govern 
podria adoptar el següent 
 
A C O R D 
 
“Primer.- Assabentar-se de la aprovació definitiva dels següents expedients, 
aprovats provisionalment pel Ple de dia 30 de març de 2012, per no haver-se 
presentat cap escrit de reclamacions o suggeriments durant el període d’exposició 
pública:  

1) Modificació de la Taxa per entrada i visita al Castell i Museu de Bellver. 
2) Modificació de la Taxa per prestació de serveis i realització d’activitats 

d’acció social i a diversos  centres municipals. 
3) Modificació de la taxa per a l’ocupació de terrenys de titularitat municipal 

amb taules, cadires i altres elements, per extensió d’activitat. 
4) Modificació de la taxa per aprofitaments especials mitjançant parades, 

trast, casetes de venda, indústries del carrer, ambulants, espectacles, 
atraccions. filmacions, gravacions, fotografia comercial i altres activitats 
similars a terrenys d’ús públic. 

5) Modificació del preu públic per serveis de temporada a les zones 
delimitades de les platges del terme municipal. 

6) Establiment i ordenació del Preu públic per la prestació de serveis i 
realització d’activitats en el centre de Flassaders. 

 
Segon.- Trametre a la Secretaria General del Ple el present acord conforme el que 
preveu l’article 101 del Reglament del Ple, als efectes de donar compte al Ple de 
l’aprovació definitiva.” 
 
A N N E X 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER ENTRADA I VISIT A AL CASTELL I 
MUSEU DE BELLVER  
 
CONCEPTE 310,08 
 
Text que es modifica: 
........... 
 Fet imposable 
ARTICLE 2 
El fet imposable de la Taxa és la visita al castell i museu de Bellver i la utilització privativa i realització 
d’activitats en els diferents espais del recinte del castell..  
No estaran subjectes a la taxa les entrades i visites en diumenge, les de menors de 14 anys, les 
organitzades per centres escolars i les integrades per grups d’alumnes acompanyats del corresponent 
preceptor, les organitzades per grups de tercera edat i/o discapacitats, las de personal docent degudament 
acreditat i les de membres de l’ICOM. Tampoc no estaran subjectes a la taxa les utilitzacions privatives i 
la realització d’activitats en els diferents espais del recinte del castell quan ho siguin amb la col·laboració 
expressa de l’Ajuntament. 
 
ARTICLE 3  
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Son subjectes passius contribuents les persones físiques i jurídiques, i les entitats a què es refereix l’article 
35.4 de la Llei general tributària, que sol⋅licitin les entrades per a visitar el castell i museu de Bellver, així 
com també que sol·licitin la utilització privativa dels diferents espais del recinte del castell. 
..........  
 
 Meritació  
ARTICLE 7 

Conformement a l'article 26 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat 
pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, la taxa es meritarà simultàniament a la sol⋅licitud 
d’entrada al castell i museu de Bellver i de la utilització privativa dels diferents espais del recinte del 
Castell. 
 
 Declaració i ingrés 
ARTICLE 8 
1. La recaptació  farà en el moment de sol⋅licitar l’entrada i visita al castell-museu. Els horaris d‘obertura 

al públic podran ser modificats per causa d’actes protocol·laris i espectacles, podent restringir-se, per 
igual motiu, la visita de determinades dependències. Aquestes limitacions seran exposades mitjançant 
anunci visible al lloc de venda dels tiquets i advertides verbalment al públic abans de l’adquisició de les 
entrades. 

2. La sol·licitud per a dur a terme activitats s’ha de fer per escrit i, en el cas de filmacions o reportatges 
s’hi ha d’adjuntar un projecte o un guio de la producció. La taxa es pagarà quan s’autoritzi la utilització, 
amb informe tècnic previ favorable. 

3. Un cop abonada la taxa, el sol·licitant haurà de presentar una pòlissa d’assegurança de responsabilitat 
civil que cobreixi els desperfectes o danys que es puguin produir al castell o al seu entorn, i haurà de 
manifestar el compromís d’acceptar les condicions generals i particulars que l’Ajuntament indiqui, en 
relació a la utilització dels espais del recinte del Castell. 

 
ANNEX 

 
TARIFES VIGENTS 

 
Per entrada i visita: 
          Euros 
- Per persona        ................... 4,00 
- Per persona, a traves d’agència      ................... 2,50 
- Per persona, jubilats, pensionistes, joves de 14 a 18 anys, joves provists 
del carnet jove o similar, grups culturals organitzats/homologats (reglats)  ................... 2,00 
- Per resident        ................... 2,50 
- Per institució pública       ................... 2,00 
 
Sala de conferències         Euros 
- jornada completa       .................600,00 
- hora addicional       .................250,00 
- coffee break        .................200,00 
- tècnic de so i vídeo, jornada completa     .................180,00 
- tècnic de so i vídeo, mitja jornada      .................100,00 
 
Capella 
- jornada completa       .................400,00 
- hora addicional       .................250,00 
- coffee break        .................200,00 
 
Pati d’armes 
- jornada completa       ..............2.500,00 
- hora addicional       .................250,00 
 
Galeria 
- jornada completa       ..............1.500,00 
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- hora addicional       .................250,00 
 
Revellí 
- jornada completa       ..............1.500,00 
- hora addicional       .................250,00 
 
Sesió fotogràfica, per hora      .................350,00 
Sesió de filmació, per hora      .................600,00 
 
 Les institucions públiques i les entitats sense afany de lucre podran sol·licitar la reducció del 50% 
de les tarifes relatives a la utilització privativa dels diferents espais del recite del Castell.  
 
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER PRESTACI Ó DE SERVEIS  I 
REALITZACIÓ D’ACTIVITATS D’ACCIÓ SOCIAL I A DIVERSO S CENTRES MUNICIPALS 
 
CONCEPTE 310,11 
Text que es modifica: 
.......................................................... 
 Fet imposable 
ARTICLE 2. 

El fet imposable de la taxa es la prestació de serveis d’ajuda i menjar a domicili així com els serveis 
prestats a diferents centres municipals.  
................................................................. 
Normes de gestió, declaració i ingrés 
ARTICLE 8. 

1. Les persones o entitats que sol·licitin dels serveis regulats per aquesta Ordenança hauran 
d’ingressar l’import de la taxa en el moment sol·licitar el servei o activitat. Aquest ingrés tindrà 
caràcter d’autoliquidació, conformement amb l’article 27 del Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 

2. Quan per causes no imputables al subjecte passiu no es presti el servei, serà procedent la 
devolució de l’import corresponent. 

.................................................................. 
ANNEX 

TARIFES VIGENTS  
 
1.- Servei de promoció de l’autonomia personal (menjador, dutxes, bugaderies, SAD, programa 
d’activitats): La quota màxima aplicable per als serveis que s’ofereixen és de 76,07 euros per mes. 
 
2.- Servei de menjar a domicili: 
- Servei complet (dinar i sopar): 9,20 euros + 0,37 euros (IVA4%)=  9,57 € 
- Servei de dinar (sense sopar):  6,80 euros + 0,27 euros (IVA 4%)= 7,07 € 
Les tarifes de menjar a domicili es reduiran en els percentatges següents, en funció de la renda mensual 
dels sol·licitants 
 
Renda mensual  % de l’IPREM    Reducció (%) 
0-434,88   ............. <70     ......  100 
434,89 – 465,94  ............70-75     ......  90 
465,95 – 497,00  ............75-80     ......  80 
497,01 – 528,07  ............80-85     ......  70 
528,08 – 559,13  ............85-90     ......  60 
559,14 – 590,19  ............90-95     ......  50 
590,20 – 621,26  ...........95-100    ......  40 
621,27 – 652,32  ..........100-105    ......  30 
652,33 – 683,38  ..........105-110    ......  20 
683,39 – 714,44  ..........110-115    ......  10 
Más de 714,44  ............. 115     ......  0 
 

A N N E X 
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ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER APROFITAMENTS E SPECIALS 
MITJANÇANT PARADES, TRASTS, CASETES DE VENDA, INDÚSTRIES DEL CARRER, 
AMBULANTS, ESPECTACLES, ATRACCIONS, FILMACIONS, GRA VACIONS, 
FOTOGRAFIA COMERCIAL I ALTRES ACTIVITATS SIMILARS A  TERRENYS D’US 
PÚBLIC 

CONCEPTE 316,03 
TEXT QUE ES MODIFICA: 

ANNEX 
TARIFES VIGENTS  

Les tarifes de la taxa seran les següents: 
 
     Euros per m2 i cada tres mesos continus, comptats 
Superfície ocupada    Euros per m2 i any             de data a data, o fracció, d’ocupació 
- els primers 100 m2  ...........46,59    ..........  11,65 
- de 101 a 200 m2  ...........41,92    ..........  10,48 
- de 201 a 300 m2  ...........37,74    ..........  9,44 
- de 301 a 400 m2  ...........33,97    ........8,49 
- de 401 a 500 m2  ...........30,54    ........7,64 
- més de 500 m2  ...........27,49    ........6,87 
 
 

A N N E X 
ORDENANÇA REGULADORA DE LA TAXA PER A L'OCUPACIÓ DE LS TERRENYS DE 
TITULARITAT PUBLICA LOCAL AMB TAULES, CADIRES I ALT RES ELEMENTS, PER 
EXTENSIÓ D’ACTIVITAT 
 
CONCEPTE 316,02 
TEXT QUE ES MODIFICA: 
TARIFES VIGENTS  
 
 Les tarifes de la taxa seran les següents: 
 

A) Per cada metre quadrat, o fracció, i cada tres mesos continus comptats de data a data, o fracció, 
d'ocupació: 

         Euros 
1. En vies de categoria especial      40,00 
2. En vies de primera categoria      27,39 
3. En vies de segona categoria      20,95 
4. En vies de tercera categoria      11,28 
5. En vies de quarta categoria      6,45 
 

        B).................. 

....................... 
 

ANNEX 
ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER SERVEIS DE  TEMPORADA A LES 
ZONES DELIMITADES DE LES PLATGES DEL TERME MUNICIPA L 
 
Concepte 341,04 
Text que es modifica: 
 
ARTICLE 3. Quantia 
1. ... 
2. La tarifa d’aquest preu públic serà la següent:  
      Preu  IVA 18% Total 

1. Hamaques, per dia    4,28  ........0,77 .................5,05 
 2. Para-sols, per dia    4,28  ........0,77 .................5,05 
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 3. Velomars normals, per hora   5,93  ........1,07.................7,00 
 3. Velomars grossos, per hora   8,86  ........1,59...............10,45 
 4. Taules de surf, per hora    9,87  ........1,78 ...............11,65 
 5. Esqui nàutic, per quinze minuts  20,30  ........3,65 ...............23,95 
 6. Esqui bus, per recorregut a la playa  7,54  ........1,36 .................8,90 
 
 

ANNEX 
ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER A LA PREST ACIÓ DE SERVEIS I 
REALITZACIÓ D’ACTIVITATS AL CENTRE DE FLASSADERS 
 
CONCEPTE 341,XX 
 
ARTICLE 1. Fonament legal. 
 
L’establiment, la fixació, la gestió i el cobrament dels preus públics es regeix pel capítol VI del títol I del 
Text refós  de la Llei  reguladora de les hisendes locals, aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 
de març, i altres normes concordants sobre les hisendes locals i, supletòriament, per la Llei 8/1989, de 15 
d’abril, reguladora de Taxes i Preus Públics. En tot allò no previst als textos anteriors s’aplicaran els 
preceptes d’aquesta ordenança. 
El preus públics que s’estableixen són els que figuren als annexos de tarifes, d’acord a l’estudi econòmic 
que figura al corresponent expedient d’ordenació. 
 
ARTICLE 2. Fet imposable 
El fet imposable del preu públic són els serveis que es presten les activitats que es programen des del 
Centre Flassaders i, en concret: 

- l’ús temporal dels espais del Centre Flassaders 
- la realització de tallers i activitats que s’hi organitzin 

 
ARTICLE 3. Obligats al pagament 
Estan obligats al pagament dels preus públics aquells que es beneficiïn dels serveis o activitats pels quals 
cal satisfer-los. 
 
ARTICLE 4. Quantia i obligació del pagament 
4.1. Les quantitats dels preus públics venen detallades en els annexos a aquesta ordenança, per a cadascun 

dels serveis i/o activitats de que es tracti. 
4.2. L’obligació del pagament dels preus públics detallats en els annexos neix am l’inici de la prestació 

del servei o la realització de l’activitat a que es refereixen. 
4.3. L’import dels preus públics per la prestació de serveis o la realització d’activitats ha de cobrir, com a 

mínim el cost del servei prestat o de l’activitat duta a terme. 
4.4. Quan hi hagi raons socials, benefiques, o d’interès públic que ho aconsellin, l’Ajuntament pot fixar 

preus públics per sota dels límits prevists a l’article anterior. En aquests casos, es consignarà en el 
pressuposts municipals les dotacions oportunes per a la cobertura de la diferencia resultant, si n’hi 
ha. 

4.5. Les tarifes es graduaran per les raons esmentades en l’article anterior. 
4.6. Quan per l’activitat pugui provocar la destrucció o el deteriorament de béns de domini públic, el 

beneficiari, sense perjudici del pagament del preu públi qeu li correspongui, quedarà obligat a 
reintegrar el cost total de les despeses de reconstrucció o de reparació corresponents i a dipositar-ne 
prèviament, l’import que es considera necessari per part de l’Ajuntament. 

Si els danys són irreparables, s’indemnitzarà al municipi amb una quantitat igual al valos dels béns 
destruïts o l’import del deteriorament ocasionat. 
L’Ajuntament no pot condonar total o parcialment les indemnitzacions i els reintegraments a què es 
refereix aquest article. 
 
ARTICLE 5. Normes de gestió, declaració i ingrés 
1. Les persones o entitats que sol·licitin els serveis regulats per aquesta Ordenança hauran 

d’ingressar l’import del precio público en el moment de realitzar la reserva efectiva. Aquest ingrés 
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tindrà caràcter d’autoliquidació, conformement amb l’article 27 del Text Refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 

2. La utilització del Centre de Flassaders haurà de contemplar que, almanco, un 20% de les places 
que s’ofereixen per a tallers i activitats tenguin caràcter gratuït per a víctimes de violència de gènere, 
per a persones derivades dels serveis socials municipals o de les seves entitats col·laboradores i per a 
persones amb discapacitat amb un grau de minusvalidesa igual o superior al 33%. En tot cas la 
utilització del centre quedarà supeditada a la disponibilitat dels espais sol·licitats i a les prioritats 
establertes per l’Ajuntament. 

 
ARTICLE 6. Cobrament 
L’Ajuntament port exigir el dipòsit previ de l’import total o parcial. 
Quan per causes no imputables a qui està obligat al pagament del preu, el servei o l’activitat no es presti o 
no es dugui a terme, l’import esmentat es retornarà a qui ha fet el dipòsit. 
 
ARTICLE 7. Exempcions i reduccions 
7.1 Reduccions 
Les entitats i associacions ciutadanes inscrites al Registre Municipal d’Entitats Ciutadanes podran 
sol·licitar una reducció del 45% de la tarifa quan compleixin els següents requisits: 

- que l’activitat realitzada tengui com a finalitat fomentar la conciliació familiar i laboral, la 
igualtat d’oportunitats entre dones i homes, l’envelliment actiu o que presentin un interès 
social o educatiu. 

- que siguin gratuïtes per a les participants. 
 
Així mateix, pel que fa als tallers s’estableixen les següents reduccions: 

- una reducció del 25% per a persones amb discapacitat igual o superior al 25%, membres de 
families nombroses o de families mono-marentals, mono-parentals i majors de 65 anys i 
víctimes de violència de gènere. Aquestes situacions s’han d’acreditar. 

- Una tarifa familiar per a membres de la mateixa unitat familiar que realitzin el mateix taller. 
- Una reserva del 20% de places gratuites per a persones d’aquests col·lectius als tallers 

adients als perfils. 
La concessió de la reducció es regularà mitjançant el procediment intern que estableixi el Servei 
d’Igualtat, Majors i Família. 
 
7.2. Exempcions 
La utilització dels espais de centre per part dels serveis municipals estarà exempta del pagament de la 
tarifa. 
Així mateix, estaran exemptes del pagament de la tarifa les persones participants a tallers i/o activitats que 
siguin víctimes de violència de gènere i persones amb discapacitat; també les persones amb risc social 
derivades des dels Centres Municipals de Serveis Socials. Per a aquestes persones es reservarà el 20% de 
les places dels tallers que es programin. 
 
ARTICLE 8. Infraccions i sancions 
L’Ajuntament pot exigir les quantitats que es deuen en concepte de preus públics per via de 
constrenyiment d’acord amb la normativa vigent en matèria de recaptació d’ingressos de dret públic. 
 
Disposició final 
Aquesta ordenança aprovada pel Ple en sessió de dia 31 de maig de 2012, començarà a regir a partir de la 
publicació en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i continuarà vigent mentre no s’acordi la modificació 
o derogació. En cas de modificació parcial, els articles no modificats restaran vigents. 
 

A N E X O 
ORDENANZA REGULADORA DE LA TASA POR ENTRADA Y VISIT A AL CASTILLO Y 
MUSEO DE BELLVER.  
 CONCEPTO  310,08 
 

Tarifas vigentes 
 
Por entrada y visita: 
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         Euros 
- Por persona        .....................4,00 
- Por persona, a través de agencia      .....................2,50 
- Por persona, jubilados, pensionistas, jóvenes de 14 a 18 años, jóvenes provistos 
del carnet jove o similar, grupos culturales organizados/homologados (reglados) .....................2,00 

- Por residente       .....................2,50 
- Por institución pública       .....................2,00 
 
Sala de conferencias        Euros 
- jornada completa       .................600,00 
- hora adicional       .................250,00 
- coffee break        .................200,00 
- técnico de sonido y video, jornada completa     .................180,00 
- técnico de sonido y video, media jornada     .................100,00 
 
Capilla 
- jornada completa       .................400,00 
- hora adicional       .................250,00 
- coffee break        .................200,00 
 
Patio de armas 
- jornada completa       ..............2.500,00 
- hora adicional       .................250,00 
 
Galeria 
- jornada completa       ..............1.500,00 
- hora adicional       .................250,00 
 
Revellín 
- jornada completa       ..............1.500,00 
- hora adicional       .................250,00 
 
Sesión fotográfica, por hora      .................350,00 
Sesión de filmación, por hora      .................600,00 
 
 Las instituciones públicas y las entidades sin ánimo de lucro podrán solicitar la reducción del 50% 
de las tarifas relativas a la utilización privativa de los diferentes espacios del recinto del Castillo. 
 

ANEXO 
ORDENANZA FISCAL REGULADORA DE LA TASA POR PRESTACI ÓN DE SERVICIOS Y 
REALIZACIÓN DE ACTIVIDADES DE ACCIÓN SOCIAL Y EN DI VERSOS CENTROS 
MUNICIPALES 
 

CONCEPTO 310,11 
 

………………. 
Hecho imponible 

ARTICULO 2 
El hecho imponible de la tasa es la prestación de servicios de ayuda y comida a domicilio, así 

como los servicios prestados en diferentes centros municipales.  
 

……………………… 
 
 Normas de gestión, declaración e ingreso 
ARTICULO 8 
1. Las personas o entidades que soliciten los servicios regulados por esta ordenanza tendrán que ingresar 

el importe de la tasa en el momento en que se solicite el servicio o la actividad. Este ingreso tendrá 
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carácter de auto-liquidación, conforme a lo que dispone el artículo 27 del Texto Refundido de la Ley 
Reguladora de las Haciendas Locales, aprobado por Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo.  

2. Cuando por causas no imputables al sujeto pasivo no se preste el servicio, será procedente la 
devolución del importe correspondiente.  

……………………….. 
 

Tarifas vigentes  
1.- Servicio de promoción de la automía personal (comedor, duchas, lavanderia, SAD, programa de 
actividades): La cuota máxima aplicable para los servicios que se ofrecen es de 76,05€ por mes. 
 
2. Servicio de comida a domicilio: 
 - Servicio completo (comida y cena): 9,20 € + 0,37 € (IVA 4%)= 9,57 €  
 - Servicio de comida (sin cena): 6,80 + 0,27 (IVA 4%)= 7,07 € 
 Las tarifas de comida a domicilio se reducirán en los porcentajes siguientes, en funcion de la renta 

mensual de los solicitantes 
 
Renta mensual  % de l’IPREM    Reducció (%) 
0-434,88   ............. <70     ......  100 
434,89 – 465,94  ............70-75     ......  90 
465,95 – 497,00  ............75-80     ......  80 
497,01 – 528,07  ............80-85     ......  70 
528,08 – 559,13  ............85-90     ......  60 
559,14 – 590,19  ............90-95     ......  50 
590,20 – 621,26  ...........95-100    ......  40 
621,27 – 652,32  ..........100-105    ......  30 
652,33 – 683,38  ..........105-110    ......  20 
683,39 – 714,44  ..........110-115    ......  10 
Más de 714,44  ............. 115     ......  0 
 

ANEXO 
ORDENANZA REGULADORA DE LA TASA POR APROVECHAMIENTO S ESPECIALES 
MEDIANTE PUESTOS, BARRACAS, CASETAS DE VENTA, INDUSTRIAS CALLEJERAS, 
AMBULANTES, ESPECTÁCULOS, ATRACCIONES Y OTRAS ACTIV IDADES SIMILARES  
SITUADAS EN TERRENOS DE USO PÚBLICO. 
 
 CONCEPTO 316,03 
TEXTO QUE SE MODIFICA: 
 

TARIFAS VIGENTES 
 
Las tarifas de la tasa serán las siguientes: 
      Euros por m2 y cada 3 meses continuos, contados 
Superficie ocupada  Euros por m2 y año  de fecha a fecha, o fracción de 
ocupación 
- los primeros 100 m2  ..................46,59    .....  11,65 
- de 101 a 200 m2  ..................41,92    .....  10,48 
- de 201 a 300 m2  ..................37,74    .....  9,44 
- de 301 a 400 m2  ..................33,97    .....  8,49 
- de 401 a 500 m2  ..................30,54    .....  7,64 
- más de 500 m2  ..................27,49    .....  6,87 
………………….. 
…………………. 
 

 ANEXO 
ORDENANZA REGULADORA DE LA TASA POR LA OCUPACIÓN DE  TERRENOS DE USO 
PUBLICO LOCAL CON MESAS, SILLAS Y OTROS ELEMENTOS, POR EXTENSIÓN DE 
ACTIVIDAD 
 CONCEPTO 316,02 
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TEXTO QUE SE MODIFICA: 
TARIFAS VIGENTES  

 
Las tarifas de la tasa serán las siguientes: 
A.- Por metro cuadrado, o fracción, y cada tres meses continuos contados de fecha a fecha, o fracción  de 
ocupación:  
          Euros 
 1. En vías de categoría especial      ........... 40,00 
 2. En vías de primera categoría     ........... 27,39 
 3. En vías de segunda categoría     ........... 20,95 
 4. En vías de tercera categoría      ........... 11,28 
 5. En vías de cuarta categoría      ............ 6,45 
 
B) …………………… 
……………………… 
………………………. 
 
ORDENANZA REGULADORA DEL PRECIO PÚBLICO POR SERVICIOS DE TEMPORADA EN 
LAS ZONAS DELIMITADAS DE LAS PLAYAS DEL TÉRMINO MUNICIPAL.  
 
 CONCEPTO  341,04 
Texto que se modifica:  
 
ARTICULO 3. Cuantía. 
1. ……….. 
2. La tarifa de este precio público será la siguiente: 
     Precio    IVA 18% Total 

1. Hamacas, por día   4,28   ........0,77 .................5,05 
 2. Sombrillas, por día   4,38   ........0,77 .................5,05 
 3. Velomares normales, por hora  5,93   ........1,07 .................7,00 
 3. Velomares grandes, por hora  8,86   ........1,59 ...............10,45 
 4. Tablas de surf, por hora  9,87   ........1,78 ...............11,65 
 5. Esquí náutico, por quince minutos 20,30   ........3,65 ...............23,95 
 6. Esquí bus, por recorrido en la playa 7,54   ........1,36 .................8,90 
 

ANEXO 
ORDENANZA REGULADORA DEL PRECIO PÚBLICO POR LA PRES TACIÓN DE 
SERVICIOS Y REALIZACIÓN DE ACTIVIDADES EN EL CENTRO  FLASSADERS  
 

CONCEPTO 341,XX 
 
ARTÍCULO 1. Fundamento legal  
 
 El establecimiento, la fijación, la gestión y el cobro de los precios públicos se rige por el capítulo 
VI del título I del Texto refundido de la Ley reguladora de las haciendas locales, aprobado por Real 
Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, y otras normas concordantes sobre las haciendas locales y, 
supletoriamente, por la Ley 8/1989, de 15 de abril, reguladora de Tasas y Precios públicos. En todo 
aquello no previsto en los textos anteriores se aplicarán los preceptos de esta ordenanza. Los precios 
públicos que se establecen son los que figuran en los anexos de tarifas, de acuerdo con el estudio 
económico que figura en el correspondiente expediente de ordenación. 
 
ARTÍCULO 2. Hecho imponible 
 El hecho imponible del precio público son los servicios que se presten y las actividades que se 
programen desde el Centro Flassaders y, en concreto:  

- el uso temporal de los espacios del Centro Flassaders  
- la realización de talleres y actividades que se organicen  

 
ARTÍCULO 3. Obligados al pago 
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 Están obligados al pago de los precios públicos aquellos que se beneficien de los servicios o 
actividades por los cuales es necesario satisfacerlo. 
 
ARTÍCULO 4. Cuantía y obligación de pago 
4.1. Las cantidades de los precios públicos vienen detalladas en los anexos a esta ordenanza, para cada 

uno de los servicios i/o actividades de que se trate. 
4.2. La obligación del pago de precios públicos detallados en los anexos nace con el inicio de la 

prestación del servicio o la realización de la actividad a que se refieren. 
4.3. El importe de los precios públicos por la prestación de servicios o la realización de actividades ha de 

cubrir, como mínimo el coste del servicio prestado o de la actividad llevada a cabo. 
4.4. Cuando haya razones sociales, benéficas, o de interés público que lo aconsejen, el Ayuntamiento 

puede fijar precios públicos por debajo de los límites previstos en el artículo anterior. En estos casos, 
se consignarán en los presupuestos municipales las dotaciones oportunas para la cobertura de la 
diferencia resultante, si hay. 

4.5. Les tarifes se graduarán por las razones mencionadas en el artículo anterior. 
4.6. Cuando por la actividad se pueda provocar la destrucción o el deterioro de bienes de dominio 

público, el beneficiario, sin perjuicio del pago del precio público que le corresponda, quedará 
obligado a reintegrar el coste total de los gastos de reconstrucción o reparación correspondientes y a 
depositar previamente, el importe que se considera necesario por parte del Ayuntamiento.  

Si los daños son irreparables, se indemnizará al municipio con una cantidad igual al valor de los bienes 
destruidos o el importe del deterioro ocasionado. 
 El Ayuntamiento no puede condonar total o parcialmente las indemnizaciones y los reintegros a 
los que se refiere este artículo.  
 
ARTÍCULO 5. Normas de gestión, declaración e ingreso 
3. Las personas o entidades que soliciten los servicios regulados por esta Ordenanza tendrán que ingresar 

el importe del precio público en el momento de realizar la reserva efectiva. Este ingreso tendrá carácter 
de autoliquidación, conforme al artículo 27 del Texto Refundido de la Ley de Haciendas Locales, 
aprobado por Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo.  

4. La utilización del Centro Flassaders tendrá que contemplar que, al menos, un 20% de las plazas se 
ofrecen para talleres y actividades que tengan carácter gratuito para víctimas de violencia de género, 
para personas derivadas de los servicios sociales municipales o de sus entidades colaboradoras y para 
personas con discapacidad con un grado de minusvalía igual o superior al 33%. En todo caso la 
utilización del centro quedará supeditada a la disponibilidad de los espacios solicitados y a las 
prioridades establecidas por el Ayuntamiento.  

 
ARTÍCULO 6. Cobro 
 El Ayuntamiento puede exigir el depósito previo del importe total o parcial. 
 Cuando por causas no imputables a quién está obligado al pago del precio, el servicio o la 
actividad no se preste o no se lleve a cabo, el importe mencionado se devolverá a quién haya hecho el 
depósito.  
 
ARTÍCULO 7. Exenciones y reducciones  
7.1 Reducciones 
 Las entidades y asociaciones ciudadanas inscritas en el Registro Municipal de entidades 
ciudadanas podrán solicitar una reducción de 45% de la tarifa cuando cumplan los siguientes requisitos: 

- que la actividad realizada tenga como finalidad fomentar la conciliación familiar y laboral, 
la igualdad de oportunidades entre mujeres y hombres, el envejecimiento activo o que 
presenten un interés social o educativo. 

- que sean gratuitas para los participantes 
 
Así mismo, en cuanto a los talleres se establecen las siguientes reducciones: 

- una reducción del 25% para personas con discapacidad igual o superior al 25%, miembros 
de familias numerosas o de familias mono-maternales, mono-parentales y mayores de 65 
años y víctimas de violencia de género. Estas situaciones se han de acreditar. 

- Una tarifa familiar pera miembros de la misma unidad familiar que realicen el mismo taller. 
- Una reserva del 20% de plazas gratuitas pera personas de estos colectivos en los talleres 

adecuados a los perfiles. 
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La concesión de la reducción se regulará mediante el procedimiento interno que establezca el Servicio de 
Igualdad, Mayores y Familia. 
 
7.2. Exenciones 
 La utilización de los espacios del centro por parte de los servicios municipales estará exenta del 
pago de la tarifa. 
 Asimismo, estarán exentas del pago de la tarifa las personas participantes en talleres i/o 
actividades que sean víctimas de violencia de género y personas con discapacidad; también las personas 
con riesgo social derivadas desde los Centros Municipales de Servicios Sociales. Para estas personas se 
reservará el 20% de las plazas de los talleres que se programen. 
 
ARTICLE 8. Infracciones y sanciones  
 El Ayuntamiento puede exigir las cantidades que se deben en concepto de precios públicos por vía 
de apremio de acuerdo con la normativa vigente en materia de recaudación de ingresos de derecho 
público.  
 
Disposición final 
 Esta ordenanza, aprobada por el Pleno en sesión de día xx de xxxxxxxx de 2012, entrará en vigor a 
partir de la publicación en el Boletín Oficial de las Islas Baleares y continuará vigente mientras no se 
acuerde la modificación o derogación. En caso de modificación parcial, los artículos no modificados 
continuarán vigentes.  

 
ORDENANZA REGULADORA DEL PRECIO PÚBLICO POR LA PRESTACIÓN DE SERVICIOS Y 
REALIZACIÓN DE ACTIVIDADES EN EL CENTRO FLASSADERS 
 

CONCEPTO 341,XX 
 
Espacio    Tarifa €    Bonificación 45% 
1. Sala de conferencias (el periodo mínimo de alquiler es de 2 horas) 

2 H      74,00   ...................... 40,70 
3 H      111,00   ...................... 61,05 
4 H      147,00   ...................... 80,85 
5 H      184,00   .................... 101,20 
6 H      220,00   .................... 121,00 

2. Aula creativa 
1 H      20,00   ...................... 11,00 
2 H      40,00   ...................... 22,00 
3 H       60,00   ...................... 33,00 
4 H      80,00   ...................... 44,00 
5 H      100,00   ...................... 55,00 
6 H      120,00   ...................... 66,00 

3. Sala Multiusos M1 
1 H      20,00   ...................... 11,00 
2 H      40,00   ...................... 22,00 
3 H       60,00   ...................... 33,00 
4 H      80,00   ...................... 44,00 
5 H      100,00   ...................... 55,00 
6 H      120,00   ...................... 66,00 

4. Sala Multiusos M2 
1 H      12,00   ........................ 6,60 
2 H      24,00   ...................... 13,20 
3 H       48,00   ...................... 26,40 
4 H      60,00   ...................... 33,00 
5 H       72,00   ...................... 39,60 
6 H       84,00   ...................... 46,20 

5. Aula de estudio 
1 H      8,00    ........................ 4,40 
2 H      15,00   ........................ 8,25 
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3 H       22,00   ...................... 12,10 
4 H      29,00   ...................... 15,95 
5 H       36,00   ...................... 19,80 
6 H       43,00   ...................... 23,65 

6. Sala Taller 1 
1 H      8,00    ........................ 4,40 
2 H      15,00   ........................ 8,25 
3 H       22,00   ...................... 12,10 
4 H      29,00   ...................... 15,95 
5 H       36,00   ...................... 19,80 
6 H       43,00   ...................... 23,65 

7. Sala Taller 2 
1 H      10,00   ........................ 5,50 
2 H      20,00   ...................... 11,00 
3 H       29,00   ...................... 15,95 
4 H      39,00   ...................... 21,45 
5 H       48,00   ...................... 26,40 
6 H       49,00   ...................... 26,95 

8. Aulas con equipamiento especial: gimnasio, ludoteca, cocina, informática 
1 H      16,00   ........................ 8,80 
2 H      32,00   ...................... 17,60 
3 H       47,00   ...................... 25,85 
4 H      63,00   ...................... 34,65  
5 H       79,00   ...................... 43,45 
6 H       94,00   ...................... 51,70 
Servicio de monitor    33,00 

9. Sala de exposiciones 15 días 
Completa     312,51   .................... 171,88 
½ sala      156,26   .....................  85,94 
                     Situaciones 

Servicios de Talleres y Tiempo x Ti Tarifa individual Tarifa familiar Especiales   
Talleres de participación y NTIC  .... 3 €/h  ........................ 5 €/h  
Talleres especializados y monográficos  6 €/h          10 €/h  bonificación 25% 
Cuota servicio Tiempo x Ti   .... 2 €/dia 
 

 
32.  Proposta d’aprovació d’autorització a EMAYA per subscripció d’una 

operació d’endeutament a llarg termini per un import màxim de 2.000.000€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
L’empresa Municipal d’ Aigua i Clavegueram, SA (EMAYA), per poder finançar 
millores a instal·lacions de captació d’aigua, concretament les que fan referència al 
tractament de les aigües procedents de fonts i als depòsits d’aigua potable de Son 
Anglada , té la necessitat de acudir a la concertació de una operació de préstec per 
import de 2.000.000 euros a través de la línea ICO per a 2012. 
 
L’article 54 de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, regula que para la concertació 
d’operacions de crèdit a llarg termini dels organismes autònoms i ens i societats 
mercantils dependents es precisarà la prèvia autorització del Ple de la Corporació i 
informe de la Intervenció. 
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D’acord amb el apartat k) del punt III.a.2 Hisenda, de les competències específiques del 
regidor de l’àrea d’Economia, Hisenda i Innovació, del Text Refós del Decret 
d’Organització dels Serveis Administratius de l’Ajuntament de Palma, número 5309, de 
26 de març de 2012, s’eleva al Ple la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD 
 
PRIMER.- Autoritzar en compliment de l’article 54 del RDL 2/2004 pel qual 
s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, a l’Empresa 
Municipal d’Aigua i Clavegueram, SA (EMAYA) la subscripció d’una operació 
d’endeutament a llarg termini per un import màxim de 2.000.000 € (dos milions 
d’euros) amb les següents característiques: 
 
Préstec ICO per import de 2.000.000 € a subscriure amb el Banc Sabadell 
Atlántico a un termini de 5 anys, sense carència.  
Comissió obertura: 0,50% 
Interès: Tipus ICO+1,60% 
Tipus ICO: Euribor 6 mesos+diferencial ICO 
 
SEGON.- Facultar al Sr. Andrés Garau Garau, President d’EMAYA, per a què 
pugui subscriure la documentació pública o privada necessària per a dur a terme 
l’operació en tots els seus tràmits. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
Abans d’iniciar-se el debat del punt 33 surt del Saló de Plens la Sra. Yolanda 
Garví Blazquez i s’absenta tant en el debat com a la votació d’aquest punt. 
 
33.  Proposta d’aprovació inicial de la modificació del PGOU de Palma referida a 

l’àmbit de la colònia de Son Rullan. PA 11/0010. 01PRAI204. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI.- El 20-05-11 entra en Planejament ofici del 
Director Tècnic de la Gerència perquè s’iniciï la modificació del PGOU a l’àmbit de la 
Colònia de Son Rullan, sol·licitat en instància amb entrada en aquest ajuntament el 13-
05-11 per l’INVIED, abans INVIFAS .  
 
Amb aquesta modificació, que es justifica pel protocol de data 30-04-11, que modifica 
el signat en data 6-09-10, signat amb el Director Gerent de l’Institut per a la Vivenda de 
les Forces Armades, Organisme adscrit al Ministeri de Defensa, es pretén: 

- la delimitació d’una unitat d’execució en els terrenys no edificats confrontants 
al c/ Aragó mitjançant el sistema d’actuació per compensació per a la cessió de terrenys 
per a vial i la seva execució, mantenint al sòl lucratiu l’edificabilitat i l’altura màxima 
permeses al vigent Pla General i 

- la delimitació de la resta de part edificada ( excloent l’equipament docent – 
col·legi de Son Rullán) un àrea de règim especial, ARE la regulació de la qual 
s'estableix en un nou Article 189 bis que formarà part de les normes urbanístiques del 
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Pla General, amb la finalitat de preservar la imatge del conjunt existent en la Colònia 
Militar. 

 
Per complir aquests objectius pel Servei tècnic de planejament s’ha redactat projecte de 
modificació puntual del PGOU referit a aquest àmbit pel febrer de 2012. 

 
Es fa constar, a efectes de complir amb el que disposa l’article 42 del Reglament de 
Planejament, que la present modificació no suposa cap despesa per les arques 
municipals ja que l’actuació proposta es farà a càrrec dels propietaris dels terrenys, els 
quals faran tant les cessions dels terrenys que es preveuen al PGOU com  les actuacions 
de dotació de serveis dels terrenys exclosos de la unitat d’execució prevista així com el 
projecte d’urbanització que s’aprovarà a l’àmbit de la nova UE 56-02. 

 
Aquest projecte compleix amb el que disposa el Decret Llei 2/2.012 de mesures urgents 
per a l'ordenació urbanística sostenible que deroga expressament en la seva disposició 
derogatòria, apartat 1.d, la disposició addicional tercera de la Llei 14/2.000, d'Ordenació 
Territorial. La present Modificació Puntual de Pla General s'ajustaria al disposat a la 
nova redacció de l'Article 15 d'aquesta Llei continguda a l'Article 11 de l'esmentat 
Decret, si bé l’objectiu d’aquesta modificació també hagués estat possible encara que no 
estem adaptats al PTIM per complir la mateixa amb el que la derogada disposició 
establia. 
  
La finalitat de la Modificació pretesa s’inclou dins el punt 4 del grup 1 de l’Annex III de 
Plans i programes subjectes a avaluació ambiental estratègica de la Llei 11/2006, de 14 
de setembre, d’avaluacions d’impacte ambiental i avaluacions estratègiques en les Illes 
Balears, que estableix que es considera que no tenen efectes significatius en el medi 
ambient i, per tant no se subjecten al procediment d'avaluació ambiental estratègica, les 
modificacions menors de plans d'aquest grup “que tinguin com objecte exclusiu alguna 
de les finalitats expressades a continuació: 

a) Disminució de coeficients d'edificabilitat o de percentatges d'ocupació de les 
edificacions. 

b) Disminució de l'altura màxima de les edificacions. 
c) Canvi d'usos plurifamiliars a unifamiliars.” 
Essent que la present modificació té com objectiu exclusiu aquestes finalitats no 

farà falta la tramitació del procediment de l’avaluació ambiental estratègica. 
  
Durant la tramitació prèvia a  l’aprovació inicial s’ha demanat informe als Serveis 
Jurídics Municipals que han emès informe favorable de data 03-04-2012. 
  
Es fa constar que es sol·licitarà informe a la Secretaria General en virtut de les seves 
funcions d’assessorament legal al Ple i les Comissions atribuïdes en l’art. 122.5 e) ap. 
2n. de la Llei 7/85, de 2 d’abril en relació a l´ art. 123.2 del mateix text legal, que tindrà 
caràcter preceptiu perquè es tracta d’assumptes que exigeixen una majoria especial. 
 
Per aplicació de l’article 7 bis de la Llei 4/2008, de 14 de maig, de mesures urgents per 
a un desenvolupament territorial sostenible a les Illes Balears, introduït per l´article 8 
del Decret Llei 5/2009 de 27 de novembre, es produeix la suspensió de l’atorgament de 
llicències en els termes que s’assenyalen en aquest article. 
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Per això, i atesos els articles 125 i següents, i 161 i següents del Reglament de 
Planejament Urbanístic, RD 2559/78, de 23 de juny; els articles 172 i 175 del 
Reglament d’organització, funcionament i  règim jurídic de les entitats locals; els art. 
127.1.c), 123.1.i), 122.4.a), i  amb el quòrum establert a l’article 123.2 del capítol II, 
títol X de la llei 7/85 de 2 d’abril, modificada per la Llei 57/03, de 16 de desembre de 
Mesures per la modernització del govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, art. 99 i 
següents del Reglament Orgànic del Ple,  4.1.e) i  12.a) del Reglament de la Gerència 
d’Urbanisme, la Cap de Servei que subscriu considera que el Consell de la Gerència  pot  
adoptar la següent  resolució: 
 
Elevar a la Junta de Govern el projecte de la Modificació del   PGOU  de Palma 
esmentat, per tal que sigui elevat a l’Ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió 
Informativa, per  l’adopció del següent: 

 
A C O R D 

 
1. Aprovar inicialment la Modificació del PGOU de Palma referida a l’àmbit de la 
colònia de Son Rullan segon projecte elaborat pel febrer de 2012 pels tècnics 
municipals del Servei tècnic de planejament, documentació amb registre d’entrada 
en el servei de tramitació el 7-03-12, núm. 138;  vist els informes obrants a 
l’expedient, ja esmentats a la part expositiva del present acord.  
En la present modificació no es reclamarà pronunciament a la Conselleria de Medi 
Ambient,  ja que no es subjecten als procediments d’avaluació ambiental 
estratègica les modificacions menors de plans  que, com en el present supòsit,  
tinguin com a objectiu exclusiu les finalitats de a) Disminució de coeficients 
d'edificabilitat o de percentatges d'ocupació de les edificacions; b) Disminució de 
l'altura màxima de les edificacions i c) Canvi d'usos plurifamiliars a unifamiliars.  
 
2. Sotmetre el projecte a informació pública d’un mes mitjançant publicació 
d’edicte al BOIB, i anunci a un dels diaris de major circulació de la província i al 
tauler d’edictes municipal. 
 
3. Sol·licitar els informes que pertoquin als organismes afectats per raó de la 
matèria, quedant suspesos els terminis de tramitació fins que s’emetin els que 
resultin preceptius i determinants. 
 
4. Assenyalar  com àrees afectades per la suspensió de l’atorgament de llicències 
les compreses a l’àmbit d’aquesta modificació, en el que resultin afectades pel 
vigent planejament. 
 
5. Notificar el present acord a l’INVIED, abans INVIFAS. 
 
S’APROVA per 23 vots a favor (PP i PSOE) i 3 abstencions, amb el quòrum de la 
majoria absoluta legal establerta i amb l’abstenció de la Sra. Garví, absent de la 
Sala. 
 
Es reincorpora a la sessió la Sra. Garví. 
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34.  Proposta d’aprovació definitiva de la modificació del pla parcial del SUP 74-

01, Polígon de Serveis de Llevant. PC10/0001. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DE LA TAG, CAP DE SERVEI.- El Projecte de pla parcial del SUP 74-01, 
Polígon de Serveis de Llevant, es va aprovar en data 29-12-98 i per la present es pretén 
modificar l’esmentat Pla en relació a le s parcel·les qualificades com equipament esportiu i 
docent, per la qual cosa s’ha redactat en juny de 2011 pels tècnics municipals una 
modificació d’aquest instrument d’ordenació, que ha estat aprovada inicialment en data 14-
09-2011 i provisionalment en data 30.11.2011. 
 
En data 27-01-12, la Comissió Insular d’Urbanisme, en el tràmit previst a l’article 5 del 
Reial Decret Llei 16/1981, de 16 d’octubre, d’adaptació de plans generals d’ordenació 
urbana, informa fent unes observacions. En relació a la primera observació s’ha 
demanat informe al Ministeri de Defensa que ha informat favorablement; en relació a 
les observacions 2a. i 3a. pel cap dels serveis tècnics de Planejament ha informat en data 
14-03-12 (s’adjunta a la present l’esmentat informe). 
 
Vist el que s’ha assenyalat, d'acord  amb el 139 del Reglament de planejament i atesos els 
articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  règim jurídic de les 
entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122-4-a), del capítol II, títol X de la Llei 7/85 
de 2 d’abril, modificada per la Llei 57/03, de 16 de desembre de Mesures per la 
modernització del govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, art. 99 i següents del 
Reglament Orgànic del Ple,  4-1-e) i  12-a) del Reglament de la Gerència d’Urbanisme, 
la TAG que subscriu considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar la següent  
resolució: 

 
“Proposar a la Junta de Govern l’aprovació del projecte a dalt esmentat, per tal que sigui 
elevat a l’ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa  l’adopció del 
següent: 
  
A  C  O  R  D 
 
1. Aprovar definitivament la modificació  del  pla parcial del SUP 74-01, Polígon de 
Serveis de Llevant, redactat en juny de 2011 pels tècnics municipals, referida a les 
parcel·les qualificades com equipament esportiu i docent.  
  
2. Publicar el present acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears i notificar-lo als 
propietaris de terrenys afectats. Quedarà aleshores aixecada la suspensió de 
l'atorgament de llicències a les àrees del territori objecte d'aquest acord. 
 
3. Donar trasllat d’aquest acord a Gestió Urbanística per compliment del que 
disposa al darrer paràgraf de l’informe tècnic que s’adjunta a la present, així com 
a la resta de Serveis d’aquesta Gerència d’Urbanisme que es puguin trobar afectats, 
a l’Oficina de la revisió del PGOU i, si n’escau, a l’ Institut Municipal d’ 
Informàtica a efectes d’allò previst a la Llei del Cadastre Immobiliari.  
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S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
35.  Proposta d’aprovació de denegació de l’aprovació inicial del projecte 

d’Estudi de Detall a l’edifici plurifamiliar de viv endes ubicat a la Plaça del 
Progrès núm. 19. PE 10/0005. 

 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DEL TAG CAP DE SECCIO .- En data 22-03-2010 va tenir entrada el 
projecte d´Estudi de Detall que tenia per objecte la instal.lació d´un ascensor  a un edifici 
plurifamiliar de vivendes existent  ubicat a la Pça del Progrés 19 en base a l´article 47 
modificat de les Normes del Pla General  d´Ordenació  Urbana (per a la implantación de 
mesures d´accesibilitat a edificacions existents),  presentat pel Sr. Miquel Torres Duran, 
en representació del Sr. Jaume Carbonell Flexas, i redactat per l´arquitecte Miquel Torres 
Duran. 
 
Per la Secció Jurídica de Planejament i Gestió Urbanística es varen detectar mancances en 
la documentació presentada, mitjançant informe de 24-3-2010.  Pel  Servei de Control de 
Planejament en data 26-3-2010 es varen detectar deficiències i mancances en la 
documentació presentada.  Els informes esmentats varen ser comunicats al promotor, 
presentant-se nova documentació en data 10-6-2010. 
 
Pel Servei de Control de Planejament en data 28-9-2010 es va informar 
desfavorablemente l´Estudi de Detall presentat, ja que “la solució presentada disminueix 
les condicions d´habitabilitat de les vivendes, recolzant-se, si més no, en obres il.legals 
que han modificat les condicions originals de l´immoble”. L´esmentat informe, 
juntamente amb l´informe de la Secció Juridica de Planejament i Gestió Urbanística de 
24-3-2010, es va comunicar al promotor en data 25-11-2010 sense que fins al dia d´avui 
s´hagi efectuat per aquest cap manifestació al respecte.  
 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  
règim jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122-4-a) del capitol II, titol 
X de la Llei 7/85 de 2 d´abril modificada per la Llei 57/03, de 16 de desembre de 
Mesures per la modernització del govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, art. 99 i 
següents del Reglament Orgànic del Plè,  4-1-e) i  12-a) del Reglament de la Gerència 
d’Urbanisme, el TAG que subscriu considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar 
la següent  resolució: 

 
Proposar a la Junta de Govern denegar l’aprovació inicial de projecte d’estudi de detall 
relatiu a instal.lació  ascensor a un edifici plurifamiliar de vivendes existent ubicat a la 
Pça del Progrés núm. 19,  Terme Municipal de Palma,  per tal que sigui elevat a 
l’Ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa l’adopció del següent: 
 
A C O R D 
 
1r.-Denegar  l’aprovació  inicial  del  projecte  d’Estudi  de  Detall a l´edifici 
plurifamiliar de vivendes ubicat a la Pça del Progrés núm.. 19, Terme Municipal de 



 

- 142 - 

Palma, que té per objecte la instal.lació d´un ascensor per millorar l´accesibilitat de 
l´edifici en base a l´art 47 modificat de les Normes del Pla General d´Ordenació 
Urbana de Palma, presentat pel Sr. Miquel Torres Duran, en representació del Sr. 
Jaume Carbonell Flexas, i redactat per l´Arquitecte Miquel Torres Duran, en base a 
l´informe del Servei de Control de Planejament de data 28-9-2010, del qual s´adjunta 
còpia com annex, i que, en síntesi, assenyala que “s´informa desfavorablement l´Estudi 
de Detall, ja que la solució presentada disminueix les condicions d´habitabilitat de les 
vivendes, recolzant-se, si més no, en obres il.legals que han modificat les condicions 
originals de l´immoble”. 
 
2n.- Notificar el present acord al promotor. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
36.  Proposta d’aprovació de resoldre les al·legacions formulades pel Consell 

Insular de Mallorca en relació a l’Estudi de Detall referent a reordenació de 
volums en una parcel·la situada al C/ Josep Sureda Blanes núm. 7 en el sentit 
de procedir a la seva desestimació. PE11/0001. 

 
Té la paraula el Sr. Valls: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Simplemente son los informes técnicos de planeamiento los 
que avalan que el presente estudio de detalle, se ajusta a los requisitos establecidos para 
las reordenaciones de volúmenes. En el articulo 65 del Reglamento de Planeamiento 
urbanístico, y los determinados también en el articulo 92 de las vigentes normas del 
Plan General. Pero parece ser que aquí la propuesta o la traía a debate, especialmente 
por el Sr. Verger es que no le queda otra que hacer lo posible para que el urbanismo 
pues no sea más que un compendio de trabas, para perjudicar lo máximo posible a los 
particulares que quieran rehabilitar su casa, es curioso su constante voluntad 
obstruccionista, siempre negando el crecimiento, siempre negando o entorpeciendo toda 
posibilidad de actuación, siempre metiéndose en la casa de los particulares obligándoles 
siempre a, con ese intervencionismo sobre el destino de sus propiedades inmobiliarias, y 
todo ello al amparo de una administración pública, el Consell Insular de Mallorca tutele 
hasta los estudios de detalle, como si el Ayuntamiento de Palma no pudiera ser vigía de 
la legalidad con la administración, y responsable de su propio urbanismo. Mire el 
Ayuntamiento de Palma tiene la posibilidad para los estudios de detalles, de realizar y 
considerar y aprobar aquello que suponga una mejora urbanística para la ciudad, y de 
alguna manera estamos debatiendo aquí una cuestión, es decir tan nimia que hace 
referencia a 3,95 metros de profundidad análogos a los existentes en un entorno 
declarado como zona J, que en las normas vigentes es una ordenanza que indica que 
debe haber 2 metros de retranqueo en vez de 3 y pico, indicando que el Ayuntamiento 
no puede incidir sobre esas condiciones de mejora y esas posibilidades de mejora, que 
tiene que verse sometido a lo que diga el Consell Insular de Mallorca en aplicación del 
Plan Territorial. No entiendo muy bien el sentido de tener que debatir estas cosas pero 
porque ¿Qué tendrá que ver la ordenación urbanística coherente de toda la isla con que 
un particular proponga mejorar la estética de su casa uniendo y para que los forjados no 
se vean tanto? No se entiende muy bien. En todo caso, yo vuelvo a lo de siempre, o 
desconocen, desconocen quienes proponen debatir estas cosas de que estamos hablando 
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o hay algún interés espurio porque no es comprensible, entonces nosotros simplemente 
esta proposición pues lógicamente aunque signifique pues denegar la propuesta del 
Consell Insular de Mallorca, pues entendemos que estas alegaciones se tienen que 
denegar. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, jo després d’aquesta arruixada del Sr. Valls, no, efectivament en aquest punt 
simplement tenim informe del Consell Insular, que és molt rotund en quant a aquest 
estudi de detall, redactat per a l’Ajuntament, no s’ajusta a les determinacions de l’article 
65 del Reglament de Planejament Urbanístic, ja que no ordena els volums de 
conformitat amb les especificacions del Pla General, això se diu literalment l’informe, a 
l’informe del Consell Insular i la veritat és que la resposta per part de l’Ajuntament en el 
nostre parer no acaba de desmentir, no acaba de desmentir aquesta afirmació tan 
rotunda, per tant nosaltres també evidentment aquest Ajuntament i l’àrea d’Urbanisme 
té una certa tradició en el tema de, no és un tema de metres Sr. Valls és un tema de si és 
3 metres, és un tema de concepte, és un tema de si amb estudis de detall podem 
subvertir lo que estableix el Pla General, en aquest Ajuntament històricament s’ha fet, 
recentment hi ha hagut una sentència del Tribunal Suprem corregint precisament això, 
un estudi de detall elaborat a Urbanisme de l’Ajuntament, que el Tribunal Suprem ha 
tomat per avall perquè efectivament no s’ajustava en el, a les determinacions generals 
del Pla especial de la Calatrava, per tant tenint en compte aquests antecedents que tenim 
en aquest Ajuntament, i tenint en compte que volem deixar clar que nosaltres no 
passarem per això, qualque moment hem de començar a fer les coses bé i no hem de 
permetre que estudis de detall alterin lo que diuen les normatives generals, és per aquest 
motiu que expressem aquest vot en contra d’aquesta desestimació de l’informe del 
Consell Insular. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Garví: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Jo volia aprofitar perquè teníem una informació anterior que no era 
correcta, si se’ns permetria als punts 34 i 35 a l’abstenció del Grup Socialista, tal i com 
va succeir a la Comissió d’Urbanisme, punts 34 i 35 a l’abstenció. I respecte al punt 36 
nosaltres també votaríem en contra, malgrat de l’informe que s’ha fet des de l’àrea 
d’Urbanisme, i davant la contundència de l’informe del Consell Insular, tota 
l’argumentació que figura en els informes d’urbanisme fan referència a que això ja se va 
fer l’any 2006, si no record malament, mitjançant un estudi de detall a un veïnat, i que 
per tant com que ja s’havia fet una vegada, en teoria pues se podria un altre vegada 
tornar a aplicar, com que ens sembla que no sabem en quines condicions se va fer 
aquella aprovació d’aquell estudi de detall, però si que fa referència a l’informe tècnic 
de la Gerència, que el motiu per contestar aquestes al·legacions en aquest sentit és 
perquè ja s’havia fet com dic fa uns anys, justament amb un nombre del carrer 
pràcticament colindant, nosaltres no ens sembla suficient justificació degut sobretot a la 
contundència del Consell Insular per posar en dubte la legalitat d’aquesta proposta que 
avui se dur aquí en el Ple municipal, i per tant el Grup Municipal Socialista votaria en 
contra.” 
 
Parla el Sr. Valls: 
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“Moltes gràcies Sr. Batle. Como ustedes saben los estudios de detalle se refieren a la 
reordenación de volúmenes y a alineaciones y rasantes, yo considero que llevar a este, 
es decir considero que una cuestión tan menor pertenece a los técnicos dilucidarla. Y 
quiero dejar sobre la mesa que también ustedes deben saber que la competencia sobre la 
resolución de los estudios de detalles es propia y exclusiva de los Ayuntamientos, y el 
informe técnico de los técnicos del Ayuntamiento dice que supone en todo caso una 
mejora urbanística, al no quedar tanta superficie de pared medianera al descubierto. Una 
cosa tan concreta como esta, pues precisamente por eso y suponiendo que es una mejora 
para la ciudad, pues simplemente nosotros entendemos que los técnicos del 
Ayuntamiento tienen razón y tiene que quedar así votado, simplemente es eso.” 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DEL TAG CAP DE SECCIO.- Per acord de l´Excm. Ajuntament Ple en la 
seva sessió de 22-12-2011 es va aprovar definitivament el projecte d´Estudi de Detall de 
reordenació de volums amb la finalitat de desenvolupar el projecte d´una vivenda 
unifamiliar entre mitjanceres al C/ Josep Sureda Blanes núm. 7, Terme Municipal de 
Palma de Mallorca, presentat pel Sr. Antonio Llabrés Márquez, en representació de la 
Sra. Magdalena Esteva Llabrés, i redactat pels arquitectes Carlo i José Montaldo, atés el 
resultat de la información pública i de conformitat amb els informes del Servei de 
Control de Planejament obrants a l´expedient. 
      
Atès que en data 6-3-2012 va tenir entrada en el Registre General d´aquest Ajuntament 
un escrit del Consell Insular de Mallorca requerint a l´Ajuntament l´anul.lació de 
l´Estudi de Detall referenciat, en base a que  no s´ajusta a les determinacions de l´article 
65 del Reglament de Planejament Urbanístic ja que no ordena els volums de conformitat 
a les especificacions del Pla General ni respecte les demés determinacions d´aquest. 
 
Atès l´informe emès al respecte pel Serveis Tècnics de Planejament en data 28-3-2012 
segons el qual l´Estudi de Detall s´ajusta als requisits establerts per les ordenacions de 
volums a l´article 65 del Reglament de Planejament Urbanístic i a les determinacions de 
l´article 92 de les vigents Normes del Pla General. 
 
Atesos els articles 79 de la Llei 30/92 de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques  i del Procediment Administratiu Comú, 44 dela llei 29/88 de 13 de juliol 
reguladora de la Jurisdicció Contenciosa-Administrativa, 172 i  175 del Reglament 
d´Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, , 127.1 c) , 123.1 
i) , 122-4 a) del cpítol II títol X de la Llei 7/85 de 2 d´abril , modificada per la Llei 
5r7/03 de 16 de desembre de Mesures per la modernització del govern local, RDL 
781/86 DE 18 d´Aabril, Art 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) i 12 a) 
del Reglament de la Gerència d´Urbanisme, el TAG que subscriu considera que el 
Consell de la Gerència pot adoptar la següent resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern la desestimació de les al.legacions formulades pel 
Consell Insular de Mallorca en relació a l´Estudi de Detall referent a reordenació de 
volums en una parcel.la situada al C/ Josep Sureda Blanes nº 7,  per tal de que sigui 
elevat al Ple,  previ dictamen de la Comissió informativa el següent:. 
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A C O R D 
 
1er- Resoldre les al.legacions formulades pel Consell Insular de Mallorca en 
relació a l´Estudi de Detall referent a reordenació de volums en una parcel.la 
situada al C/ Josep Sureda Blanes núm. 7 en el sentit de procedir a la seva 
desestimació en base als arguments recollits a l´informe dels Serveis Tècnics de 
Planejament de data 28-3-2012  i que s´adjunta com annex al present acord. 
 
2n.- Notificar el present acord al Consell Insular de Mallorca i trameter-li còpia de 
la documentació relativa al present expedient als efectes oportuns. 
 
3r.- Notificar el present acord  al promotor de l´Estudi de Detall pel seu 
coneixement.  
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 vots en contra (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
38.  Proposta d’aprovació inicial de l’Ordenança Municipal de Consum i esmena 

presentada pel Grup municipal socialista (1515/2012). 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
Vist que l’anterior ordenança de Consum aprovada en sessió plenària de 29 de març de 
2010 fou objecte d’una demanda interposada per la Comunitat Autònoma de les Illes 
Balears que considerava no ajustats a drets els articles 13.1, apartats j), m i p, 
subapartats g, h, i, j, o, r, s, t, u, v, w, x, y; l’article 16 i l’article 21. Aleshores, la 
conselleria de Presidència del Govern Balear sol·licitava la suspensió cautelar de 
l’executivitat dels preceptes impugnats, mentre no es conclogués el procediment 
judicial.  
 
Al respecte, l’Ajuntament de Palma no s’oposà a la suspensió sol·licitada, però 
significant-li que aquest extrem no significava necessàriament que s’assentís a les 
pretensions de l’administració demandant. Aleshores, el Tribunal Superior de Justícia 
núm. 1 de les Illes Balears, Sala del Contenciós-Administratiu, dictà providència que 
suspenia la tramitació del recurs interposat per la Comunitat Autònoma durant sis 
mesos, en data catorze de desembre de dos mil onze.  
 
Conseqüència de l’anterior, l’Àrea Delegada de Sanitat i Consum de l’Ajuntament de 
Palma inicià la modificació i redacció d’una nova ordenança de consum, adaptada al 
providència judicial i amb l’objecte primordial de la protecció i defensa dels drets i dels 
legítims interessos econòmics i socials de les persones consumidores i usuàries dins el 
terme municipal de Palma pel que fa a la seva població, amb l’abast i contingut 
competencial que li atribueix la normativa estatal i autonòmica en matèria de consum.  
 
Aquesta Ordenança preveu la normativa d’aplicació, els conceptes de consumidors i 
empresaris, així com els drets dels què gaudeixen els consumidors i els usuaris. 
Comenta també la necessària coordinació institucional amb l’Administració 
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Autonòmica, la col·laboració i cooperació amb la mateixa, dins els termes establerts a la 
llei de capitalitat, llei 23/2006, de 20 de desembre.  
 
Durant els mesos de febrer, març i abril, es mantingueren reunions amb les diferents 
associacions de consumidors, així com amb els grups polítics presents a l’Ajuntament i 
diferents associacions i entitats, així com amb les associacions de comerç just, recollint 
les seves aportacions amb la finalitat d’enriquir i consensuar el contingut de l’esborrany 
del projecte d’ordenança municipal de consum presentat i elaborant la corresponent 
memòria participativa, atenent el previst al Reglament Orgànic de Participació 
Ciutadana.   
 
Atès l’anterior i vistos els informes favorables emesos pels Serveis Jurídics d’aquest 
Ajuntament, i després de l’aprovació per Junta de Govern del projecte d’ordenança, es 
procedeix a la seva aprovació inicial per part del Ple.   
 
Per tot això, de conformitat amb els articles 127.1.a) i 123.1.d) de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, així com els articles 100, 101, 102 i 
103 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local, els articles 99 i 
següents del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma i vist el Decret de 
Batllia núm. 5309, de 26 de març de 2012, d’Organització dels Serveis Administratius 
de l’Ajuntament de Palma,  el TAG-Cap del Servei de Consum, proposa elevar al Ple, 
previ dictamen favorable de la Comissió del Ple d’Urbanisme i Medi Ambient, 
l’aprovació del següent  
 
A C O R D 
 
1r.- SOTMETRE  al Ple d’aquest Ajuntament per a la seva aprovació inicial 
l’Ordenança Municipal de Consum juntament amb la memòria participativa de la 
mateixa, que s’adjunta com Annex I; atesos els informes favorables emesos pels 
Serveis Jurídics, acompanyats com Annex II i vista l’aprovació del projecte de 
l’esmentada Ordenança per part de la Junta de Govern en sessió de dia 09-05-
2012, que s’adjunta com Annex III.  
 
2n.- SOTMETRE aquesta Ordenança a informació pública, previ anunci en la 
secció corresponent del Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis 
de l’entitat, per un termini mínim de trenta dies, en el què els veïns i les persones 
legítimament interessades puguin examinar l’expedient i formular reclamacions, 
esmenes o observacions al text de l’ordenança municipal de consum amb les 
modificacions indicades en els apartats anteriors i vist el requeriment efectuat per 
la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.  
 
3r.- DONAR audiència pública a les entitats ciutadanes de Palma en els termes 
previstos a l’article 30 del Reglament Orgànic de Participació Ciutadana d’aquest 
Ajuntament, dins el termini anterior.    
 
4t.- ASSENYALAR que l’Ordenança s’entendrà aprovada definitivament pel Ple 
de la Corporació en el cas de no presentar-se cap reclamació, esmena o observació, 
dins el termini esmentat.   
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S’APROVA per unanimitat, d’acord amb el dictamen  de la comissió en el sentit de 
modificar l’article 16, quedant redactat de la següent manera: 
“Article 16. 1. El Consell Assessor de Consum es l’òrgan consultiu, de caràcter no vinculant, de 
participació i debat dels ciutadans, associacions i entitats en matèria de consum en el terme municipal 
de Palma. 
Com a mínim formaran part del mateix els representants d’associacions de consumidors i usuaris, 
associacions de comerç just, organitzacions empresarials, sindicats, federacions de veïns i partits 
polítics amb representació a l’Ajuntament. 
La seva creació, composició, i règim de funcionament es regularà mitjançant acord plenari, aprovant 
el seu reglament i convocatòria de sessions”. 
 
39.  SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al 

parc de Bombers de Son Castelló (830/2012).  
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1.- El Ple de l'Ajuntament insta a l’equip de govern municipal a obrir de manera 
immediata el parc de bombers de Son Castelló, per motius de seguretat. 
 
S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 
“El Ple de l’Ajuntament insta al govern municipal a presentar un pla de viabilitat i 
ajust del parc de bombers de Son Castelló adaptat a la situació i conjuntura 
pressupostària actuals, abans de finalitzar aquest any”. 
 
41.  Proposició del Grup Municipal Socialista  relativa a polítiques actives 

d’ocupació (1523/2012). 
 
Té la paraula la Sra. Pulido: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Bueno, se ha hablado en alguna ocasión a lo largo del día de hoy 
que se cumple el aniversario del cambio de Gobierno, que es un momento de hacer 
balance y cada uno hace el suyo lógicamente, pensamos que ustedes están satisfechos de 
este año y sin embargo me da la sensación de que el resto no tenemos la misma 
percepción, sino que por el contrario pensamos que en este año hemos retrocedido en 
derechos, en libertad, en estado de bienestar en general, y en lo que si que hemos 
avanzado es en el número de desempleados en nuestra ciudad. Querría hacer una 
reflexión sobre la justificación que ustedes dan a su manera de gobernar, diciendo que 
lo que pretenden es mejorar la gestión y la eficiencia, y sin embargo nosotros pensamos 
que tras todas las medidas que están tomando lo que subyace no es una mejora de la 
gestión, sino una ideología, la ideología liberal, que por cierto se remonta al siglo XVIII 
con el “laisser faire, laisser passer” en la que ustedes se limitan a que los ciudadanos 
establezcan sus relaciones entre si y la administración únicamente asista a ese 
intercambio de bienes y servicios, sin que tengan ninguna responsabilidad sobre 
ninguno de esos servicios, porque su ideología liberal, ultraliberal, lo que sostiene es 
que los servicios se los tiene que pagar cada uno y por tanto quien no puede pagarlos no 
tiene derecho a ellos. Entre otras cosas la reforma laboral forma parte de ese entramado 
ideológico por el que han conseguido que la población esté sometida al terror, y por 
tanto desarmada y debilitada frente a las medidas de recorte y esperando cada día un 
nuevo recorte, una nueva indefensión frente a sus actuaciones. Los trabajadores en esa 
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situación de debilidad tienen que resignarse a conservar, los que pueden, su puesto de 
trabajo, renunciando a los derechos laborales que durante décadas se habían conseguido 
con negociación y con lucha, pero bien si todo esto hubiese dado como resultado el 
incremento de la contratación, casi podríamos aceptarlo, porque además significaría que 
habrían cumplido la promesa estrella de su programa electoral, el aumento del trabajo y 
por tanto el descenso de los desempleados en Palma, en Mallorca y en toda España, eso 
no ha sido así sino que por el contrario cada vez hay más desempleados, y además lo 
han agravado abandonando por completo las políticas que podrían mejorar la situación 
de las personas en paro, ustedes abandonaron los programas de ocupación 
subvencionados por el Govern y por la Unión Europea, alegaban que no podían 
adelantar el importe de esas subvenciones porque el Ayuntamiento no tenía 
disponibilidad presupuestaria, nosotros pensamos que ahora quizás se puede hacer un 
replanteamiento de las prioridades, acabamos de aprobar un Plan de financiación que, 
entiendo que da cierto respiro a la Tesorería, dado que a los proveedores se les pagará 
con ese Plan, y pienso que podría ser un buen momento para destinar una parte del 
presupuesto a Palma Activa para que, dado que ya no puede concurrir a las 
subvenciones convocadas por otras administraciones, para elaborar un Plan de Empleo 
municipal, para establecer un programa de talleres ocupacionales o de trabajo en 
prácticas con orientadores laborales, creo que tienen equipo para hacerlo, tienen 
experiencia y únicamente les falta que se decida dedicar presupuesto, ya sabemos que 
las prioridades cada uno las tiene pues según su propio ideario, pero aquí estamos 
viendo, se ha dicho también varias veces a lo largo del día, que se dedican 500.000 
euros a unos urinarios públicos, pensamos que frente a las necesidades fisiológicas de 
los turistas, nosotros podemos oponer las necesidades de apoyo a los trabajadores en 
paro, y por tanto les pedimos que se replanteen esas prioridades y que refuercen a Palma 
Activa para que haga una convocatoria de las características que proponemos en nuestra 
propuesta. Gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Crespí: 
 
“Gracias. Bueno, ¿por donde empiezo? A ver, las políticas activas de empleo desde hace 
ya unos años y refrendado por la estrategia española de empleo aprobada por el anterior 
Gobierno del Sr. Zapatero, que nos marca la estrategia para el año 2012 y 2014, 
contempla actuaciones en intermediación laboral, orientación y formación profesional, 
pero es que también contempla otro tipo de actuaciones que yo no quisiera que se 
dejaran de tener en cuenta, aunque luego me centraré por las que ustedes me preguntan, 
como son el autoempleo y la creación de empresa, y apoyo a las personas 
emprendedoras, promoción del desarrollo a la actividad económica territorial, fomento 
de la movilidad en Europa, esto sin dejar de lado las oportunidades para colectivos 
especiales, que las seguimos llevando a cabo, la orientación, la formación, etcétera. 
También dice como se financia y es cierto que no incluye a los Ayuntamientos, porque 
dice Fondo Social Europeo a nivel estatal, etcétera. Pero también es verdad que nosotros 
como Equipo de Gobierno desde el principio, y porque está en el programa electoral, 
tenemos el compromiso de desarrollar políticas activas de empleo, no solo formación y 
orientación sino a lo que me he referido anteriormente, yo no entiendo la propuesta que 
nos hacen porque no se pueden reprender las políticas activas del empleo, cuando las 
hemos aumentado y los números de usuarios así nos lo dicen, el número de actuaciones 
formativas que se están llevando a cabo actualmente en este Ayuntamiento, y 
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concretamente yo hablaré de Palma Activa, que no son los únicos que hacemos 
formación, han aumentado en estos últimos meses, podría hablar de los proyectos que 
hemos puesto en marcha, muchos como saben porque van saliendo y sino yo los puedo 
relatar, pero son con personal técnicos en formación que tenemos dentro del organismo, 
que antes no hacían formación y ahora la están haciendo, por ejemplo puesta en marcha 
del proyecto Navega, que este es uno que ya sabíamos y que se llevaba a cabo antes de 
náutica 79.900 euros con 200 plazas, el Empenta que es para trabajar, capacidades 
empresariales y para dar apoyo a las Pymes en herramientas necesarias para dirigir sus 
negocios, consolidación y gestión de empresa, y detectar oportunidades de negocio para 
ofrecerlas a nuevos emprendedores, 16 acciones formativas, 200 plazas, 50.000 euros, 
todo lo que redacto ahora mismo, todo es gratuito, no hay nada según su exposición de 
motivos parece que es que ahora ofrecemos las políticas activas a condición de un coste 
económico para el ciudadano, y no es así, en un futuro cuando entre en vigor la 
ordenanza fiscal de Palma Activa, si tenemos ampliada la oferta formativa que la 
podremos tener, habrá personas que pagarán parte de esos cursos y habrá otros que 
estarán subvencionadas al 100 y al 50%. Bueno, pero de momento todo lo que digo es 
gratuito, se ha puesto en marcha el proyecto Apropa’t con la Fundación Ibit y con 
personal propio de Palma Activa, que insisto están haciendo formación que antes no 
hacían y con un presupuesto de 3.00 euros, 210 plazas, 90 horas de formación enfocado 
al reciclaje y a la actualización en temas de formación de los ciudadanos, se ha puesto 
en marcha el proyecto Activa Plus que ayuda a mejorar las competencias laborales de 
las personas, que se detectan a través evidentemente del Equipo de orientadores pues 
que necesitan 20 acciones formativas, un total de 300 plazas, 505 horas de formación, 
coste 30.000 euros, o sea el dinero que está destinando y el presupuesto que destina el 
Ayuntamiento es el que considera necesario para cubrir las demandas de los ciudadanos 
en materia de empleo, hemos puesto en marcha un trabajo para estudiar la oferta 
ocupacional existente y la necesaria en un futuro, hemos puesto en marcha la creación 
del centro integral de recursos, en solo 4 meses 5.102 usuarios, es cierto que hay 
usuarios que por recomendación de su orientador repiten y vienen una vez a la semana 
para mirar las ofertas laborales y trabajar allí, pero hay 3 técnicos que se dedican solo a 
atender este centro, 5.102 usuarios, se ha iniciado un nuevo servicio de cápsulas 
formativas para la búsqueda de empleo, la persona que viene ya no tiene que esperar 
una cita como había antes de esperar 2 meses, incluso más, para ser atendido, se le 
atiende en el momento y incluso puede pasar a una cápsula formativa que es una sesión 
grupal, que esto no se hacía, con personal de Palma Activa y puede venir todos los días 
de 9:30 a 1, que hay sesiones de una hora y media, de 9:30 a 12, es decir un sinfín de 
detección de necesidades de formación que existía, esto sin contar los dos cursos que 
tenemos subvencionados del Soib en servicios de bar y cafetería, tenemos una cafetería 
que puede ofrecer este tipo de cursos y las vamos a seguir realizando, bueno son cursos 
más largos de 400 horas y que siguen en marcha, el proyecto Informa’t 432 plazas, a 
coste 0 porque es con personal de Palma Activa, hemos garantizado los agentes de 
desarrollo local, porque el Soib nos dijo que no los iba a pagar, que iba a pagar a esta 
subvención y son primordiales, porque están realizando un trabajo en el territorio con 
los comercios y con los emprendedores que ahora mismo es vital para sustentar el Plan 
estratégico, y hemos destinado 88.500 euros, y el Ayuntamiento hace el esfuerzo, por 
tanto me da rabia votar en contra pero es que no podemos, este Equipo de Gobierno más 
que votar en contra de algo que estamos haciendo. Gracias.” 
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Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gracias Sra. Fernández. Bueno Sra. Crespí, no li venc a proposar un altre cosa a 
demés, tenint en compte que segons les paraules del Sr. Isern, que encapçalen el 
projecte de Palma Activa del Pla estratègic, que diu que és un Pla dinàmic flexible que 
permetrà afegir o modificar actuacions, i tenint en compte les aportacions de diferents 
agents i entitats, jo espero que vostè tingui en compte la declaració institucional que 
avui hem signat, i que fa referència a les cooperatives. En aquest Pla estratègic no hi ha 
cap referència a les cooperatives, no hi ha cap ni tan siquiera una menció, no?. Tenint en 
compte que les cooperatives, promoure el cooperativisme, això és, llegiré un parell de 
frases de lo que era la part expositiva de la declaració institucional, que jo crec que és 
important, sobretot perquè emmarca un poc quin és el paper que juguen les 
cooperatives, precisament en aquest context. O sigui, promoure el cooperativisme, 
reconèixer la contribució d’aquestes empreses al desenvolupament social i econòmic, 
impulsar la formació i el creixement de les cooperatives, ens hem compromès en això. 
Les cooperatives són empreses sostenibles que gestionen el benefici mutu dels seus 
membres, però també de les persones usuàries i del seu entorn, les cooperatives són 
empreses democràtiques que promouen l’ocupació estable i de qualitat, la 
responsabilitat social, l’arrelament al territori i la màxima implicació en el 
desenvolupament econòmic i social de totes les persones, incloent també els col·lectius 
més desafavorits, i després una dada molt important, que són les cooperatives són 
generadores d’ocupació i en el període més sever de la crisis econòmica actual, entre 
2008 i 2011 l’empresa cooperativa ha perdut menys llocs de treball que el conjunt de 
l’empresa convencional, vull dir és una gran aposta les cooperatives, és una gran aposta 
com oportunitat i una gran aposta també com a sortida per molts emprenedors, per tant 
lo que li demanem des de aquesta coalició és que faci seva aquesta declaració 
institucional, i sobretot faci seu el punt número 4 d’aquest acord, que era millorar i si 
escau ampliar les eines i recursos a l’abast de l’Ajuntament, i vostè els té tots, per donar 
la formula de la cooperativa a les persones emprenedores que s’entenen, que se tenen 
des de els diferents dispositius municipals. Vostè en aquest moment juga un paper 
fonamental, i per tant li demanem que faci seva aquesta declaració institucional i aposti 
per aquesta formula econòmica que és bastant solvent, sòlida i de futur.” 
 
Té la paraula la Sra. Pulido: 
 
“Gracias. No, Sra. Crespí yo no quisiera que piense que critico todo lo que hace Palma 
Activa, ni mucho menos, yo lo único que pienso es que a las políticas activas les falta 
una pata, que es la de contratar a trabajadores desempleados, ya se que no llegamos a las 
convocatorias, de acuerdo, pero lo que yo le propongo es que el Ayuntamiento elabore 
un Plan propio, porque en las áreas municipales hay necesidad de contar con refuerzo, 
estoy hablando, bueno ustedes lo sabrán mejor pero donde estaban antes estos 
trabajadores que se seleccionaban el año pasado por ejemplo, y que iban a 
infraestructuras, que iban a parques y jardines, que reforzaban a los servicios 
municipales que cobraban un pequeño sueldo, eso les facilitaba después percibir el 
desempleo, y que pensamos que era una manera de reentrar en el mercado laboral, todo 
lo demás de Palma Activa totalmente de acuerdo y compartido y muy loable, pero le 
falta esa última pata, que a pesar que no sea competencia nuestra el fomento de empleo, 
si que tenemos la oportunidad porque además tenemos las herramientas, tenemos los 
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servicios donde poder destinar a estos trabajadores y pienso que sería un beneficio 
mutuo para los contratados y para el Ayuntamiento que tendría un refuerzo, con unos 
sueldos pues la verdad bastante asequibles. Gracias.” 
 
Parla la Sra. Crespí: 
 
“Muchas gracias por el tono de las dos intervenciones. Por supuesto que vamos a hacer 
nuestra la declaración, tampoco nombrábamos sociedades anónimas ni sociedades 
laborales en el programa estratégico, pero por supuesto contemplamos esta formula, 
vinieron a vernos antes, el Imfof ya colaboraba antes, Palma Activa colabora sobretodo 
haciendo difusión de esta fórmula, como una formula como usted pues ha dicho pues 
muy viable y muy solidaria y bueno y el trabajo muy justo y que compartimos, con lo 
cual recojo la propuesta y lo pondremos en marcha. Y respecto a las famosas 
corporaciones locales, hemos dicho incluso está recogido en el programa electoral que 
nosotros desde este grupo pensamos que la administración por sí sola no puede generar 
puestos de trabajo, la administración si que puede o las diferentes administraciones 
pueden generar aquellas condiciones necesarias para que se generen puestos de trabajo, 
estas personas que estaban trabajando en la administración pública a día de hoy están en 
desempleo. Lo que si que pondremos en marcha y también lo saben son, prácticas 
laborales y formativas remuneradas o no, dependiendo, llevamos en el programa 
electoral hasta 6 puntos de prácticas, tanto en la administración pública como en las 
empresas, y esto si que lo vamos a poner en marcha porque se dará una experiencia 
laboral, en principio a jóvenes pero también a personas que actualmente pues no tienen, 
necesitan una reconversión porque de donde vienen, del mundo, del sector en el que 
vienen ahora mismo pues no hay posibilidades de trabajo, y les permitiría tener una 
primera experiencia en otro sector, pensamos que será positivo y lo pondremos en 
marcha en cuanto podamos, en poco tiempo.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a reprendre les 
polítiques actives d’ocupació, millorant el finançament de PalmaActiva per tal que 
pugui dur a terme programes de formació ocupacional als diferents serveis 
municipals, així com cursos de formació professional i d’orientació laboral. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
44.  Proposició del Grup Municipal Socialista  relativa a mesures per a la Platja 

de Palma (1526/2012) i alternativa presentada pel Grup Municipal Popular . 
 
Té la paraula el Sr. Donaire: 
 
“Gracias Sra. Fernández. Bueno en la Comisión de la Ordenanza reguladora del uso 
cívico del espacio público, de hace unas semanas, se decidió que no se debía aplicar 
dicha ordenanza al espacio de la Playa de Palma. La verdad es que una vez más creo 
que volvemos aquí a mezclar y a confundir lo que es la parte con el todo, aquí de 
declarar una zona o un espacio que le pueda afectar dicha ordenanza, no quiere decir 
que sistemáticamente la debamos nombrar como zona de intervención especial, antes de 



 

- 152 - 

llegar a eso hay muchas situaciones en las que deberíamos poder cubrir, todo aquello 
que tiene que ver, bueno, con una serie de demandas vecinales, con aquello que hablan 
de deterioro de la tranquilidad en algunas zonas, por ejemplo en la calle Misión de San 
Diego, dónde es un espacio en segunda y tercera línea que es evidentemente residencial, 
dónde además hay concentración de personas, de todos es conocido, una serie de calles 
y que según la norma de la ordenanza, podría ser aquello de interpretarse como 
dificultad la libre paso de personas, la acumulación de basura, sobretodo lo que es en 
primera línea y en la zona de la arena, y lo que sería el consumo no se si llamarle 
botellón o del cubollón, porque allí no son botellas, son cubos directamente. Yo creo 
que en esa Comisión fue insuficiente lo que se aprobó, que es básicamente que fuese la 
Policía la que fuese retirando cubos, es lo único que conseguimos aprobar allí, y dice 
bueno que sea la Policía Local que se dedique a retirar los cubos que se están 
consumiendo, bueno yo creo que suficiente trabajo tiene la Policía Local para dedicarse, 
y además si no está la ordenanza vigente en aquella zona, a retirar cubos. Y eso el Sr. 
Navarro sabe que suficiente trabajo hay allí para encima tener que estar retirando cubos, 
por eso que de alguna forma lo que se propone aquí es activar otra serie de propuestas, o 
de acciones que sean al menos complementarias a las que se propusieron allí, y que no 
tienen porque ser directamente declarar aquella zona como zona de intervención 
especial, estamos hablando que evidentemente puede haber controles de test de 
consumo de alcohol, de consumo de drogas, cuestiones pues bueno de control de la 
venta a menores en recintos de ocio, o incluso las máquinas expendedoras en distintos 
comercios, pero también estamos hablando de intensificar limpieza, como de alguna 
forma se estuvo haciendo otros años, donde con la colaboración de la Policía se hacían 
varios pases de limpieza, también estamos hablando pues incluso de poder activar algún 
tipo de programas de cívicos y de convivencia, de la misma forma que se solicitaba 
cuando se tenía que aplicar en el Paseo Marítimo, o de pedir una serie de programas de 
ocio alternativo, de la misma forma que ustedes intentan dinamizar el centro de la 
ciudad los fines de semana, con una serie de actividades poder trasladar una serie de 
actividades también a la Playa de Palma en esta dirección, como realizar campañas 
informativas y sobretodo tener en cuenta en esas campañas informativas al sector 
comercial y al hotelero. Bueno, en una palabra, que es, parece poco sabiendo lo que 
están diciendo los vecinos de lo que sucede en la zona, que en esa Comisión la única 
decisión de actuación sobre Playa de Palma que la Policía vaya recogiendo los cubos o 
vaya retirando los cubos, eso es lo que se propuso en la Comisión, más allá de eso yo 
creo que podríamos dar un paso más allá y seguir haciendo una serie de actividad, que 
yo no digo que no se estén haciendo, evidentemente nosotros no tenemos esa 
documentación, pero bueno yo creo que la propuesta va en ese camino, es intentar dar 
un paso más allá y que si todos esos elementos que se proponen, que se están haciendo, 
no son suficientes, pues ya será el momento de si se tiene que decidir o no aquello como 
una zona de especial o de intervención especial. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Llobera: 
 
“Gracias. En primer lugar insistir en que la Comisión de Botellón no dijimos que no 
aplicaríamos la ordenanza de Usos Cívicos de los Espacios Públicos en Playa de Palma, 
como ha expuesto el Partido Socialista, lo que dijimos es que no aplicaríamos, no es el 
momento o no consideramos necesario declarar la zona de intervención especial, que se 
trata únicamente en los artículos 10 y 11 de la ordenanza, el resto de ordenanzas como 
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el resto de ordenanzas del Ayuntamiento, se aplican en todo el municipio, y eso es 
lógico y además le invito a que lea el articulo 3 de la ordenanza donde pone que la 
ordenanza se aplica en todo el territorio municipal, por tanto bueno insistir en que por el 
momento no consideramos que sea necesario declarar la zona como intervención 
especial, porque no es la misma situación que era en el Paseo Marítimo o a es ahora en 
Sa Gerreria, como bien ha dicho el problema es diferente, se trata de un botellón muy 
concreto de turistas y algunos residentes, con cubos, que estamos de acuerdo en que 
genera suciedad, aglomeraciones de gente, hay un problema de salud pública que 
debemos evitar y debemos evitar y estamos trabajando en ello, y tenemos que todas las 
áreas del Ayuntamiento están trabajando en ello para que este verano no haya este tipo 
de botellón en la Playa de Palma. Por eso me gustaría hacer un pequeño resumen de 
todas las actuaciones que estamos haciendo para combatir este problema, en primer 
lugar la Policía, y ya relaciono con el punto 1 y 2 de la proposición, la Policía vigila los 
excesos de consumo y alcohol y drogas en Playa de Palma y también colabora, controla 
la venta de alcohol con los menores, en los menores. Como ya sabrán la Playa de Palma 
cuenta con Policías de barrio y unidades de apoyo al distrito, y además debemos añadir 
las intervenciones que se están haciendo en colaboración con las fuerzas y cuerpos de 
seguridad del Estado, lo cual es algo nuevo y de muy agradecer, además de que se ha 
trasladado el GAP para la Playa de Palma, para aumentar la eficiencia de todas las 
intervenciones policiales. Ustedes también alegan que se deteriora, la tranquilidad está 
bastante deteriorada pero lo cierto es que solo en un mes y medio la Policía ha abierto 
casi mil expedientes, mil expedientes en relación a la venta ambulante, al juego ilegal de 
trile, a las ofertas de masaje en zona marítimo terrestre, a la tenencia de estupefacientes, 
también se han abierto actas por inspección de ocupación de vía pública, y también por 
el consumo de estupefacientes en la vía pública. En relación al punto 8 de la proposición 
en que también la Policía controla los locales que venden estos cubos y demás 
complementos que conforman este peculiar botellón, y informa a los comerciantes de 
que deben retirar estos cubos de los expositores porque no debemos incentivar este tipo 
de práctica, y estamos de acuerdo, y así la Policía está actuando. Pasando al punto 3  de 
la proposición, que es en relación a la limpieza, decir que los zafarranchos de limpieza 
que ha llevado a cabo Emaya, ya han pasado por el Coll d’en Rabassa, por Sometimes, 
el Arenal y Can Pastilla, no obstante continuará limpiando intensamente durante el 
verano para que la zona esté lo mejor posible. También el área de Infraestructuras ha 
llevado a cabo ciertos arreglos en la zona en cuanto al mobiliario urbano, a los 
pavimentos y aceras, especialmente han hecho muchas actuaciones en Can Pastilla, 
puesto que era totalmente necesario. Parques y jardines, también ha hecho 
mantenimiento y ha replantado zonas arboladas en primera línea de playa. Y bueno, en 
cuanto al siguiente punto, que son los puntos 4 y 5 sobre campañas informativas, en la 
Comisión también ya dijimos que colgaríamos carteles para informar a los vecinos y a 
los turistas de las actividades prohibidas, y que sancionan todas las ordenanzas 
municipales, colgaremos carteles que indiquen expresamente que se prohíbe tirar 
colillas en la arena, que se prohíbe entrar cristal en la playa, que se prohíbe pasear a los 
perros en la playa y que está prohibido hacer botellón con y sin cubos, está previsto que 
estos 30, un trentenar de carteles se cuelguen la semana que viene en las farolas de 
primera línea de Playa de Palma. También en cuanto a las actividades de educación y 
concienciación también estamos trabajando en ello, ya dijimos en la Comisión que 
pondremos en marcha el Plan socio educativo, y que para ello vamos a crear un grupo 
de trabajo para que elabore esta Plan socio educativo, pero avanzo que en este Plan 
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incluiremos actividades de civismo y convivencia, también de educación para la salud y 
concienciación para los jóvenes entre otros talleres que ya se dirán en el momento 
oportuno. En cuanto al programa ocio alternativo, mencionar que el Ayuntamiento, el 
Área de Benestar Social en concreto, forma parte del PADIP, que es el Plan de 
Adicciones y Drogodependencia del Govern, por lo que no creemos necesario duplicar 
estas tareas sino que por el momento vamos a adoptar este Plan de ocio alternativo, lo 
tomaremos como nuestro y tomaremos las decisiones que sean necesarias, esto 
consideramos que es un ejemplo de colaboración institucional y optimización de 
recursos. Pero además anunciar que además la Regiduría de Bienestar Social 
precisamente va a abrir un nuevo espacio de intervención socio sanitaria en el Arenal, 
cuyo unas varias de las actividades que va a ofertar en estos centros se pueden dirigir 
directamente a evitar el botellón, puesto que tiene talleres de hábitos de habilidades 
sociales, talleres de juego y tiempo libre, proyectos multideportivos que consideramos 
que están también enmarcados de este Plan como actividades alternativas al ocio que no 
es saludable. También quería mencionar la gran labor del distrito de Playa de Palma que 
lo que llevamos de año ya ha hecho 62 peticiones ciudadanas, y en definitiva la 
ordenanza se aplica por supuesto, y se está avanzando para que este verano no hay 
botellón en la zona, y todas las áreas están trabajando para que así sea. Gracias.” 
 
Parla la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gracias Sra. Fernández. Bueno, nosotros una intervención breve en la que daremos 
apoyo a esta proposición, porque consideramos que efectivamente se dio cuenta en la 
Comisión de Seguimiento de la ordenanza, todas las acciones que se estaban llevando a 
cabo, pero bueno consideramos que la Playa de Palma es un enclave tan importante para 
esta ciudad, que bueno, esta batería de propuestas bueno lo único que pueden hacer es 
contribuir a que la, a que mejore la visión y la situación de la Playa de Palma, tan 
privada de recursos como va a serlo en esta legislatura. Nada mas.” 
 
Parla el Sr. Donaire: 
 
“Gràcies Sra. Fernández. Sra. Llobera es verdad, es que usted no puede recordar lo que 
se exigía al anterior Gobierno cuando el botellón era en el Paseo Marítimo. Muchas de 
esas cosas que básicamente las que se están llevando a cabo, principalmente son por la 
Policía, yo estoy de acuerdo y además yo he dicho aquí lo que no se puede hacer es 
cargar sobre la Policía toda, el peso de una ordenanza que no tenía que regular a priori 
la Policía sino que antes de llegar a la Policía se tienen que hacer una serie de cosas, que 
es lo que yo reclamo, precisamente no hay que hablar de crear una zona de intervención 
especial en la Playa de Palma, sino que antes de llegar a eso, hay un proceso que 
deberíamos poder transcurrir. Yo digo que usted no estaba pero la Sra. Fernández si que 
estaba, y le tendría que recordar a usted que le parecía todo poco, le parecía poco las 
comisiones …, le parecía poco todos los servicios que hacía de limpieza, eran 
insuficientes las jornadas informativas, era insuficiente los procesos de limpieza de 
Emaya, todo eso parecía insuficiente y nosotros lo que sí que hacíamos era entregar la 
documentación, entregábamos esa documentación de lo que se iba haciendo, de lo que 
se iba haciendo para que bueno para que se pudiera reclamar si era suficiente o si no era 
suficiente, todo eso que ustedes dicen que hacen y que nosotros hacíamos en otro 
espacio, se entregaba documentalmente, nosotros no tenemos documentación de esto, 
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ustedes dicen que hacen, evidentemente nosotros hay cosas que vemos que hacen, hay 
otras que no, es verdad que hay carteles, hay carteles como estos, si esto está recogido, 
este cartel esta puesto allí porque yo hice la fotografía hace 2 semanas, está a cuatro 
metros y medio de altura, yo creo que los que tienen que ver esto están en un estado que 
son incapaces ni de levantar las pestañas, a cuatro metros y medio tiene un esguince 
cervical para ver este cartel, bueno, si nosotros hubiésemos puesto este tipo de 
información la Sra. Fernández se nos hubiese tirado al cuello, limpieza hay limpieza 
pero es insuficiente, es lo que yo le digo, mire esto son los cubos que hay, los cubos a 
las diez y media de la noche, que es casi tarde, no, pues es insuficiente, hay limpieza 
pero es insuficiente, y lo que hace la Policía, son los únicos que están, básicamente que 
son los únicos que están pero es que tienen que dedicarse a eso de que todo son noticia 
del mes de mayo: un cabeza rapada parte la mandíbula a un hombre sin mediar 
provocación, asaltan a un turista alemán en S’Arenal de madrugada y le fracturan un 
brazo, cuatro heridos al estrellarse un coche a gran velocidad en huida entre … y Can 
Pastilla, bien, no pueden cargar sobre la Policía todo el trabajo que tienen en la zona, yo 
lo que le estoy pidiendo es que el resto de áreas hagan el trabajo que tengan que hacer, y 
si lo están haciendo que nos lo documenten, oiga estamos haciendo todo esto, porque 
hay vecinos que creen que es insuficiente, igual que creían con nosotros que era 
insuficiente y esa era la propuesta, se intentó que fuese en la Comisión, en la Comisión 
se dijo que no era necesario, pero nosotros creemos que es necesario aumentar esa 
presencia municipal en una serie de áreas, que ustedes me dicen que lo están haciendo, 
yo no lo tengo documentado, si lo están haciendo evidentemente es insuficiente, 
simplemente era eso, intentar dar un plus, o que me documenten que realmente si que se 
está haciendo un plus en ese sentido. Gracias.” 
 
Parla la Sra. Llobera: 
 
“Estamos de acuerdo en que lo importante es evitar el problema, y estamos trabajando 
en ello para que este año no hay botellón en Playa de Palma, los carteles que ha 
enseñado no son del Ayuntamiento, estarán colgados y se quitaran cuando vayamos a 
colgar los de ahora, pero no son titularidad del Ayuntamiento, esos carteles los editó, 
puede que lo ponga pero no los hemos colgado nosotros, lo pone pero no los hemos 
colgado nosotros, los quitaremos, los quitaremos. Estamos de acuerdo en que hay que 
evitar el problema, hay que intentar que el problema no surja y estamos trabajando en 
ello todas las áreas del Ayuntamiento para que esto sea así.” 
 
Alternativa presentada pel Grup Municipal Popular, dictaminada favorablement per la 
Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a continuar amb la intensificació 
de les actuacions de les diferents àrees municipals a la Platja de Palma. 
 
S’Aprova per 16 vots a favor (PP), 8 vots en contra (PSOE) i 3 abstencions (PSM-
IV-ExM)  
 
46.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a centres de dia 

(1543/2012). 
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Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Bé, bàsicament no m’allargaré molt perquè ja va esser un debat que varem tenir a la 
Comissió, però si que és veritat que la crisi econòmica així com ha fet davallar també 
les inscripcions a les escoletes, també ha fet una minva important de lo que és la 
sol·licitud per entrar a un centre de dia. Ara bé, hem de recordar que la Comunitat 
Europea, la Unió Europea, recomana que 8 places de cada 100 majors de 65 anys, i que 
a Palma no arribem ni al 1%, vull dir hi ha una diferència molt important, a més la Sra. 
Estarás fa 6-7 anys en el seu Pla d’acció per a gent gran, ja comentava també en el 
Govern que era molt important que com a mínim hi hagués 6 places de cada 100, un 6% 
de majors de 65 anys, a més jo no lo que no entenc és com deixem perdre, deixem 
perdre infraestructures, que ja estaven donades, que ja estaven pactades amb els veïnats, 
pactades amb el col·legi d’arquitectes, que ja estaven tretes a concurs, que ja estaven 
licitades a l’empresa, estic parlant de l’empresa Ferrovial, i estic parlant del centre de 
dia de Son Ferriol, a més considero que una de les coses que, dels criteris que hauríem 
de tenir a l’hora de fer una bona xarxa de centres de dia és el tema de la 
descentralització i de la proximitat dels centres de dia en els barris i en els pobles de 
Palma, vull dir poca gent de Son Ferriol durà a Palma la seva gent gran i si que 
demanarà una atribució econòmica pel tema de l’ajuda econòmica, pel tema de la llei de 
dependència. En el final jo crec que tornem a no lluitar per allò que ens pertoca, tornem 
a deixar infraestructures socials molt importants, de fet la Unió Europea diu i afirma que 
el centre de dia ha d’esser un eina més profitosa i més barata que les residències per 
gent gran, i nosaltres fem tot lo contrari. Jo lo que li dic Sra. Fernández és que lluiti pels 
interessos dels ciutadans de Palma, perquè és un clam, és un clam, vostè vagi a Son 
Ferriol i demani si és necessari o no és necessari un centre de dia, no me digui que hi ha 
altres centres de dia, que tenen bé, que tenen de 9 a 20 places, no, Son Ferriol, 
proximitat, descentralització, criteris normals que en tot l’Estat serveixen per adjudicar i 
per fer una xarxa de centres de dia, aquí no, aquí no. En tot cas la nostra proposta és 
clara, la nostra proposa és jo crec que és lluitar pels interessos de la nostra gent, en 
aquest cas la nostra gent més gran, aquella que té menys possibilitats de mobilitat, que 
està pitjor de salut, que depèn de la llei de Dependència, i sobretot que demani i reclami 
lo que ens pertoca, i que l’excusa de que no s’omplen els centres de dia quan estan a un 
90%, mantingui o tingui també en compte els criteris de proximitat i de 
descentralització, considero que en tipus d’instal·lació com aquesta en que ha d’haver-hi 
un ambient familiar, un ambient de barri, un ambient de poble, és clau. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Herranz: 
 
“Muchas gracias. Bueno, no está el Sr. Donaire, que le quería hacer una referencia, ya 
se la haré luego, si viene y paso ya directamente a la propuesta. En primer lugar decirles 
que nosotros no hemos renunciado absolutamente a nada, no se ha renunciado a nada, 
simplemente el otro día en la Gerencia de Urbanismo había unas licencias en 
tramitación a las cuales se ha renunciado de momento, y así lo ha dicho tanto el Govern 
como lo hemos dicho el Ayuntamiento, para replantear y estudiar cuales son las 
necesidades de centros de día, y no es una excusa que no estén llenos, es que es una 
realidad. A día de hoy en Palma hay 4 centros de día, y de estos 4 centros hay 6 plazas 
libres y 6 plazas libres que no se llenan, no es que vaya aumentando la demanda 
progresivamente y nos queden 6 plazas, es que llevamos desde enero que hay una media 
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de entre 5, 10, 15 plazas que no están ocupadas, porque hay altas y bajas, esta es la 
realidad no es una excusa, es la realidad, tenemos un centro que es el de Son Cladera, 
que lo tenemos listo pero no lo abrimos porque no hay demanda, y evidentemente como 
usted comprenderá no vamos a abrir un centro de día para tenerlo sin usuarios. Usted 
dice, la proximidad es muy importante, ojala, ojala todo el mundo en nuestros barrios 
pudiésemos tener Centro de Día, Casal de Barri, Centro de Salud, una piscina, un 
polideportivo, etcétera, pero es que es insostenible. Ahora mismo a día de hoy en todo 
el Pla no se llenaría un centro de día con las personas que tienen reconocido este 
derecho, no que lo hayan solicitado sino que tienen reconocido, estaría un centro de día 
a la mitad, y le vuelvo a recordar que la, el recurso de centro de día también tiene 
asignado el servicio de transporte, es decir que en el caso de que no se pueda llevar a la 
persona mayor al centro de día hay un servicio de transporte que le recoge en su casa, lo 
lleva al centro de día y le vuelve a dejar otra vez en su casa, precisamente para eso, pues 
los centros que no hay proximidad. Y le quiero decir que lo que hace 4-5 años se 
consideraba que era necesario, a lo mejor ahora ya no lo es, se puso en marcha una ley 
de Dependencia que evidentemente el contenido estaba muy bien, el único problema 
que tenía es que no se dotó de presupuesto y ahora estamos pagando las consecuencias, 
que a día de hoy después de unos cuantos años de desarrollo se está revisando, porque 
hay cosas que están funcionando y cosas que no. ¿Y que es lo que estamos haciendo 
nosotros? Pues evidentemente trabajar junto con el Gobierno central, el Govern de las 
Illes Balears, el Consell y el Ayuntamiento para ver cuales son las necesidades reales, 
que puede ser que sean centros de día y evidentemente nosotros no vamos a renunciar a 
nada, y se lo digo no vamos a renunciar a nada si de verdad son necesarios los centros 
de día, pero ahora mismo no lo son. Tenemos un centro de día cerrado, y tenemos otro 
que está prácticamente construido que es el de la calle camino de Jesús, que en cuanto 
se incremente la lista de espera se podrán ocupar, y si se necesitan más y se consideran 
dentro de este replanteamiento que estamos haciendo de la ley, le puedo asegurar que no 
vamos a renunciar a nada, y si ya no cree en las administraciones, y si ya no cree en 
nosotros crea en las personas porque precisamente tenemos en este caso yo creo que la 
suerte de tener como Directora General de Bienestar a la Sra. Marga Ferrando, que ha 
sido Regidora de Servicios Sociales de este Ayuntamiento, que conoce cual es la 
realidad, tenemos también al Gerente del Consorcio que es una persona Javier Ureña 
que es de Palma y al que usted conoce bien, entonces crea al menos en estas personas, 
que le aseguramos que no vamos a renunciar a nada para Palma, pero vemos a ver cual 
es la realidad y cual es la necesidad porque a lo mejor tenemos otras necesidades, a lo 
mejor es más necesario incrementar los servicios de ayuda a domicilio, porque 
introduciendo nuevas tecnologías vemos que es mucho mejor que la gente esté en 
centros de día o que esté en residencia, en eso estamos trabajando pero hay que ser 
realistas, no se puede construir por construir. ¿Cuáles son las necesidades? Y en virtud 
de esas necesidades vamos a dar soluciones, en eso es en lo que estamos trabajando 
nosotros.” 
 
Parla la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Gijón. Bé des de el nostre partit ens temem, i això també li varem comentar 
a la Comissió, que realment no s’està generant aquesta demanda, aquesta és la sensació 
que, la sensació Sra. Fernández que nosaltres tenim. Jo precisament xerrant d’aquest 
tema, del centre de dia de Son Cladera, jo he xerrat amb els veïnats i veïnes i gent gran 
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de Son Cladera, i tothom ens demana: quan s’obrirà el centre de dia? Quan s’obrirà el 
centre de dia? I es gent de vuitanta i pico d’anys també, i per ventura és que no saben 
que existeix aquest recurs, perquè per ventura falta aquesta informació, i hem d’acceptar 
com a administradors i com a gestors que hem de procurar donar una informació 
acurada, per ventura fer una xerrada a un parell de barriades, i veure amem si se pot 
omplir aquest centre de dia, això per una banda xerrant de lo que és la generació de 
demanda, i vostè xerra de la llei de Dependència, jo voldria dir que llei de Dependència 
és mal dita, se diu malament la llei de Dependència, és llei d’Autonomia Personal, 
perquè lo que volia fer aquesta gent que se va inscriure en el any 2005, era que les 
persones grans tinguessin i els familiars un suport que l’Estat no prestava, per nosaltres 
era un quart pilar de l’estat de benestar, aposta lo que nosaltres varem pensar, com a 
Partit Socialista aleshores en el Govern és que aquesta autonomia personal la tenien que 
prestar els centres de dia, i se va fer unes dotacions progressives segons els graus de 
dependència de la població que tingues que utilitzar aquest recurs. Per tant, que és lo 
que nosaltres lis demanem? En un moment com el que vivim en el que hi ha una 
situació de crisis econòmica, que hi ha molta gent del sector socio sanitari que s’anirà 
per les seves polítiques en el carrer, que realment se generi llocs de feina en aquests 
centres de dia, que aquests doblers que s’estan donant en els familiars, que s’estudiïn els 
casos i que se puguin invertir en personal i en generar aquesta riquesa, aquesta 
economia, aquests llocs de treball, perquè també era una part de l’esperit d’aquesta llei 
d’Autonomia Personal, la generació de llocs de feina, aposta nosaltres ens volem 
assegurar que vostès també pensen igual que nosaltres, que és important el 
desenvolupament d’aquesta llei, i realment jo li dic que també nosaltres ens dedicarem a 
explicar en el barri, a Son Cladera, a Sa Indioteria, en el Vivero, de que hi ha aquesta 
oferta de places i que la gent les demani. Moltes gràcies.” 
 
Parla el Sr. Noguera: 
 
“Si. Lo que, la situació actual és conjuntural, esperem que d’aquí a poc no tanta gent 
se’n vagi, faci feina, això crec que és una cosa que tots pensem i tots volem, ara bé una 
vegada que se superi aquesta crisi econòmica, jo crec que hauríem d’estar preparats per 
poder tenir una bona xarxa de centres de dia. Si que s’ha renunciat a un centre de dia, si 
que s’ha renunciat, en el de Son Ferriol, demani que crec que no està molt informada, 
centre de dia a Son Ferriol, licitat, va guanyar el concurs Ferrovial, i no està construït, el 
Govern de les Illes Balears ha renunciat a la seva construcció, i en quant a la 
descentralització, jo m’aposto, bé, no faré apostes, no crec que sigui adient en aquest 
plenari, però estic segur que si hagués un centre de dia a cada zonificació de Serveis 
Socials estarien plens, estarien plens, els mateixos treballadors, els mateixos 
treballadors no recomanen si se tenen que, si ha d’haver-hi una mobilitat excessiva que 
la gent gran hi vagi en els centres de dia, per favor, per favor. Bé, jo la veritat 
m’agradaria que parles de Son Ferriol, que a la Comissió tampoc me va dir res, avui no 
m’ha dit res i m’expliqui el perquè se torna enrere de un concurs licitat, una instal·lació 
municipal que el poble, bé, el poble és un clam que vol aquest centre de dia per la seva 
gent gran, un centre de dia que també podria, podria tenir gent de Sant Jordi però bé 
crec que no cal que discutim més sobre aquest assumpte.” 
 
Parla la Sra. Fernández Herranz: 
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“Muchas gracias. Bueno en primer lugar, Sra. Sánchez, a ver nosotros no vamos a ir a 
hacer promoción a los clubs de gent gran de que vayan y pidan plaza en los centros de 
día, porque esto no funciona así, es un recurso que asigna la ley de Dependencia, que 
tiene toda una tramitación y que evidentemente es un técnico, en este caso un trabajador 
social de dependencia, que son los que tenemos en Palma pero que dependen del 
Consorcio para la dependencia, que puede asignar después de una valoración, después 
del informe PIA que puede asignar este recurso socio sanitario, no una persona 
cualquiera puede ir al centro de día y decir yo quiero plaza, es que me da la sensación a 
veces como que están hablando que ustedes vendieron el plan de centros de día como ui 
que bonito, les vamos a hacer centros para personas mayores por toda Palma, y esto no 
es así, las cosas no son tan fáciles, una persona tiene que pasar una serie de valoraciones 
según la ley de Dependencia, que está súper tasado, para poder acceder a este recurso 
socio sanitario, que a día de hoy y evidentemente y motivado por la crisis económica se 
prefiere la prestación económica a un recurso, que es la misma ley la que lo permite, y 
dentro de esta revisión que se está haciendo de la ley también se quiere corregir esto, 
porque se ha producido un abuso de la prestación, seguramente por los motivos que 
todos podemos entender en detrimento de los recursos socio sanitarios, y es por eso que 
ahora mismo tenemos muchísimas, tenemos plazas vacantes y tenemos centros de día 
que no podemos abrir porque no hay usuarios, pero le puedo asegurar que si que se está 
incentivando, tenemos un plan técnico y hecho por los técnicos con la Dirección 
General y con este Ayuntamiento precisamente para incentivar que las personas puedan 
elegir el centro de día, que es el técnico, el trabajador social, el que directamente con la 
persona si que tenemos un plan para que le pueda explicar que beneficio tienen los 
centros de día, etcétera. Yo personalmente he ido a todos los centros de día, hemos 
enviado notas de prensa, estamos preparando también unas jornadas de puertas abiertas 
para incentivar, así que no nos diga que no estamos incentivando, y además, al margen 
de que evidentemente yo creo que todos estamos de acuerdo que hay que fomentar la 
autonomía personal, y que es mucho mejor un centro de día que una residencia, es decir 
que la persona pueda permanecer en su hogar el mayor tiempo posible, ya que de 
nosotros tienen esa concepción que solamente nos basamos en criterios económicos, le 
puedo decir que también es una apuesta por criterios económicos, porque es mucho más 
barata una plaza en un centro de día que una plaza en una residencia, aunque sea 
solamente por eso crean que nosotros defenderemos lo que es nuestro, respecto a Son 
Ferriol ocurre lo mismo con las tres licencias que en Gerencia de Urbanismo de 
momento se renunciaron, ¿Por qué? Le estoy diciendo porque queremos hacer un 
estudio global de cuales son las necesidades ahora, que vaya acorde con la revisión que 
a nivel nacional se va a hacer de la ley de Dependencia, es que no podemos ir 
descoordinados, es que la situación que estamos ahora a lo mejor viene derivada porque 
las administraciones han ido descoordinadas siempre, porque no se ha mirado nunca 
cuanto costaban las cosas o si algo era sostenible, queremos unos servicios sociales que 
sean de calidad, pero que también sean sostenibles, no podemos prometer todo como se 
hizo con la ley de Dependencia, y después no dotarla económicamente para generar 
falsas esperanzas, estamos trabajando seriamente y lo estamos haciendo con las cuatro 
administraciones que tienen competencias en este sentido, y les puedo asegurar que en 
Palma no vamos a renunciar a nada de lo que nos corresponda, estén tranquilos. Muchas 
gracias.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
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1. L'Ajuntament de Palma considera prioritari aquest centre de dia al poble de 
Son Ferriol i insta al Govern a executar immediatament el projecte així com estava 
contemplat. 
2. L’Ajuntament de Palma insta al Govern a tornar a posar en marxa la 
construcció dels centres de dia que estava previst edificar al Puig de Son Real, al 
carrer de Sant Mateu i al carrer d’Alfons el Magnànim.   
3. L’Ajuntament de Palma insta al Govern a posar en marxa el centre de dia de 
Son Cladera. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
52.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la privatització 

d’EMAYA (1537/2012) i esmena d’addició presentada (1573/2012). 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle. A lo millor ja li sona perquè és la tercera vegada que la duim, però 
sospito que no serà la darrera, perquè hi ha plenaris com per exemple avui que ens deixa 
més preocupats, lo que ha passat amb el tema del Patronat Municipal d’Escoletes, 
sospitem que podria esser un avanç de per allà on aniran les coses, per tant nosaltres 
com que era una sospita que ja dúiem de fa molt de temps, i ja varem dir la primera 
vegada que ho varen discutir que això ens pareix, d’això se que en fèiem cavall de 
batalla com de moltes altres coses, però també d’aquesta, ho tornem a dur. Primera, 
perquè les dues primeres vegades que ho varen dur ja varen dir que si se votava a favor 
nosaltres donàvem la paraula de que no ho tornàvem a treure en aquest plenari, 
evidentment fins que se produís el fet en qüestió de la privatització d’Emaya, i 
evidentment com tot haguéssim complert aquesta paraula, inexplicablement a pesar de 
que vostès manifestes de manera verbal que no hi ha la voluntat de privatitzar, però 
després voten en contra de la proposició, s’haguessin estalviat dues discussions amb 
aquest sentit, de la privatització d’Emaya, però si estàvem preocupats, i seguim estant 
evidentment, molt més ens va preocupar el fet de que de veure per la premsa que el Sr. 
Montoro instal·la en els ajuntaments a privatitzar determinats serveis, i entre ells i ho 
deia textual, això era també el Secretari d’Estat de Comerç el Sr. García Legaz, que deia 
que la intenció era prescindir de “entes de gestión de aguas, de residuos, recintos 
deportivos, etcétera”, recintos deportivos no a lugar ara però si que residuos, aguas y 
residuos si que cau de ple amb Emaya i no ve sinó a corroborar lo que nosaltres 
pensàvem ja des de el primer moment, evidentment que Emaya és la joya de la corona 
de l’Ajuntament de Palma, si se vol vendre se pot vendre i per molts de doblers, és 
evident, i podria esser un alivi momentani econòmic per l’Ajuntament de Palma, lo que 
nosaltres creiem que seria contraproduent a un futur més llunya, per tant nosaltres 
insistim que creiem que no és una solució, Emaya és una empresa sanejada, és una 
empresa que els darrers 4 anys ha incrementat els seus, no diré beneficis perquè fa 4 
anys va perdre doblers, però els seus resultats els ha anat incrementant, nosaltres creiem 
que la idea és anar incrementant aquests beneficis de manera que se puguin arribar a 
reinvertir en inversió per la ciutat, amb això en teoria jo crec que així dit amb abstracte 
ningú hi hauria d’estar en contra, però això té una traducció que després no s’hauria de 
privatitzar perquè si passa això aquests beneficis evidentment s’aniran dins la butxaca 
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de qualcú. No entrem en si s’ha de privatitzar la EMT o això perquè la EMT 
evidentment pues no té el mateix valor a dia d’avui que pugui tenir Emaya, la Funerària 
la podríem també la podríem discutir, l’EMOP i l’SMAP si que la podríem discutir però 
té tant de deute que a lo millor no seria tan golós per una empresa, la Funerària ja 
comença a esser ho perquè ja els darrers anys la varen sanejar i aviat ho començarà a 
esser, començarà a esser atractiva la Funerària aviat, i evidentment varem fer un afegitó 
a la, una esmena d’addició a la proposició perquè aquest mes també hi ha hagut una 
notícia negativa d’Emaya, és a dir per no perdre la costum hi ha hagut un mes, cada mes 
en tenim una, i aquesta ha estat que en el centre històric la recollida neumàtica per 
succió pues ha deixat de funcionar, una cosa que podem estar d’acord que no era el 
millor sistema, això ja ho varem parlar a la Comissió, jo també hi estic d’acord no era el 
millor sistema, és igual si la va aprovar un govern del Partit Popular, és igual això és 
igual no té absolutament res que veure, però és la que tenim, i si és la que tenim i se va 
fer una important inversió, creiem que s’ha de mantenir, vostè plantejava alternatives, jo 
mig en serio mig en broma n’hi vaig plantejar una, que ja que tenim costum de fer Son 
Sardina porta a porta pues mentre no funciones la recollida neumàtica podíem intentar 
de posar en funcionament perquè a lo millor podria esser una alternativa, a pesar de que 
aquí evidentment és molt més gran que Son Sardina i ho deia mig en serio mig en 
broma però a lo millor en vers de posar determinats contenidors, fer una mica 
d’experiència pilot a un parell de carrers podria esser una solució, per això també fem la 
segona esmena d’addicció que com veu som un expert perquè he quadrat en cinc minuts 
la intervenció. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Garau: 
 
“No sé si. Se pot dir això de don per reproduïda la resposta? Perquè cada mes és igual 
però bé dir-li que la nostra, dins com li vaig dir la nostra fulla de ruta no contemplem la 
privatització, ho dic perquè quedi clar perquè crec que això queda gravat i queda 
transcrit, per tant vull que quedi manifestament clar que nosaltres no fem feina amb 
aquesta hipòtesi de la privatització, ara bé si s’arribés a un extrem en que perilles el 
servei en el ciutadà no tindríem cap problema en plantejar obertament una privatització, 
però honestament no ho contemplem, i crec que no haurem d’arribar en aquest, en 
aquesta hipòtesi. Respecte en el tema de la notícia del mes, respecte a lo de la recollida 
neumàtica, bé dir que estam fent feina per posar quan abans en marxa el sistema, però 
també dir que estam analitzant quin seria el cost del cicle de vida d’aquesta instal·lació 
pels pròxims com a mínim 10 anys, i sense cap dubte que valorarem totes aquelles 
alternatives que facin viable una recollida eficient dins el casc històric de Palma, 
eficient en tots els sentits, també en temes intangibles com la imatge en el casc antic de 
Palma. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, nosaltres també voldríem tenir claríssim que no tenen cap 
intenció de privatitzar Emaya, crec que això seria un desastre per la ciutat, seria una 
manera fàcil d’obtenir doblers immediats però un desastre a la llarga, o sigui seria pan 
para hoy hambre para mañana, perquè privatitzar els serveis bàsics és lo pitjor, és lo 
pitjor, perquè vostè a demés ho ha pogut comprovar en el cas del Pulman, com és una 
empresa pública, com és una empresa municipal, vostè ha pogut donar una solució a 
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una població que una empresa privada, vamos, no només no la donaria, és que li 
importaria poc, per no dir que no li importaria gens, i això és la finalitat dels serveis 
públics, els serveis públics han de servir per això, perquè puguin donar solucions a la 
gent que en un moment determinat per les casualitats que sigui, per la casuística que 
sigui té problemes i té problemes greus, i té problemes de coses bàsiques, l’aigua és 
essencial, sense aigua no podem viure, no podem viure, i mai se li pot condemnar a un 
ciutadà de, a cap esser humà a no tenir accés a l’aigua, d’una manera o de l’altre, això 
s’ha de poder garantir a tothom, per tant, bé jo estic contenta de que hagi confirmat que 
no tenen cap intenció de privatitzar perquè això si que evidentment ens trobaríem ben 
enfront. Després damunt el tema de la recollida neumàtica, per tant nosaltres votarem a 
favor la proposició del Partit Socialista, però el tema de la recollida neumàtica aquí no 
hi estam d’acord, nosaltres plantegem un altre proposta, li hem fet arribar a Emaya una 
proposta pel proper Consell d’administració, en el qual nosaltres apostem per 
desmantellar la recollida neumàtica, és ruïnosa ara i ho serà més endavant, cada vegada 
serà més ruïnosa perquè les instal·lacions estaran en pitjors condicions, no han aguantat 
els 30 anys que tenien, que se donaven de garantia, no fa 10 anys i ja estan en una 
situació lamentable, a demés no és només això, és que la suma de tots els recursos que 
Emaya destina en el centre històric, jo no tinc les dades perquè també li hem fet una 
bateria de preguntes demanant números concrets, però casi, casi podria estar segura que 
deu esser una de les més cares de tot Espanya, perquè la suma de tots els recursos que 
s’hi destinen i no només me refereixo a la recollida neumàtica, el manteniment la 
reparació, la necessitat energètica per mantenir aquest sistema de succió, tots els 
reforços que s’estan, que són necessaris per recollir tot el fems provocat per les 
continues problemes que dona aquesta recollida, etcètera, etcètera, etcètera, les 
demandes dels comerços, etcètera, etcètera, segur que ens dona una recollida neumàtica 
nefasta. Es diu un preu, un preu perdó, un preu de recollida de residus nefast, per tant 
nosaltres creiem que és el moment d’apostar per un tipus de recollida com el porta a 
porta, paraescut, similar, però en aquesta línea, hem de reciclar, hem de reciclar perquè 
és el futur, el futur d’aquestes generacions i de les properes, no podem continuar 
malbaratant els recursos escassos que tenim, i és fonamental reciclar, si no reciclem 
estam negant el futur a les properes generacions, per tant hi ha, ara, aquest moment 
econòmic és un bon moment per posar damunt la taula els costos d’aquests residus, de 
l’eliminació d’aquests residus i a demés i posar en marxa un sistema en paral·lel per 
poder assolir un objectiu que és fonamental, que no és una qüestió ideològica, és una 
qüestió de supervivència que és el reciclatge dels recursos el màxim que puguem.” 
 
Parla el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri, vostè dona per reproduïda la resposta però nosaltres donam per 
reproduïda i incrementada la preocupació, i cada vegada que l’escoltem ens preocupa 
més. I perquè ens preocupa? Miri, la notícia a demés deia “Hacienda presiona a 
Ayuntamientos y Comunidades Autónomas para que aceleren las privatizaciones”, la 
pregunta és: els ha instat a privatitzar segons que? Perquè li donaré una dada que no sé 
si sabia però els ingressos segueixen caient, i al contrari de lo que s’havia promès, de 
que bé ara pareixia que se generava confiança amb aquest canvi de Govern, la majoria 
absoluta i demés i pareixia que l’economia s’havia de començar a dinamitzar, al 
contrari, s’ha aturat, s’ha aturat, avui he fet, he tret un llistat dels ingressos extrapolat a 
final d’any, set partides, hi ha un forat de 23 milions d’euros, 23. Nosaltres a la 
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Comissió de Comptes ja la varem fer en aquesta extrapolació, perquè és lo que vaig dir 
en el debat dels pressuposts, la diferència entre aprovar els pressuposts l’any anterior o 
l’any següent és que l’any següent ja comences dins l’exercici, per tant ja pots fer 
extrapolacions, és a dir si ja hi ha un extrapolació d’un forat de 28 milions, és vera que 
s’ha corregit una mica, miri lo que li dic, perquè antes eren 28 i ara només són 23. 
Perquè pensa que aprovant aquest pressupost arribarem amb equilibri a final d’any? 
Resposta, record que era del Sr. Valls perquè parlaven d’urbanisme diu, nosaltres 
desbloquejarem projectes que vostès bloquejaven, escolti a dia d’avui de plusvàlues 
hem recaptat 897.000 euros de un total previst de 7 milions d’euros, hem passat 5 mesos 
i han passat els bons, de llicencies de construcció, perdó, d’impost de construcció 2 
milions, no 2.071.000, de un total de 10.700.000, ens preocupa perquè ho veiem una 
realitat la futura privatització d’Emaya, estam convençuts perquè ho sabem perquè ens 
ho han dit, que els treballadors també hi estan. Al final se fa un forat i se fa un forat 
entre altres coses perquè tampoc se reclama la llei de Capitalitat, ni l’ICIO de Son 
Espases, ni els 15 milions de venda de l’EMOP a l’SMAP, són, aquí estam parlant de 
més de 40 milions amb aquestes tres partides, més de 40 milions, i no se reclamen, i 
encara hem de sofrir el Sr. Montoro que diu que com no hi ha doblers no complirà els 
estatuts. S’imagina un particular que diu? És que no tinc doblers, no puc pagar l’IBI, 
l’IBI aquest que ens, vostès ens ho han incrementat un 16,2%, 16,6% perdó i ara un 8% 
durant 10 anys. S’imagina? Un particular que diu no puc pagar, no tinc doblers, és lo 
que diu en Montoro, el Ministre diu que no complirà una llei orgànica d’estatuts 
aprovada pel Parlament perquè no té doblers. Vostè s’imagina quants de privats poden 
dir? No paguem perquè no tenim doblers, a dia d’avui, així, així. I que els hi fem 
nosaltres? Els hi embarguem les cases i les cotxes, els hi embarguem, i amb la mateixa 
cara que els hi embarguem nosaltres diem que no paguem perquè no tenim doblers, per 
això estam preocupats, perquè nosaltres veiem que en el futur se privatitzarà Emaya, 
votin a favor i no direm res pus, no direm res pus en tota la legislatura, però si no ho 
fan, ens deixi amb el dubte de que vostès lo que realment volen, perquè així ho diu el 
Ministre d’Hisenda, és privatitzar Emaya o qualque servei d’Emaya evidentment. 
Gràcies.” 
 
Parla el Sr. Garau: 
 
“Bé, jo per fer-ho curt, no he tingut l’honor de que me cridi el Sr. Ministre Montoro per 
instar-me a privatitzar Emaya, vull que quedi clar, crec que en el Sr. Batle tampoc i en 
el Regidor d’Hisenda crec que menys. Vull dir, nosaltres seguim ferms en mantenir com 
vostè diu la joya de la corona, creguin-me vostè ho sap que està costant molt d’esforç 
mantenir-la en números negres, i sobretot estic molt satisfet de que reconegui que si 
tenim superàvit hagi d’anar precisament a invertir en el dèficit de infraestructures 
bàsiques que tenim, molt bé, gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
1.- El ple de l’Ajuntament de Palma manifesta el seu compromís inequívoc de no 
privatitzar cap dels serveis essencials que presta l’empresa municipal Emaya 
durant aquesta legislatura. 
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2- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a realitzar un 
manteniment adequat de la recollida pneumàtica al centre per tal que es pugui 
justificar mínimament la gran inversió feta pel govern del PP, i no siguin els veïns 
els que paguin la ineficàcia de l’equip de govern en el seu manteniment. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
El punt 1 Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-
IV-ExM) 
El punt 2 Es REBUTJA per 19 vots en contra (PP i PSM-IV-ExM) i 8 vots a favor 
(PSOE) 
 
53.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la creació d’un 

abonament solidari a l’EMT (1517/2012) 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Vigilància de Contractació i 
Infraestructures, la següent proposta transaccional: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a que realitzin un 
estudi  abans de 3 mesos un abonament solidari a l’EMT amb importants 
descomptes per als desocupats que duguin més de 12 mesos a l’atur. 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
54.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al manteniment i 

conservació de l’espai lliure públic colindant a la parcel·la on està ubicat el 
Conservatori Professional de Música i Dança del Govern de les Illes Balears 
(1518/2012) 

 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Vigilància de la 
Contractació i Infraestructures: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la Comunitat Autònoma de les Illes Balears a 
que realitzi el manteniment i conservació d’aquest espai en compliment del conveni 
firmat el 6 de setembre de 1996, amb l’Ajuntament de Palma.  

 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la Comunitat Autònoma de les Illes Balears a 
que recuperi la font ornamental donat que així com és troba actualment es a causa de la 
falta de manteniment dels darrers anys. 

 
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda revisar l’enllumenat de l’esmentada zona 
verda. 
 
ES RETIRA de l’Ordre del dia. 
 
55.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la zona verda Bartomeu 

Verd (1519/2012). 
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Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Vigilància de la Contractació  i 
Infraestructures la següent proposta transaccional: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a  l’equip de govern a que incorpori el 
dibuix guanyador del concurs de dibuix d’un indiot, realitzat per l’Ajuntament de 
Palma entre els estudiants d’educació primària matriculats als col·legis de la 
barriada de Sa Indioteria l’any 2010, a la decoració de l’actual zona verda 
Bartomeu Verd, d’acord amb els recursos existents i d’acord amb les possibilitats 
tècniques que ofereixi el propi parc, si el pressupost ho permet. 
 
S’APROVA per unanimitat . 
 
64.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa als abocadors 

incontrolats IV (1542/2012). 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
Que en relació als següents abocaments a Son Sardina: 
 
- Rotonda carretera de Soller  
- Inici Camí dels Passatemps 
- Cami dels Passatemps, passat el Torrent d’Esporles fins na Font de Na Pera  (uns 
13 petits abocadors). 
- Final del Camí de Son Llompart 
- Encreuament del Cami de Ca Na Gallura 
 
1. Es prenguin les mesures immediates per dificultar l’accés de vehicles als llocs 
d’abocament. 

 
2. Es prenguin les mesures pertinents perquè els propietaris d’aquests terrenys 
compleixin amb les seves obligacions.  
 
Es procedeixi a la neteja de tots els abocaments 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
65.  Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del 

regidor de Seguretat Ciutadana per explicar quines funcions realitzarà la 
policia local  a les rutes forestals i les funcions de la Unitat de Servei 
d’Informació i anàlisis policial (1581/2012). 

 
D’acord amb els articles 89 i 91 del reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSIB-PSOE, 
 
Sol·licita 
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La compareixença del regidor de Seguretat Ciutadana, Sr. Guillermo Navarro 
Garau, per explicar quines funcions realitzarà la Policia Local a les rutes forestals 
i les funcions de la Unitat de Servei d’Informació i Anàlisis Policial (SIAP)? 
 
Té la paraula el Sr. Donaire: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bueno Sr. Navarro, yo creo que podríamos estar de acuerdo en la 
necesidad que tenía la ciudad, en hacer un servicio policial nocturno como el que usted 
ha emprendido, yo creo que en eso solo me queda que felicitarle, que haya conseguido 
crear una organización que pueda permitir pues en dar cobertura a muchas de las 
solicitudes de servicio que estaba teniendo la Policía durante ese tiempo. Pero una vez 
dicho esto, también es cierto que los últimos días en la prensa se viene leyendo una serie 
de informaciones que son, si no preocupantes al menos si que son confusas, y me 
gustaría a ver si es posible en su comparecencia que me aclarase una serie de puntos. 
También le tengo que decir que si hay alguna cuestión de lo que le voy a plantear ahora, 
que usted crea que no es conveniente hacerlo público, no tengo ningún problema en que 
cuando usted nos diga, evidentemente dentro de los próximos 15-20 días, nos podamos 
sentar y supongo que tampoco el Grupo PSM Iniciativa-Verds Entesa tampoco tendría 
ningún problema en poder compartir ese tipo de información en la reunión, que yo creo 
que incluso de alguna forma, entre comillas, nos debe porque nos dijo al Sr. Verger y a 
mi que teníamos que tener. Bueno, insisto, si hay alguna cuestión que después no pueda 
o no, o quiera desarrollarla en otro ámbito lo entendería perfectamente. Así que nos 
gustaría que nos aclarase, si es posible, primero ¿Qué tipo de trabajo la unidad SIAP? 
Servicio de información y de análisis policial, ¿Cuál es la intención de este trabajo? De 
su trabajo, digamos, para que se hace este trabajo, y quien se sirve del trabajo de esta 
unidad. Segundo, nos gustaría saber si esta unidad, u otras, tienen orden de introducir 
policías locales de uniforme o de paisano, en las distintas manifestaciones, sean de 
estudiantes, de trabajadores de la Sanidad, de profesores, en estas manifestaciones que 
están autorizadas por Delegación de Gobierno, y si es así cual es el fin. Tercero, nos 
gustaría saber si a usted le consta que policías locales, de uniforme o de paisano se han 
introducido en manifestaciones estudiantiles autorizadas, y si han realizado algún tipo 
de filmación, fotografía, o similar, a estos colectivos. Hay que recordar que muchos de 
estos colectivos son menores de edad. Cuarto, si tiene intención de crear una base de 
datos con información y identificación de colectivos como estudiantes, indigentes, 
personas que se dedican a la prostitución en esta ciudad, y si es así cual es el fin, a mi lo 
que me preocupa también es si solamente va a ser para las personas que ejercen la 
prostitución, si también se van a incluir a los proxenetas, si también se van a incluir a 
los clientes, y que tipo de estructura o de protocolo va a tener este tipo de base de datos. 
Y quinto, cual será el protocolo de la base de datos de aquellas personas que se 
identifique circulando por las rutas forestales, como ha salido en prensa, aquello que si 
se va a detener a cualquier persona, o a todas las personas que puedan estar haciendo 
footing o paseando con sus animales, si en el Castillo de Bellver se va a controlar a 
todas las personas que pase, etcétera, y que unidades son las que la van a realizar. 
Muchas gracias. Insisto que si hay alguna cuestión que usted cree que nos lo pueda 
contar, o que nos lo tenga que contar en otro espacio, por parte del PSOE no hay ningún 
problema.” 
 
Parla el Sr. Navarro: 
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“Gràcies Sr. Batle. Bueno, primero de todo agradecerle su reconocimiento por las 
unidades creadas, y quería comentarle pues el funcionamiento de la SIAP, lo que si 
quiero decirle es que agradecería a los dos grupos de la oposición que no cogiesen como 
buena la información que pueda salir en prensa, creo que la agilidad de relación que 
tenemos es suficiente para cualquier momento de duda pues ponerse en contacto con 
nosotros, quiero incidir en que tanto las noticias que han salido referentes a las bases de 
datos en rutas forestales, como las funciones de la SIAP, con introducir policías dentro 
de manifestaciones pues son totalmente erróneas, lo que si quiero hacer notar también, o 
indicar un poquito mi malestar porque algunos comentarios que se hicieron en una 
reunión de Comisión en la que teóricamente no había prensa, solo estábamos nosotros, y 
pedí cierta discrecionalidad, salieron en prensa, además desvirtuados, no sólo salieron 
en prensa sino que salieron de forma tergiversada. De todas formas el comentaré las 
funciones del SIAP, que es el Servei d’Informació i anàlisis policial, hasta ahora en la 
Policía teníamos un problema serio de información, se estaba recogiendo muchísima 
información por muchos cauces y formas y quedaba dispersada. Teníamos información 
por ejemplo pues de todo lo que son los trileros en Playa de Palma, teníamos 
localizados los nombres, direcciones y demás, se tenía información de esta gente, como 
actuaba, cuándo salía incluso fuera del municipio, teníamos información también pues 
de actividades de distribución de forma ilegal de productos, que era digamos los 
mayoristas que después sirven a las personas que venden, a los típicos manteros, ha 
habido muchísima información, de información de locales en los que se podía estar 
trapicheando a menor drogas, que podría haber menores consumiendo alcohol en 
algunos locales, pero esta información se quedaba de forma disuelta dentro de los 
diferentes departamentos de la Policía. Hemos creado está unidad que centraliza toda la 
información que la Policía Local de Palma tiene, información que recibimos por 
nuestros propios sistemas, como información que también viene dada por otras unidades 
de cuerpos de seguridad del Estado, como puede ser Guardia Civil, sobretodo Policía 
Nacional. Esta información se centraliza y lo que hacemos es archivarla y prepararla de 
una forma lógica, para que después las otras unidades puedan acceder a la información 
que podamos tener nosotros, casos de este tipo es por ejemplo una actuación que pueda 
haber en un cierre de un local en el que interviene pues patrulla verde, con la 
información que tiene, también tenemos información de posible trapicheo de droga o 
venta a menores de alcohol, toda esta información ya se tiene y cuando el GAP y UI 
hacen una actuación, que han salido en prensa, detrás ha habido una, primero un trabajo 
de información donde se ha recapitulado toda esta información, y ya vamos digamos 
con, a tiro fijo con la información ya bastante detallada además. Nosotros creemos que 
la información a nivel policial es una herramienta tan importante como el Policía en la 
calle y por esto les hemos potenciado y hemos creado esta unidad. Salio en prensa que 
si esta unidad tenía contactos con el CNI i que si éramos pues unos infiltrados dentro de 
las manifestaciones, que la función sería represora, nada más lejos de la realidad, todos 
los cuerpos de seguridad del Estado, tienen contacto con el CNI, porque el CNI tiene 
mucha información y la suministra, ahora nos la suministra de una forma mucho más 
lógica y más adecuada, por ejemplo nos ha avisado que hay una serie de collas de 
trileros porque van por collas, que vienen desde Barcelona, sabemos ya cuantos son, 
quienes son, como se llaman, incluso en que domicilio estarán, claro esto para la Policía 
Local como sabe es una información muy, muy importante, por lo tanto insisto el SIAP 
lo que hace es centralizar la información, para después poder ejecutar de forma más 
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rápida y cómoda pues la función de la Policía, por otra parte también ha salido en 
prensa unas referencias a las rutas forestales en las que hace ahora tres o un par de 
semanas, dimos a conocer pues el servicio que ya realizaba también con ustedes los 
bomberos, que es la revisión y mantenimiento de las rutas forestales, 11 rutas forestales 
en toda Palma, en la que se intenta pues mantener los viales en condiciones correctas, 
que los bomberos conozcan perfectamente cual es el acceso, tener las llaves de todos los 
accesos posibles, y no encontrarnos con un problema de accesibilidad cuando pues 
tenemos un incendio, pero además este año lo que hemos querido hacer, nos hemos 
adelantado a la campaña que el año pasado impulsó el Govern, este año por primera vez 
la Policía Local se involucra en lo que es la vigilancia de estas rutas forestales, se 
realizará vigilancia tanto a pie, en algunas que son conflictivas para el acceso, como en 
moto, como en bicicleta. Esto nos permite pues que la Policía vigilara esas zonas y 
vigilara por supuesta gente que pueda ser sospechosa, ni muchísimo menos se va a crear 
una base de datos de la gente que está haciendo senderismo, que está haciendo footing 
por la zona, ni muchísimo menos, simplemente es una base de datos en la que se tomará 
nota de vehículos sospechosos que estén aparcados en zonas definidas como 
conflictivas a nivel de incendios, se tomará nota de gente pues que pueda ser susceptible 
de pensar que algo raro está haciendo, que te sale de entre la maleza con un paquete o 
con unas bolsas, unos bidones de algo, la Policía lo que es parar a esta persona, intentar 
identificarla y si este señor dice es que estoy buscando, yo que se esclata-sangs no n’hi 
ha ara però, lo que sea, pues mira se le da las buenas tardes y ya está. Esto es como 
consecuencia de lo que hicimos el año pasado con la Conselleria, lidera con la 
Conselleria que tuvimos de Cultura, tuvimos un problema bastante serio en verano, en 
el que cada tres días además de forma periódica, a la misma hora había un incendio en 
la zona de Na Burguesa. Conseguimos pararlos pues con la implicación de Policía Local 
de Palma, de Calvia, de Llucmajor, Policía, perdón Guardia Civil y Policía Nacional, 
junto con la Conselleria, con el Ibanat. Se localizó a unas personas, que parecía que eran 
las personas que se dedicaban a esto y gracias a ello pues se paró la, lo que pasaba en 
esos meses. Nosotros esta vez queremos hacerlo de forma preventiva, insistimos la 
Policía estará intentando localizar gente que pueda llamar la atención por allí, y si se 
toma de alguien es alguien que presuntamente fa algo raro, lo mismo que haría en una 
calle de Palma si hubiera una persona con actitud extraña y demás, pues la Policía se 
acercaría y lo identificaría, no se creará ni mucho menos una base de datos de gente que 
se esté paseando por esa zona ni muchísimo menos. No se si así le he contesto a todo, si 
tiene alguna puntualización.” 
 
Parla el Sr. Donaire: 
 
“Sí, yo creo que hay” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Perdón, ¿le importa? Don Toni.” 
 
Parla el Sr. Verger: 
 
“Si. No, nosaltres també ja ho varem dir a principi de legislatura, la nostra voluntat és 
fer una oposició molt responsable amb aquest tema, com no pot esser d’un altre manera, 
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està clar que la Policia té una feina, són els funcionaris municipals que tenen una feina 
més complexa, salvaguardar la llibertat, la seguretat de tots, de que puguem anar 
tranquil·lament pel carrer sense que ningú ens violenti, i ens evidentment ens agredeixi, 
bé entre altres coses, evidentment la Policia té una funció important, i nosaltres volíem, 
volem i volíem fer una oposició responsable en aquest tema però clar, observem 
desplegaments massius amb armes llargues, molt intimidadors, molt massius, a demés 
se publiciten per premsa a determinats llocs, veiem també desplegaments espectaculars 
que en el final acaben entrant a locals on se fumen, se fumen bé determinats cigarros, un 
dispositiu policial enorme, al final s’acaba detenint a una persona, si no és així 
evidentment estaria bé que ho corregís, s’acaba detenint una persona per un paquet de 
sal que estava allà dipositat o lo que pareix, lo que se dedueix de la mateixa, de així com 
s’expliquen els fets per part de la Policia Local i per part de l’Ajuntament és que era un 
local on se podien estar fumant bé, hachis o tal, substàncies estupefaents d’aquest tipus. 
Observem una tendència a l’espectacularitat, a crear dispositius una mica de cara a la 
galeria, no ho sé, són qüestions que determinats sectors socials, i a nosaltres en aquest 
grup municipal ens preocupa que la Policia entri en una deriva que tendeixi a 
l’espectacularitat a les accions, a una mica l’exageració i a no fer una feina assenyada, 
discreta, i evidentment prevenint i prevenint el delicte i actuant en contra del delinqüent, 
i també en el cas de la Policia Local de Palma, i molt important, fent complir les 
ordenances municipals en temes que són bàsics per la convivència, com l’ocupació de 
via pública per determinats establiments bars, terrasses, tema de renous, temes de fems, 
de brutor, en aquests tipus d’operatius si que no veiem que la Policia, bé de fet unitats 
policials cada vegada se’n creen més en l’àmbit de la seguretat ciutadana pròpiament 
dita, i de, i de bé i s’estan destinant en aquest tipus d’unitats que fan aquests grans 
desplegaments i aquestes intervencions en temes de seguretat ciutadana, i a la vegada 
pareix i si no és així convindria que ho aclarís, pareix que perdem efectius o com a 
mínim perdem el focalitzar l’atenció en qüestions que si són competència pròpia de la 
Policia Local com és el compliment de les ordenances, per no dir ja el tema de la 
creació de la unitat d’informació, nosaltres evidentment tenim, compartim i com no pot 
esser d’un altre manera i a demés pensem que és una feina que s’ha de fer, evidentment 
si hi ha qualque tipus de protesta, de mobilització, hi ha alguna persona que ja el seu 
objecte va amb voluntat d’agredir evidentment s’ha d’actuar amb contundència, aturant 
aquest tipus de conductes, però també no li vull amagar que lo que observem és que 
determinades protestes pacífiques pues acaben, avui mateix per exemple amb 
detencions per part de la Policia Nacional, no dic que sigui una qüestió de la Policia 
Local, però si que dic que, perquè ho vull advertir, evidentment nosaltres podríem, tot i 
que és un tema més de Policia Nacional, però bé, podríem entendre que s’actués en 
contra de gent que efectivament té actituds violentes a determinades protestes, però lo 
que no admetrem des de aquest grup és que s’intenti criminalitzar a tot un grup, 
centenars de persones que puguin estar protestant, i se produeixin detencions per 
exemple o s’empri la informació que hagi pogut recopilar la Policia Local, o s’empri a 
la Policia Local per procedir per exemple a detencions de joves que varen participar en 
l’entrada de la Conselleria d’Educació, que va esser una qüestió que la veritat, 
evidentment per ventura, bé evidentment és lo que és entrar en el despatx del Conseller, 
per ventura és una cosa que s’hagués pogut evitar, ara d’aquí a qualificar de violenta 
aquella entrada, d’assalt, de estam descrivint uns fets que no se corresponen 
absolutament amb la realitat, avui per exemple hi ha hagut dues detencions, hi va haver 
també unes detencions l’altre dia a Bunyola, també pareix que, per la informació que 
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tenim en cap cas justificada, per tant evidentment també això va esser la Guardia Civil, 
no va esser qüestió de la Policia Local, jo lo únic que vull advertir és que nosaltres 
aquest tema ens preocupa, i comprenem i donarem suport a la Policia si se dedica 
evidentment a combatre comportaments violents, i comportaments d’agressió, i 
comportaments de llançament d’objectes, ara, si en el final, en el final lo que estam 
advertint és que el Partit Popular i evidentment així xerrem més del Govern, però el 
Partit Popular, vostès també són representants, té un ànim d’instrumentalitzar 
determinades protestes en benefici propi a nivell polític, i per evitar xerrar de 
determinades retallades es centra la discussió en si uns joves han estat o no han estat 
violents, o han entrat o no han entrat, si ha estat un assalt o ha estat simplement, per tant 
evidentment això nosaltres volem fer l’advertència de que evidentment si la Policia 
Local se dedica en aquest, se li dona aquest enfocament a la seva feina, nosaltres 
evidentment no podem estar amb absolut en acord, i també demostrar, ojala ens pugui 
aquí aclarir que no és així, però la nostra preocupació perquè destinen cada vegada més 
efectius a seguretat ciutadana i cada vegada manco a tema de compliment d’ordenances, 
que és una funció prioritària de la Policia Local i que nosaltres pensem que no se pot, 
que és molt important per la convivència no descuidar. Moltes gràcies.” 
 
Parla el Sr. Donaire: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bien, matizar una serie de cosas y a ver si me puede despejar otras, 
la felicitación no viene tanto por las unidades como por el trabajo hecho por la Policía 
Local, la cuestión de las unidades es una cuestión de modelo que hoy no toca discutir, y 
que podríamos discutir otro día, pero le reitero la felicitación, porque al menos pues la 
presencia cuantitativa ha sido evidente en una serie de horarios en que la durante 
muchos años no hemos sido capaces de cubrir. Dicho esto me sigue preocupando 
aquello de los registros, o de los ficheros, una cuestión es yo puedo hacer registros de 
los servicios que he realizado, y eso no genera ningún fichero con una serie de 
características, y no solamente hablaban los periódicos de posiblemente de estos tipos 
de base de dato de gente que este en rutas forestales, sino que iba o daba un paso más 
allá, que hablaba de insisto personas que se dedican a la prostitución, etcétera, eso yo 
creo que es bastante más peligroso porque entonces vamos a entrar en aquella dinámica 
de que, si es eso, si nos vamos a dedicar a hacer ficheros o bases de datos de personas 
que se dedican a la prostitución, estamos otra vez pegando en la parte más débil de la 
cadena, que es precisamente la víctima que tiene que ejercer la prostitución, yo creo que 
la Policía Local antes de eso tiene otros trabajos que hacer, y que ese tema es 
suficientemente peliagudo y complicado para que la Policía Local se dedique bueno a 
hacer, si es así, algún tipo de base de datos. Y otra cuestión que no me ha terminado de 
aclarar, y insisto en mi propuesta, si es demasiado complicado o extensa o se tiene que 
ser una información más particular, es sobre la presencia de o unidades o policías por 
orden de algún tipo de servicio, de paisano o de uniforme, en las manifestaciones, 
haciendo algún tipo de trabajo, que tipo de trabajo y para quienes, insisto si eso es un 
tema que usted cree que nos convoca para la próxima, los próximos días, nos sentamos, 
nos lo explica y nosotros si tenemos que tener algún tipo de intervención, o tenemos 
algún tipo de duda que afinar, pues la podríamos hacer allí y sino pues bueno se 
extienda un poco más de eso, pero bueno insisto si lo podemos hacer lo podemos hacer 
en los próximos 15 días gracias.” 
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Parla el Sr. Navarro: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bueno, primero de todo insistirle en que no se guíe por las 
informaciones que han podido salir en prensa, porque insisto son erróneas, son erróneas 
no se si voluntariamente o no, comentarle el tema de las bases de datos que usted me 
incidía antes, nosotros no estamos haciendo la base de datos de prostitución, se está 
haciendo la base de datos de las prostitutas que en el Arenal han tenido algún incidente 
fuera o además de la prostitución, como sabe las prostitutas que están en tercera línea 
del Arenal lo que menos ejercen es la prostitución, lo que hacen es aprovechar 
momentos en que el turista pues está borracho, está en condiciones normales, se le 
acercan y lo que hacen intentar pegarle una paliza, hacer que sus compañeros les ayuden 
y esa persona pues alguno de ellos quedan incluso ingresados, a estas personas si que 
nosotros tenemos la base de datos bastante importante de estas señoras, y señores 
porque también hay algunos que se dedican a acompañar estas señoras. Esto nos sirve 
para ver que cuando por ejemplo estamos apretando fuerte en Playa de Palma, de 
repente aparecen aquí, a Sa Gerreria y en Avenidas y demás, y tenemos localizadas 
estas personas, y sabemos que estas personas no es una simple prostituta, que nosotros 
en principio no llevaremos ningún registro por el hecho de que sea prostituta, ni 
muchísimo menos. Lo de las bases de datos veo que le preocupa mucho, no le tiene que 
preocupar son bases de datos simplemente de información policial, que ya se tenía y que 
se estaba elaborando desde hace muchísimos años, simplemente es que estamos 
centralizándola de forma en que todo el mundo tenga acceso, todo el mundo con acceso 
permitido,  y pueda aprovechar esta información que otros compañeros suyos pues las 
habían dejado en un sitio y no tenían acceso desde allí. Per contestar al Sr. Verger, bé, 
primer de tot comentaré el tema del famós quilo de sal que hi havia allà, la Policia Local 
tenia queixes d’un bar o un pub en el que els veïnats se queixaven per renou, perquè 
veien que sortien menors d’allà dedins i demés, la Policia Local va arribar i lo que va 
fer, va detectar una transacció de droga, és a dir, a un senyor va entrar allà dedins, se li 
va donar una papereta, d’aquest cas era de cocaïna i va sortir i se’n va anar, quan va 
sortir defora se li va detenir en aquesta persona, aquella persona va acceptar que l’havia 
comprat dins aquell bar i que l’amo d’aquell bar li havia venut, en aquest cas la Policia 
ja no només va entrar per cuidar lo que són les ordenances municipals, sinó a demés hi 
va anar amb un delicte de tinença il·lícita i de distribució, quan arribaren allà la Policia 
que en aquest cas era un grup de UIS i de GAP pues se varen trobar que aqueixa 
persona estava cuinant dins una paella bastant grossa lo que pareixia una substància 
estranya, en aquell moment clar un senyor que tu ja saps que és una persona amb molts 
d’antecedents, ni un ni dos ni tres, sinó molts d’antecedents per tràfic d’això, varem 
veure que tenia aquell producte allà enmig, no se va poder identificar perquè realment 
tots els policies amb qui jo he xerrat, inclús després la Policia Nacional que l’ha pogut 
investigar, pinta de sal no en tenia la veritat, però bé avant la dubta se varen fer un test 
amb els sistemes que empleam nosaltres, amb la unitat mòbil, és a dir el que se li fa el 
drogo test, que la Policia fa als conductors, se va fer i aquest test a nosaltres ens va 
sortir positiu, va sortir positiu, lo que varem fer en aquell moment quan varen veure que 
ja era positiu pues varen actuar segons el protocol que tenim, es precinta allò, es fa un 
paquet, es crida a la Policia Nacional, la Policia Nacional se fa càrrec, Policia Nacional 
pues té uns reactius que estan més ben preparats que nosaltres, i els hi sortia positiu. 
Després d’analitzar el perquè el nostre podia sortir negatiu, va esser pues una 
coincidència de que no és lo mateix prendre la mesura biològicament amb la llengua o 
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amb saliva, que si se pren directament, bé una qüestió tècnica ens varen explicar, però el 
protocol va esser el correcte, la Policia Local va entrar allà per una qüestió d’ordenança 
municipal, de renou i queixes de veïnats, va veure un trapicheo, que això si nosaltres 
estam dins el nostre àmbit d’aplicació, que és el petit comerç, com varem veure que hi 
havia allà una quantitat més important d’un producte que pareixia que podia esser 
qualque cosa, automàticament varem cridar a la Policia, per lo tant lo que va sortir en 
premsa també no és ni molt manco lo que va passar aquí, el senyor amb un paquet de sal 
que pareixia que era el bon Jesuset que havia anat allà i l’havien, ni molt manco, aquell 
senyor quan se va anar allà nosaltres sabíem de sobre tots els antecedents que hi havia, i 
a demés nosaltres si varem fer una declaració en aquest senyor no era pel quilo de sal, 
sinó era perquè havia fet una venda a una persona, que precisament era menor, d’un 
paquet de droga, que això que quedi clar. Després la Policia Nacional el va amollar 
perquè el te amb antecedents, el jutge va decidir que ja el cridaria, curiosament aquest 
senyor és a Santo Domingo, no sé si tornarà, però vamos això ja és com a curiositat el 
tema de la sal. Després diu que de cara a la galeria pues pareix que estam creant una 
Policia repressiva, que hem abandonat lo que són les funcions de la Policia Local, que 
sabem molt clar que és manteniment de les ordenances municipals. Hem creat moltes 
unitats noves, simplement emprant lo que ja teníem, és a dir no ha davallat ni un Policia 
de barri, no ha davallat cap Policia que tingui feina directa, no, ni uno no me mire con 
esta cara, ni uno yo se lo demuestro, Policía ni uno ha bajado. Vamos a ver tenemos 98 
policías de barrio exactamente igual que el año pasado, si ha habido alguno de baja 
porque se ha puesto enfermo es lo único que puede haber, y esto se lo puede certificar. 
Igual no sabe contar pero vamos eso es otro problema, insisto las dotaciones que se 
están, que fan feina, que ara a la ciutat amb el servei que estàvem donant, són 
exactament els mateixos. Hem creat les unitats noves aprofitant lo que eren els RM i els 
polivalents, eren les unitats que teòricament estaven la mateixa feina que està fent 
l’USEI i altres unitats, lo únic que antes estaven a cada un dels districtes, ara hem fet 
una unitat única per tota la ciutat, això ens permet moltíssima més mobilitat, el dia antes 
ens trobàvem per exemple que a Llevant podíem tenir 4 unitats de RM i polivalents i a 
lo millor en el centre que ens feia falta només en teníem una, ara no ara com que estam 
a tota la ciutat tenim la mobilitat de moure, a lo millor a Llevant no fa falta idò els duim 
cap a centre, o centre de sobte no fa falta la podem distribuir dins la ciutat, això ens 
permet que doni la sensació de que hi ha més policies en el carrer, però insisteixo no 
s’ha davallat ni un efectiu policial que estigués dedicat a lo que era barriades i serveis 
d’ordenança, de tota forma insisteixo una cosa, les unitats especialitzades són policies 
locals, són els que estan controlant també les ordenances municipals, són els que estan 
entrant per exemple quan hi ha incompliments a un bar per renous, per tot lo que pugui 
passar, és a dir són policies exactament igual, i dur una llibreta de multes exactament 
igual, això vol dir que quedes constància d’això també, no són de sobte una Policia que 
se dedica a altres coses, estan especialitzats en lo que és servei de seguretat però policies 
locals, i tenen molt clares les seves funcions. Després me comentava el tema de la 
presència excessiva a segons quins actes, miri tots sabem lo que ha passat a qualcun 
dels actes perquè la previsió policial no va esser l’adequada, això a Palma mentre jo 
sigui Regidor i el Batle m’ho permeti no deixaré que passi, m’estimo més que la 
presència policial sigui amb excessiva i no passi res, que quedar-me curt i poder arribar 
a tenir un enfrontament que la veritat hauríem d’evitar, no només contra el Batle sinó 
qualsevol dels que estam aquí, tant nosaltres com vostès o qualsevol funcionari 
municipal quan està fent la seva feina. La Policia de vegades és més efectiva amb una 
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funció preventiva, simplement amb la seva presència, pot evitar a qualcú que se li 
encenguin o se li creuin els cables i intenti fer segons quines tonteries, si això funciona 
nosaltres farem que hi hagi molta presència policial, avui dematí me deia la seva 
companya la Sra. Sol que hi havia aquí davall la Policia Nacional, la Policia Nacional hi 
era realment perquè hi havia dues manifestacions a la plaça de Cort, una pel tema dels 
cans que hi ha cada dijous, i un altre que són els, uns padrins que també venen, la seva 
presència era merament que hi ha d’haver qualcú per norma quan hi ha una manifestació 
d’aquest tipus, i d’això s’encarrega la Nacional, vostès els han vist dins el hall perquè 
han entrat a saludar en els seus companys de la Nacional, de la Policia Local, que això 
és un tema que jo estic molt content. Per primera vegada en molts d’anys la Policia 
Local y la Policia Nacional interactuen de forma que no sabem de vegades quina és una 
ni quina és l’altra, sobretot no només a nivell de comandaments que antes se podia fer o 
no, ara és a nivell de operatiu, els policies de barri i els policies de la Nacional de carrer, 
pues cada vegada estan actuant de forma més interactiva, més eficaç jo me pareix en 
aquest cas. I llavors sobretot la professionalitat, vull donar una enhorabona a la Policia 
que la veritat està fent una demostració de que funciona així com toca, i la feina crec 
que l’està fent molt ben feta, me refereixo sobretot al nivell del control d’aquest tipus 
d’activitats, concentracions de gent i demés. Me comentava després un tema de si hi 
havia policies locals de, investigant tot això, jo li puc dir que en aquests moments que 
estiguin investigant clar que n’hi ha, sempre que hi ha un moviment de masses 
important nosaltres volem sabre cap a on van, que fan i si duen pues simplement són 
manifestants que venen a, amb el sentit de fer renou, cridar i demés o si n’hi ha qualcun 
d’ells que ja sabem que duen la bossa d’ous, que te ve amb qualque garrot i demés, això 
la Policia ho fa i ho seguirà fent, de totes formes lo que si podem fer és quan vostè 
vulgui ens reunim la setmana que ve, i xerrem i puntualitzem una sèrie de temes que a 
lo millor és més interessants ampliar-los no aquí que ja m’he passat un poc. Gràcies.” 
 
Compareix el Sr. Guillermo Navarro. 
 
66.  Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del 

regidor de Turisme per explicar el posicionament de l’Ajuntament de Palma 
davant la Llei de Turisme i valoració sobre la incorporació de les al·legacions 
i propostes aprovades pel Ple de l’Ajuntament de Palma  (1582/2012).  

 
 
D’acord amb els articles 89 i 91 del reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSIB-PSOE, 
 
Sol·licita 
 
La compareixença del Sr. Alvaro Gijón Carrasco, regidor de Turisme, per explicar 
el posicionament de l’Ajuntament de palma, davant la Llei de Turisme i valoració 
sobre la incorporació de les al·legacions i propostes aprovades pel ple de 
l’Ajuntament de Palma. 
 
Té la paraula la Sra. Garvi: 
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“Gràcies Sr. Batle, Sr. Gijon. Bueno el motivo de la comparecencia es obtener el 
máximo de información del posicionamiento municipal, respecto a la aprobación hace 
unos días de la nueva Ley General Turística. A nuestro grupo municipal nos preocupa 
sobremanera la concepción de la nueva ley, y en todo caso a sabiendas que durante todo 
el periodo del borrador que se presentó, el Ayuntamiento había alegado, queríamos 
también saber de su voz en que sentido han quedado recogidas o no las alegaciones que 
presentó el Ayuntamiento de Palma a este borrador de la Ley General Turística. La 
verdad es que lo que más llama la atención en esta nueva ley, es que se cambia por un 
lado todo el concepto del modelo turístico que habíamos conocido hasta la fecha, que 
posiblemente había que actualizar y que era muy necesario, pero si que parece mucho 
más peligroso que se trastoque las reglas de todo el modelo territorial. Da la sensación 
de que cuanto más consenso había en ese tema, en el tema del territorio, donde más 
necesidad hay de que exista una ley del suelo, la ley del sueldo tarda, va tardando más, y 
donde posiblemente podía estar recogido un capítulo expresamente para el tema 
turístico, parece ser que esta Ley General Turística se va a anteponer a todos en un 
trastoque, yo creo de las reglas del juego, en el que a priori y en espera de que usted nos 
aclare más información, parece que solo hay un ganador, que son los hoteleros. Una 
partida de juego en el que más allá del interés general del territorio, se está poniendo por 
encima, con la excusa de la crisis, que puede ser ese ganador como digo solamente los 
hoteleros. Y es verdad que seguramente toda la tramitación urbanística, yo creo que en 
eso estaríamos todos de acuerdo, debe tener muchísimas carencias, y habría que mejorar 
muchísimas cosas, pero parece que en estos tiempos de crisis como le digo todo va 
indicado a que solo gana uno de los jugadores, es verdad que en momento excepcional, 
también en el 2010 se aprobó una ley que en este caso además se prorroga la Ley 
4/2010, que permitía excepcionalmente que los hoteles se pudieran ampliar hasta un 
10%, precisamente para acomodarse a todas esas nuevas necesidades que parece que 
nos marcan los mercados, y esta nueva ley no solo deja de hacerlo excepcional sino que 
lo prorroga durante 5 años, permite que se pueda seguir ampliando incluso hasta un 
40%, con aquello de los arquitectos estrellas o profesionales de reconocido prestigio, 
empezamos a hablar de cambios de uso, empezamos a hablar de que cualquier solar que 
ahora esté sin construir, hotelero, pueda convertirse en viviendas, empezamos a ver que 
edificios obsoletos se pueden convertir todos ellos en viviendas, y nos da la sensación 
de que en lugar de hablar de la Ley General Turística, estamos hablando de una ley que 
trastoca profundamente lo que es el modelo territorial, esa es el sentido de la 
comparecencia, poniendo además dos temas encima de la mesa, que nos preocupa 
muchísimo como trata esta ley a las zonas maduras, y en nuestro caso tenemos cuando 
menos muchísimo menos margen de maniobra respecto a la zona de Playa de Palma, 
muy especialmente porque esas zonas maduras parece que se van a diferir a unos planes 
que necesitaran recogerse en un reglamento, con lo que todo eso tardará sobremanera 
antes de poder hacer unos planes especiales, y parece que da la sensación de que se va a 
alargar en ese sentido mucho esas reconversiones, y se va a ceñir todo a pequeñas 
operaciones de embellecimiento, en eso consideramos que es un gran atraso la Ley 
General. Y después respecto al suelo rústico yo creo que se pierden en ese sentido, si 
que todas las reglas se permite a esos centros de agroturismo u hoteleros, no tener 
necesidad ni intereses generales, poder ocupar todas las edificaciones que hay, yo creo 
que es una ley que tiene muchas cosas escritas, muchas, algunas de ellas no se libran ni 
los militares, perdónenme la broma, incluso las zonas militares que siempre han estado 
como recintos de seguridad, hay una disposición adicional que les va a permitir también 



 

- 175 - 

tener uso hotelero, y uno empieza a pensar en que no se si ese es el modelo que 
queremos ir o nosotros interpretamos mal las bondades de la ley, o en fin Sr. Gijón que 
usted es una persona de gran ¿no?, verbo, y nos va a ilustrar y yo se lo agradeceré 
muchísimo. Gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Gijón: 
 
“Muchas gracias Sr. Batle. Bueno yo creo que hay una diferencia importante entre el 
primer borrador de lo que fue la Ley General Turística, y el borrador que se lleva o la 
propuesta que se lleva al Parlamento en esta ocasión. Si en aquel momento nosotros, 
como Equipo de Gobierno también compartíamos los temores que usted está haciendo 
referencia, en este momento podemos decir con total tranquilidad que esos temores ya 
dejan de existir desde el momento que para cualquier modificación, por resumirlo de 
una manera sencilla, para cualquier modificación substancial en materia de 
planeamiento, siempre será vinculante un informe del Ayuntamiento. A partir de aquí 
yo creo que lo que se pueda elucubrar sobre la ley tiene poco recorrido, porque creo y 
en eso coincidimos independientemente de quien haya gobernado en este consistorio los 
últimos años, a grandes rasgos los criterios en materia de protección del territorio a 
grandes rasgos han sido más o menos los mismos, por lo menos en el planeamiento, de 
hecho cuando se haga la revisión del Plan General, estoy convencido de que habrá 
pocas diferencias en cuanto a lo que propone el Equipo de Gobierno, y lo que 
seguramente ustedes como oposición querrán representar. Yo creo que había dos temas 
fundamentales, uno era precisamente ese informe vinculante, que ahora ya sí va a ser, 
aparece en la ley recogido y por tanto el Ayuntamiento, cualquier cambio de uso, 
cualquier modificación que se tenga que hacer pasará por este consistorio, y luego había 
un tema que nos llamaba poderosamente la atención, y así lo reflejamos en las 
alegaciones que presentamos como Ayuntamiento, y es que los aprovechamientos del 
5% que se derivaban como consecuencia de las modificaciones urbanísticas, 
curiosamente no iban a parar al Ayuntamiento, sino que iban a parar a la administración 
turística competente, evidentemente eso se ha reconsiderado, y ese 5% vuelve a estar 
donde tenía que estar que es en manos del Ayuntamiento. Es cierto que esas inversiones 
que se produzcan como consecuencia de ese 5%, si que tendrán que tener un consenso 
entre los ayuntamientos y la Conselleria, lo cual no, parece que tiene cierta lógica, que 
cualquier inversión que se pueda realizar en materia turística pueda tener también un 
consenso con la autoridad turística competente. Por lo demás, de las alegaciones que se 
han presentado, realmente estas dos eran las más importantes, nosotros hicimos cinco 
alegaciones, una hacemos alegaciones al artículo 49, que hacía referencia a la 
comercialización de estancias turísticas en viviendas, pero que realmente la normativa 
actual ya permite o plantea que eso se pueda seguir haciendo, por tanto tampoco no 
tenía mayor sentido. Hablamos también de la declaración de interés turístico, y en el 
articulado nuevo se establece que cada administración hará esta declaración dentro de 
sus competencias, por tanto, no, una vez más no perdemos competencias, será el propio 
Ayuntamiento quien tenga que hacerlo. Y por lo demás, las dos que le he comentado la 
del informe vinculante y la del 5%. En general yo creo que la ley, como todo, a unos les 
gustará más y a otros les gustará menos, pero lo que es una realidad y eso no lo niega 
nadie, es que Baleares está perdiendo competitividad respecto a otros destinos turísticos, 
y algo tendrá que ver la legislación que tenemos en esta materia. Y mire la realidad se 
impone, y normalmente la administración suele ser bastante más lenta a la hora de 
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adaptarse a los, a lo que es la realidad, lo que son los usos. El que exista la posibilidad 
de Condohoteles, pues es una realidad que en otros países está funcionando muy bien, 
de hecho nuestros hoteleros que son, que exportan una, un noujau al resto del mundo lo 
han llevado con gran éxito en el Caribe, y sin embargo aquí se le prohíbe, yo creo que 
eso es importante porque eso permite una financiación adicional para reinvertir y para 
mejorar los hoteles, y además para hacerlo en hoteles de calidad. Yo le voy a dar un 
dato, los competidores de Baleares hoy en día tienen un porcentaje del 80% en 
establecimientos de 4 y 5 estrellas, Baleares tenemos este mismo porcentaje del 80% en 
hoteles de 1, 2 y 3 estrellas, y eso es una realidad, y algo tendremos que hacer para 
permitir adaptarnos y competir con quien mejor lo está haciendo, es verdad que los 
competidores pues han partido con una cierta ventaja, y es que han ido seguramente 20 
años después de que Baleares ya fuera un éxito, y evidentemente pues han copiado lo 
mejor, entre otras cosas porque parte de ese éxito ha dependido precisamente de 
hoteleros mallorquines que han sabido aprender de los errores del pasado, y eso habrá 
que corregirlo, si alguien se piensa que podemos competir con Turquía, teniendo la 
planta hotelera que tenemos en estos momentos, está claro que la gente no viene única y 
exclusivamente a nuestras islas a dormir en el hotel, pero a nadie se le escapa que el 
hotel es una pieza fundamental en los, en el turismo vacacional, posiblemente no lo sea 
tanto en el turismo urbano o en el turismo de congresos, que lo es porque hay un 
standard de calidad mínimo, pero sin embargo en el vacacional es una pieza importante, 
y difícilmente vamos a poder competir con estos establecimientos si no hacemos algo, 
yo creo que esta ley eso lo favorece, esta ley no difiere mucho en ese sentido de lo que 
ya aprobaron en la anterior pacto de progreso con la ley, la llamada ley de Nadal, es 
decir en las ampliaciones que se permiten en cuanto a edicafibilidades para permitir 
incorporar nuevos, nueva oferta complementaria a los hoteles, creo que es una buena 
noticia que se pueda hacer ampliaciones, no en el número de habitaciones sino en el, 
pues por ejemplo en spas, en comedores, en zonas ajardinadas, en zonas deportivas o 
que puedan tematizarse hoteles siempre es buena noticia, porque eso lo están haciendo 
nuestros competidores y le está yendo bien, por tanto esta normativa lo va a permitir. En 
cuanto al tema de los agroturismos, tengo que decirle que nosotros como término 
municipal de Palma realmente no nos afecta, pero en cualquier caso también la realidad 
se impone, y hay establecimientos que están realizando ese turismo, es un cliente con un 
alto poder adquisitivo, que se está viniendo a Baleares, y que se está aprovechando sin 
que estén regulados esos usos, por tanto lo normal es que pues si la realidad es esa, 
habrá que regularlo y al mismo tiempo también hay un tema importante y es que se 
persigue la oferta ilegal, y también se va a tratar la oferta obsoleta. Hay también un tema 
muy importante, usted ha hecho referencia a las zonas maduras, y habla de que Playa de 
Palma corre peligro, yo le tengo que decir que Playa de Palma no corre ningún peligro 
porque tenemos la suerte de que tenemos una ley propia, que nos permite actuar en el 
término municipal, tanto de Palma como de Llucmajor, con unas medidas bastante más 
ágiles que incluso pueda poner a disposición esta ley, y más allá de que en estos 
momentos la situación económica no es la más agradable, la modificación que se pueda 
realizar en Playa de Palma, en principio no tendría que sufrir ningún problema, de hecho 
como usted sabe estamos trabajando en la elaboración de un nuevo PRI, 
independientemente de la aplicación o no de la Ley General Turística, y también 
evidentemente como no puede ser de otra manera, hemos consensuado con el Presidente 
del Consorcio, que es el Conseller Carlos Delgado que la aplicación de la Ley General 
Turística, no pueda suponer un problema a Playa de Palma, y más o menos estamos en 
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la misma línea, es decir los hoteles obsoletos con el paso del tiempo tendrán que tomar 
una decisión, o se adaptan a la calidad o tendrán que cambiar de uso, no hay más 
historia porque difícilmente vamos a poder competir si además el número de plazas no 
se reducen, o se mejora la calidad. Yo creo que esta vez sí, podemos estar bastante 
satisfechos con la ley, posiblemente a alguien le hubiera gustado que se incorporaran 
algunos temas, pero en principio nosotros como Equipo de Gobierno le puedo decir que 
estamos bastante satisfechos con todas las alegaciones, porque las tres más importantes 
se han tenido en cuenta.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. Deia la Sra. Garvi que el Sr. Gijón era un orador no se, de gran vàlua ha dit, de 
verbo fácil, efectivament, efectivament s’acaba de demostrar el verb fàcil que té el Sr. 
Gijón, perquè realment, no, jo me rendeixo davant aquest exercici de defensa d’aquesta 
llei que clar és una cosa completament diferent de la que ha volgut aquí explicar el Sr. 
Gijón, ho intentaré explicar, no tinc el verb tan fàcil com ell, però crec que en aquest cas 
és un tema tan clar i tan contundent que per ventura, per ventura aconsegueixi empatar 
la discussió amb el Sr. Gijón. Amem, anem a veure, aquesta llei és una llei i ho diu 
tothom i ha tingut informes desfavorables del Consell econòmic i social, de les 
patronals de restauració, de comerç, tothom té clar amb que consisteix aquesta llei, 
aquesta llei consisteix està feta a mesures, una llei aberrant feta a mesura dels interessos 
dels grans hotelers, això per molt que el Sr. Gijón aquí vegi la gran modernització del 
sector, hem de canviar perquè està clar que el producte turístic ha perdut eficàcia, i és 
evident que hem perdut qualitat en la planta hotelera, però clar que ens vulgui 
convèncer, que ens vulgui explicar que la manera de donar qualitat a la planta hotelera 
és les mesures que implementa aquesta llei, que és construir en rústic allà on faci falta, a 
qualsevol entorn protegit, allà on faci falta la mesura turística pot autoritzar una 
construcció d’un nou hotel, canviar els usos, aconseguir amortitzar places obsoletes 
sense haver de canviar-les per altres, simplement les passes a usos residencials. Això, 
quina qualitat és? El tema dels condohotels, també el risc de perdre llocs de feina, tota 
una sèrie de problemes que duen afegits en quant també a amortització de places 
obsoletes, i que les deriven cap a, bé, la veritat és que és, és un llarg llistat 
d’aberracions, autèntiques aberracions que conté aquesta llei, és la llei de la inseguretat 
jurídica, vostès que tant han enarborat la bandera de la seguretat, i aquesta llei està plena 
de conceptes jurídics indeterminats, aquesta llei diguéssim, explicar en pla col·loquial és 
molt clar, els hotelers han arribat a la conclusió, ja fa anys que han arribat, que la 
normativa d’ordenació del territori d’aquestes illes els impedeix, els impedeix fer lo que 
ells tenen ganes de fer que és construir a qualsevol entorn protegit, augmentar volums, 
seguir creixent, bé ells tenen, ells volen poder sortir de lo que és l’ordenació territorial, 
que fa anys l’arquitectura d’ordenació territorial d’aquestes illes, i aquesta gent lo que 
diu, escolti, vos ho podeu botar tot, aquí ni Pla Territorial de Mallorca, ni PGOU, aquí 
podem passar per damunt de qualsevol normativa, podem augmentar volums un 40%, 
podem edificar en rústic sense àrees protegides, no hi ha cap tipus d’inconvenient, 
l’autoritat turística en funció de l’interès podrà determinar que això sigui així. Quina 
gran seguretat jurídica, Sr. Delgado reunit amb, examina un projecte i diu ah pues 
aquest m’agrada, se podrà fer aquest hotel aquí amb aquest sòl rústic, que el PGOU sòl 
rústic, és igual, jo ho autoritzo, això és la gran seguretat jurídica, això és la 
modernització, això és l’augment de qualitat del producte turístic que ara mateix ens 
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intentava explicar el Sr. Gijón, girant absolutament el calcetí de lo que és una norma 
que realment, en lo que abundarà i en lo que provocarà és una pèrdua de qualitat, una 
pèrdua sobretot, una degradació del territori, i sobretot lo que no és admissible és que el 
sector hoteler, vagi completament al marge de la resta de normatives que han de complir 
la resta de sectors, això és en al final la conseqüència d’aquesta llei, tema també que a 
nosaltres ens preocupa, la regulació del tot inclòs, s’admet el tot inclòs, inclús se 
promociona, lo que explicava el Sr. Gijón, que també ha funcionat a altres bandes 
m’imagino i que aquí també ha de poder funcionar, anem a veure amb el tot inclòs ens 
estam carregant, estam acabant, estam posant en perill de viabilitat certa tota una sèrie 
de petits negocis de restauració, de petit comerç, que hi ha al voltant dels hotels. També 
aquesta llei autoritza a tenir dins els hotels comerços, serveis assistencials, inclús parcs 
temàtics, és que dins els hotels pot haver-hi de tot, i evidentment estam creant defora un 
autèntic, un perill de desert, un perill de com a mínim, de que entrin en perill de 
viabilitat molts de petit comerç, tot un teixit productiu de botiguers, de petits 
comerciants que ofereixen tota una sèrie de productes que ara l’hotel els podrà oferir, si 
això és augmentar la qualitat del producte turístic, això és atacar, això és fer una llei en 
favor dels poderosos, i afectar molt greument a tota una sèrie de petits empresaris que 
tenen menys mitjans de defensar la seva posició davant l’actual Govern de les Illes 
Balears, o davant l’actual PP que està clar per qui governa, a la llei turística és una 
demostració evident de per qui governa el Partit Popular, pels poderosos, pels grans 
hotelers, la resta de sectors econòmics, inclús sectors eminentment conservadors com 
petit botiguers, tot l’entorn dels hotels se veuen afectats molt directament per aquestes 
regulacions, que només pensen en els grans hotelers, i en detriment en aquest cas del 
petit comerç, en detriment del territori, en detriment de l’objectivitat, en detriment de 
uns paràmetres, una normativa general, una arquitectura amb regulació de ordenació del 
territori que aquesta llei simplement desfà, l’excepciona pràcticament, completament 
pels hotelers, una pèssima noticia, una pèssima manera d’afrontar l’augment de qualitat, 
ni una sola mesura per augmentar la qualitat del producte turístic en aquesta llei, ni una, 
la llei consisteix en tot això altre que he explicat. Gràcies.” 
 
Parla la Sra. Garvi: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bueno Sr. Gijón, la verdad es que yo creo que a grandes trazos las 
diferencias que se introducen, del borrador a esta propuesta de ley son solamente 
aquellas que de alguna manera están respetando un poco más la autonomía municipal y 
de los Consells Insulars. Pese a todo, la ley en muchísimos aspectos no tendría que 
dudar nadie en este Pleno que es muy aberrante, y el tratamiento del suelo rústico y que 
no se tenga que usar la figura del interés general, es un gravísimo retroceso porque de 
alguna manera y aunque no nos afecte tanto como municipio como a otros de la isla, 
vamos a invitar a la tercialización del suelo rústico, que no se si es el camino de futuro 
porque esta ley estoy segura que va a tener consecuencias a vista de 30, 40, 50 años, en 
el borrador así como ahora se respetan algo más las competencias municipales del 
Consell, lo que estaba circunscrito solo a edificios, es decir que los edificios hoteleros 
cuando quieran, cuando lo necesiten, cuando les vaya bien, se cambian a residencial, 
ahora además lo hemos ampliado a los solares, todos los solares de uso hotelero que 
necesiten cambio de uso lo cambiarán, y eso es una modificación urbanística yo creo 
que a todas luces y que no tiene, en fin, ninguna justificación, no tiene ninguna 
justificación por mucho que la ley, o sea que el turismo, y que sea nuestra mayor fuente 
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de riqueza, se ponga por encima de lo que tendría que ser una ley genérica y una 
ordenación del territorio, que es la que en definitiva sirve de soporte a todos los 
habitantes de la comunidad balear. Hay, nos alegramos de que haya un informe 
vinculante, es que era absolutamente necesario, lo otro era como en fin, una invasión en 
toda regla. La tan cacareada seguridad jurídica y que siempre nos retraen a nosotros, 
esta ley tiene un artículo que yo no lo he visto muchas veces, y no soy especialista en 
temas jurídicos, pero tiene, el artículo 25 que se llama dispensas, es decir, todo lo que 
he dicho hasta ahora pues bueno si me apetece pues no vale, y hay un artículo que 
regula por supuesto con terminología absolutamente subjetiva, que son dispensas, es 
que se titula así, el artículo 25 de dispensas con lo cual estamos en manos del Conseller 
que en ese momento tenga esa capacidad de gobierno. Centrándome un poco en Palma, 
yo si quería comentar un par de cosas que no han salido en su comparecencia y más que 
nada por aclarar, o porque nos pudiera clarificar y porque no se si ese es el sentido, pero 
en todo caso creo que nos genera algunos problemas a nivel municipal. Por lo visto yo 
he creído entender que las tasas, los impuestos que generen todas estas actividades 
turísticas, de alguna manera van a reinvertirse en las zonas en las que se generen esas 
tasas, con lo cual nosotros tenemos toda nuestra actividad turística prácticamente 
centrada en lo que es Playa de Palma, lo que es Cala Mayor, toda la zona del frente 
marítimo. Si las tasas que vamos a generar, los impuestos, en fin toda esta actividad que 
se quiere potenciar porque es nuestra fuente de ingresos, va a tener que revertirse en esa 
zona. ¿Cómo quedan nuestros barrios? ¿Cómo se refleja eso en los presupuestos? Es 
decir, ¿todo eso va así o no? Eso es una aclaración que yo quería que me comentara. 
Quedó como una propuesta de Pleno, yo creo que aprobada por unanimidad, que se 
incluyera Palma en el, en esa ley como quinta isla, y yo creo que no nos han escuchado, 
no nos han oído o no lo han interpretado así. También me gustaría saber su, su 
posicionamiento en ese sentido. Y respecto a la zona de la Playa de Palma, y yo creo 
que realmente tenemos un grave problema, y usted debe ser el mejor conocedor, están 
redactando un nuevo PRI, y yo tengo la sensación de que con interés de que se retrasara, 
hubieran podido llegar, hubieran podido contestar a sus propias alegaciones, en el 
sentido en que hubieran considerado, y haber continuado con la tramitación, y hoy 
tendríamos un PRI. Un PRI hubiera implicado suspensión de licencias, ya le digo que 
yo ahora solamente hago elucubraciones, y en todo caso le pediría que por favor me las 
aclarara. Sin PRI no hay suspensión de licencias y por tanto se pueden hacer pequeños, 
o grandes proyectos quizás decretados por interés autonómico, y que tengo la sensación 
de que van a ser las únicas actuaciones, más allá de por el tema de la inversión privada, 
que se van a poder desarrollar, porque administrativamente vamos hacia eso, el PRI no 
se va a aprobar, antes de que se apruebe el PRI yo creo que va a haber algunos decretos 
autonómicos que van a aprobar y posiblemente todo esto, ya le digo que pueda 
equivocarme pero me da la sensación de que va por ahí. Un Consorcio que se está 
desmantelando, y que cada vez yo creo que va a tener menos personal, y que ese 
personal se va a ir distribuyendo, y que va a ir desapareciendo y que tiene ahora mismo 
una función, si me apuran precisamente esa que tienen transferidas las competencias, si 
no tuviera transferidas las competencias posiblemente no tendría razón de ser si no hay 
inversión pública. En fin, yo creo que la ley nos va a dar para hablar durante tiempo, 
porque creo que va a tener recorrido y posibilidad de comentar determinadas cosas, pero 
si que le agradecería que me aclarase sobre todo el tema este de las inversiones, y como 
se va a reflejar esto en poner de manifiesto que nosotros creemos que es una ley muy a 
medida, y con muchísimas lagunas respecto a la seguridad jurídica, y que en el caso 
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particular de Palma yo creo que le va a hacer mucho daño a la zona de Playa de Palma, 
y también a esos edificios que están absolutamente obsoletos y fuera de dimensiones, y 
que afean tanto nuestra ciudad, concentrados posiblemente en la zona de Cala Mayor, 
de San Agustín, que se van a poder mantener en esas condiciones con esa edicafibilidad, 
aunque en vez de ser hoteles viejos serán viviendas nuevas. Nada más gracias.” 
 
Parla el Sr. Gijón: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Bueno yo creo que a mi hay algo que me ha llamado al atención, 
que le he preguntado esta mañana al Director General de Turismo, y es que el PSOE no 
ha presentado alegaciones. Y eso cuando menos llama la atención, y el PSOE de Palma 
menos todavía, entonces bueno eso da un poco también una idea de cual es el interés 
que realmente tienen, salvo que vayan a hacer una enmienda a la totalidad cuando 
llegue la tramitación, pero me, ya pero es que me llama la atención que ustedes estén 
aquí permanentemente trayendo temas para que nosotros le digamos al Govern, y 
cuando ustedes tienen la oportunidad de decírselo al Govern, resulta que no presentan 
ninguna alegación, como mínimo me llama la atención, aquí alguien no se ha ganado el 
sueldo, pero bueno. El PSM curiosamente si ha presentado alegaciones y deduzco por lo 
que me han dicho, que a estas alegaciones las ha presentado clarísimamente el Sr. 
Noguera, es evidente porque más que nada porque son reiteraciones de acuerdos que 
hemos aprobado aquí, una sobre el turismo del LGTB, otro potenciar la Palma gótica y 
otro incentivos económicos para la producción de cine, pero curiosamente no se dice 
nada en materia urbanística y también me llama la atención, de esas alegaciones que si 
se presentan a nivel genérico, no se hace mención ninguna a algo que yo pensaba que 
iba a ser lo que más iba a poner el grito en el cielo, que es la pérdida de la autonomía 
municipal, y ustedes no han dicho absolutamente nada de eso. Claro, recordando lo que 
decía el Sr. Martínez esta mañana, Sr. Verger la autonomía municipal todavía no se la 
cree, porque no ha querido realmente entrar en ese detalle. Mire yo no se si la ley tiene o 
no tiene un lenguaje ambiguo, o no está claro como decía la Sra. Garvi cuando hablaba 
de una parte que se llama dispensas, mire yo creo que eso los servicios jurídicos de la 
Conselleria, que serán tan buenos o tan, digamos que serán tan buenos como lo fueron 
en el pasado, supongo que eso lo habrán tenido en cuenta por tanto yo creo que ahí no 
debemos de entrar, pero si que me hace, me llama también la atención un tema que creo 
que si es importante, y que cuando menos deberíamos de posicionarnos, nosotros ya lo 
hemos hecho, pero no se que es lo que quieren o lo que piensan ustedes, que es 
curiosamente el cambio de uso. En los cambios de uso, hay una cosa muy buena en esta 
ley que se ha pasado por alto, pero que creo que es fundamental para que no ocurran 
errores que ocurrieron en el pasado, como es el caso de los Pulman, los Impala y demás, 
los Panam, que un hotel obsoleto de repente pasaba a ser de uso residencial, y dónde 
había 125 habitaciones aparecen 120 apartamentos, pues eso afortunadamente esta ley 
lo deja muy bien recogido, y ponemos unos ratios que creo que van a dar calidad a 
aquellos establecimientos que opten por no seguir con la actividad turística, se le pone 
un ratio de 90 m2 por vivienda, cosa que es superior a cualquiera de los ratios que hoy 
en día tenemos en el Plan General. Por tanto yo creo que eso de entrada es una buena 
noticia. Usted Sr. Verger habla de una ley para los poderosos, yo creo que ese lenguaje, 
yo creo que ya en el siglo XXI, lo de los poderosos creo que no tiene mucho sentido, y 
le voy a explicar porque, bueno, yo creo que no, y le voy a explicar muy bien porque. 
Esos poderosos a los que usted está aludiendo, le supone su producción o su facturación 
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en Baleares un porcentaje muy pequeño de lo que tienen repartido por el mundo, 
afortunadamente, afortunadamente, es como el BBVA o el Banco Santander, que si, les 
va, lo que pase en España les duele, pero ya tienen un porcentaje en su facturación del 
10%, el resto lo tienen repartido por el mundo. Por tanto, esta ley al contrario de lo que 
usted piensa no se hace para los poderosos, muy al contrario, se hace para los pequeños 
y medianos establecimientos, que son los que no tienen posibilidad ninguna de hacer 
modificaciones si no se le da una, un permiso. Es decir, hoteles de 3 estrellas 
acolmatados, que no tienen posibilidad de crecer por ningún sitio, y que tienen la 
voluntad de poner spas o de poner zonas deportivas, o de ampliar comedores o de 
ampliar servicios comunes. ¿Cómo lo hacen? Es precisamente para estos pequeños 
hoteles, que además no se engañe, aquí, no quiero decir nombres pero todos tenemos en 
la imagen que toda Baleares está acolmatada de hoteles de esas 4 grandes marcas, y 
mire, mucho más lejos de la realidad, para que se haga una idea Playa de Palma de los 
120 establecimientos que hay aproximadamente, de grandes cadenas hay 6. Por tanto, 
esta ley no se está haciendo para esos supuestos poderosos, esta ley se está haciendo 
para que el familiar, la familia que lleva, que está gestionando 2 o 3 hoteles desde hace 
60 años o desde hace 50 años, tengan la posibilidad de poder competir en igualdad de 
condiciones, a lo que ha hecho un empresario de Turquía, o un empresario de Túnez, o 
un empresario en el Caribe, o un empresario de Croacia, y yo creo que eso como 
mínimo deberíamos, podemos discutir si la fórmula es buena o es mala, yo cada uno 
podrá tener su interpretación, pero yo creo que de entrada que eso se pueda facilitar es 
bueno, y además me llama la atención que usted haga ahora referencia, como también lo 
hace la Sra. Garvi, a ampliaciones, a futuras ampliaciones o posibles ampliaciones, 
cuando el decreto Nadal que ustedes votaron ya preveía una ampliación por los mismos 
términos, si se ha copiado, si es que lo único que se ha hecho es copiar, exactamente lo 
mismo, evidentemente, es verdad, nosotros hemos añadido, perdón, nosotros hemos 
añadido, ojo, en hoteles de 4 y 5 estrellas, que es muy importante porque no se olviden 
de la cifra que les he dicho al principio, el 80% de hoteles de nuestros competidores son 
de 4 y 5 estrellas, el nuestro llegamos a un 20% y eso de alguna manera esa brecha 
habrá que salvarla. Yo creo que en general es una ley que va a servir para el objetivo 
que se persigue, como todo pues es discutible algunos aspectos, yo el tema del rústico 
puesto que, como no nos afecta tanto a nosotros creo que tendrán que ser otros 
municipios los que defiendan si les interesa o no, pero también le digo que ya es una 
realidad eso que está redactando la ley, ya es una realidad que muchos establecimientos, 
mejor dichos muchas residencias en suelo rústico, incluso en ANEI, están funcionando 
como servicios turísticos, y nadie ha puesto remedio en todos estos años, nadie. Y no 
podemos taparnos los ojos cada vez que queremos tocar algo para intentar mejorarlo, 
porque parece que nos tapamos los ojos y el problema no existe, el problema sigue 
existiendo, y ya para terminar, en el tema de la Playa de Palma, bueno Sra. Garvi usted 
hace una serie de comentarios que yo, no solo no estoy de acuerdo sino que además son 
del todo incorrectos, nosotros no hemos paralizado en ningún momento el PRI, nosotros 
valoramos y así se lo explique a su grupo en su momento, la posibilidad de contestar las 
alegaciones al PRI anterior o redactar un PRI nuevo, y resultó que los anteriores 
gestores del Consorcio de la Playa de Palma, habían cerrado un contrato con los 
redactores, por cierto unos redactores que no son los que habían ganado el concurso, en 
los que decía que una vez entregado el avance de planeamiento se daba por terminado 
los trabajos, y cuando fuimos a pedirles la propuesta, nos dijeron que teníamos que 
pagar más, y además teníamos que contestar 1.300 alegaciones. Mire, algo malo 
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debieron de hacer ustedes cuando se presentaron 1.300 alegaciones, porque las del PP 
sumadas todas no llegan a 10. Por tanto, mire las 1.280, bueno pues si quieren 20, 20. 
Bueno, pues 20, vamos a darle 30 ¿Cuántas quieren? Las que quieran, las 1.000 
restantes fueron suyas por tanto algo debieron de hacer mal. Vamos a redactar este PRI, 
estoy de acuerdo con usted, si no se redacta el PRI y se quita la competencia el 
Consorcio ya no tiene ningún sentido, pero si que se ha decidido que el Consorcio 
continúe en esa misma línea, redacción del PRI, Playa de Palma por decirlo de alguna 
manera, será un, estará la margen de todas esas zonas turísticas maduras, y seguiremos 
trabajando en la misma línea, y estoy convencido de que en el futuro, en cuanto 
tengamos una disponibilidad económica mayor Playa de Palma será uno de los mejores 
destinos, y además podrá empezar antes que otras zonas de Baleares a consolidarse 
como lo que ha sido durante todos estos años. Gracias.” 
 
Compareix el Sr. Alvaro Gijón. 
 
68.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a  la 

proliferació de plàstics al litoral de Palma (1578/2012). 
 
Quines actuacions ha desenvolupat l’equip de govern per mantenir la neteja del 
mar a tota la badia de Palma, després de la supressió de la campanya de recollida 
de residus i plàstics per part de la Conselleria de Medi Ambient al litoral Balear? 
Formula la pregunta la Sra. Sánchez: 
 
“Si. El motiu de la, si gràcies Sr. Batle el motiu de la pregunta ve en relació a un 
comunicat de premsa de la Federació d’hotelers de platja de Palma que, o de Mallorca 
perquè en realitat ens afecta a totes les illes, en referència a la proliferació de plàstics, de 
brutor en el nostre litoral, pareix esser que la Conselleria de Medi Ambient ha retallat en 
mig milió d’euros la neteja que se fa habitualment d’aquest litoral, nosaltres som una 
comunitat turística, nosaltres podem, ens preocupa perquè venem un producte i hem de, 
i si venem un producte suposem que és de qualitat inclosa a les aigües del bany de les 
nostres platges. I ens preocupa perquè suposo que també ja en aquestes dates que ens 
trobem, a 31 de maig, ja sabran si Palma té la concessió de les banderes blaves com s’ha 
produït aquests darrers anys, a mi m’agradaria que me contestes que pensen fer, degut a 
la supressió d’aquesta campanya, i si les han concedit les banderes blaves. Moltes 
gràcies.” 
 
Parla el Sr. Garau: 
 
“En relació a lo del manteniment de la neteja a les platges, dir que bé com sabran hem 
reorganitzat i optimitzat els, perdó hem reorganitzat i optimitzat els operatius de neteja, 
lo que passa que des de terra, vull dir la divisió nàutica d’Emaya encara no l’hem 
muntada, però per la seva tranquil·litat dir-li que tenim una, una addicionalment a lo que 
són els serveis ordinaris que s’han reforçat, si que hi ha una brigada específica, especial 
que només depèn també de funcionaris de l’Ajuntament de Palma, que estan enfocats en 
el tema de platges, tant de la perspectiva, no només de neteja, sinó també sanitari. Lo 
que va aparèixer de que efectivament la Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient i 
Territori, degut en el, problemes econòmics que tenen ha decidit retirar uns certs serveis 
que se feien des de la mar. Dir que nosaltres en qualsevol moment, per qualsevol fet 
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puntual que pugui repercutir a les nostres platges des de la mar, pues actuaríem 
evidentment en coordinació amb les autoritats competents que li record són l’Autoritat 
Portuària, Demarcació de Costes i la pròpia Conselleria, i que si ells no posessin els 
mitjans adequats nosaltres tenim un pla per actuar amb agilitat. És cert que a mi 
m’agradaria actuar preventivament, però pressupostàriament no ho podem fer i hauríem 
d’actuar reactivament però això si amb molta rapides. Les zones de bany on no tenim 
concessionaris, on, li record que els concessionaris són els que s’han fet càrrec de la 
neteja i en cas de que ells no ho facin, nosaltres actuem subsidiàriament. Bé, en aquelles 
zones on fins ara eren tierra de nadie, nosaltres ara si que hi hem posat mitjans 
específics, no només per tot lo que pugui venir des de la mar, sinó aquells residus que 
puguin venir a través dels torrents en determinades pluges. Gràcies. Respecte a lo de les 
banderes blaves, dir-li que encara no ha sabem, suposem que si però encara no ho han 
comunicat. Gràcies.” 
 
Parla la Sra. Sánchez: 
 
“Si gràcies. Bé, jo crec que nosaltres com Ajuntament de Palma, i amb la importància 
que tenim del turisme i que malauradament depenem, i la nostra economia depèn del 
mateix, i que ara mateix tenim informacions de que s’han reduït un 5% les reserves dels 
nostres hotels, lo que seria convenient és actuar, o sigui tenir mitjans per poder actuar, 
per ventura amb els socorristes que peguin una ullada com està l’estat, els socorristes de 
les platges que peguin una ullada a com està, amem si l’imput, quins imputs tenen per 
part dels usuaris, si hi ha queixes d’aquesta brutor, d’aquestes porqueries, d’aquests 
plàstics que suren per les nostres costes, i realment podem fer qualque pla, per ventura 
amb la Cofradia de Pescadors de Palma, que jo crec que estarien també encantats, i fer 
un esforç en aquest respecte, i res i esperem que no tinguem queixes, i que els turistes 
estiguin contents i satisfets per la qualitat de bany de les nostres platges. Moltes 
gràcies.” 
 
Parla el Sr. Garau: 
 
“Si, dir-li se m’havia passat que la Cofradia de Pescadors de Sant Pere, ens hem reunit i 
evidentment hi ha en vigor de fet un conveni des de l’any 2004 que havia quedat una 
miqueta aparcat, nosaltres vull dir l’hem reactivat i a demés també vull dir els ajudarem 
en tots aquells residus que són trets de la mar, lo que són les redes de arrastre, no sé com 
se diu en mallorquí xarxes d’arrastre, no, lo que passa és que és una problemàtica 
distinta a lo dels plàstics que poden aparèixer, si en qualsevol cas dic, si hi hagués una 
contaminació d’aquest tipus, actuaríem amb els nostres mitjans des de terra, i si 
veiéssim que és necessari llogar determinats serveis, com s’ha fet en altres èpoques on 
hi havia més bonança econòmica, i se podia mantenir un contracte bastant car 
d’empreses que tenien naus que se dedicàvem en això, nosaltres ho faríem igualment, lo 
que ja dic, actuaríem reactivament i si fos necessari pues posaríem en marxa aquesta 
campanya, de moment no és tan necessari i aposta no ho hem fet, però ja dic en 
qualsevol moment se faria. Respecte en els temes de socorristes, m’estimo més que els 
socorristes se centrin en lo que és salvament, i dir que de fet ja han actual en, com a 
mínim en un parell d’ocasions i ja han salvat aquest estiu un parell de vides. Gràcies.” 
 
Contestada pel Sr. Garau. 



 

- 184 - 

 
69.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al Consell 

Tributari (1579/2012). 
 
El Sr. Tinent de batle d’Hisenda va anunciar que donaria impuls al Consell Tributari. 
 
Com altres coses, ara ens trobam que fa 4 mesos que va dimitir un membre i ni tan sols 
l’han substituït. El Consell està aturat. 
 
Quan pensa el tienet de batle que serà operatiu el Consell Tributari per l’objectiu 
pel qual va ser creat? 
 
Formula la pregunta el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Li agrairia que fos un poc magnànim amb el temps perquè, no era 
per captar l’atenció era broma. Bé avui hem substituït un membre del Consell Tributari, 
un membre que ja li puc dir la conec personalment i no dubto de la seva competència 
perquè la té més que contrastada per qui el parla. Lo que passa és que a principi de 
legislatura se’ns va comunicar, el Sr. Martínez va dir que el Consell Tributari havia 
d’esser un òrgan a potenciar, que s’havia de hi ha gent que deia molt perquè hi havia 
format part del Consell Tributari quan era Director General, en fi, i la sorpresa ha estat 
quan ens hem assabentat que des de dia 1 de gener hi ha un membre que no en formava 
part perquè havia dimitit, que nosaltres sapiguem no se va substituir sorprenentment pel 
suplent, tots els titulars tenen un suplent, i que si les nostres informacions no són 
errònies, també és possible, durant aquests 5 mesos no s’ha reunit, és més a l’hora de 
suplir el titular, en vers de posar-hi el suplent, que era una opció legitima, lògica si 
m’apura, s’ha esperat 5 mesos a substituir per un altre titular, no tenim res que dir, però 
si que ens agradaria sabre el perquè ha passat tot això i perquè ha estat 5 mesos aturat, si 
és que realment ha estat 5 mesos aturat i la informació és correcta.” 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“Si. Gràcies Sr. Alcover. S’impulsa el Consell Tributari, miri, no xerraré de, són tres 
persones, hi ha un lletrat que és de l’Ajuntament, no xerraré d’aquest lletrat, però si de 
les dues persones que són dues persones de primer nivell, tant el Sr. Argüelles que és un 
advocat de l’Estat, com ara el Sr. Fernández Alegria que realment vostè sap que per lo 
que cobren no venen en el Consell Tributari, per tant quan a un se li planteja venir aquí 
no és per temes d’aquest tipus. Vostè mateix s’ha respòs la pregunta, quan falta un 
titular hi ha un suplent, i li he de dir que la majoria de les reclamacions econòmiques 
administratives, se pot contestar només, no fa falta que hi hagi plenari, que hi hagi tres, 
són d’òrgan unipersonal, és a dir un vocal pot contestar perfectament i per tant no ha 
patit cap paralització com vostè està plantejant aquí, lo que si li he de dir que estic molt 
content de les dues persones que han volgut participar d’aquest Consell Tributari. 
Moltes gràcies.”. 
 
Parla el Sr. Alcover: 
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“Jo evidentment no he posat en dubte en cap moment les dues persones que vostè ha 
citat, de fet les conec a les dues i se que són competents tots dos, no hi ha res que dir. 
Després en privat li faré un altre comentari però no ve en el cas, lo que a mi si me costa, 
no, no me digui s’ha reunit unipersonalment i ha començat a fer dictàmens una persona, 
perquè això no deu haver estat així. Quants de dictàmens han entrat aquests 5 mesos? És 
una pregunta no ho sé.” 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies Sr. Alcover. Perdó. El Consell Tributari és un òrgan independent, i se li ha de 
donar independència, jo no hi estic damunt en la feina que fan, ells han d’anar 
contestant, han de fer una sèrie d’indicadors però és un òrgan totalment independent. 
Gràcies.” 
 
Contestada pel Sr. Martínez 
 
70.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a 

l’ajornament o fraccionament de l’IVTM i/o la Tirsu  (1580/2012). 
 
Quantes persones en situació d’atur han ajornat o fraccionat l’IVTM i/o la 
TIRSU? 
 
Formula la pregunta el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, indirectament me confirma que n’hi ha hagut pocs de dictàmens 
però en fi. Bé aquesta darrera, ara que ja hem, han pagat els ciutadans els dos primers 
imposts, que ja hi havia la possibilitat amb les noves ordenances que vostès varen 
modificar, allà on hi havia la possibilitat de que els aturats, les persones en atur 
fraccionessin o ajornessin aquests imposts, eren els primers imposts que se podia fer 
això. La pregunta és, no quanta gent ho ha sol·licitat, que això en fi si hi ha sol·licitat 
una persona que no podia, no interessa massa, segurament és perquè ha llegit malament 
les ordenances, sinó a quantes persones aturades s’han beneficiat d’aquesta possibilitat 
d’ajornar o fraccionar aquests dos imposts, o qualsevol d’aquests dos. Gràcies.” 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies. Vostè en el plenari avui m’ha xerrat de o m’ha demanat que xerres en 
propietat, la seva pregunta és: quantes persones en situació d’atur han ajornat o 
fraccionat els dos impostos? Aquesta estadística no existeix a l’Ajuntament, no se fa, li 
he de dir, no se fa. L’altre estadística que és la reforma que ha fet aquest Govern, aquí si 
que hi ha un interès d’estar-hi damunt, però ja li dic, persones en situació d’atur se 
pregunta no diu la reforma que hem fet nosaltres, sinó quantes persones en situació 
d’atur, del mundo mundial, que ho demana aquí, pues miri aquesta estadística no se dur, 
hi ha gent que no diu que està en situació d’atur, per tant no li puc contestar, per això li 
dic que m’ho demanava que xerres en propietat, però li he de dir hi ha hagut 5 
sol·licituds i des de l’àrea de tresoreria me diuen que s’ha acceptat només una, per tant 
això és un tema. Gràcies.” 
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Parla el Sr. Alcover: 
 
“Un moment, un moment, de poder contestar, Sr. Batle no se lliurarà tan fàcilment. 
Gràcies Sr. Batle. Miri Sr. Batle, això és un tema que jo vaig fer certa guerra a les 
ordenances, modificació d’ordenances, perquè no a la modificació d’ordenances també 
a la campanya electoral, perquè vostè va prometre públicament, i així ho varen recollir 
els mitjans, és vera que després fas la broma de que vint i pico de periodistes ho varen 
entendre malament, però de que els aturats podrien fraccionar o ajornar durant dos anys, 
tots els tributs municipals de l’Ajuntament. Amb la modificació d’ordenances que se va 
fer, jo sabia positivament que ningú, ningú, cap aturat podia ajornar tots els imposts de 
l’Ajuntament, cap, i està a les actes que jo vaig vaticinà que com a màxim 10 persones, i 
era optimista, ja se veu, s’acollirien en aquesta proposta. Escolti, una persona aturada ha 
ajornat o fraccionat els imposts, vostè jutgi si qualcú s’ha de poder sentir enganyat o no 
per la promesa electoral que se li va fer. Gràcies.” 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies. Sr. Alcover, perquè va votar en contra? Quan li va proposar el Partit Popular o 
l’oposició regular això. perquè va votar en contra? Perquè vostès varen votar en contra 
quan se va proposar aquesta moratòria? Nosaltres l’hem fet per 30 dies, a vostès només 
li plantejàvem per 15, és a dir, la gent que entres amb atur, 15 dies antes del venciment 
del període d’uns tributs. Perquè varen votar? Perquè jo no ho entenc. Miri, nosaltres ho 
hem fet, ho hem posat, com és qualque cosa nova, tothom sap que hi ha, hi ha hagut 5 
sol·licituds, i per diferents temes s’han acceptades, per motius tècnics, s’han acceptat 
una. De cara, aquesta eren tributs que són petits, vostè tant la Tirsu com la de cotxe, són 
tributs petits, ara arribaran el mes l’IBI i tot això, i ja pues tornàrem ens podrà tornar a 
fer aquesta pregunta, però si miri han regulat aquesta possibilitat i si vostè me diu que 
ho ha demanat, ho han demanat 5 persones i hi ha un beneficiari, pues bé, si no 
haguéssim fet això aquesta persona no s’hagués pogut beneficiar d’aquesta normativa 
que hem posat nosaltres, i que vostès varen votar en contra, que és un tema molt curiós, 
varen votar en contra, i nosaltres lo únic és que lo que varem demanar quan érem a 
l’oposició ho fem quan governem, no només amb això amb altres temes. Moltes 
gràcies.” 
 
Parla el Sr. Alcover: 
 
“Perdoni Sr. Batle, m’ha fet una pregunta molt directa.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Era retòrica però la pot” 
 
Parla el Sr. Alcover: 
 
“No. Varem votar en contra de les ordenances perquè se votaven en bloc Sr. Martínez.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
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“Sr. Alcover, la contesti no se preocupi, la contesti” 
 
Parla el Sr. Alcover: 
 
“No. Varem votar en contra perquè se votaven en bloc les ordenances, totes les 
modificacions de cop, hi havia preus, taxes i imposts.” 
 
Contestada pel Sr. Martínez 
 
PRECS I PREGUNTES  
 
1592/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1593/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1594/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1595/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1596/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1597/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1598/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1599/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1600/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1601/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1602/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
LA REGIDORIA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1603/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1604/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1605/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1606/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
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1607/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1608/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1609/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1610/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1611/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1612/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1613/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
LA REGIDORIA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1614/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012 
1615/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1616/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1617/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1618/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1619/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1620/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1621/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS I 
ASSISTÈNCIES TÈCNIQUES QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I 
COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1622/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1623/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1624/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1625/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 



 

- 189 - 

1626/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1627/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1628/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1629/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1630/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1631/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012 
1632/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1633/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1634/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1635/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1636/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1637/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1638/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1639/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1640/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1641/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1642/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1643/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1644/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
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1645/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1646/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1647/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1648/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1649/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1650/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1651/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1652/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1653/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1654/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1655/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1656/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1657/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1658/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1659/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL  CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1660/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1661/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1662/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES I INGRESSOS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1663/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
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1664/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1665/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1666/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1667/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012 
1668/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012 
1669/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1670/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1671/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES DE L’EMPRESA DE FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1672/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1673/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNÈRARIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1674/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1675/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1676/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L‘EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1677/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1678/2012PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1679/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1680/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1681/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1682/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
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1683/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1684/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1685/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1686/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1687/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1688/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012 . 
1689/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1690/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1691/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1692/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1693/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI 
DE MAIG DE 2012. 
1694/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1695/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 
2012. 
1696/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A ESTADÍSTIQUES MENSUALS 
D’USUARIS DE L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1697/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1698/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1699/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1700/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1701/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 



 

- 193 - 

1702/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1703/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1704/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1705/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1706/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1707/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1708/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1709/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1710/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1711/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA/ ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  
1712/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1713/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1714/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D‘INFANTS QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1715/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1716/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1717/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1718/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1719/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1720/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
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1721/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1722/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1723/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1724/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 
PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1725/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 
PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1726/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1727/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 
PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1728/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 
PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1729/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 
PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1730/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1731/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 
AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1732/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1733/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1734/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1735/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1736/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1737/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1738/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1739/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
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1740/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1741/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL  CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1742/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE 
MAIG DE 2012. 
1743/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1744/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1745/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1746/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1747/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1748/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1749/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1750/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1751/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1752/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1753/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1754/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1755/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1756/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’IMTUR QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1757/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DE L‘IMTUR QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 



 

- 196 - 

1758/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’IMTUR QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1759/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’IMTUR QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1760/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’IMTUR QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1761/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’IMTUR QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1762/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’IMTUR QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1763/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1764/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL DE INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1765/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1766/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1767/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1768/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012 
1769/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1770/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1771/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1772/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1773/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS AVANTPROJECTES, 
PROJECTES BÀSICS I PROJECTES D’EXECUCIÓ ENCARREGATS PER L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1774/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1775/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1776/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 



 

- 197 - 

1777/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1778/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1779/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1780/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL  CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1781/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA 
QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1782/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS PEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1783/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL 
VELÒDROM DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1784/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA 
QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1785/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA 
QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1786/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012 
1787/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1788/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA 
QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1789/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1790/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1791/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1792/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE 
MAIG DE 2012. 
1793/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1794/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
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1795/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, SA. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1796/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1797/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1798/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1799/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1800/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1801/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1802/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1803/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1804/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1805/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1806/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1807/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1808/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1809/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1810/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1811/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1812/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1813/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
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1814/2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1815/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1816/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1817/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1818/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1819/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1820/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA 
MÚSICA. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG 
DE 2012. 
1821/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1822/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1823/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1824/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PUBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1825/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1826/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1827/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1828/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1829/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL PALAU DE CONGRESSOS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1830/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1831/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1832/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
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1833/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1834/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL PALAU DE CONGRESSOS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1835/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 
PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1836/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS AL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 
AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1837/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS AL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 
PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1838/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1839/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 
AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1840/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 
AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1841/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 
PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1842/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1843/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 
AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1844/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES HORES 
EXTRAORDINÀRIES REALITZADES PER L’ÀREA DE BATLIA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1845/2012  PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DECRETS DE BATLIA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1846/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’ACOLLIDA PER A 
DONES I FAMÍLIES (SADIF) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1847/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROGRAMA ÈXIT 
D’ORIENTACIÓ I SUPORT A L’ESTUDI DE L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I 
MAJORS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG 
DE 2012. 
1848/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’ACOLLIDA I 
PROMOCIÓ SOCIAL (SAPS) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1849/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’AJUDA A 
DOMICILI (SAD) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1850/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’OFICINA D’ATENCIÓ A LA 
IMMIGRACIÓ (OFIM) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1851/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’ASSISTÈNCIA DE 
VIOLÈNCIA DOMÈSTICA I DE GÈNERE DE LA POLICIA LOCAL DE PALMA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
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1852/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI DE 
TELEASSISTÈNCIA DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1853/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES AJUDES ECONÒMIQUES 
URGENTS DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1854/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CENTRES DE DIA DE 
L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1855/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROGRAMA DE 
FINANÇAMENT DE MICROCRÈDITS DE LA CAIXA QUE GESTIONA PALMAACTIVA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1856/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS PROGRAMES DE 
FORMACIÓ DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1857/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROGRAMA D’OCUPACIÓ I 
ORIENTACIÓ LABORAL DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1858/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROJECTE “VIVER 
D’EMPRESES” DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 
PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1859/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI DE MENJAR A 
DOMICILI DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1860/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A PERSONAL DE 
L’AJUNTAMENT DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1861/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A UNA PLAÇA DE LA 
REGIDORIA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 
PLE ORDINARI DE MAIG DE 2012. 
1862/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LA FUSIÓ DEL SAPS I EL 
SADIF QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE MAIG DE 
2012. 
 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com 
a secretària, estenc aquesta acta. 
La secretària general del Ple 
 
 
 
 


